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   Martin ZAORAL

PROSTĚJOVSKO Pokud je to pravda, pak to tady 
pěkně dlouho nebylo! Na Prostějovsku se v průběhu 
uplynulého týdne měl údajně objevit medvěd! A ne 
pouze jeden, ale hned dva. Konkrétně se mělo jednat 
o medvědici s mládětem, která měla být spatřena v le-
sích u Seče. Podle dostupných informací se mělo jednat 
o zvířata, která se k nám dostala ze sousedního Blanenska. 
Naposledy se medvěd na Prostějovsku objevil ještě před 

rokem 1989, tehdy byl odchycen u Pivína.

➢VÍCE ČTĚTE 
NA STRA NĚ 13 

společnost         dvoustrana 28-29    společnost         dvoustrana 28-29    
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„Zvlhlé“, ale jinak parádní.
Víkendové Hanácké slavnosti 
v Prostějově sice do jisté míry 
ovlivnila nepřízeň počasí, ovšem 
to nic neubralo na atraktivitě 
hodových akcí. I přes deštivé 
přeháňky našlo cestu do centra 
města několik set lidí, kteří se 
dobře bavili. Vydařily se i koncerty 
Věry Martinové a kapely Buty či 
na samý závěr vystoupení Roberta 
Křesťana. 

Přesně tolik lidí je aktuálně bez 
práce v prostějovském regionu. 
Během srpna došlo k mírnému 
zvýšení nezaměstnanosti, 
Prostějovsko je však na tom stále 
nejlépe v celém kraji. 

1 741

„TAKÉ JSEM OBČAS 
ULÉTL, ZA COŽ 

SE OMLOUVÁM!“
Prostějovský primátor František 
Jura se na úterním jednání 
zastupitelstva rozloučil na konci 
volebního období s hřejivými slovy...

Fenomenální hitmaker čtvrtečním 
večerním koncertem na náměstí 
T. G. Masaryka udělal definitivní 
tečku za letošním Prostějovským 
kulturním létem. 

MICHAL DAVID
Foto: internet

Strojvůdci hrozí kriminál.
Prostějovští policisté definitivně 
uzavřeli případ železniční neho-
dy na nádraží v Němčicích nad 
Hanou, ke které došlo 31. červen-
ce loňského roku. Kriminalisté 
obvinili šestatřicetiletého stroj-
vůdce lokomotivy z přečinu obec-
ného ohrožení z nedbalosti. Hrozí 
mu až osm let vězení. 

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz

Pondìlí 21/11 °C
Marie / Tobiáš

23/10 °C
Lubor

Støeda 19/16 °C
Radka

Ètvrtek 24/15 °C
Jolana

Pátek 23/15 °C
Ludmila

Sobota 21/14 °C
Naděžda

Nedìle 20/15 °C
Kryštof

Prostějovsko (mik) – Uživatelé 
koloběžek jsou trnem v oku nejen 
řidičům, ale i ostatním účastníkům 
silničního provozu. Arogance 
dopravních předpisů je u mnohých 
z nich už pověstná. „Jel jsem autem 
po Vápenici a  najednou mi do 
jízdní dráhy těsně před vozidlo vjel 
muž středního věku na koloběžce, 
a  to přímo z  chodníku poblíž 
Havlíčkovy ulice. Troubil jsem na 
něho, ale podle všeho to nebylo 
nic platné, protože ten jezdec měl 
na uších sluchátka. To ale nebylo 
všechno, těsně před přechodem 
pro chodce u  Rejskovy ulice ten 
koloběžkář z  ničeho nic ostře 
zabočil těsně před mým autem 
doleva na chodník směrem 
k centru města. Ani se neobtěžoval 
ukázat rukou. Bylo jen velké štěstí, 
že jsem ho nesrazil já nebo někdo 
z  protijedoucích řidičů,“ svěřil se 
se svým poznatkem Milan Dvořák 
z Prostějova. 

Ovìšená „céèky“

Prostějovsko (mls) – Zpěvák 
Michal  David uzavřel svým 
čtvrtečním koncertem letošní 
Prostějovské kulturní léto. 
Jeho vystoupení si nenechaly 
ujít stovky Prostějovanů, mezi 
nimi i  Jana Labounková. Ta na 
náměstí zamířila ve čtvrtek večer 
ověšená náhrdelníky s  dříve tolik 
populárními „céčky“. „Já tato 
‚céčka‘ sbírala zamlada několik 
let, když tehdy písnička Michala 
Davida byla na samém vrcholu 
českých hitparád. Teď jsem je po 
letech zase vytáhla,“ smála se dnes 
už dáma v letech. 

RYCHLÝ
NÍK

Nejprve zpropadený covid, včil zase 
pomalu nebude čím topit. Jedna kri-
ze střídá druhou a vedení města po-
třebuje okamžitě velké peníze, aby 
zvládlo řešit nastávající energetickou 
patálii. Kde ale brát a nekrást? 
„Čeká nás krušné zimní období, kdy 
bude zapotřebí dokoupit zásoby 
dřeva a uhlí pro vytápění v kamnech 
na školách, potřebujeme tisíce svet-
rů a  vatových kabátů pro úředníky 
města, školní děti a  také nás bude 

stát nemalé peníze výstavba městské 
jaderné elektrárny, kterou hodláme 
navždy řešit energetickou krizi v Pro-
stějově. Dlouho jsme se radili, kde 
peníze vzít,“ rekapituloval svízelnou 
situaci Francimór Kopačka, primá-
tor Prostějova. 
Jak známo, pod Záhořím se sice našlo 
ložisko ropy, ovšem její těžba a zisky 
města jsou zatím v nedohlednu. Moc 
peněz město neutrží ani prodejem 
budovy radnice Janu z  Pernštejna, 
který o nemovitost projevil eminent-
ní zájem. „Po dlouhé diskusi jsme se 
rozhodli, že navýšíme poplatky za 
odpad na 10 tisíc korun na jednoho 
občana a  splatnost tohoto poplatku 

pro rok 2023 bude už příští týden. 
Dále o tisíc procent zvyšujeme pokuty 
za překročení rychlosti vozidla a stej-
ně tak navýšíme okamžitou daň z ne-
movitosti splatnou ihned. Rozhodli 
jsme také o zásadní změně fungování 
nedávno otevřeného severního ob-
chvatu města. Denně po něm projede 
několik tisíc aut, takže s platností od 
15. září zde bude zavedeno placení 
mýtného. Kdo z řidičů bude chtít pro-
jet z Držovic do Kostelce po obchva-
tu, musí u vrátného zaplatit na místě 
500 korun. Jinak mu nebude zvednu-
ta závora,“ nastínil razantní opatření 
Jiří Nikamnepospíchal, první náměs-
tek primátora Prostějova. 

Jak se Agentura Hóser ještě dozvě-
děla, od 15. září se také zvýší jízdné 
v městské hromadné dopravě, a to na 
100 korun. „Nařídili jsme také jed-
norázový poplatek pět tisíckorun pro 
každého občana včetně nemluvňat 
za to, že mohou žít v  Prostějově,“ 
dodal ještě primátor města Franci-
mór Kopačka. Ano, nečeká nás lehké 
období a  naše peněženky dostanou 
pořádně zabrat. Hlavně ale, že přes 
zimu budeme mít nohy v teple!    
 Za Agenturu Hóser Majkl

Agentura Na obchvatu se bude vybírat mýtoNa obchvatu se bude vybírat mýto

Text v této rubrice je smyšlený,
nikterak pravdivý a redakce

Večerníku se od něj distancuje.

PIVÍN I toto by mohl být výstižný obrázek z naší historie. Zatímco vesničtí zemědělci tvrdě pracovali na poli, 
aby se večer po práci mohli konečně pobavit, komunističtí či jiní pohlaváři se opíjeli pálenkou už během 
bílého dne. Právě takový „živý“ obraz vytvořil jeden z návštěvníků oblíbené Dožaté v Pivíně, známý to recesis-
ta. Vždy totiž bude platit, že i po špatné sklizni je třeba zasít. Při pohledu na muže v obleku ležícího na trakaři 

s flaškou v ruce člověka napadla jiná myšlenka - i po špatné sklizni je třeba se napít... 

Prostějovská policie vyhlásila celostátní pátrání po 

dvojici osob, která je podezřelá z  trestné činnosti 

a  skrývá se před spravedlností na neznámých 

místech nebo se nacházejí na neznámém místě. 

Strážci zákona žádají veřejnost o  pomoc při

jejich dopadení. Prostějovská policie žádá občany,

aby v  případě zjištění místa pobytu uvedených 

osob neprodleně kontaktovali kterékoliv oddělení 

Policie ČR prostřednictvím bezplatné linky 158.

PÁTRÁNÍ

se narodil 21. dubna 1975 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledaného vyhlásila prostějovská poli-
cie celostátní pátrání dne 8. září 2022. 
Jeho zdánlivé stáří je v rozmezí od 47 do 
48 let, měří okolo 175 centimetrů, má 
hubenou postavu, modré oči a  hnědé 
rovné vlasy. Nosí plnovous. 

MIROSLAV GUT 

se narodila 4. srpna 2006 a trvalé byd-
liště má hlášeno v okrese Prostějov. Na 
hledanou vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 29. srpna 2022. 
Její zdánlivé stáří je v rozmezí od 13 do 
14 let, měří okolo 162 centimetrů, má 
hubenou postavu, hnědé oči a  plavé 
blond vlasy obarvené na hnědo. 

SIMONA KRCHŇAVÁ 

po dvojici hledaných

Další napálenou přes internet 
je devětašedesátiletá seniorka 
z Prostějovska. A tu bude vlast-
ní neopatrnost a  důvěřivost 
hodně bolet! Žena se nechala 
nalákat na příslib nákupu akcií 
Agrofertu a  neznámému muži 
poskytla na základě údajné 
nutnosti zřídit si speciální apli-
kaci všechny informace ke své-
mu bankovnictví.

Falešný poradce tak získal po-
třebná data a bez vědomí uvede-
né důchodkyně sjednal půjčku ve 
výši 331 tisíc korun, kterou ná-
sledně v  několika částkách ode-
slal na různé účty. Podvodníkovi 
teď hrozí za několik spáchaných 
trestných činů trest odnětí svobo-
dy až na pět let.

336 500

KRIMI•• Pondělí •• 
Před sebou neutečete. „Člověk prchá a zapomíná, že při útěku musí brát 
s sebou i sebe,“ napsal autor Starých řeckých bájí a pověstí Eduard Petiška. 
Třináctiletá Karolína Antalová je další z řady dívek, která utekla z domova. 
Od začátku týdne po ní pátrali policisté.   

•• Úterý •• 
Z  kola ven. „Proč, proč, proč, pro slepičí kvoč. Proč se stále střídá noc 
a den. Proč, proč, proč, pro slepičí kvoč. Kdo to všechno nezná, musí z kola 
ven,“ zpíval Pavel Novák mladší. Syn známého zpěváka pokračoval v rodin-
né tradici, ve svých vystoupeních se v poslední době zaměřoval zejména 
na děti. Pavel Novák ve věku sedmapadesáti let zemřel, předtím po něm tři 
dny pátrala policie. Rodák z Přerova přitom měl vystupovat 20. září v Pro-
stějově.   

•• Středa •• 
Hanácký Jeruzalém. Roubíček překvapí souseda v posteli se svou ženou: 
„Teda Kohn, já musím. Ale proč voni...?“ Na 14. září připadá Evropský den 
židovské kultury. Nikoliv náhodou získal Prostějov v minulosti přezdívku 
Hanácký Jeruzalém. O tento odkaz nyní pečuje stejnojmenný spolek.   

•• Čtvrtek •• 
Dítě ráje. „S láskou kráčíme jak blázni létem. Den je bez problémů, náš je 
čas. Stále se nám nechce stát a stárnout. Víme, co říct, když se ptáte nás,“ 
zpívá Michal David v písni Děti ráje, kterému minimálně v oblasti hudební 
komerce už desítky let vychází téměř vše, na co sáhne. Skladatel výrazných 
melodií vystoupil na mega koncertě na prostějovském náměstí.    

•• Pátek •• 
Žižka z Hollywoodu. „Nepřátel se nelekejte a na množství nehleďte!“ do-
poručoval husitský vojevůdce Jan Žižka. Snímek za půl miliardy korun ak-
tuálně vstoupil do kin a doputoval také do Prostějova. Dle ohlasů se jedná 
o „hollywoodský“ film se všemi jeho klady i zápory.  

•• Sobota •• 
Správný zámek. Říká se, že každý má svůj klíč ke štěstí, stačí jen, pokud 
najde ten správný zámek. Tím klidně může být i zámek v Čechách pod Ko-
sířem, kde může být šťastný každý návštěvník. Obzvláště když si pro pří-
chozí zdejší správci připraví tak bohatý a různorodý program, jako tomu 
bylo během letošních Dnů evropského dědictví.  

•• Neděle •• 
Hody s burčákem. „Pojďme se napít, pojďme se napít, ať nám mají z čeho 
slzy týct,“ zpívá v jedné ze svých neokázale dojemných písní Robert Křes-
ťan, který zakončil letošní prostějovské Hanácké slavnosti. Letošní hody 
nabídly opravdu neobyčejně bohatý program.  

Foto: Martin Zaoral  

FOTOVEÈERNÍKU

Martin Zaoral

I po špatné 
sklizni je třeba 

se napít

I po špatné 
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I po špatné 
sklizni je třeba 

se napít

Už příště!Už příště!
Dvě speciální DDvvěěě ssppeeccciáállnníí 

přílohyppřřílloohhhy
zdarma navíczzddaarrmmmaa nnnaavvícícc

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska. Vydává: Haná Press s.r.o. Sídlo firmy: Olomoucká 10, 796 01 Prostějov. IČO:  26782294. 
Provozovna a příjem inzerce: Vápenice 19, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz, Silvie Pospíšilová). Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov.  Kontakty: 582 333 433, 608 960 042, vecernik@pv.cz. 
Provozní ředitel a šéfredaktor: Petr Kozák (608 706 148, kozak@pv.cz). Vedoucí redaktor: Michal Kadlec (redakce@vecernikpv.cz). Redaktor: Martin Zaoral (editor@vecernikpv.cz).  
Redaktor sportu a zpravodajství: Michal Sobecký (sport@vecernikpv.cz). Telefonický kontakt na oddělení zpravodajství, sportu a kultury: 608 723 851. 
Grafické oddělení: Zdeněk Tesař (grafik@vecernikpv.cz), Zuzana Brázdilová (grafika@vecernikpv.cz).
Vedoucí obchodního oddělení: Hedvika Kozáková (733 325 041, reklama@vecernikpv.cz).  
Fakturace, administrativa a zástupkyně provozního ředitele: Romana Majchráková(773 775 648 , administrativa@vecernikpv.cz). 
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci. Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p.  Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí.
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297. Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906



v  pondělí 19. září vyjde připravovaný TRADIČNÍ SPECIÁL 

STAČÍ ZAVOLAT na tel.: 608 706 148 nebo NAPSAT NA E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ A PROSTOR BUDE VÁŠ!STAČÍ ZAVOLAT na tel.: 608 706 148 nebo NAPSAT NA E-MAIL: REDAKCE@VECERNIKPV.CZ A PROSTOR BUDE VÁŠ!

WWW.VECERNIKPV.CZ 12. září 2022 32525

zjistili jsme

František JURA,

Minulý týden proběhlo poslední řádné 
zasedání Zastupitelstva města Prostějova 
v tomto volebním období. Atmosféru sa-
mozřejmě poznamenaly blížící se volby, 
nicméně i tak bych chtěl i touto cestou po-
děkovat všem kolegům za jejich práci pro 
naše město. Jsem rád, že se nám během 
posledních čtyř let podařilo najít nad ně-
kterými tématy shodu a řada hlasování 
proběhla napříč zastupitelskými kluby.
Jedním z výstupů posledního zastupitel-
stva je vyhláška zakazující v  některých 
částech města žebrání. Týká se to okolí 
vlakového nádraží, supermarketů, ná-
městí a parků. Naším cílem je zabránit 
nadměrnému obtěžování našich občanů. 
Nijak tím není omezena například naše 
pomoc lidí bez domova, kterým přede-
vším v  chladných měsících pomáháme 
přečkat nejhorší období v teple. Vyhláška 
reaguje na zkušenosti městské policie i na 
podněty našich občanů a  její účinnost 
budeme samozřejmě dlouhodobě vyhod-
nocovat.
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PROSTĚJOV Obha-
joba se podařilo, pro-
stějovský magistrát je 
už poněkolikáté v řadě 
vyhodnocen jako 
nejpřívětivější úřad 
v  Olomouckém kraji. 
Soutěž je postavena na 
komplexním přístupu 
úřadů v oblasti kvality 
při poskytování slu-
žeb klientům. Kritéria 
hodnotí přístupnost 
a  otevřenost úřadu, 
komunikaci s  klienty, 
digitalizaci služeb, za-
pojování veřejnosti do 
věcí veřejných nebo 
třeba kroky ke zvýšení 
udržitelnosti.

Michal KA DLEC
Oceněná města tedy mohou být 
považována za nejpřívětivější 

právě pro svůj ucelený přístup 
při zvyšování kvality služeb. „Těší 
mě, že prostějovský magistrát 
dlouhodobě boduje v  tomto 

hodnocení. Věřím, že většina 
občanů a klientů je se službami 
magistrátu skutečně spokojena,“ 
říká primátor František Jura. 

Ocenění převzal v  Praze 
tajemník prostějovského 
magistrátu Libor Vojtek 
společně s  manažerkou 
kvality Antonií Orálko-
vou. „Jsem rád, že jsme 
obhájili prvenství v  této 
prestižní soutěži z  před-
chozích let. Zároveň si 
uvědomuji, že tuto cenu 
jsme získali nejen díky 
materiálnímu vybavení 
úřadu, ale že velká část 
odpovědnosti za služby, 
které náš úřad poskytuje, 
leží na zaměstnancích, 
kteří úřadu vdechují život 
a  dělají ho pro občany 
přívětivým,“ uvedl tajem-
ník Libor Vojtek. 

Magistrát je opět 
Do celostátního protestu se zapojí 

i zemědělci z našeho regionu
PROSTĚJOV Ceny energií, potra-
vin, dalšího zboží a služeb se vydaly 
do nebezpečných výšin. Tento vývoj 
je částečně způsoben lpěním na ne-
reálných cílech dohody Green Deal. 
Z toho důvodu se ve čtvrtek 15. září 
uskuteční v  Praze společná tisková 
konference Zemědělského svazu 
ČR a Agrární komory ČR a ve všech 
regionech České republiky protestní 
jízdy zemědělců. Do nich se zapojí 
i zemědělci z Prostějovska! 
„Zemědělská technika s  transparenty 
vjede ve čtvrtek 15. září v dopoledních 
hodinách do Prostějova. Přesná trasa 
bude teprve známa, ale půjde o zhruba 
patnáct traktorů a mělo by se jet i do 
centra města. Zemědělci budou pro-
testovat proti nevhodně načasovanému 

„zelenání Evropy“ v podobě Green De-
alu, který bude mít fatální dopady do ze-
mědělské prvovýroby a potravinářství,“ 
informovala Eva Soldánová z Okresní 
agrární komory v Prostějově. 
Současné protesty navazují na před-
chozí demonstraci před sídlem Úřadu 
vlády ČR ve Strakově akademii v led-
nu, následně celorepublikové jízdy 
zemědělské techniky a  pálení slámy 
v  Jesenici, konferenci pro zeměděl-
skou veřejnost v Paláci Lucerna a pro-
testní pochod před Strakovu akademií 
v červnu či manifest v podobě plachet 
požadujících férové podmínky pro 
české zemědělce vyvěšených kolem 
příjezdových cest do Litomyšle při 
příležitosti zahájení předsednictví ČR 
v Radě Evropské unie.  (mik, pk)

Prostějov zaplní 
zemědělská 
technika

PROSTĚJOV Tak a je to tady! Paní Marie Honová se stala výherkyní prvního kola soutěže po-
řádané hnutím ANO 2011 ve spolupráci s PROSTĚJOVSKÝM Večerníkem. Jako cenu získala 
vyhlídkový let nad městem. Podle svých slov cenu pravděpodobně věnuje své snaše a sama 
zůstane raději „na zemi“. Poukaz na vyhlídkový let jí v minulých dnech předal v centru města 
primátor František Jura společně se svým náměstkem Jiřím Rozehnalem. Gratulujeme!

Předání dalších cen výhercům proběhne tento týden a pomalu, 
ale jistě nám i vrcholí zářijové kolo. 

Další soutěžní otázku najdete na straně 30 dnešního vydání.

Hnutí ANO 2011 vás pošle
do nebe!

v Olomouckém kraji roku 2022
nejpřívěti vějším úřadem 

Provozovatel pouťových atrakcí Provozovatel pouťových atrakcí 
se v obci nezdržuje  se v obci nezdržuje  

HAVÍŘOV, PROSTĚJOV Zpráva, 
jež obletěla celou republiku. 
Uplynulou sobotu 3. září odpoled-
ne spadla v lunaparku v Havířově 
atrakce. Zranění utrpělo celkem 
sedmnáct lidí, převážně dětí. Čtyři 
osoby byly zraněni těžce, ostatní 
lehce. Jak se Večerníku podařilo 
zjistit, provozovatel atrakcí Petr L. 
má trvalé bydliště nahlášeno ve 
Smržicích, v obci na Prostějovsku 
se však nezdržuje. Ještě že se nic 
podobného nestalo na prostě-
jovských hodech, které proběhly 
o uplynulém víkendu...

pro Večerník 
Martin ZAORAL

PŮVODNÍ 
zpravodajství

K neštěstí došlo během Havířov-
ských slavností, které byly ještě 
tentýž den zrušeny. Policie ČR ce-
lou záležitost vyšetřuje jako obec-
né ohrožení z nedbalosti. Viník na 
konci uplynulého týdne však nebyl 
znám, vyšetřování se může protáh-
nout i na několik měsíců. 
V celostátních médiích se obje-
vila zpráva, že provozovatel ko-
lotočů pocházel z Prostějovska. 
Vydali jsme se tedy po této stopě. 

Jako první v této souvislosti opako-
vaně padlo jméno jedné známé a 
rozvětvené rodiny z regionu, jejíž 
členové podnikají v daném oboru 
již mnoho let. Jak se ukázalo, nikdo 
z nich s havířovským neštěstím ne-
měl nic společného. 
Provozovatelem atrakcí byl ve sku-
tečnosti Petr L., který má trvalé 
bydliště ve Smržicích. „Vím, o koho 
jde. On sám ze Smržic pochází a 
stále tam zřejmě žije jeho maminka. 

Nicméně v obci se skoro vůbec ne-
vyskytuje, podniká hlavně na severu 
Moravy, kde i reálně bydlí,“ prozradil 
exkluzivně Večerníku zdroj dobře 
obeznámený s prostředím i lidmi 
spjatými s pouťovými atrakcemi. 
Více však záležitost komentovat 
nechtěl a najít se nám nepodařilo 
ani zmíněnou matku, či kontakt na 
samotného podnikatele s atrakce-
mi, který je teď zřejmě ve velkém 
průšvihu…  

již příští pondělí!

(red)



Chyťte ho a  zavřete, až zčerná! Přes-
ně takový vzkaz putuje od primátora 
města Miroslava Pišťáka k  prostějov-
ské policii. A není divu. Hlavně seni-
oři totiž začínají žít v našem městě ve 
strachu... Na vině je podle mnohých 
„lidská hyena“, která v  Prostějově už 
více jak měsíc za jízdy na kole okrádá 
nejenom starší občany. A  minulý tý-
den jakoby nepolapitelný fantom ude-
řil znovu, když v Brněnské ulici strhl 
zlatý řetízek z  krku třiaosmdesátileté 
stařence. A  co víc, Večerníku se při-
hlásila matka postižené ženy, kterou 
neznámý pachatel v  minulých dnech 
okradl také!  
Grázl, který okrádá především staré ženy 
přímo na ulici, strhává jim řetízky z krku 
či kabelky z ramen, udeřil minulý týden 
znovu. Tyto případy přibývají geometric-
kou řadou. Policie je bezradná a možná 
i  proto odmítá poskytovat bližší infor-
mace. Žádali jsme o zveřejnění míst, kde 
fantom na kole všude řádil a kolik okra-
dených obětí má už na svědomí. Chtěli 

jsme varovat veřejnost, vedení prostějov-
ské policie však námi žádané odpovědi 
odmítlo poskytnout a  její představitelé 
si je přehazují jako horký brambor. Ne 
tak primátor města, který Večerníku 
potvrdil, že požádal Policii ČR v  Pro-
stějově o  briskní dopadení sériového 
zloděje. Sídliště Svobody, Plumlovská, 
Libušinka, Brněnská a  opakovaně Bul-
harská. To jsou lokality, kde zloděj na 
svém kole udeřil a okradl seniory. A také 
mentálně postiženou ženu! Jde ovšem 
o místa činu, která jsou oficiálně potvr-
zena, ale sdělila nám policie všechno? 
Podle důvěryhodných informací Ve-
černíku a  svědectví některých občanů 
bylo krádeží mnohem víc, než policie 
přiznala! A to na nejrůznějších místech 
Prostějova... Minulý týden nepolapitel-
ný „řetízkář“udeřil znovu, stařenku pře-
padl v Brněnské ulici a při jízdě na svém 
kole jí strhl zlatý řetízek z krku. „Trestné-
ho činu krádeže věci při sobě se dopustil 
neznámý pachatel, který v úterý 4. září 
v 16.30 hodin v Brněnské ulici strhl při 

jízdě na jízdním kole z krku třiaosmde-
sátileté ženy zlatý řetízek s  přívěskem. 
Při incidentu nedošlo ke zranění osob. 
Pachatel svým jednáním způsobil ma-
jitelce škodu za dva a půl tisíce korun,“ 
sdělil k zatím poslednímu potvrzenému 
případu fantoma na kole Josef Bednařík, 
tiskový mluvčí Policie ČR v Prostějově. 
Kolik podobných lotrovin se ale sku-
tečně v  našem městě stalo, to zůstává 
záhadou. Nebo spíše policií dobře utaje-
no. „Informace o případech i lokalitách, 
kde k těmto krádežím došlo, vám předá 
vedení prostějovské policie, jsme takto 
dohodnuti,“ oznámil nám místo kon-
krétní odpovědi Josef Bednařík, tiskový 
mluvčí prostějovských strážců zákona. 
„V  tuto chvíli nebudeme zveřejňovat 
žádné podrobné informace, které by 
mohly narušit průběh vyšetřování,“ sdě-
lil nám však telefonicky Pavel Novák, 
vedoucí Územního odboru Policie ČR 
v  Prostějově. Rázným způsobem však 
jednal minulý týden primátor Prostě-
jova. „Jestli mě série krádeží na senio-

rech z  poslední doby znepokojuje? To 
je slabé slovo! Něco takového se nesmí 
v  Prostějově dít. V  minulých dnech 
jsem vyjádřil své znepokojení a  vedení 
Policie ČR jsem poslal žádost o co nej-

rychlejší řešení. Toho lotra na kole je 
potřeba vypátrat a  zatknout. Zároveň 
jsem zaúkoloval městské strážníky, aby 
byli Policii ČR maximálně nápomocni,“ 
řekl Večerníku primátor Pišťák.  

Napsáno

10. 9. 2012

STÍNY MINULOSTIPO STOPÁCH STARÉHOSTARÉHO
PŘÍPADUPŘÍPADU

WWW.VECERNIKPV.CZ12. září 20224 2525

Pokud si dobře vzpomínáme, fantom na kole byl po dalších několika týd-
nech dopaden, a to těsně po činu, kdy se na jízdním kole snažil přepadnout 
a okrást další seniorku. Jeho zatčení výrazně přispěli strážníci městské poli-
cie, mnozí z nich se totiž převlékli do civilu a hlídkovali na ulicích. Zarážející 
na tomto případu však byla informovanost ze strany policie. Jak vyšlo najevo, 
zloděj měl na svědomí více než dvě desítky na vlas stejných případů, ovšem ve-
řejnost se dozvěděla maximálně o polovině z nich. Podle pozdějšího vyjádře-
ní nechtěla policie vyvolávat paniku větší, než tenkrát v Prostějově panovala. 
Veřejnost ale varována být měla!  (mik)

Mathonova ulice I
jak šel čas Prostějovem ...jak šel čas Prostějovem ...

Příště: Mathonova ulice IIPříště: Mathonova ulice II
2x foto: SOkA a Martin Zaoral 

PROSTĚJOV Pro někoho to může 
být dávná historie, pro jiného žhavá 
současnost. Letos v srpnu to bude už 
osm let, co ohlásila úpadek cestovní 
kancelář Hellas - nejen Řecko. Cestov-
ka svým klientům i  po mnoha letech 
dlužila peníze za zájezdy, na které už 
nikdy nevyrazili. A  to navzdory fak-
tu, že měla být pojištěna proti úpad-
ku. O  to překvapivější bylo, že Šárka 
Maráková se i  po krachu společnosti 
pokoušela dále podnikat. Přestože se 
jí moc nedařilo, zkouší to stále. Ne-
dávno se stala jednatelkou společnosti 
HS Tour, kterou donedávna vedla jiná 
žena z Prostějova. Podaří se jí překo-
nat STÍNY MINULOSTI, nebo vše 
dopadne opět špatně nejen pro ni, ale 
i pro její klienty?  
Celkem 120 lidí, kteří odletěli s  prostě-
jovskou cestovní kanceláří Hellas – nejen 
Řecko právě do Řecka, se dostali do 
hodně nejisté situace. Zmíněná cestov-
ka totiž zkrachovala! Společnost ani po 
letech od této události nebyla schopna 
se vypořádat se svými četnými závazky. 

Jejímu krachu předcházel konec 
známé a prosperující pros-
tějovské cestovní kan-
celáře Hellas Tour. 
Ta se po rozvodu 
manželů Truneč-
kových rozdělila na 
dvě samostatné firmy: 
Hellas – nejen Řecko patřící 
Šárce Trunečkové, později Marákové, 
a Hellas line, kterou dosud vlastní Tomáš 
Trunečka. Obě společnosti, stejně jako 
jejich majitelé mezi sebou vedli vleklé 
soudní spory o majetek. 
Navzdory krachu Šárka Maráková s pod-
nikáním rozhodně neskončila. Z  ob-
chodního rejstříku vyplývá, že je stále 
jednatelkou společnosti Zájezdové cent-
rum, která však již před pěti lety přerušila 
činnost. 
Letos v  dubnu ovšem do hry vstoupila 
znovu. Stala se jednatelkou společnosti 
HS Tour. Tato cestovka v minulosti orga-
nizovala například zájezd do Londýna se 
zastávkou v  ateliérech Harryho Pottera. 
To se však neobešlo bez stížností celé 

řady klientů. „Orga-
nizace byla špatná. O změnách a  jiných 
věcech měla být kancelář informována. 
Londýn je krásné město, ale nic mimo 
ateliérů jsme z  něj neměli. Opravdu je 
lepší se nesnažit z lidí vymámit co nejvíc 
peněz za atrakce, které se nakonec ani ne-
konají. Ve volnu si na ně každý mohl dojít 
sám a případně koupit lístky až na místě,“ 
komentovala zájezd jedna z klientek. 
Cestovní kancelář se v  této souvislosti 
hájila tím, že hlavním důvodem orga-
nizačních problémů byly demonstrace, 
zastavení metra, odklon veškeré MHD 
dopravy a  neprůjezdnost silnic v  brit-
ské metropoli. Problémy však pokra-
čovaly. Podle vyjádření další klientky 

byl už koncem roku 2019 problém 
zástupce HS Tour vůbec kontaktovat. 
Letos na jaře změnila cestovka majitele. 
„O  celé záležitosti se nechci bavit. Je to 
za mnou, už mě to nezajímá,“ reagovala 
Hana Schneeweissová na dotazy Večer-
níku ohledně převodu společnosti na 
Marákovou. 
Původní jednatelku HS Tour jsme rov-
něž požádali o  kontakt na Šárku Mará-
kovou. Ten nám však neposkytla s  tím, 
že jej údajně nemá. I při dalším hledání 
kontaktu na někdejší majitelku zkracho-
valé společnosti Hellas – nejen Řecko 
jsme úspěšní nebyli. Tak kdo ví, kde se 
„skrývá“...   (mls)

Majitelka zkrachovalé 
Hellas - nejen Recko 
vede další cestovku!
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U soudu hrozí mladému muži až 8 letU soudu hrozí mladému muži až 8 let

NĚMČICE NAD HANOU Ještě v živé 
paměti máme drtivou srážku dvou vla-
ků na nádraží v Němčicích nad Hanou, 
ke které došlo v  sobotu 31. července 
2021. Po více než roce vyšetřování 
předali kriminalisté spis státnímu zá-
stupci s návrhem na obžalobu mladé-
ho strojvůdce lokomotivy nákladního 
vlaku. Tomu hrozí za přečin obecného 
ohrožení až osm let vězení. 
Hrozivá srážka dvou vlaků si vyžádala 
tři zraněné osoby, viníkem je podle poli-
cistů strojvůdce lokomotivy nákladního 
vlaku. „V souvislosti se srážkou lokomo-

tivy s osobním vlakem v Němčicích nad 
Hanou z  31. července loňského roku 
prostějovští kriminalisté předali okres-
nímu státnímu zástupci spis s  návrhem 
na podání obžaloby proti obviněnému 
šestatřicetiletému muži, strojvůdci lo-
komotivy, z přečinu obecného ohrožení 
z nedbalosti, za který mu hrozí trest od-
nětí svobody na dvě až osm let. Celková 
škoda při vlakové nehodě přesáhla 24 
milionů korun,“ informoval minulý čtvr-
tek Libor Hejtman, tiskový mluvčí Kraj-
ského ředitelství Policie Olomouckého 
kraje.  (mik)



PROSTĚJOV Místo zisku dlu-
hy! Devětašedesátiletá seniorka 
z  Prostějovska se nechala nezná-
mým podvodníkem zlákat na vi-
dinu nákupu akcií společnosti Ag-
rofert. Poté, co zaplatila vstupní 
poplatek, se však nestačila divit. 
Svá bankovní data dala k dispozici 
člověku, kterého vůbec neznala. 
Ten využil příležitosti a  na jmé-
no poškozené sjednal půjčku na 
331  000 korun. Tyto peníze pak 
využil podle svého. Pokud se po-
licii podaří zjistit uvedeného pod-
vodníka, ten bude muset počítat 
až s pětiletým odnětím svobody. 

Michal KA DLEC
Na začátku celého případu stála na-
prostá důvěřivost, s  prominutím 
i  hloupost. Seniorka naletěla na na-
bídku od člověka, kterého předtím 
neznala. „Škodu přes 330 tisíc korun 
za sebou zanechal neznámý pacha-
tel, který na konci srpna letošního 
roku kontaktoval devětašedesátiletou 
ženu z  Prostějovska. Pod falešným 
příslibem nákupu akcií společnosti 
Agrofert ženu přesvědčil o  investici, 
která nejprve zaplatila poplatek 5 500 
korun za nákup akcií,“ uvedl Libor 

Hejtman, tiskový mluvčí Krajského 
ředitelství policie Olomouckého kraje.
Podle vyšetřovatelů se poté senior-
ka řídila dalšími pokyny domnělé-
ho falešného poradce, který jí dal 
instrukce k  nainstalování aplikací 
AnyDesk, Revolut a Wise. Podvod-
ník tak neoprávněně získal přístup 
do mobilního bankovnictví ženy. 
„Bez jejího vědomí sjednal půjčku ve 
výši 331 tisíc korun, kterou následně 
v  několika částkách odeslal na různé 
účty,“ informoval dále Libor Hejtman 
s tím, že policisté po podvodníkovi usi-
lovně pátrají. „Pachateli hrozí za trestné 
činy podvodu a neoprávněný přístup 
k  počítačovému systému a  neopráv-
něný zásah do počítačového systému 
nebo nosiče informací trest odnětí 
svobody na jeden rok až pět let,“ pro-
zradil mluvčí krajské policie a na závěr 
přidal jeden vzkaz: „Apelujeme na 
občany, aby byli velice ostražití před lá-
kavými reklamami neznámých společ-
ností nabízejících výhodné zhodnoce-
ní peněz. Nikdy neinstalujte do svých 
zařízení aplikace z  nedůvěryhodných 
zdrojů nebo z  podvržených odkazů. 
Do internetového bankovnictví se 
nepřihlašujte přes zaslané odkazy od 
neznámých lidí.“ 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MartinMartin ZAORAL ZAORAL
Třicetiletou Moniku Božikovou 
dobře znali zaměstnanci ostrah 
obchodů po celém Prostějově. Na 
svém kontě měla již neuvěřitelných 
22 krádeží, které skončily jako pře-
stupky. Zpravidla byla chycena pří-
mo na místě činu. Ani opakované 
neúspěchy ji však od dalších krá-
deží neodradily. Za dalších 19 byla 
odsouzena ke 280 hodinám obec-
ně prospěšných prací. Ale ani toto 

nepomohlo. Božiková část trestu 
odpracovala, jinak však kradla dál. 
Se svojí zvláštní zálibou navštěvo-
vala například Lidl v Anenské ulici. 
A tak v průběhu letošního roku na-
střádala dalších 8 krádeží. Přestože 
všem kolem sebe naslibovala, že už 
nikdy krást nebude, přistihla ji kon-
cem letošního června prodavačka, 
jak se snaží loupit za „pět prstů“ 
v  papírnictví na Žižkově náměstí. 
A  to už s  ní došla trpělivost úplně 
všem. 
„Přiznávám se, že jsem se všech krá-
deží dopustila, a stydím se za to. Jed-
nu z  ukradených věcí jsem prodala 
v Lutu u prostějovské nemocnice,“ při-
šla s dost pozdní lítostí přímo u soudu 

Monika Božiková, která do roku 2020 
pracovala jako obsluha v  Hostinci 
u Posledního haléře v Brněnské ulici. 

Na začátku koronavirové epidemie 
Monika Božiková zřejmě ještě netu-
šila, že zaměstnání v hostinci pro ni 
bude na dlouhý čas poslední štace. 
„Když jsem přišla o  práci, tak jsem 
se nechala stáhnout přítelem Petrem 
Mariňákem. On mě také přivedl 
k  pervitinu,“ hledala příčiny svého 
pádu na dno obžalovaná. 
Právě Mariňák patřil k bandě bez-
domovců, kteří obývali „squat“ 
u  místního nádraží. Urostlý muž 
po opakovaných krádežích skončil 
letos na jaře ve vězení. Už v té době 
Božiková přišla o svoji dceru, která 
byla svěřena do péče otce.   
Po uvěznění Mariňáka se obžalova-
ná vrátila zpět ke své matce a  začala 
alespoň brigádně pracovat. Přesto si 
neodpustila další krádeže. Při té po-
slední se přetahovala s  prodavačkou 
z papírnictví na Žižkově náměstí o taš-
ku, ve které měla dvě školní pouzdra... 

Jak se u soudu ukázalo, četné kráde-
že nebyly jejím jediným prohřeškem 
proti zákonu z poslední doby. Odsou-
zena byla nedávno i za to, že společně 
s  dalšími sepsala anonymní dopis, 
v  němž vyhrožovala, že pokud od 
adresáta nedostane 200 tisíc korun, 
tak unesou jeho sestru, kterou budou 
následně trýznit. 

Za takových okolností neměl soud 
mnoho možností. Navzdory setr-

valému pláči a  úpěnlivým prosbám 
obžalované nemohla celá záležitost 
skončit jinak než nepodmíněným 
trestem. Soud nakonec ženě za krá-
deže udělil celkem 18 měsíců vězení. 
„Při stanovení výše trestu jsme při-
hlédli k tíživé sociální situaci obžalo-
vané, nicméně předchozí podmíně-
né a alternativní tresty prostě nešlo 
navyšovat donekonečna,“ odůvodnil 
druh a výši trestu soudce Petr Vrtěl.  
Rozsudek dosud není pravomoc-
ný, obžalovaná si ponechala lhůtu 
pro možnost odvolání. 

Na oslavu si nakradl

Nepoctivý způsob nákupu při výběru 
dárku pro svého kamaráda zvolil v ne-
děli 4. září dvacetiletý muž. Překva-
pení chtěl vybrat v jednom z prostě-
jovských supermarketů ve večerních 
hodinách. Po vstupu na prodejnu 
zamířil do oddělení alkoholu, kde 
z regálu vzal tři dárková balení likéru 
Tatratea. Nápoje putovaly rovnou do 
připraveného batohu a  následovalo 
projití přes pokladny bez zaplacení. 
Pozornému oku ostrahy však neunikl. 
Přivolaná hlídka zjistila, že hodnota 
odcizeného alkoholu je 1 199,70 ko-
runy. Na kamarádovu oslavu tak ode-
šel pachatel s prázdnou, a navíc bude 
vše vysvětlovat správnímu orgánu pro 
podezření z přestupku proti majetku.

Na podvod mu přišli
Devatenáctiletý mladík využíval před-
minulou sobotu 3. září při nakupová-
ní moderní metody, ale nechoval se 
zrovna čestně. Po vstupu na prodejnu 
vše začalo, jak má. Vzal si nákupní ko-
šík a  použil samoobslužnou čtečku 
na skenování kódu na zboží. Dostal 
nápad, jak ušetřit nějaké peníze. Když 
vkládal vybrané zboží do košíku, na-
skenoval jen určité položky a některé 
vůbec. Následně se vydal k  poklad-
nám zaplatit, ale netušil, že byl při 
svém klamu viděn ostrahou obchodu. 
Kontrola provedená prodavačkou 
zjistila, že zboží v nákupním košíku je 
daleko více než na účtence z pokladny. 
Hlídka zjistila rozdíl ve výši 435,70 ko-
runy. Mladík je podezřelý z přestupku 
proti majetku a své jednání bude ob-
jasňovat u správního orgánu.

Na náměstí 
„snídal“ vodku

V úterý 6. září hned po osmé hodině 
ranní si v centru města všimla hlídka 
Městské policie při vykonávání dohle-
du na veřejný pořádek jí velice známé-
ho muže. Pozornost na sebe upoutal 
konzumováním vodky na místě, kde 
to není povoleno. Strážníci dotyč-
nému vysvětlili, že na vymezených 
plochách veřejného prostranství je 
zakázáno popíjet všechny alkoholické 
nápoje obecně závaznou vyhláškou 
města Prostějova. Otevřenou a z části 
zkonzumovanou lahev vodky hlídka 
dvaapadesátiletému muži odebrala. 
Podezření na přestupkové jednání 
bylo oznámeno k projednání přísluš-
nému správnímu orgánu.

Lepidlo vsunul 
do kalhot 

Jednašedesátiletý muž vyrazil před-
minulé úterý 6. září v  dopoledních 
hodinách do obchodu pro vteřinové 
lepidlo. Na prodejně si vybral pro něj 
vhodný tip, ale platit za něj neměl roz-
hodně v úmyslu. Mezi regály lepidlo 
rozbalil a  obal vyhodil do odpadko-
vého koše. Aby se na něj nepřišlo, tak 
vybrané zboží uschoval pod kalhoty. 
Netušil však, že byl viděn na kamero-
vém systému ostrahou obchodu. Při 
pokusu odejít z prodejny byl ochran-
kou zastaven. Strážníkům krádež 
zapřel, k  překvapení všech souhlasil 
s uhrazením škody ve výši 49,90 ko-
runy a  zboží si nakonec odkoupil. 
Hlídka pachatelovo chování oznámi-
la správnímu orgánu pro podezření 
z přestupku proti majetku.
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Ukradené 
elektrokolo

Předminulý pátek 2. září dopoled-
ne využil neznámý pachatel otevře-
né garáže rodinného domu v Pro-
stějově a nepozorovaně z ní odcizil 
šedé elektrokolo značky Cube za 85 
000 korun. Zloděj ukradl společně 
s  kolem i  šedou dětskou cyklose-
dačku s  červeným polstrováním. 
Pachateli hrozí za přečin krádeže až 
dva roky za mřížemi. 

Z účtu jí vysál peníze
Ve čtvrtek 8. září se na policis-
ty obrátila devatenáctiletá žena 
z  Prostějova s  tím, že jí neznámý 
pachatel odčerpal z  bankovního 
účtu 11 000 korun. Oznamovatel-
ka uvedla, že přes aplikaci Vinted 
nabízela učebnice za 150 korun. 
Na její nabídku zareagoval zájem-
ce, který jí ohledně platby poslal 
podtržený odkaz. Na ten podve-
dená žena klikla a  vyplnila veš-
keré údaje z platební karty. Místo 
obdržených peněz jí však z  účtu 
zmizelo 11 000 korun. Pachateli 
hrozí za přečiny podvodu a  neo-
právněný přístup k počítačovému 
systému a  neoprávněný zásah do 
počítačového systému nebo nosiče 
informací trest odnětí svobody až 
na dva roky.

KRADLA V  OBCHODECH A  VĚŘILA, ŽE DO VĚZENÍ NEPŮJDE. 
Monika Božiková byla zachycena při padesátce krádeží...

PROSTĚJOV Největším nepřítelem každého z nás není ignoran-
ce. Je to spíše iluze, že pouze naše pravda je ta správná, zatímco 
všichni ostatní nám mohou políbit šos. Právě na tento způsob 
uvažování dojela Monika Božiková. Matka malé dcery potýkající 
se s řadou exekucí má za sebou desítky drobných krádeží v pro-
stějovských obchodech. Přesto byla přesvědčena, že za takové 
„banality“ ji do vězení nikdo nepošle. Jenže letité nakupování „za 
pět prstů“ nemohlo trvat věčně. Navzdory jejím plačtivým výstu-
pům ji prostějovský soud poslal minulé úterý do vězení. Krádeže 
přitom nebyly jejím jediným prohřeškem… 

Spletla se!

Podvodník obral seniorku Podvodník obral seniorku 
o 336 500 koruno 336 500 korun
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BLAHOPØEJEME!!!
Všem novorozeňátkům a jejich pyšným 
rodičům přeje PROSTĚJOVSKÝ Večerník 

život provázený klidem, zdravím a jen těmi 
nejradostnějšími událostmi. 

Vítejte  na  světě,  děťátka!

Vítejte na svìtì galerie miminek na www.vecernikpv.cz

Posílejte svá miminka
VÁŽENÍ RODIČE,

Fotografie narozených miminek pořizujeme každou 
středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již 
miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, 
aby snímek miminka byl zveřejněn na  této straně 
Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete 
fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz
a dodejte k tomu údaje: jméno a příjmení miminka, 
datum narození, výška a váha při narození a také 
adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako 
dárek graficky redakčně zpracovaný obrázek. 

Děkujeme! 
 Redakce 
 PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Jakub KONŠEL
27. 8. 2022 | 52 cm | 4,00 kg 

Prostějov

Jakub HÝBL
6. 9. 2022 | 52 cm | 3,75 kg 

Prostějov

Kdo z nás by neměl rád psy? Mnozí nějakého čtyřnohého miláčka doma mají, a tak jen mohou potvrdit, že se nejspíš stal nerozlučným členem domácnosti, bez kterého si snad už ani nedovedou představit domácí pohodu. 
Vždyť právě věrní a oddaní chlupáči nepochybně patří k našim nejlepším a nejmilejším přátelům. Pokud si vyberete pejska z útulku a jste zdaleka, prosíme, ověřte si telefonicky, zda pejsek již nebyl vydán. 

Ušetříte si tím cestu, ale i případné zklamání.
Informace a  odchyt psů na tel.: 606 855 797  nebo při osobní návštěvě na adrese VOŘÍŠEK - ÚTULEK PRO PSY, SAMOTA 133, 798 58 ČECHY POD KOSÍŘEM. Vedoucím útulku je 

Ing. et Bc. Leopold Dostál.

FREDERIK TEODOR  MIRINDA  SOFIE 
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PROSTĚJOV Prostějovský magis-
trát završil další fázi příprav na re-
konstrukce jižní části centra města. 
V těchto dnech radnice publikovala 
vizualizace možné podoby Spole-
čenského domu, který je klíčovou 
budovou daného území. V této sou-
vislosti Večerník požádali o vyjádře-
ní primátora Františka Juru.

Petr KOZÁK
 Město získalo opětovné právo 

nakládat s  nemovitostmi už před 
několika lety. Co se během té doby 
dělo?
„Máte pravdu, soud pravomocně roz-
hodl na začátku roku 2019, poté ještě 
probíhalo dovolání investora. Město 
tak bylo postaveno před rozhodnutí, 
jak s  prostorem dále naložit. V  první 
fázi jsme nechali vypracovat příslušné 
studie a  dali prostor k  vyjádření také 
veřejnosti. Další osud celé lokality hod-

ně poznamenaly dva roky covidu, kdy 
samospráva primárně řešila jiné záleži-
tosti. Už tehdy by vyšla pouhá oprava 
budovy bez nějakých zásadnějších 
změn na dvě stě milionů korun. Vzá-
pětí ovšem začaly dramaticky stoupat 
ceny stavebních prací. Odhady se tak 
velmi brzy dostaly až na tři sta padesát 
milionů korun. Pořád přitom hovoří-
me pouze o opravě. Proto jsme si dali 
chvíli pauzu a čekali, jak se situace vy-
vine. Nyní se otevřela šance získat až 
sto šedesát milionů korun z Národního 
fondu obnovy. To nás vede k rozhod-
nutí pustit se do totální přestavby bu-
dovy na multifunkční centrum.“

 Znamená to, že spor se společ-
ností Manthellan, původním part-
nerem, skončil?
„Ještě stále probíhá soudem nařízená 
mediace. Ta má řešit náklady společ-
nosti Manthelan, které jí vznikly v sou-
vislosti s  uvedeným záměrem. Poža-

davky nám mají být poslány do konce 
října. Potom musí zastupitelstvo roz-
hodnout, zda tento návrh bude akcep-
tovat, nebo bude trvat na tom, že soud 
prohlásil všechny smlouvy od počátku 
za neplatné. Potom o  požadavcích 
Manthelanu bude rozhodovat soud.“

 K čemu bude centrum nově slou-
žit?
„Počítáme samozřejmě se zachová-
ním původní funkce domu, který 
sloužil k pořádání kulturních a spole-
čenských akcí. Spousta našich občanů 
do něj chodila například do tanečních 
nebo na plesy. K  tomu ale chceme 
přidat obchodní pasáž, kavárnu, a do-
konce i  bydlení. Dům by tak dostal 
zcela nový impuls a s ním i celé cen-
trum města. Využili bychom přitom 

stávající objekt a  doplnili jej o  nové 
prvky. Rozhodnutí současného vede-

ní města je jednoznačné, a  to tento 
objekt vybudovat.“

 A jak bude vypadat?
„Návrh předpokládá zachování velké-

ho sálu pro pořádání kulturních a spo-
lečenských akcí s  velkým počtem ná-

vštěvníků. Celou budovu čeká 
zateplení a primární vytá-

pění pomocí tepelných 
čerpadel. Přízemí 
bude přeorientová-
no, aby v něm mohla 
vzniknout průchozí 
pasáž od ulic Uprko-
va/Křížkovského do 
Komenského ulice. 
Jelikož na protější 
straně Komenského 

ulice předpokládáme vybudování par-
kovacího domu, bude možné jednou 
oba objekty propojit zastřešenou láv-
kou vedoucí nad komunikací. V pasáži 
zvažujeme mimo jiné zřízení restaurace 
nebo kavárny. V úrovni patra počítáme 
se skleněným pláštěm s  dekorativním 

potiskem historické veduty města pod-
pořeným scénickým podsvícením fa-
sády a s doplňkovým užitím ekologic-
kých zelených fasád a zelených střech.“

Má město na podobnou inves-
tici finanční prostředky?
„Jak jsem už řekl, zvyšující se ceny sta-
vebních prací nás ještě nedávno od 
spuštění projektu odrazovaly. Ovšem 
možnost získat velkou dotaci od státu 
nastalou situaci mění, protože taková 
příležitost se nemusí opakovat. Město 
dlouhodobě hospodaří s  přebytkem, 
na účtech máme řádově stovky mi-
lionů korun. Prozatím nemáme ani 
žádný úvěr. Proto jsem přesvědčen, že 
kombinací využití peněz od státu, na-
šich vlastních prostředků a  případné-
ho úvěru bychom financování zvládli. 
Samozřejmě bychom museli zvažovat 

i  potřebu dalších financí například na 
jiné důležité projekty. Dříve nebo poz-
ději bude nutné nahradit stávající lázně 
v centru města, investice potřebují další 
naše sportoviště a  zcela jistě budeme 
pokračovat také v  revitalizaci sídlišť 
a dalších záměrech.“

 Jak hodnotíte investice v aktuál-
ním volebním období?
„Byli jsme jednoznačně úspěšní. Do 
nejrůznějších projektů jsme investo-
vali zhruba miliardu korun a  v  našich 
ulicích je to jasně vidět. Zlepšil se život 
na několika sídlištích, opravili jsme ma-
teřské a  základní školy, ve spolupráci 
s  Olomouckým krajem vznikl severní 
obchvat města a opravily se páteřní ko-
munikace. V  příštím volebním období 
bychom chtěli ještě více podpořit so-
ciální projekty. Přibývá nám seniorů, 
ve městě žije hodně lidí s handicapem 
nebo vážnou nemocí. Primárně je péče 
o tyto občany v rukou kraje, ale my ne-
chceme stát stranou, jsou to naši lidé. 
Proto jsme připraveni pomoci například 
se stavbou nových kapacit domova pro 
seniory nebo pokračovat ve výborné 

spolupráci se zdejší Charitou, které jsme 
přispěli na automobil pro pečovatelskou 
službu a pomohli jí uhradit další náklady 
v době covidu. Prostějov je městem pro 
všechny generace a platí to i o lidech, kte-
ří vlivem věku, postižení nebo nemoci 
potřebují naši pomoc.“
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 Foto: Martin Zaoral 

prozradil primátor František Jura

Vážení spoluobčané,
možná jste si na sociálních sítích 
všimli problému, který se týká rušení 
nočního klidu v oblasti Hloučely a při-
lehlých sídlišť. Dříve než se budu vy-
jadřovat dále, chci zdůraznit, že mne 
moc mrzí současná situace, kterou po-
važuji za zbytečně vyhrocenou a která 
se již dostává i do osobní roviny, pro-
tože je napadána jak moje osoba, tak 
i můj přítel i hnutí za které kandiduji 
do zastupitelstva. Žijeme v  krásném 
městě, které společně sdílíme, jsme 
jeho součástí a všichni bychom si měli 
uvědomit, že je tu několik generací, 
vzájemně se respektovat a brát na sebe 
ohledy.
Problém nastal na začátku letošního 
léta, kdy na některých „zahrádkách” 
bohužel nerespektovali dobu noční-
ho klidu a  pořádali tam koncerty až 
do skoro ranních hodin. Po určitý čas 
jsem to přehlížel, ale když se frekvence 
pořádaných akcí, a  především jejich 
hlučnost stupňovaly, pomalu mi za-
čala docházet trpělivost a porozumění 
tomu, že se lidé po covidu prostě chtě-
jí bavit.

Když se ale na mne pak jako na zastu-
pitele začali s prosbami obracet i sou-
sedé, mí vrstevníci 
i rodiny s malými dětmi, došla mi na 
rovinu trpělivost. Snažil jsem se nej-
dříve provozovatele na tuto skuteč-
nost slušně upozornit, ale když mé 
připomínky nebrali na zřetel, nezbylo 
mi nic jiného než se obrátit na policii. 
Chápu, že spousta lidí se chce pobavit 
a někdy i déle, než je to ve městě po-
voleno. Lidé se sice rádi baví, ale „ruku 
na srdce”, kdo by chtěl bydlet poblíž 
míst, kde jsou tyto akce pořádány? 
Po několika stížnostech, a  to nejen 
mých, se přišlo na skutečnost, že tyto 
podniky nemají kolaudační rozhod-

nutí na pořádání veřejných akcí. Toto 
omezení nevychází z  žádné městské 
vyhlášky, ale ze zákona ČR, tudíž jej 
musí ctít jak provozovatelé, městský 
úřad, městská policie, tak i Policie ČR.
Důvod, proč jsou některé podniky 
nyní omezeny v  pořádání těchto ve-
řejných akcí, není ten, že je mezi stěžo-
vateli zastupitel (a mimo jiné i spousta 
jiných občanů), ale jednoduše ten, že 
dané podniky k tomu nemají oprávně-
ní, mohou pouze provozovat občerst-
vení bez hudební produkce.
A jaké je tedy řešení uvedené situace? 
Dotčené podniky by si měly vyřídit 
povolení na pořádání takových akcí, 
dodržovat noční klid, a především být 
k ostatním ohleduplní.
Do budoucna bych si velice přál, aby-
chom byli schopni jeden druhého re-
spektovat, ctít zákony a pravidla. 
Jen tak zde budou moci žít všichni 
spokojeně.

MUDr. Bohuslav Machaň, 66 let,
pracující ambulantní lékař,

člen Zastupitelstva města Prostějova
bydlící v nádherné klidné části 

biokoridoru Hloučela

 došlo na naši adresu...  došlo na naši adresu... 

slovo zastupitele

O prázdninách jsme zažili 

nejteplejší den
za posledních 5 let 

PROSTĚJOV V  polovině srpna 
přinesl Večerník exkluzivní rozho-
vor s Bedřichem Grulichem, který 
vysvětloval aktuální situaci o  ceně 
vody v  Prostějově. Nyní na inter-
view s  mužem, který v  minulosti 
působil jako generální ředitel ak-
ciové společnosti či člen městské 
rady a předseda finančního výboru, 
navazujeme. Absolvent ostravské 
univerzity je aktuálně místopřed-
sedou společnosti Vodovody a  ka-
nalizace, a.s. Prostějov. A  tak jsme 
mu položili ještě doplňující otázky 
k  odpovědím zveřejněným před 
třemi čísly. 

Petr KOZÁK
 Konstatoval jste, že díky opatře-

ním v  rámci společnosti Vodovody 
a  kanalizace, akciová společnost 
Prostějov bylo možno pro rok 2022 
navýšit cenu vodného a  stočného 
pouze o  1,8 procenta a  že cena je 
dlouhodobě na úrovni středu re-
publiky. Z čeho vycházíte? 

„Samozřejmě ze srovnání. Sledujeme 
vývoj ceny v  rámci republiky. V  roce 
2021 byla cena vodného a  stočného 
v Prostějově 95,94 korun za metr krych-
lový. Namátkově je tato cena v  jiných 
městech následující: Chrudim má 85,43 
Kč/1 m3, Prachatice 79,91, Pardubice 
98,30, Přerov rovných osmdesát, Vy-
škov 96,22, Severočeské VaK 104,77, 
Moravská vodárenská Olomouc 89,18, 
Pražské VaK 101,59 korun. Při stanovo-
vání ceny hrají velmi důležitou roli geo-
logické podmínky. Ty nejsou v  našem 
regionu zrovna nejpříznivější. Naopak 
tyto podmínky v Přerově jsou téměř ide-

ální. Dále je to stav infrastruktury a plat-
ná legislativa ve vazbě na kvalitu vody.“ 

 Jaké jsou objemy investic a oprav 
na pořízení a údržbu vodárenské in-
frastruktury?
„Vysoké objemy investic a  oprav jsou 
nutností. Od roku 2006 do současnosti 
objem finančních prostředků vlože-
ných do oprav a  investic dosáhl 1,3 
miliardy korun včetně dotací. Dotace 
činily 152 milionů korun.“ 

 Co čeká prostějovský VaK v bu-
doucnosti? 
„Jak už jsem prozradil minule, zvažu-
jeme zásadní investici v řádech stovek 
milionů korun do nové čističky odpad-
ních vod. Při našem pečlivém rozhodo-
vání hraje roli analýza trhu, sledování 
vývoje technologií pro úpravu a čistě-
ní vod a zpřísňující se legislativa. Dále 
připravujeme postupné kroky, které 
by společnost připravily na období po 
ukončení smlouvy o nájmu a provozo-
vání vodárenské infrastruktury. To vše 
proběhne na základě dohody zaintere-
sovaných stran a souhlasu akcionářů.“

Foto: archiv B. Grulicha

„Nejchytřejší Čech“

PROSTĚJOVPROSTĚJOV Minulé úterý 6. září  Minulé úterý 6. září 
proběhlo značení jízdních kol, proběhlo značení jízdních kol, 
koloběžek a kompenzačních po-koloběžek a kompenzačních po-
můcek, které prostějovští strážníci můcek, které prostějovští strážníci 
uskutečnili na netradičním místě u uskutečnili na netradičním místě u 
kina Metro 70. Tuto službu mohou kina Metro 70. Tuto službu mohou 
letos Prostějované využít ještě jed-letos Prostějované využít ještě jed-
nou, a to ve středu 14. září. nou, a to ve středu 14. září. 

„Tentokrát jsme zvolili mobilní značení „Tentokrát jsme zvolili mobilní značení 
kol a dalších prostředků, při kterém není kol a dalších prostředků, při kterém není 
nutné objednávat se předem. Zájemci nutné objednávat se předem. Zájemci 
o tuto službu stačí vyčkat na místě, ale o tuto službu stačí vyčkat na místě, ale 
musí mít občanský průkaz, vhodné jsou musí mít občanský průkaz, vhodné jsou 
i doklady o koupi jízdního kola nebo ji-i doklady o koupi jízdního kola nebo ji-
ného dopravního prostředku. Kdo nemá ného dopravního prostředku. Kdo nemá 
doklad, vyplní na místě čestné prohlášení, doklad, vyplní na místě čestné prohlášení, 

jakým způsobům svůj dopravní prostře-jakým způsobům svůj dopravní prostře-
dek získal,“ sdělil Petr Zapletal, vrchní dek získal,“ sdělil Petr Zapletal, vrchní 
inspektor Oddělení prevence Městské inspektor Oddělení prevence Městské 
policie Prostějov.  policie Prostějov.  
V úterý odpoledne strážníci před ki-V úterý odpoledne strážníci před ki-
nem Metro za příznivého počasí ozna-nem Metro za příznivého počasí ozna-
čili jízdní kola celkem 32 majitelům. čili jízdní kola celkem 32 majitelům. 
„Mobilní značení pro veřejnost bude reali-„Mobilní značení pro veřejnost bude reali-

zováno ještě jednou, a to ve středu 14. září zováno ještě jednou, a to ve středu 14. září 
v Kolářových sadech u hvězdárny. Čas pro v Kolářových sadech u hvězdárny. Čas pro 
případné zájemce bude opět stejný, tedy případné zájemce bude opět stejný, tedy 
od 15.00 do 18.00 hodin,“ upozornil mluv-od 15.00 do 18.00 hodin,“ upozornil mluv-
čí prostějovských strážníků.  čí prostějovských strážníků.  (red)(red)

„Jdeme do rekonstrukce Společenského domu,“ 



Říká se, že většina lidí čeká celý tý-
den na pátek, celý rok na léto a celý 
život na štěstí… Jenže ve finále je 
to tak, že ten, kdo není spokojený 
v  zimním pondělí, nebude na tom 
o  mnoho lépe ani během letního 
pátečního odpoledne. 
Mnozí lidé přitom jako na smilová-
ní nečekají ani tolik na léto jako na 
dovolenou. Znamená pro ně vysvo-
bození ze stereotypu a možná jediný 
způsob, jak si žít alespoň trochu po 
svém. Na druhé straně však existují 
workoholici, kteří se jakýmkoliv vol-
ným dnům vyhýbají jako čert kříži. 

Mezi těmito extrémy se pohybuje 
většina z  nás. Pokud byste se však 
někoho zeptali, zda chce raději cho-
dit do práce, nebo mít placené vol-
no, lze očekávat, že si většina zdra-
vých lidí bez váhání zvolí to druhé. 
Musím se přiznat, že sám bych byl 
opravdu na vážkách. 
Nic proti dovolené jako takové. 
Možnost přijít na jiné myšlenky než 
ty pracovní je přirozenou součástí 
potřebné psychohygieny a ve finále 
i  zvyšuje pracovní výkon. Dny vol-
na aktivní člověk obvykle nevyužívá 
k povalování, ale k trávení chvil s ro-

dinou, vyřizování záležitostí, na něž 
běžně nezbývá čas, k jiné práci, kte-
rou musel dosud odkládat, a v rámci 
možností také ke sportu, četbě či 
cestování. Osobně si toto vše určitě 
umím společně se svými nejbližšími 
užít a  jakékoliv běžné „problémky“ 
to rozhodně nedokáží narušit.  
Co je však naprosto katastrofální, tak 
to bývá následný návrat do práce. 
Jakmile člověk jen na chvíli vypad-
ne z  běžné rutiny, může mít mini-
málně ze začátku docela problém 
se do ní opět vrátit.  Obzvláště 
když se na něj nahrne věcí, jako 

by nebyl pryč týden, ale udělal 
si minimálně dva roky prázdnin. 
Jakou odvahu je třeba projevit při 
otevření nashromážděné e-mailové 
komunikace?! Připomíná to situaci 
člověka, který stojí na úpatí hory 
a  zvažuje, zda se zcela dobrovolně 
nechá zavalit lavinou, které nebude 
schopný bez ztrát vzdorovat. 
Dovolená bývá fajn a člověk se po ní 
do práce obvykle i těší. Sám návrat 
však bývá tak trochu peklo. A  čím 
delší dovolená, tím větší peklo. Na 
závěr nezbývá než popřát, abychom 
to všichni zvládli bez úhony!

MILOŠ FORST ZVE NA 
PØÍJEMNÉ POSEZENÍ

MARTIN ZAORAL

Strávila jsem letos na dvě desítky cel-
kem pohodových odpolední v pros-
tějovském aquaparku. Chodím sem 
ráda s  kamarádkou důchodkyní, 
cítíme se tady velice dobře. Co nás 
ale pobuřuje, je chování některých 
nepřizpůsobivých občanů. Jak je 
proboha možné, že správci koupa-
liště jim například umožní, aby do 
bazénu lezli v kalhotách nebo ženy 

v  šatech? Vím, že tyto problémy se 
tady řeší už několik let, ovšem podle 
letošního roku soudím, že nikdo 
s tím dosud nic neudělal. Plavčíci se 
tváří, že nic nevidí, a když dotyčné 
osoby upozorní na nevhodné chová-
ní někdo z návštěvníků aquaparku, 
snese se na ně sprcha těch nejspros-
tějších nadávek. Tak co s tím? 

Jiřina Otáhalová, Prostějov

Nevím, jestli se o  tom už někde 
psalo nebo se někdo z vedení pro-
stějovského magistrátu k tomu už 
nějak vyjádřil. Všiml jsem si ale, 
že pozemky za kolejemi místního 
nádraží jsou už v majetku města. 
Nikde jsem se však zatím nedo-
zvěděl, jak s  nimi radnice hodlá 
naložit. A nevěřím, že ty pozemky 
město kupovalo jenom tak. Snad 

tedy už existuje nějaká koncepce 
co nejvhodnějšího využití. A  rád 
se s ní seznámím, pokud ji magis-
trát zveřejní. Mně osobně by se 
tady líbil park s  nějakými atrak-
cemi, prostě jakási oddychová 
a  relaxační zóna. Prosím žádné 
betonové parkoviště nebo spor-
tovní halu! 
 Libor Novák, Prostějov 

Nebylo náhodou už dávno slibo-
váno, že před Městským hřbito-
vem v Brněnské ulici v Prostějo-
vě bude vybudován přechod pro 
chodce? Proč tedy zde bílá zebra 
dosud není? Přecházet tady sil-
nici je doslova o život, obzvláště 
když řidiči projíždějících vozidel 

tady padesátku nedodržují ani 
náhodou. A  proč taky? Každý 
už ví, že radar měří rychlost až 
u  Tetína. Přál bych někomu vi-
dět, jak starší návštěvníci hřbito-
va stojí bezradně u  květinářství 
naproti a bojí se silnici přejít. 
 Pavel Dostálek, Prostějov 

Určitě nejsem první ani poslední, kte-
rému se v Kravařově ulici nelíbí stáva-
jící dopravní situace. Denně jsem tady 
svědkem nebezpečných okamžiků, 
kdy se zde otáčejí nebo všelijak couvají 
těžká nákladní vozidla zásobující zdej-
ší obchody. Řidiči to mají fakt těžké, 
protože komunikace je úzká a dostat se 

k výjezdu směrem k sokolovně není vů-
bec jednoduché. Přitom by vše vyřešila 
naprosto jednoduchá věc, kdyby páni 
radní konečně zprůjezdnili Kravařovu 
ulici směrem na Plumlovskou. Kdysi 
to tak fungovalo, tak proč ne teď? Mno-
hým by se ulevilo. 

Petr Chábera, Prostějov 
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Tento člověk byl několikrát 
nominován na Cenu města 

Prostějova a  také osobnost Olo-
mouckého kraje, a  to pokaždé 
v sekci literární a kulturní. V mládí 
byl členem HaDivadla, je osob-
ním přítelem Arnošta Goldfla-
ma, vytvořil mnoho zajímavých 
literárních počinů, které se týkají 
zdejšího regionu (například 50 let 
- Jeskyňáři Prostějov), byl ředite-
lem školy v Otaslavicích, ředitelem 
organizace Scholaservis, dále také 
vášnivým tenistou, sportovcem 
a  kamarádem pro lidi, kterých si 
vážil a stále váží a kteří si také umí 
vážit jeho. Prodělal covidové 
martyrium, aktuálně také další 
operaci, ale vše překonal a je tu 
mezi námi v  plné síle, a  proto 
tentokrát vkládám do své rubri-
ky pozvánku, kterou si opravdu 
zaslouží.

Vážení přátelé, kamarádi, Miloš 
Forst si vás dovoluje pozvat 

dne 21. září v 17:00 hodin do Měst-
ské knihovny v  Prostějově, kde by 

zcela netradičně ke svým šťastným 
77 rokům něco povykládal, něco 
zarecitoval a  zazpíval. Bude to po-
řad z  veršů a  prózy našich i  světo-
vých básníků, taky z vlastní písňové 
tvorby z  dob začátků HaDivadla 
a jednoho vzácně originálního pře-
kvapení. Večer bude moderovat 
ředitel knihovny Aleš Procházka, 
který si dovolí pozvat zatím utajené 
hosty. Miloš Forst se bude těšit na 
přípitek a  toho dne velice rád při-
jme vaši účast a gratulaci.

Abych kamaráda Miloše jen 
  neadoroval, přidám dvě 

vzpomínky Břetislava Rychlíka, 
herce, režiséra, scénáristy a  vyso-
koškolského pedagoga, snad ni-
koho neurazím a pamětníci se za-
smějí. Na Miloše vzpomíná pan 
Rychlík nejdříve v  souvislosti 
s fungováním v HaDivadle: „Teď, 
první den sezony všichni dřepíme 
na terase Městského kulturní-
ho střediska v  Prostějově, které 
v útrobách ukrývá dvě kancelářič-
ky HaDivadla, zkušebnu, dílničku 

a na půdě několik sololitem oddě-
lených kójí, kde se přespává, pije, 
miluje, debatuje, hádá o  smyslu 
života i  naší divadelní existence 
(později mi tam noc před Prvním 
májem Sedal po návratu z vinárny 
nanosí popelnice a vyzdobí pokoj 
nakradenými ruskými vlaječkami 
a odejde za nějakou babou). Josef 
Kovalčuk nás vřele přivítal jako po-
sily, představil Hanku Müllerovou 
z amatérského jihočeského divadla 
Šupina (začneme to hned zlomy-
slně plést jako Střepinu). Když se 
svěřím s  informací od Bimky, ve-
skrze poctivý Josef Kovalčuk jí od-
mítá věřit. S plynoucími minutami 
se ovšem na zahájení sezony nedo-
stavují Vála s Goldflamem. Koval-
čuk plný plánů a  nadšení sahá po 
mobilu. Uvědomuje si, že ten ještě 
nebyl vynalezen a  jde telefonovat 
do kanceláře tajemníka Miloše 
Forsta. Vrací se zdrcen, nemůže 
oba režiséry sehnat, to v něm utvr-
dí pravdivost Bimkových slov. Při-
jel jsem na kremaci vlastního snu.“

Druhá vzpomínka je ještě 
osobnější: „Tajemníkem byl 

bývalý učitel Miloš Forst, zdatný 
textař, tehdy snad popáté ženatý, 
honil pořád prachy na alimenty. 
Pořídil si za strašidelné peníze 
vzácnou čistokrevnou kočku s  ro-
dokmenem, kterou chtěl nechávat 

ušlechtile oplodňovat, aby mohl 
prodávat koťata. Bohužel ji svěřil 
kterýsi víkend Miloši Černouško-
vi, tomu zdrhla a spustila se s prv-
ním kocouřím frajerem na Husáku 
v Prostnicu. A pak je tady nás pět 
herců, o  kterých příště. Teď od-
jíždíme na soustředění do mlýna 
v  Příštpu u  Jaroměřic nad Rokyt-
nou. Cestou potkáváme básníka 
Jebavého, nad hlavou letí aeroplán. 
‚Mistře, letadlo!‘ ‚Dovedu si před-
stavit,‘ opáčí, aniž zvedne hlavu od 
země. Co čeká mne, nedovedu si 
vůbec představit.“
Znám těch různých vzpomínek od 
jiných ještě víc, ale třeba se s nimi 
oslavenec na oslavě pochlubí sám, 
já mu teď přeji dopředu všechno 
nejlepší a jistě spolu, Mildo, dáme 
ještě nějaký ten koňáček.

Nedělám často, abych ve své rubrice dělal skrytou reklamu, ko-
neckonců vedení našeho listu by mi to mohlo cenzurovat, ale 
opravdu dnes nepropaguji toho zeleného zmetka ani jiné vlezlé 
reklamy z televize, ale dávám na vědomí něco ze života svého ka-
maráda, ale také významné postavy prostějovského kulturního 
a společenského života, která je velkým patriotem a zároveň na 
ni vzpomíná spousta bývalých žáků, kolegů, přátel a kamarádů. 

Návraty 
z dovolené jsou peklo 
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Pozor, lavina! 
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pro Večerník 

Martin
ZAORAL

PŮVODNÍ
zpravodajství

Tropický den označuje ten, kdy maxi-
mální teplota dosáhne minimálně 30 
°C. Pokud důkladně prozkoumáme 
statistiky meteorologické stanice na 
prostějovské hvězdárně, pak zjistíme, 
že jsme si jich během uplynulých 
prázdnin ve městě užili hned 17. Nej-
více se jich sešlo během týdne od pon-
dělí 18. do neděle 24. července, kdy 
jich bylo pět. V tomto období na hvěz-
dárně rovněž naměřili vůbec nejvyšší 
teplotu letošního roku. Ve čtvrtek 
21. července se rtuť teploměru vy-

šplhala na 35,4 °C. Právě v tento den 
například prostějovský divadelní sou-
bor Pronitka sehrál na nádvoří zámku 
pohádku O  čertici Gvendolíně, pro 
niž vskutku pekelné vedro vytvořilo 
přiléhavou kulisu.  
Jestliže nahlédneme do dlouhodo-
bých statistik, pak zjistíme, že se 
v tomto případě jedná o vůbec nejvyš-
ší teplotu od začátku srpna 2017. Teh-
dy na prostějovské hvězdárně naměřili 
rovných 36,0 °C. Na druhou stranu si 
uvědomíme, že v minulosti jsme zažili 
už i větší vedra. Vůbec nejvyšší tep-
lota uplynulé dekády byla v Prostě-
jově naměřena v roce 2013. Tehdy 
to bylo dokonce 37,5 °C. K  takové 

hodnotě jsme se letos ani nepřiblížili. 
Ještě na přelomu letošního července 
a  srpna se přitom zdálo, že by tento 
letitý rekord mohl být přece jen pře-
konán. Zprávy ze zbytku Evropy zněly 
vskutku děsivě, ostatně Francie letos 
zažila nejsušší červenec od začátku 
měření a teploty v Anglii se šplhaly až 
ke 40 °C. Mnohá místa v Evropě pak 
zužovaly rozsáhlé požáry. Ty se však 
na rozdíl od Českého Švýcarska Pro-
stějovsku vyhnuly, a  to samé platilo 
i pro teplotní extrémy. 
To mnozí z  nás přivítali, naopak 
lehce zklamaní mohli být provozo-
vatelé koupališť, kteří si od letoška 
zřejmě slibovali přece jen vyšší ná-

vštěvnost. „Léto bylo podle mě tak 
akorát. Příjemně teplých dnů bylo 
poměrně hodně, ale žádné extrémy se 
nekonaly. Nerozumím lidem, kteří si 
libují, pokud je velké parno a oni mo-
hou trávit den chlazením se ve vlast-
ním bazénu. Podle mě je lepší, pokud 
takové vedro není a člověk místo toho 
může dělat cokoliv jiného,“ zhodnotil 
letošní léto jeden z Prostějovanů, který 
si zároveň všiml, že lidé v poslední době 
na koupaliště houfně zamíří až ve chví-
li, kdy teploty vysoce přesahují tropic-
kou třicítku. „Bude to asi tím, že jsme 

zchoulostivěli a  voda, která má méně 
než dvacet stupňů Celsia je pro stále 
více lidí příliš chladná. V tomto se za-
čínáme podobat Italům a dalším jižním 
národům. Vzpomínám si, jak se dříve 
Češi či Němci v  Itálii vesele koupali 
v moři, zatímco místní na ně pohrdavě 
koukali, protože oni by do takto „stude-
né“ vody nikdy nevlezli. Očividně jsme 
si už také zvykli na to, že teplou vodu 
a vyšší teploty musíme mít po celý rok, 
a to i v zimě. To se možná při aktuálních 
cenách energií přece jen trochu změní,“ 
uzavřel dodrý muž. 
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Uzavírka v ulici 
Kpt. Nálepky

Prostějov (mik) – Až do 30. bude 
částečně uzavřena komunikace na 
ul. Kpt. Nálepky ve Vrahovicích 
od čísla popisného 791/1a po čís-
lo 816/77. „Dopravní omezení na 
místní komunikaci – ulici Kpt. Ná-
lepky bude provedeno za uzavírky 
jednoho jízdního pruhu pomocí 
posuvného pracovního místa, kte-
ré bude v délce do patnácti metrů, 
bude ponechán volný jízdní pruh 
o  šířce minimálně 2,75 metru pro 
oba směry jízdy. Ke kanalizačním 
šachtám bude přistavena technika 
a  bude provedena sanace. Nebude 
prováděn zásah do místní komuni-
kace,“ uvedl Jan Vejmělek, vedoucí 
odboru dopravy prostějovského 
magistrátu.  

Prostějov (mik) – V  pondělí 5. 
září byla zahájena plánovaná re-
konstrukce hřiště Střední odborné 
školy podnikání a obchodu na Rejs-
kově ulici. Mimořádnou stavební 
investici schválili už v  červnu pro-
stějovští zastupitelé. „Odstraněn 
byl původní povrch a nyní dochází 
k  odstranění podkladních vrstev. 
Rekonstrukce probíhá z  důvodu 
havarijního stavu hřiště, který ne-
umožňoval jeho využívání. Po re-
konstrukci bude hřiště opět sloužit 
nejen studentům, ale také široké ve-
řejnosti.“ uvedl ředitel SOŠPO Ma-
rek Moudrý. Předpokládané ukon-
čení stavebních prací je do konce 
měsíce září. Do té doby je hřiště pro 
veřejnost uzavřeno.

Konzultaèní den

Prostějov (red) – Konzultační den 
pro firmy a podnikatele z Prostějov-
ska se uskuteční již zítra, tj. 13. září, 
od 9:00 hodin v  sále kulturního 
klubu DUHA. Na přetřes přijdou 
nejrůznější žhavá témata, dostat 
byste měli i  rady s  aktuální nabíd-
kou dotačních titulů a dalších mož-
ností podpory. K  dispozici budou 
zástupci hned několika organizací.

RYCHLÝ
NÍK

PROSTĚJOV A léto je za námi! 
Na začátku roku jsme si mohli 
přečíst alarmující varování kli-
matologů o tom, že letošek má 
být jeden z nejteplejších v ději-
nách lidstva. Tyto předpovědi se 
tak úplně nenaplnily. Alespoň 
ne během léta v  Prostějově. 
Přesto jsme ani tentokrát ne-
museli jezdit do Chorvatska. 
Kdo zůstal v Prostějově, mohl si 
přímo v našem městě během 
prázdnin naplno užít hned 17 
tropických dnů. 

Každý čtvrtý letní den v Prostějově byl tropický 

 došlo na naši adresu... 

O prázdninách jsme zažili O prázdninách jsme zažili 

nejteplejší dennejteplejší den
za posledních 5 let za posledních 5 let 

2011 26. srpna 35,0 °C

2012 20. srpna 36,0 °C

2013 8. srpna 37,5 °C

2014 10. června 33,5 °C

2015 9. srpna 36,0 °C

2016 11. července 35,0 °C

2017 3. srpna 36,0 °C

2018 2. srpna 34,3 °C 

2019 1. července 34,8 °C

2020 28. července 34,0 °C

2022 21. července 35,4 °C

PROSTĚJOV Už 19. září se v Pro-
stějově otevře nové zařízení, kde 
se děti a  studenti budou moci vě-
novat moderním technologiím. 
Půjde o Technologický klub, který 
založil Tomáš Blumenstein v rámci 
aktivit Světa vzdělání. Nyní na nově 
pojmenované Rozvojové ulici ne-
daleko hvězdárny finišuje výstavba 
objektu s  moderní učebnou, labo-
ratoří i  klubovnou. V  nich se děti 
i  studenti budou moci v  různých 
kroužcích seznamovat a  pracovat 
s  technologiemi budoucnosti, se-
známí je s 3D tiskem, programová-
ním, s  robotikou a  mnoha dalšími 
tématy. 
„Potřebujeme mladou generaci při-
táhnout k  technickým oborům,“ vy-
světluje motivaci k  založení institutu 
Tomáš Blumenstein a dodává: „Pros-
tějov je město s dlouhodobou průmy-
slovou tradicí i významnou technolo-
gickou současností, kterou bychom 

rádi touto aktivitou našeho spolku 
výrazně podpořili.“

Třídy pro nadané děti

Tomáš Blumenstein je na poli vzdě-
lávání velmi aktivní i  v  dalších ob-
lastech. Ačkoli vystudoval stavební 
statiku na VUT v Brně a léta se živil 
jako projektant, dnes je jeho stěžejní 
aktivitou spolek Svět vzdělání, který 
vybudoval doslova na zelené louce. 
Blumensteinův spolek se zaměřuje 
na vzdělávání pedagogů, ale hlavně 
provozuje na základních školách tří-
dy pro nadané žáky, v nichž funguje 
rozšířená výuka angličtiny, matema-
tiky, logiky a  programování. O  tyto 
třídy, které fungují již ve třinácti 
městech po celé republice, je velký 
zájem. „V  Prostějově jsou tyto tří-
dy s  rozšířenou výukou na základní 
škole v ulici Dr. Horáka,“ představuje 

svou aktivitu na tomto poli Tomáš 
Blumenstein. V současnosti navíc jím 
vedený spolek Svět vzdělání připra-
vuje v našem městě vznik samostatné 
základní školy, která by se orientovala 
na rozšířenou výuku předmětů, jež 
děti připraví na dnešní moderní svět. 
„Takovou školu u  nás potřebujeme, 
aby děti se zájmem o takové vzdělá-
vání nemusely dojíždět do Olomou-
ce či jinam,“ říká ředitel Světa vzdě-
lání. 

šéf mensy

K  zájmu o  vzdělávání a  podporu na-
daných dětí Tomáše Blumensteina 
původně přivedlo jeho členství v orga-
nizaci MENSA, která celosvětově sdru-
žuje lidi s  nadprůměrnou inteligencí. 
V ní to Tomáš Blumenstein dotáhl až 
na celostátního předsedu, a média ho 
proto při častých rozhovorech titulova-

la jako „nejchytřejšího Čecha“. On sám 
se tomuto označení vždy velmi bránil: 
„Nemám ho rád, protože není pravdivé. 
Jen jsem osm let vedl a dnes jsem mís-
topředsedou organizace lidí, kteří se za-
měřují na rozvoj inteligence.“ V Mense 
se Tomáš Blumenstein dodnes zabývá 
řadou aktivit zaměřených na rozvoj 
a  podporu nadaných dětí – je spolu-
zakladatel soutěže Logická olympiáda, 
vytváří šifry a logické úlohy, pořádá tá-
bory a je členem pracovní skupiny Mi-
nisterstva školství pro nadané děti. Ce-
loživotní Prostějovan pracuje velmi čile 
také ve veřejné oblasti. Už ve svých třia-
dvaceti letech se v roce 2002 stal popr-

vé městským zastupitelem a s přestáv-
kou jednoho funkčního období působí 
v prostějovském zastupitelstvu dodnes. 
Poslední čtyři roky je dokonce členem 
rady města a  předsedou finančního 
výboru, kde využívá své zkušenosti s ří-
zením úspěšné soukromé společnosti. 

Prostějov potřebuje 
vysokou školu

I  v  práci pro město se Tomáš Blu-
menstein zaměřuje na problemati-
ku školství a  vzdělávání. Patří proto 
mezi iniciátory nápadu, aby Prostějov 

v dalších čtyřech letech usiloval o zří-
zení pobočky technické vysoké školy 
v  našem městě. S  tímto užitečným 
návrhem jde do voleb kandidátka 
občanských demokratů a nezávislých 
osobností města Prostějova, na níž se 
o  hlasy voličů uchází právě i  Tomáš 
Blumenstein. „Pobočka vysoké školy 
v Prostějově může být důležitým kro-
kem k tomu, abychom zastavili odliv 
mladých lidí z  města,“ vysvětluje od-
borník na vzdělávání Tomáš Blumen-
stein, který ve svých aktivitách dělá 
všechno pro to, aby nadané děti a mla-
dí lidé zůstávali v Prostějově.    (red)

„Nejchytřejší Čech“„Nejchytřejší Čech“

PROSTĚJOV Minulé úterý 6. září 
proběhlo značení jízdních kol, 
koloběžek a kompenzačních po-
můcek, které prostějovští strážníci 
uskutečnili na netradičním místě u 
kina Metro 70. Tuto službu mohou 
letos Prostějované využít ještě jed-
nou, a to ve středu 14. září. 

„Tentokrát jsme zvolili mobilní značení 
kol a dalších prostředků, při kterém není 
nutné objednávat se předem. Zájemci 
o tuto službu stačí vyčkat na místě, ale 
musí mít občanský průkaz, vhodné jsou 
i doklady o koupi jízdního kola nebo ji-
ného dopravního prostředku. Kdo nemá 
doklad, vyplní na místě čestné prohlášení, 

jakým způsobům svůj dopravní prostře-
dek získal,“ sdělil Petr Zapletal, vrchní 
inspektor Oddělení prevence Městské 
policie Prostějov.  
V úterý odpoledne strážníci před ki-
nem Metro za příznivého počasí ozna-
čili jízdní kola celkem 32 majitelům. 
„Mobilní značení pro veřejnost bude reali-

zováno ještě jednou, a to ve středu 14. září 
v Kolářových sadech u hvězdárny. Čas pro 
případné zájemce bude opět stejný, tedy 
od 15.00 do 18.00 hodin,“ upozornil mluv-
čí prostějovských strážníků.  (red)



Pro děti je dobré, když jim neu-
stále nevymýšlíte program a také 
je necháte, ať se samy naučí se za-
bavit. Pokud však s nimi jednou za 
čas podniknete něco kreativního, 
zábavného, akčního, můžete je 
tím popostrčit správným směrem. 
Děti tímto způsobem objeví, co je 
baví, a příště se do něčeho podob-
ného již možná vrhnou samy.
Samozřejmě při výběru společ-
ných aktivit je třeba brát ohled na 
povahu každého dítěte – kniho-
mola nenadchnete adrenalinovým 
zážitkem a naopak aktivní dítě 
nezaujme návštěva muzea. Proto 
k tomu vždy přihlédněte. A teď už 
se podívejte, co můžete ve volných 
chvílích s dětmi dělat.

Zahrajte si Zahrajte si 

Klasika, kterou zvládne každý a která 
každého zpravidla baví. Hru je důleži-
té přizpůsobit věku dítěte. Menší rády 
zkusí Černého Petra, Domino nebo 
puzzle, případně různé balanční hry, 

pro předškoláky je dobré například 
Double, Z pohádky do pohádky nebo 
Člověče, nezlob se, větší pak zaujmou 
Activity, Monopoly, ale i náročnější 
deskovky jako Dixit, Karak či Bang!

Modelujte Modelujte 

Děti poznávají okolní svět nejprve 
hmatem. Navíc jakákoli aktivita, 
do které zapojují jemnou motori-
ku, jim pomůže v ovládání dalších 
činností zaměřených na drob-
nou ruční práci (kreslení, lepení 
apod.). Modelování z plastelíny je 
tak ideální (a také levnou) zábavou 
pro další rozvoj.

Zapojte je Zapojte je 

Máte doma malé děti, které by vám 
nejraději pořád stály za zády a díva-

ly se pod ruce? Zapojte je do chodu 
domácnosti! Mohou vám pomáhat 
s uklízením nebo třeba právě vaře-
ním. Ty menší s vámi mohou hníst 
těsto či vykrajovat perníčky, větší 
zvládnou oškrábat zeleninu nebo ji 
i nakrájet.

I když tato činnost vyžaduje mírně 
„rozbombardovaný“ byt, rozhodně 
stojí za to. Uvidíte, jak děti budou 
nadšené, když jim navrhnete, že si 
postavíte bunkr. Stačí vzít pár pol-
štářů, deku, židle, případně několik 
hraček a o zábavu po zbytek odpo-
ledne je postaráno. Děti se v bunkru 
mohou schovávat a nosit si do něj 
své poklady nebo si tam prostě jen 
hrát.

Někteří rodiče si stěžují, že kvůli 
dětem nestíhají cvičit. Nepřemýš-
leli jste ale o tom, že byste děti do 
cvičení zapojili? Zkuste nějaké leh-
ké cviky na krátkou dobu. Uvidíte, 
že společné cvičení bude děti bavit, 
zároveň budete mít o něco méně 
výčitek.

WWW.VECERNIKPV.CZ12. září 20228 25

Pr ostějovsko & jak zabavit jak zabavit 
dìti?
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S  koncem letních prázdnin nastaly školní dny a  také pravidelné navštěvování 

zájmových kroužků. Těch děti mívají i více právě podle toho, co všechno je zajímá. Po 

absolvování všech těchto aktivit přijdou domů a rodiče je obvykle kvůli únavě z práce 

nechávají pasivně odpočívat u televize nebo hraním videoher. Není však od věci s dětmi 

jednou za čas podniknout něco aktivnějšího, a proto vám nyní na této tematické straně 

předestřeme několik tipů, jak na to… Text připravila: 

Tereza Zaoralová

Děti tráví svůj volný čas mnoha různými aktivitami. Zpravidla 
chodí do školky či školy a pak mívají v průběhu týdne zájmové 
kroužky, často rozličně zaměřené. Následně většinou přicházejí 
domů, kde mají rovněž spoustu možností, jak strávit zbytek vol-
ného dne. A i když je pro rodiče mnohem jednodušší nechat děti 
až do večeře sledovat televizi nebo hrát videohry, mohou je ale-
spoň občas zabavit podnětnějšími činnostmi rozvíjejícími jejich 
kreativitu. Některé takové aktivity vám nyní představíme.

více čtěte 
na straně 18na straně 18

PROSTĚJOV Na úterním jednání 
zastupitelstva se také hodnotily vý-
sledky hospodaření města za první 
pololetí tohoto roku. A výsledky jsou 
zatím více než dobré. I přes úhrady 
mnohých stavebních investic se roz-
počet města za prvních šest měsíců 
roku 2022 nachází v černých číslech. 
Zastupitelům přednesl kompletní 
zprávu o hospodaření města Radim 
Carda, vedoucí Finančního odboru 
Magistrátu města Prostějova. Ten 
zmínil také další významný fakt, že 
město i  nadále hospodaří bez nut-
nosti půjček a  vykazuje tak 
stále nulový ukazatel dluho-
vé služby. 
Jen připomeňme, že rozpočet 
statutárního města Prostějova 
na rok 2022 byl schválen jako 
schodkový s  deficitem přes 
153 milionů korun. Rozpočet 
příjmů byl schválen ve výši 1 
000,9 milionu korun, ve vý-
dajové části byly schváleny 
běžné provozní výdaje v část-
ce 865,49 milionu korun 
a  investiční výdaje v  částce 
289,05 milionu korun.  
Vedoucí Finančního odboru 
prostějovského magistrátu 
Radim Carda v  úterý 6. září 
zastupitelům a zastupitelkám předsta-
vil výsledky plnění rozpočtu za první 
pololetí, které jsou více než optimis-
tické. „Průběžné rozpočtové hospo-
daření města za první pololetí 2022 
vykazuje kladné saldo ve výši 90,29 
milionu korun,“ uvedl hned v  úvodu 
to nejpodstatnější. „Zatímco schvále-
ný i  upravený rozpočet města na rok 
2022 vykazuje díky zařazeným inves-
tičním akcím požadavek na schodko-

vé hospodaření, průběžné hospoda-
ření města skončilo ve sledovaném 
období v plusových číslech. Skutečný 
objem přijatých prostředků tak v prv-
ním pololetí převýšil uskutečněné 
výdaje. Celkové příjmy města k  30. 
červnu 2022 dosáhly výše 606,31 mi-
lionu korun, což představuje plnění na 
59,02 procenta upraveného rozpočtu. 
Příjmy města jsou ze tří čtvrtin závis-
lé na daňových příjmech, jejich roz-
počet je proto sestavován z  důvodu 
opatrnosti konzervativně. Aktuální 
plnění rozpočtu příjmů ze sdílených 

daní probíhá v souladu s plánem. Pří-
jmová stránka rozpočtu je pozitivně 
ovlivněna také objemem přijatých 
dotací, v tomto ohledu došlo k plnění 
na 56,44 procenta. Nedaňové příjmy 
jsou tvořeny zejména příjmy z proná-
jmu majetku, z poskytovaných služeb, 
z  odvodů příspěvkových organizací 
a  přijatými neinvestičními příspěvky 
a  náhradami. Nedaňové příjmy byly 
v I. pololetí 2022 naplněny na 59 pro-

cent upraveného rozpočtu, kdy jsme 
získali 82,65 milionu korun,“ popsal 
hlavní faktory hospodaření Radim 
Carda, který se vzápětí vyjádřil i k vý-
dajům města během prvního pololetí. 
„Celkové výdaje města k 30. červnu 

dosáhly výše 516,02 milionu korun, 
což představuje plnění na 40,95 pro-
centa upraveného rozpočtu. Výdaje 
města jsou tvořeny z 85 procent běž-
nými výdaji. Kapitálové výdaje jsou 
pak plánovány v  celkovém objemu 
více než 322 milionů korun, za prv-
ní pololetí tak město proinvestovalo 
24,16 procenta upraveného rozpoč-
tu. Největší položku kapitálových 
výdajů tvoří stavební investice za 

71,44 milionu korun. Jako význam-
ný faktor, který se podílí na pozitiv-
ním průběžném výsledku hospoda-
ření, bychom rádi zmínili i  nulový 
ukazatel dluhové služby, který je dán 
tím, že město Prostějov ke svým 

dobrým finančním výsledkům ne-
potřebovalo žádné bankovní úvěry 
a bylo schopno tak vysoké investiční 
výdaje financovat ze svého rozpočtu 
a finančních rezerv,“ uzavřel vedoucí 
Finančního odboru prostějovského 
magistrátu 
Prostějovští zastupitelé v úterý vza-
li tuto optimistickou zprávu svým 
hlasováním na vědomí, žádné dis-
kuse se k tomuto tématu nevedly. 

ní politici nakonec „přiklepli“ za tři 
a půl milionu korun zámek ve Ptení. 
Horečně se probíraly také plány měs-
ta na rekonstrukci Společenského 
domu, plán rozvoje sportu v Prostě-
jově i další záležitosti města. 
Úterní jednání zastupitelstva pak 
skončilo závěrečnými děkovnými 
projevy jednotlivých lídrů stran 
a  hnutí, všichni komunální politici 
se pak společně zúčastnili slavnostní 
večeře v  Národním domě. A  to už 
byla opravdu tečka za celým voleb-
ním obdobím, k níž se vrátíme ještě 
v  tradičním ohédnutí v příštím čísle 
Večerníku. 

PROSTĚJOV Současní zastupi-
telé měli minulé úterý poslední 
možnost během končícího voleb-
ního období projevit své řečnické 
umění a  podle toho to mnohdy 
také vypadalo. Když pomineme 
osobní invektivy, během necelých 
sedmi hodin jednání padlo i něko-
lik skutečných perliček z  úst ko-
munálních politiků. A ty jako vždy 
Večerník pro své čtenáře zachytil. 

* „Jsou to pouze vaše domněnky, 
takže reagovat na ně nemá 

význam!“  
Primátor František Jura (ANO 
2011) takto odbyl kritiku Petra 
Ošťádala (Na rovinu!) směřovanou 
k  současnému vedení Lesů města 
Prostějova.

* „Mrzí mě, že do toho jako 
příznivec participativního rozpočtu 

tak trochu házíte vidličky!“
Tato výtka putovala z  úst náměstka 
primátora Jiřího Rozehnala (ANO 
2011) směrem k  opozičnímu 
zastupiteli Petru Kapounkovi (Piráti). 
* „Děkuji za realizaci přívodu vody 

do stánku s kávičkou!“ 
Zuzana Bartošová (KDU-ČSL) 
zřejmě ráda chodí na kávičku do 
Kolářových sadů a stánek bez vody jí 
vadil. 

* „Rozumím tomu víc než 
kolega Blumenstein. A to nechci 

machrovat!“
Lídr hnutí Na rovinu! Aleš Matyášek 
v diskusi o výstavbě krytého bazénu 
dostával pořádné kapky, jako 
předseda plaveckého klubu se ale 
nechtěl jen tak dát. 

* „Já jsem se učil plavat 
v pětadvacetimetrovém bazénu 
a plavat jsem se naučil celkem 

obstojně!“ 
První náměstek primátora Jiří Pospíšil 
(PéVéčko) měl jasno hned, jak dlouhý 
krytý bazén se má v Prostějově stavět. 

* „Kdo prosazuje padesátku, musí 
mít zatemněnou mysl!“ 

Znovu první náměstek primátora, 
tentokrát byl ale k plánované výstavbě 
krytého bazénu razantnější.

* „Rád diskutuji, nejsem mdlého 
rozumu!“ 

Odpověď z  úst Aleše Matyáška na 
sebe nenechala dlouho čekat. 

* „Je to poslední zastupitelstvo, tak 
chci taky něco říct!“

Radní Miloš Sklenka (ANO 2011) 
se o slovo do diskuse přihlásil tímto 
způsobem.
* „Už mi to připadá jako špionáž od 

agenta konkurenční firmy!“
Radní Tomáš Blumenstein (ODS 
a  nezávislé osobnosti města 
Prostějov) se opřel do opozičníka 
Petra Ošťádala, který chtěl získat 
informace o  čtrnácti fakturách Lesů 
města Prostějova. 
* „Investice do ‚Kaska‘ není investicí 

do nějakého stanu v kempu!“
Petr Lysek (Na rovinu!) dal jasně 
najevo, že budoucnost Společenského 
domu musí být prioritou města.

* „Kdybych kandidoval za KDU-
ČSL, řekl bych, Bože, ty to vidíš!“

Primátor Jura nechápal kritiku 
opozice směřovanou k  plánům 
města na rekonstrukci budovy 
Společenského domu. 

* „Byl bych rád, kdybychom sázeli 
více stromů, hlavně ovocných. Děcka 
dnes už ani nevědí, co je to třešeň!“

Jan Navrátil (Změna pro Prostějov) 
se s  působením v  zastupitelstvu 
rozloučil touto památnou perličkou. 

Zaznamenal: Michal Kadlec
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 Foto: Michal Kadlec

„Vykazujeme zatím kladné saldo 
přes devadesát milionů korun,“ 
vypočítal Radim Carda, 
šéf finančního odboru

PROSTĚJOV I  nadále pokraču-
je soudní spor mezi statutárním 
městem Prostějov a  developer-
skou společností Manthellan, kte-
rá měla v  jižní části centra města 
postavit obří obchodní centrum. 
Soud ale ve známé kauze zneplat-
nil veškeré smlouvy s  městem, 
přesto Manthellan stále požadu-
je po magistrátu odškodnění za 
údajně zmařenou investici. 
Jak Večerník v  minulosti opakova-
ně informoval, původně společnost 
Manthellan vyčíslila odškodnění 
ve výši 320 milionů korun a  tuto 
částku nárokovala také při soudním 
projednávání. Do hry se na základě 
doporučení soudu vložil mediátor, 
který by měl obě znesvářené stra-
ny dovést k  dohodě. Jak v  červnu 
prozradil primátor František Jura 
(ANO 2011), po první schůzce 
s  představiteli Manthellanu u  me-
diátora slevil developer ze svých 
požadavků a po městu chce už „jen“ 
45 milionů korun. Z dalších jedná-
ní zatím sešlo. 
„Od té doby už žádná mediace na-
řízená soudem neproběhla a  podle 
posledních informací společnost 
Manthellan předloží své aktuali-
zované požadavky na vyrovnání až 
novému prostějovskému zastupi-
telstvu na konci října,“ informoval 
zastupitele v  úterý 6. září primátor 
Prostějova František Jura.  

PROSTĚJOV Správa železnic plánu-
je v Prostějově v blízké budoucnosti 
hned několik zásadních investic, 
včetně rekonstrukce stařičké výprav-
ní budovy místního nádraží. Novinky 
na toto téma jsou také stálým bodem 
jednání prostějovského zastupitel-
stva a  stejně tak tomu bylo minulé 
úterý. 
Náměstek primátora Prostějova Jiří 
Rozehnal uvedl, že jednání o  inves-
ticích se Správou železnic pokračují. 
„Minulý týden jsem hovořil s obchod-
ním náměstkem Správy železnic, který 

mě informoval o  všech plánovaných 
investicích na území města Prostějova. 
Tou nejzásadnější bude i z projekčního 
hlediska rekonstrukce hlavního nádraží, 
tedy nejen nádražní budovy, ale i kole-
jišť a  nejbližších železničních přejezdů. 
V tomto případě je akce naplánována na 
léta 2024 až 2025. Rekonstrukce míst-
ního nádraží připadá do úvahy v letech 
2025 až 2026 a zkapacitnění trati z Olo-
mouce do Prostějova v  letech 2026 až 
2027,“ sdělil Jiří Rozehnal (ANO 2011), 
náměstek primátora statutárního města 
Prostějov pro stavební investice.  

V V 

Burza práce 
a vzdělání

VSTUP
ZDARMA

ČTVRTEK 22. ZÁŘÍ 2022 OD 9 DO 17 HOD.

BURZA PRÁCE A VZDĚLÁNÍ je určena pro každého, kdo se chce seznámit 

se zajímavými zaměstnavateli a školami, které s nimi spolupracují

DOPROVODNÝ PROGRAM
 BESIP Team – simulátor dopravní 

nehody

 Pohovory nanečisto v cizím jazyce

 Exponát malého robota

 Možnost prohlídky kamionu

 Ochutnávka potravinářských výrobků

 Prohlídka techniky Armády České 

republiky

 Model turbodmychadlového leteckého 

motoru

 Prohlídka moderního traktoru

 Prezentace zaměstnavatelů a jejich 

výrobních programů

 Program Erasmus+

www.burzapav.cz

SPOLEČENSKÝ DŮM 
PROSTĚJOV, 
KOMENSKÉHO 6

PODPORA A MEDIÁLNÍ PARTNEŘI:

ORGANIZÁTOŘI:

SPOLUPOŘADATELEM JE STATUTÁRNÍ MĚSTO PROSTĚJOV
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P R A H A ,  P R O S T Ě J OV

Současná krize dala hnutí 
Svoboda a přímá demokracie 
za pravdu. SPD už dlouhodobě 
upozorňuje na problematiku 
v oblasti energetické bezpeč-
nosti. Například i na to, že Česká 
republika je nepochopitelně 
podřízena cenovým a distri-
bučním pravidlům Evropské 
unie. Přitom právě naše země 
má podle názoru představitelů 
vládní opozice SPD dostatek 
vlastních výrobních zdrojů pro 
výrobu elektrické energie pro 
svoji potřebu. Místopředseda 
SPD a předseda poslaneckého 
klubu Radim Fiala (na snímku) 
nám odpověděl na několik otá-
zek k současné situaci.

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

PetrPetr KOZÁK KOZÁK

NaNa

Pøednášková 
noc 2022

Přesně před 100 lety na prostějovské gymnázium nastoupil ani 
ne devítiletý chlapec, ze kterého se později stal jeden z nejuzná-
vanějších českých vědců. Nebyl jím nikdo jiný než vynálezce kon-
taktních čoček a silonu prof. Otto Wichterle. Ten na nejstarším pro-
stějovském gymnáziu studoval v letech 1922–1931. Škola 1. září 
2022 přivítala dvě třídy nových studentů do osmiletého a další dvě 
do čtyřletého studia a na Gymnáziu Jiřího Wolkera věří, že i těmto 
novým studentům bude životní příběh Otto Wichterleho inspirací.

G J
Sportovci z GJW 

opìt s vavøíny
Mezinárodní 

spolupráce a další 
vzdìlávání uèitelù
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Úterním jednáním udělali prostě-
jovští zastupitelé definitivní tečku za 
končícím volebním obdobím 2018 
až 2022. Další schůze nejvyššího po-
litického orgánu města se uskuteční 
zřejmě až na začátku listopadu a pů-
jde o ustavující zasedání, kdy noví za-
stupitelé vzešlí z komunálních voleb 
budou skládat slavnostní slib. 
Pojďme ale zpět k úternímu jednání, 
kterého se jako host zúčastnila také 
senátorka za Prostějovsko, Tovačov-
sko a  Kojetínsko Jitka Chalánková. 
Ta ve svých dvou stručných proje-

vech podpořila výstavbu padesáti-
metrového krytého bazénu či při-
pomněla stále nedořešenou kauzu 
s ochrannými nanonástřiky proti co-
vidu na prostějovských školách. 
Jednání prostějovského zastupi-
telstva se minulé úterý zúčastnilo 
třiatřicet zastupitelů, omluveni byli 
František Fröml (Změna pro Pros-
tějov) a Martin Hájek (Na rovinu!).
Prvně jmenovaného už v  zastupitel-
ských lavicích v  obřadní síni radnice 
neuvidíme, hnutí Změna pro Pros-
tějov v  čele s  jeho lídrem Janem Na-

vrátilem ve volbách již nekandiduje. 
Poměrně náročný program jednání 
zvládli zastupitelé během necelých 
sedmi hodin. Hodně se diskutovalo 
nad novelami vyhlášek města o  ru-
šení nočního klidu či zákazu žebrání, 
více než hodinu byl i Večerník svěd-
kem emočních diskusí okolo výstav-
by krytého bazénu, kdy především 
opoziční zastupitelé mermomocí 
prosazují stavbu padesátimetrového 
bazénu za více než miliardu korun. 
Zastupitelům se přijel představit 
i mladý muzikant, kterému komunál-

PERLIÈKY
ze zastupitelstva

Úterní jednání provázely emoce 
a bouřlivé diskuse. Ale i poděkování

PROSTĚJOV Po dvaatřicáté a naposledy. Poslední jednání 
Zastupitelstva statutárního města Prostějova v tomto vo-
lebním období se uskutečnilo v úterý 6. září, tedy necelé tři 
týdny před komunálními volbami. A podle toho se také při 
některých bodech programu jednalo. K vidění a slyšení byly 
mnohdy velmi emočně vedené debaty, obzvláště v případě 
budoucnosti Společenského domu, plánované výstavby 
krytého bazénu, prodeje ptenského zámku či schvalování 
novel městských vyhlášek o rušení nočního klidu. Nakonec 
se ale po necelých sedmi hodinách rozešli prostějovští zastu-
pitelé napříč politickým spektrem v dobrém, dokonce spo-
lečně povečeřeli v Národním domě. 

 Foto: Michal Kadlec 

Jednání se Správou Spor 
s Manthellanem 

bez diskuse
Prostějov (mik) – Jeden 
z  nejzásadnějších dokumentů 
pro budoucí vývoj Prostějova 
vytvářel odbor rozvoje a  investic 
prostějovského magistrátu dva 
roky a jsou v něm zahrnuty stovky 
návrhů nutných investic ze všech 
oborů. Strategický plán Prostějova 
na období let 2022 až 2035 byl 
představen v  srpnu na veřejném 
semináři, kde okolo jednotlivých 
položek občané i mnozí zastupitelé 
diskutovali s úředníky více než čtyři 
hodiny. Podobně dlouhá diskuse se 
očekávala k  tomuto významnému 
dokumentu i  v  úterý během jed-
nání zastupitelstva, ovšem marně. 
Nikdo ze zastupitelů se do rozpravy 
nepřihlásil a posléze byl Strategický 
plán Prostějova schválen drtivou 
většinou hlasů. 

Prostějov (mik) – Většinou hlasů 
v  úterý zastupitelé schválili dotaci 
Tenisovému klubu Prostějov ve 
výši 800 tisíc korun na organizaci 
Mistrovství světa žáků do 14 let ko-
naného v Prostějově. „Tato prestižní 
sportovní akce byla organizována 
s  rozpočtem přesahujícím devět 
milionů korun a město tak přispívá 
800 tisíc korunami. Městskou 
dotaci využije Tenisový klub na 
pronájmy, ubytování účastníků 
a  další úhradu nákladů,“ uvedl Jan 
Krchňavý (PéVéčko), náměstek 
primátora Prostějova. 

Prostějov (mik) – Prostějovští 
zastupitelé schválili závazek, že 
statutární město Prostějov dofi-
nancuje vlastní podíl žadatele do 
výše celkových nákladů spojených 
s realizací projektu na pořízení cis-
ternové automobilové stříkačky 
pro Jednotku sboru dobrovol-
ných hasičů Vrahovice. Půjde 
přibližně o  necelých šest milionů 
korun. „Vrahovičtí dobrovolní 
hasiči si novou techniku zaslouží. 
Na pořízení stříkačky v  hodnotě 
přes osm a půl milionu korun po-
dle příslibu přispěje i  Generální 
ředitelství HZS v  Praze částkou 
2,5 milionu a  od Olomouckého 
kraje jsme obdrželi dotaci ve výši 
300 tisíc korun. Zbytek se uhradí 
z  rozpočtu města Prostějova,“ 
vysvětlil primátor František Jura 
(ANO 201). 

Prostějov (mik) – Lídr opozičního 
hnutí Změna pro Prostějov hned 
v  úvodu úterního jednání zastu-
pitelstva navrhl rozšířit program 
jednání o další bod, podle kterého 
by radní měli zpracovat materiál 
ohledně současné energetické 
situace a  pravidelně ho také aktu-
alizovat. „Obsahem materiálu by 
mělo být definování či zamyšlení, 
jak jsme připraveni na nárůst 
cen energií, případně přerušení 
dodávky plynu či případně s  tím 
související blackout. To je, které 
veřejné budovy, a  to včetně spor-
tovních, kulturních, vzdělávacích, 
se budou vytápět, které tem-
perovat a  kde se na zimu vypustí 
radiátory. Zvážil bych dokoupení 
a  uskladnění několika lokálních 
propanbutanových ohřívačů 
a  plynových bomb. Zvážil bych 
kontrolu záložních zdrojů energie 
radnice, nemocnice a  doplnění 
paliva. Samozřejmě jde o  krizový 
scénář, který všichni doufáme, 
že nenastane. Na druhou stranu 
kdo je připraven, není překvapen,“ 
komentoval svůj návrh Navrátil. 
V  jeho snaze ho však hlas-
ováním podpořilo pouze sedm 
zúčastněných zastupitelů. Jak 
později totiž vyšlo najevo, radní 
už na podobném materiálu dávno 
pracují.  

RYCHLÝ
NÍK
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PROSTĚJOV Pravidelným 
bodem programu 
jednání prostě-
jovského zastu-
pitelstva jsou 
aktuální zprávy 
o  stavu hospoda-
ření obecně pro-
spěšné společnosti 
Národní dům. Ekonomika tohoto 
městského zařízení se od covidové 
krize pomalu zlepšuje, nyní ale do 
účetnictví zasáhla krize energetic-
ká. Poukázal na to ředitel Národ-
ního domu Martin Křupka (SPD). 
„Prázdninové měsíce červenec a  sr-
pen byly pro Národní dům velice těž-
ké a  komplikované. Ostatně na tyto 
dva měsíce si i  v  minulosti Národní 
dům musel vydělat v obdobích, která 
z ekonomického hlediska byla daleko 
příznivější. Musím ale říct, že jsme let-
ní období překlenuli i  díky tomu, že 
jsme předtím oproti minulému roku 
měli spoustu akcí jako například svat-
by, firemní oslavy, soukromé oslavy 

narozenin a  po-
dobně. Co se 

ale týká aktu-
álního běž-
ného provo-

zu Národního 
domu, dochá-

zí v  tomto ohledu 
k  zásadnímu propadu 

v  hospodaření. Například na obědy 
chodí zákazníci čím dál tím méně, 
zřejmě se každý už nyní snaží šetřit,“ 
uvedl Martin Křupka, ředitel Národ-
ního domu v Prostějově. 
Dalším neblahým faktorem je skuteč-
nost, že v posledních měsících v důsled-
ku energetické krize stouply náklady 
Národního domu o sto procent. „Já jen 
věřím, že v průběhu zbytku roku nena-
stane podobná situace s  covidem jako 
vloni a  podaří se nám opět nasmlou-
vat hodně výdělečných akcí. Počítáme 
s  množstvím večírků, oslav, vánočních 
akcí i plesů tak, abychom mohli čelit vy-
soké nákladovosti provozu Národního 
domu,“ dodal Křupka.  

V 
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ŽIJEME V KRÁSNÉM MĚSTĚ, 

KDE ŽIJÍ SUPER LIDI
Je logické, že ti, kteří jsou 
takříkajíc u  válu, se chvá-
lí a  snaží se prodat práci, 
kterou za poslední období 
udělali. A  naopak ti, kteří 
jsou v buď v opozici, nebo se 
chystají  jako nováčci do politi-
ky vstoupit, rádi kritizují vše, 
co se udělalo či neudělalo 
nebo pokazilo. A snaží 
se přesvědčit občany, 
že oni by to uděla-
li lépe. Smutnou 
pravdou zůstává, 
že nadávat a kriti-
zovat je snadnější 
než chválit.
Nemám ráda, když 
se hledají chyby za 
každou cenu. A to nejen proto, 
že v tuto chvíli patřím k té první 
skupině.
Komunální politici to opravdu 
nemají jednoduché, jsou lidem 
nejblíž a  tak to schytávají za 
všechny politiky z první ruky. 
Současně ale musím říci, že to, 
co se u nás v Prostějově od re-
voluce podařilo pro veřejnost 
udělat, si zaslouží pochvalu. 
I  když samozřejmě nikdy nic 
nebude ideální.
Jen když se rozhlédnu kolem 
sebe, vidím tady novou fasádu, 
tam novou školu, vybudovaný 
aquapark, v novotě koupaliště 
Vrahovice, opravené komuni-

kace, chodníky, vysázené nové 
stromy, kytičky, kam až oko do-
hlédne, zjednodušený průjezd 
městem díky řadě kruhových 
objezdů. Máme Senior taxi, 
máme fungující MHD, máme 
městskou policii – vše ke všeo-
becné spokojenosti. Máme ši-
rokou nabídku kroužků pro dě-
ti, nabídku tolik potřebných so-
ciálních služeb. ČSSD Prostějov 
k tomu výrazně přispěla.
Naše město udělalo veliký kus 
práce, patří k nejbezpečnějším 
vůbec. Vnímám, že valná větši-
na spoluobčanů je zde spoko-
jena. Podíl na tom mají nejen 
zastupitelé a vedení města, ale 

i organizace a společnosti ne-
ziskového sektoru, se kterými 
funguje spolupráce opravdu 

výborně.
Co víc bychom si mohli 

přát. Ano, je přiroze-
né, že všichni bychom 
chtěli ještě něco víc – 
ten to, druhý zase ono, 

ale všechno má svůj čas. 
Jak se říká – postupně a podle 
možností. Vždy je co zlepšovat.
Udělalo se toho hodně, čeká 
nás ještě plno výzev.
O tom, v jakém složení je bude 
příští zastupitelstvo naplňovat, 
rozhodneme všichni v nejbliž-
ších dnech při letošních vol-
bách 23. a 24. září.
Vy, kteří jste v Prostějově spo-
kojeni, nezůstávejte doma, při-
jděte prosím vyjádřit svou spo-
kojenost tím, že dáte svůj hlas. 

Alena Rašková,

náměstkyně primátora za 

ČSSD

Zadavatel: ČSSD. 
Zhotovitel: Haná Press
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V Určicích vše začalo úderem osmé 
hodiny ranní. To už prvňáčci seděli 
na připravených lavicích hned vedle 
svých učitelek, vedení školy i vedení 
obce. Jako první je zde uvítala ředi-

telka školy Marcela Melková. „Pevně 
doufám, že už jste se těšili do školy. 
Věříme, že tento den je pro vás velmi 
významný a sváteční. Přeji vám, aby 
se vám u nás ve škole líbilo a abyste si 
tu našli nové kamarády a kamarádky. 
Hlavně ať vás baví chodit do školy a 
věřím, že vás bude bavit se učit novým 
věcem a dovednostem. Rodiče žádám 
o vzájemnou komunikaci a důvěru, 
protože bez nich nemůže být vzdě-
lávání úspěšně,“ pronesla na úvod. 

Následně poděkovala také obci za 
vzájemnou spolupráci a investice do 
nových projektů ve škole i za jejich re-
alizaci a předala slovo starostovi obce 
Petru Kouřilovi, jenž dětem popřál 
hodně radosti a úspěchů. „Hlavně ať 
vás škola baví a chodíte do ní rádi. Vě-
řím, že poznávání nových věcí a nové 
přátelské vazby vám v tom pomohou,“ 
doplnil starosta.

Poté dětem zazpíval pěvecký sbor ško-
ly a šlo se na předání dárků pro každé-
ho z prvňáčků, kteří jsou rozděleni na 
dvě třídy po šestnácti dětech. Každý 
tak dostal památeční knihu s příběhy 
prvňáčka a této slavnostní akci si ješ-
tě vzaly slovo třídní učitelky, které jej 
následně předaly dětem a ty splnily 
slib školáka prostřednictvím naučené 
básničky. 

Krátce po půl deváté se už všichni 
žáci přemístili do budovy a novinka 
to nebyla ani pro ty nejmenší. „My 
zde máme projekt Mosty, ve kterém 
jsme uváděni jako jedna ze škol v pří-
kladu dobré praxe. Naši prvňáčkové 
už díky tomuto projektu znali své 
třídní učitelky od loňského školního 
roku, protože za nimi do školky pra-
videlně docházeli a pracovali s nimi. 
V červnu jsou následně s paní učitel-
kou celý den a probíhá pak i schůzka 
s rodiči. Takže děti dokonale znají 
celou školu i své pedagogy a jdou tak 
do důvěrně známého prostředí,“ pro-
zradila Večerníku Marcela Melková, 
která tak potvrdila, že děti přesně 
vědí, kde co mají, a to vše díky vzá-
jemné spolupráci mateřské a základní 
školy, která tu díky projektu funguje 
na jedničku. 

Speciální „VIP“ prohlídky byly urče-
né zejména skutečným „fajnšmek-
rům“. „Paní uklízečka byla naprosto 
proti tomu, abych sem někoho vodil. 
Bála se, že ji budete pomlouvat. Mu-
sel jsem ji hodně přesvědčovat, aby 
se to tu ani nepokoušela uklízet,“ po-
bavil kastelán zámku Martin Váňa, 

když návštěvníky zavedl do dosud 
nezrekonstruovaných prostor zámku. 
Lidí se při nich sešlo více, než se čeka-
lo. Všichni se mohli přesvědčit zejména 
o  tom, že kastelán „svým panstvím“ 
skutečně žije. Ostatně první z prohlídek 
zabrala pozoruhodných 3:30 hodiny. 
„A to jsem měl původně v plánu ještě do 
ní začlenit zámecký park, ale to už jsme 
prostě nestihli. Musel jsem to utnout, 
abych se stihl aspoň trochu občerstvit 
před tou druhou,“ svěřil se kastelán, je-
hož hlasivky dostaly pořádně zabrat.  
V běžně přístupných návštěvních pro-
storách zámku se tak lidé mohli do-

zvědět řadu zajímavých historických 
detailů i  životních osudů, na něž bě-
hem „klasických“ prohlídek nezbývá 
čas. Zároveň si udělali představu o tom, 
jaké to je spravovat tak rozsáhlé sídlo. 
„Jen za plyn jsme tu ročně dali tři miliony 
korun, což je polovina celkových nákla-
dů. Kolik to bude letos, vůbec nedokážu 
odhadnout,“ upozornil Martin Váňa. 

Netrvalo dlouho a  účastníci prohlídek 
z  krásných a  vypulírovaných prostor 
zámku nakoukli i do těch, které dosud 
neprošly rekonstrukcí. Na zámku totiž 
dosud proběhlo pět etap rekonstrukcí, 
během nichž byly opraveny zhruba dvě 
pětiny interiérů. Zbytek víceméně zůstá-
vá ve stavu, v jakém ho opustili zřízenci 
dětského domova, jenž tu fungoval víc 
jak půlstoletí, a to až do roku 2005.  
Mimoto speciální prohlídková trasa ved-
la i na půdu, kde mohli lidé spatřit velké 
množství netopýrů. „Přes léto u nás žije 

jedna z  nejvýznamnějších evropských 
kolonií vrápenců malých, na zimu se pak 
všichni přestěhují někam do jeskyní. Tito 
netopýři jsou chráněni, a proto je normál-
ně ani nesmíme rušit,“ upozornil kastelán. 
Zatímco speciální prohlídky s přehle-
dem přeplnily původně zamýšlenou 
kapacitu, o  ty pohádkové s  princez-
nou Gabrielou byl tentokrát naopak 
poměrně malý zájem. Lidé si ovšem 
našli cestu i  na vernisáž výstavy „Olo-
moučtí“ ve velkém sále zámku a vypro-
daná byla i  autorská komedie Mufloni 

v  akci o  životě na památkách. „Muflo-
nem je nejen u nás nazýván návštěvník 
jakékoliv historické památky. Toto ozna-
čení odkazuje na jistá specifika lidského 
chování, pokud se člověk octne ve skupi-
ně,“ vysvětlil název Martin Váňa. 
Přestože letošní turistická sezóna 
pomalu, ale jistě končí, zámek v Če-
chách pod Kosířem ještě rozhodně 
neusíná. Na konci října tu budou 
připraveny veleoblíbené strašidelné 
prohlídky a program bude připraven 
i nedlouho před Vánocemi. 

KOSTELEC NA HANÉ Tady to 
bude pro všechny bezpečnější! 
Ale ještě předtím se možná od 
některých dočkáme pořádných 
zmatků. Přesně dnes, tj. v pondělí 
12. září, od 7:00 hodin byl uza-
vřen velmi frekventovaný přejezd 
v  Kostelecké ulici 8. května. Dů-
vodem je výstavba závor. Úplná 
uzavírka na hlavním tahu ve smě-
ru z Prostějova na Konici je naplá-
novaná do soboty 17. září sedmé 
hodiny ranní.

Martin ZAORA L
Stávající úpravy nepochybně přispějí 
k větší bezpečnosti přejezdu. „V sou-
vislosti s  dopravními komplikacemi 
žádáme řidiče o trpělivost a respekto-
vání dopravního značení. Pokud totiž 
neodbočí včas na Revoluční ulici, 
budou se muset otočit a  vrátit zpět. 

Není možné, aby projížděli Třebíz-
ského ulicí, která není na takový pro-
voz stavěna,“ vzkazuje starosta Kos-
telce na Hané František Horák s tím, 
že nákladní automobily by měly na 
objížďku najíždět dokonce už na 
Tiché. „Průjezd Revoluční ulicí jim 
nebude umožněn,“ upozornil Horák, 
jehož se Večerník v  této souvislosti 
zeptal, jak dopadla jednání ohled-
ně možného přejezdu u  bývalého 
kina v  Třebízského ulici? Původ-
ní plány Správy železnic na jeho 
úplné zrušení totiž musely být po 
protestech místních přehodnoce-
ny. „Aktuálně žádáme o  změnu do-
pravního značení, která by tu měla 
vést k větší bezpečnosti. Pokud nám 
bude vyhověno, již v dohledné době 
by se tu měly objevit nové dopravní 
značky,“ zareagoval na dotaz kostelec-
ký starosta.  

zprávy z regionu aneb jsme s vámi u toho...
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Obnovu námìstí
projednají s obèany 

Konice (mls) – Snad už se to 
konečně přiblížilo. Již řadu let 
se v  Konici hovoří o  potřebné 
kompletní rekonstrukci hlavního 
náměstí. Brzy by v  této věci mělo 
dojít k zásadnímu pokroku. A místní 
se k  němu mohou vyjádřit! Šanci 
dostanou nadcházející čtvrtek 
15.  září od 17:00 hodin v  místním 
komunitním centru. „Schůzka je 
důležitá pro dokončení projektové 
dokumentace, abychom byli ke 
konci roku připraveni žádat o  do-
taci. Dalším tématem schůzky je 
rekonstrukce ulice Zádvoří, která 
má probíhat v příštím roce. Občanů 
v ulici se dotkne zejména ve vztahu 
k  možnosti výměny vodovodních 
a  elektrických přípojek,“ vzkazuje 
starosta Konice Michal Obrusník.  

Opraví rozvrtané silnice  
Pěnčín (mls) – V pondělí 12. září, 
tj, dnes, se rozběhne další etapa re-
konstrukce silnic po vybudování 
kanalizace a  ČOV v  Pěnčíně, 
kde uvedené budovali společně 
s  Laškovem a  Kandií. Silnice jsou 
již v  novotě ve směru od Kandie 
po firmu Uniagris, nyní se cestáři 
pustí do úseku od sídla uvedené 
společnosti a  pokračovat budou 
ve směru na Čechy pod Kosířem. 
To bude spjato s uzavírkami, které 
by měly trvat až do 30. listopadu 
letošního roku. 

Moderní kotelna
ve školce

Kostelec na Hané (mls) – No-
vou plynovou kotelnu za zhruba 4 
miliony korun nedávno dodělali 
v areálu mateřské školky v Kostelci 
na Hané. Moderní technologie by 
mimo jiné mohly alespoň částečně 
přispět v úsporách za plyn. 

RYCHLÝ
NÍK

SPECIÁLNÍ PROHLÍDKY 
ZÁMKU POD KOSÍŘEM 
VEDLY MEZI NETOPÝRY  Sebral pistoli i rum

Padesátitisícovou škodu za sebou 
zanechal neznámý pachatel, který 
se v době od 30. července do 5. září 
vloupal do rekreační chaty v  obci 
Vojtěchov. Zloděj přitom poškodil 
troje dveře a  z  objektu si odnesl 
křovinořez, motorovou pilu, pánské 
elektrokolo, fotoaparát, startovací 
pistoli, plynovou repliku revolveru, 
láhev rumu a  slivovice. Pachateli 
hrozí za přečiny krádeže, poškození 
cizí věci a porušování domovní svo-
body trest odnětí svobody na šest 
měsíců až tři roky.

Nadýchal dvě promile
Minulé úterý 6. září ráno policisté 
zastavili projíždějící vozidlo Fiat 
v  obci Brodek u  Prostějova, aby 
při dopravní kontrole podrobili 
čtyřiašedesátiletého řidiče decho-
vým zkouškám na alkohol. A  co 
nestalo, muž nadýchal téměř dvě 
promile alkoholu v dechu. Následně 
řidič uvedl, že den předtím vypil 
pět piv a stejný počet panáků slivov-
ice. Za přečin ohrožení pod vlivem 
návykové látky mu hrozí trest odnětí 
svobody až na jeden rok, peněžitý 
trest nebo zákaz činnosti.

Dny evropského dědictví nabídly pestrý 
program včetně tří a půl hodinové prohlídky  

ČECHY POD KOSÍŘEM Toto byl tedy zážitek! Pokud patříte mezi 
skutečné fandy zámku v Čechách pod Kosířem, pak byly právě pro 
vás uplynulou sobotu 10. září připraveny vůbec poprvé speciální 
prohlídky. Ty návštěvníky zavedly i do obvykle zapovězených pro-
stor této kulturní památky roku 2019. Dvojice prohlídek, z nichž 
jedna trvala vskutku nevšedních tři a půl hodiny, byla součástí bo-
hatého programu ke Dnům evropského dědictví. 

Foto: Martin Zaoral 
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➢ z titulní strany
PROSTĚJOVSKO Zpráva o  spat-
ření medvědice s  mládětem dopu-
tovala do redakce Večerníku z ano-
nymního zdroje. „Dcera je viděla 
kousek od Seče. Byl to pro ni ob-
rovský šok,“ prozradila nám jedna 
ze žen, která vlastní chatu v oblasti 
kolem Seče nedaleko Lipové. Bližší 
informace již však nepřipojila. 
Přestože se zdá výskyt medvěda na 
Prostějovsku na první pohled jako čirá 
fantasmagorie, vůbec tomu tak být ne-
musí. Zatímco starosta Lipové něco ta-
kového považoval za vysoce nepravdě-
podobné, u myslivců tomu bylo přece 
jen jinak. „To, že měla být medvědice 
s mládětem u Seče od vás slyším popr-
vé. Od nikoho z našich myslivců tuto 
informaci potvrzenu nemám. Přesto to 

právě v tuto chvíli nelze zcela vyloučit,“ 
připustil Jiří Procházka, jednatel okres-
ního mysliveckého spolku. 
Nedávno totiž měla být tato zvířata 
spatřena na Blanensku. „Konkrétně 
to bylo u  Šebetova, což je vzdušnou 
čarou asi čtyři kilometry od Horního 
Štěpánova a necelých deset kilometrů 
od Seče. Ostatně lesy v okolí Šebetova 
již patří do naší honitby Lipová – Seč 
– Hrochov. Pokud by to skutečně byla 
medvědice, pak považuji za poměrně 
dost pravděpodobné, že by putovala 
z Šebetova právě směrem na Seč. Ka-
tastry těchto obcí totiž spojuje souvis-
lý pás lesa,“ uvedl. 
Hrozí snad lidem nějaké nebezpečí?
„Jestliže je to jen trochu možné, tak se 
obydleným místům medvědice vyhý-
bá. Zároveň je běžné, že i s mládětem 
takto migruje a hledá nové místo, kde 

by měla dostatek potravy i klidu. U nás 
by jej snad mohla najít ve vojenském 
újezdu Březina. Její cesta by však byla 
určitě nevyzpytatelná,“ zareagoval na 
dotaz Večerníku Jiří Procházka. 

Výskyt medvědice se nepotvrdil 

Toho jsme oslovili v  samém závě-
ru týdne ještě jednou. Podařilo se 
v  souvislosti s  medvědicí objevit ně-
jaké další stopy? „Ani teď nemůžu 
nic potvrdit. Myslivci po zmiňované 
medvědici už pátrali, zatím se však 
žádné stopy nikde neobjevily. Rovněž 
nemáme žádný snímek z  fotopasti. 
To by bylo průkazné. Dokud tomu 
tak není, tak bych byl s  podobnými 
zprávami opatrný. Na druhou stranu 
mi přijde divné, že by lidé nepoznali 
medvěda, když by ho skutečně viděli,“ 

zauvažoval jednatel okresního mys-
liveckého spolku, který zavzpomí-
nal na posledního medvěda, který 
se na Prostějovsku prokazatelně 
potuloval. Bylo to však již koncem 
osmdesátých let minulého století.
„Tehdy to bylo v okolí Pivína a Skal-
ky. Prostřednictvím uspávací střely 
se jej podařilo odchytit a dopravit do 
zoo. Tam však nedlouho po převozu 
uhynul,“ ohlédl se Procházka, který na 
vlastní oči viděl v okolí Seče z větších 
dravců například šakala. „To už je asi 
pět let zpátky, jeden z místních si teh-
dy stěžoval, že mu za domem pořád 
něco vyje,“ pousmál se. 
Zda se tedy výskyt medvěda na Pro-
stějovsku skutečně potvrdí, zůstává 
otázkou dalších dní a možná i týd-
nů. Večerník bude celou záležitost 
pochopitelně sledovat. 

Foto: Martin Zaoral 

Už příště!Už příště!
Dvě speciální DDvvěě ssppeecciiáállnní 

přílohyppřřílloohhyy
zdarma navíczzddaarrmmmaa nnaaavvícc

OLŠANY U  PROSTĚJOVA Po-
licie stále oficiálně nezná příči-
nu výbuchu v  Olšanech u  Pro-
stějova. K  tomu došlo letos 18. 
července. Málokdo z  místních 
přitom pochybuje o  tom, že 
dům záměrně nechal vyhodit do 
vzduchu jeho zadlužený majitel 
Radek B.  
Sedmapadesátiletý majitel objektu, 
v němž došlo k výbuchu, zemřel v su-
tinách domu. Další tři lidé byli zraněni. 
Starší paní z protějšího domu skončila 
s  řeznými ranami v  nemocnici. Do-
šlo také k zásadnímu poškození dvou 
sousedních domů, tlaková vlna navíc 
poničila okna i  střechy zhruba dvou 
desítek dalších nemovitostí. Příčinou 
exploze byl výbuch plynu, většina 
oslovených z  řad místních se shodla 
na tom, že výbuch způsobil záměrně 

sám majitel, jemuž bezprostředně hro-
zilo, že o dům přijde. Policisté případ 
stále vyšetřují. 
„V  současné době čekáme na závěry 
znaleckých posudků z  oboru staveb-
nictví a ekonomiky. Škoda předběžně 

přesáhla dvanáct milionů korun,“ uve-
dl tiskový mluvčí Krajského ředitelství 
policie Olomouckého kraje Libor 
Hejtman s  tím, že případný pachatel 
se dopustil trestného činu obecného 
ohrožení.  (mls)

URČICE Někteří se už netrpělivě těšili, další by si zase rádi ještě 
protáhli prázdniny. Předminulý čtvrtek se už ale všech 32 nových 
žáků hlásilo na základní škole v Určicích, kde se dočkali přivítání 
od vedení ústavu i obce. Slavnostní zahájení školního roku začalo 
1. září přímo před budovou, kde se představili žáci všech tříd. Pro 
ty, které čekala premiéra, byl připraven uvítací dárek a přání ke 
krásným rokům školou povinným. Následně se děti přesunuly 
do tříd, ale ani pro prvňáčky to nebyl krok do neznáma. 

pro Večerník 

PŮVODNÍ
reportáž

JanJan FREHARFREHAR

Foto: Jan Frehar

FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz
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PROSTĚJOV Ve městě funguje 
řada kulturních organizací. Kino, 
muzeum, divadlo. Ale také Kulturní 
klub Duha. Jeho zaměření je pestré. 
Stará se o  Wolkrův Prostějov, 
poskytuje výstavní prostory, 
pořádá akce pro děti a  organizuje 
i  prostějovské hody. Zároveň také 
pomáhá organizovat velké koncerty 
ve městě. O  bohatosti této práce 
ví své Martina Drmolová (na 
snímku), produkční, programový 
a  kulturně výchovný pracovník 
KK DUHA. Zajímalo nás, jak se 
stalo, že se vlastně celý život věnuje 
kultuře a v rozhovoru jsme probrali 
nejen prestižní festival poezie, 
ale i  to, co s  sebou přináší práce 
dramaturga. A  nemohlo chybět ani 
povídání o  místním souboru Moje 
divadlo, kde tato všestranná žena 
dlouhodobě působí.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
MichalMichal
SOBECKÝSOBECKÝ

 V kulturní branži se pohybujete 
dlouhodobě. Kdy jste se do ní začala 
zapojovat?
„O  kulturu jsem se začínala zajímat 
někdy na základní škole. Prvně mě 
zaujalo divadlo jako takové. Následně 
jsem šla na gymnázium a  tam jsem 
pokračovala. Chodila jsem na ´zušku´ 

do LDO, byla jsem 
členkou ve spolku 
Historia, se kterým jsem 
vystupovala ve Slavkově 
nebo v  Čechách pod 
Kosířem, kde jsme 
dělali živé historické 
obrazy. Asi kolem 
třetího ročníku na 
gymnáziu mě napadlo, 
že by mě divadlo 
zajímalo i  do života. 
Podala jsem si tedy přihlášku na 
Janáčkovu akademii múzických umění 
a  hned napoprvé jsem byla přijata. 
A od té doby se v souvislosti s divadlem 
odvíjela i má budoucnost.“

 Věnovala jste se divadlu i kariéře 
současně?
„Pokud se týká studia na vysoké škole, 
tak jsme účinkovali v  profesionálních 
divadlech i  ve filmech, ale vždy jsme 
měli jen čurdu. A  vzhledem k  tomu, 
že jsem se ještě na vysoké škole vdala 
a manžel měl práci zde v Prostějově, tak 
jsem věděla, že se budu po absolutoriu 
vracet sem. A  ve městě není žádný 
profesionální soubor, kde jsem mohla 
účinkovat. A tím byla dána má kariéra. 
Tedy to, že do divadla coby profesionál 
směřovat nebudu.“

 V  Prostějově jste se začala 
angažovat v  Duze jako produkční 
a  dramaturg. Vzpomenete na své 
začátky?
„Duha tehdy ještě byla příspěvková 
organizace. Do důchodu odcházela 
Jana Hrušková a Alice Gregušová, která 

byla ředitelkou Duhy, mě oslovila, zda 
bych na uvolněné místo nenastoupila. 
Docházela jsme tedy na zaučování, 
protože práce, kterou jsem měla 
vykonávat a  vykonávám dodnes, není 
zcela jednolitá. Zabývá se totiž širokým 
spektrem akcí. Musela jsem se naučit, jak 
vytvářet program na Wolkrův Prostějov, 
jakým způsobem se zařizuje vítání 
občánků, Duhová kulička a  podobně. 
Od ledna 2008 jsem pak nastoupila do 
Duhy jako samostatný pracovník a od 
té doby jsem zde. První rok jsem se 
rozkoukávala, procházela jsem všemi 
akcemi, které spadaly pode mě. Musela 
jsem si na vlastní kůži vyzkoušet a zjistit, 
jak co udělat. Ale nebylo to tak, že bych 
byla dokonalá a všechno mi hned šlo. 
Třeba u Wolkrova Prostějova, kdy jsem 
měla tvořit sama program, jsem byla 
naprosto bezradná, i  když jsem měla, 
jak se lidově říká, kuchařku se všemi 
ingrediencemi. Až jsem si vším prošla, 
tak jsem začala objevovat skuliny a v té 
době jsem vymyslela Prostějovské léto 
nebo Prostějovskou zimu.“

 Říkáte, že 
jste zpočátku 
potřebovala tahák 
a pomoc. Bylo tedy místo 
či situace, kdy jste byla takříkajíc 
bezradná?
„Jak jsem říkala, podobný 
pocit jsem zažívala s  mým 
prvním ročníkem Wolkrova 
Prostějova. Představte si, že si 
z Prahy přivezete čtyři šanony 
s  přihláškami recitátorů 
a  divadel poezie, kteří prošli 
krajskými koly a  dostali se 
do kola celostátního. A teď 
z  těch čtyřech šanonů 
poskládejte program na pět 
dní, a to tak, aby se to časově 
nekrylo, aby měla porota 
dostatek času, aby, aby aby… 
Bezradně jsem nad tím seděla, potom 
jsem zvedla telefon, zavolala Janě 
Hruškové, která mi prakticky ukázala, 
kde začít, což mě nakoplo. A pak už to 
šlo. Ostatní akce, což byla například 
divadla, ta mi šla v pohodě. Tam jsem 
měla dokonce plusové body, protože 
jsem ze studií znala lidi z této branže.“ 
(úsměv)

 Když jsme nakousli Wolkrův 
Prostějov, jak moc se festival za 
uplynulé roky posunul?
„U této akce mě mrzí, že Prostějované 
asi mají stále představu, že recitátoři 
jsou děti v  bílých košilkách, co 
předříkávají básně. Takže je ani 
nenapadne se jít podívat. A  přitom, 
ač se nejedná o  klasické divadlo, by 
zjistili, že se mohou nejen pobavit, ale 
i  poplakat. (pousměje se) Nerecitují se 
prostě jen klasické básně, nyní převládá 
próza, povídky a tak. Co se týká divadel 
poezie, tak tento žánr je zvláštní i pro 
mě. Stále mu přicházím na chuť. Když 
jsem ale nastoupila do Duhy, tak 
Wolkrův Prostějov byl bez neformální 
části, což jsou večerní koncerty. Ty jsem 
vymyslela, abych natáhla Prostějovany 
do dění. Tehdy se to podařilo, protože 
bylo hodně studentských kapel, na 
které se chodili dívat rodiče, kamarádi, 
spolužáci a  další. Teď ale mám pocit, 
že studentských kapel ubylo. Tak 
se snažíme nalákat Prostějovany na 
známější kapely, ale začíná to být čím 
dál větší problém.“

 Kam by mohl tedy festival 
poezie směřovat? A co očekávat od 
budoucnosti?
„To je zapeklitá věc. Ono je jasně dané, 
o  čem to je. Dostaneme devadesát 
recitátorů z  kraje, kteří postoupili do 
celostátního kola. K tomu určitý počet 
divadel, která se do celostátního kola 
také probojovala. Takže ‚gró‘ je dané. 
Můžete přidat zahájení, neformální 
program či semináře a  víc věcí se do 
harmonogramu časově nevejde. Už 
teď, co se týká času, jsme na hranici. 
A  nejen času. Po koronavirové pauze 
se letošního Wolkrova Prostějova 
zúčastnilo největší množství 
účinkujících. A  kapacita ubytování 
v  Prostějově bohužel nestačila. 
Sháněli jsme opravdu všechny možné 
penzionky, abychom vůbec měli kam 
účinkující umístit. Takže se přiznám, 
že nyní nevím, kam dál ´Wolkrák´ 
směřovat či posunovat...“

 Přesuňme se k  Mému divadlu. 
Jak hodnotíte aktuální situaci?
„Moje divadlo je poloprofesionální 
uskupení. Já říkám, že je 
poloprofesionální a  není amatérské, 
protože nejen já jsem studovala 
na umělecké škole. Hodně s  námi 
zamával koronavirus, protože jsme 
se nemohli potkávat.  Nicméně 
proběhla derniéra představení Klíč 
pro dva, ale i  premiéra představení 
Sex na vlnách, které jsme odehráli 
i v rámci MEDartu. Toto představení 
plánujeme hrát i  nadále. Mezitím 
manžel, který je v  našem divadle 
režisérem, již přemýšlí o další hře. Než 
ale vybere nějakou hru, dlouho nad 
tím přemýšlí. Je nejen důležité, aby 
hra byla zajímavá či vtipná pro diváky, 
ale je důležité uspokojit i  nás herce, 
protože všichni si chceme zahrát. 
Takže hledá hry pro určitý počet lidí. 
Největší práce je tedy na režisérovi. 
My už jsme pak jen ti herci naplňující 
jeho představu. Takže teď máme Sex 
na vlnách a vzhledem k tomu, že jsem 
manželovi sháněla scénář nové hry, 
tak vím, že by se něco nového mohlo 
narodit.“ (úsměv)

 Herci si občas dělají legraci ze 
svých kolegů během hry. I u vás to 
tak občas je?
„No, když je premiéra, tak jsme rádi, že ji 
dobře profesně odehrajeme. Tam určitě 
ne. Ale třeba na derniéře Klíče pro dva, 
tam se takové malé věci udály. Zase 
jsme ale nechtěli, aby to narušilo celou 
hru a aby se divák v ní neztratil. Je to 
přece jen konverzační komedie. Takže 
ano, něco proběhlo, ale moc často to 
neděláme. Jsme spíše rádi, že hru dobře 
profesně odehrajeme.“

 Jsou nějaké kulturní akce nebo 
počiny, jež vás během posledních 
let v  Prostějově nejvíce zaujaly 
a oslovily?
„Jejda... Já se totiž přiznám, že vzhledem 
k tomu, že kultury mám přes pracovní 
den hodně, tak ve svém volném čase 
jsem už kulturní barbar a  musí mi 
opravdu něco hodně padnout do 
oka. Co mám velmi ráda, tak jsou 
představení Aplausu. A  kdo mě tedy 
nesmírně překvapil, tak to je Moravské 
divadlo Olomouc, konkrétně činohra. 
Protože ti pro mě jsou lepší než nějací 
Pražáci. Jsou fakt skvělí.“

 O Prostějově se občas mluví jako 
o  „Městě sportu“. Hodil by se mu 
i přídomek „Město kultury“? A není 
škoda, že se mu tak neříká?
„To škoda bezesporu je. Protože jak 
sleduji akce v  jiných městech v  okolí 
Prostějova, tak to, co má Prostějov a na 
co jsou zdejší občané zvyklí, to v jiných 
městech nemají. Mám možnost hovořit 
s  lidmi třeba z  Přerova, z  Olomouce 
či z  jiných měst, kteří k  nám jezdí na 
Prostějovské léto, a  jsou z  programu 
uneseni, někdy i zmiňují, že si někteří 
Prostějované přestávají vážit toho, co 
jim kultura zde nabízí. Mrzí mě, že toto 
všechno lidé berou jako samozřejmost. 
A přitom program mají opravdu nabitý, 
navíc k  němu mají i  volný přístup. 
V jiných městech se za to platí! Mohou 
si vybírat různé žánry. Otevřelo se 
nádvoří zámku, kde mohou probíhat 
koncerty alternativní hudby. A  není 
to jen o koncertech, ale také o divadle. 
Z těchto všech důvodů si myslím, že je 
škoda, že se o Prostějově nemluví také 
jako o městě kultury. Fakt by si to totiž 
zasloužil.“
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vizitka
MARTINA DRMOLOVÁMARTINA DRMOLOVÁ

✓ narodila se 13. srpna 1977 v Olomouci
✓ produkční, programový a kulturně výchovný
 pracovník Kulturního klubu DUHA Prostějov

✓ vystudovala Janáčkovu akademii múzických umění v Brně 
✓ užívá titul MgA.
✓ vyučovala na ZUŠ v Plumlově a ZŠ na Husově náměstí v Prostějově
✓  v roce 2008 se stala produkční a dramaturgem v KK Duha
✓ je vdaná, má dvě děti – dvojčata
✓ jak sama o sobě říká, má ráda lidi, život, svoji práci, 
 zábavu a vůbec Prostějov
zajímavost: ve volném čase je kulturní barbar, který se snaží mít 
  od práce určitý odstup

Největší práce při divadle je na režisérovi. 
My už jsme pak jen ti herci naplňující jeho 
představu. Teď máme Sex na vlnách a vzhledem 
k tomu, že jsem manželovi sháněla scénář nové hry, 
tak vím, že by se něco nového mohlo narodit...

Foto: Michal Sobecký

Martina Drmolová o kultuře a lásce k divadlu. V KK DUHA pracuje už téměř 15 let
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Obec: Konice
Dne: 19. 9. 2022 od 7:00 do 
14:30 hodin. Vypnutá oblast: 
Brněnská ul. - ČS PHM Benzina, 
Pavel Makový - Pohřební služba, 
s.r.o., PV Auto spol. s. r. o., Tomico 
Group s.r.o., areál. hl. hřbitova vč. 
obřadní síně, mýtná brána, ČS 
PHM OMV u  dálnice, zahrady, 
FVE IMK Žešov, dále celá obec 
Žešov vč. areálu ZD, GM Plast, s. 
r. o. Odběratelské trafostanice Pv 
Neokom Imex (č. 300626), FVE 
IMK Žešov (č.701197), Žešov ZD 
(č. 300679), PV Auto (č. 705857).
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 19. 9. 2022 od 7:30 do 
13:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Dekinvest, Němčice n/H., Tyršova 
629. Odběratelská TS Němčice 
Bentrans (č. 300714).
Obec: Plumlov
Dne: 20. 9. 2022 od 7:30 do 15:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé ulice: 
Bližník vč. MŠ, Na Aleji + č. 251, 
Podhradská, Zámecká (mimo 
areál zámku), Hlavní nám., celé 
sídliště a  ul. Cvrčelka včetně chat, 
ul. Boskovická pravá strana od 
bývalého kina č. 362 po č. 112 vč. 
nákupního střediska a  levá strana 
od č. 95 po Tyršovo nám., celá 
ul. U Parku po č. 233 a dále ul. Sv. 
Čecha po č. 229 a  297, Tyršovo 
nám. č. 158, 159, 160, 180, 181, 
183, 184, 186, 544, bankomat, 
CETIN a. s. a celá ul. Krátká, dále 
Ohrozimská od Hlavního náměstí 
po č. 294 a  328, včetně části ul. 
Nová po č. 360 a 415, Bezručova č. 
28.
Obec: Dobromilice
Dne: 20. 9. 2022 od 7:30 do 
16:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Dobromilice: oboustranně (vč. 
postranních ulic) ulice ve směru 
od Doloplaz po nákupní středisko 
a č. 336. Oboustranně ul. od č. 171 
a 271 po č. 193 a 279. Ulice od č. 159 
a 166 po č. 135, 136 (vč. ul. s č. 227).
Odběratelská TS Dobromilice ZD 
(č. 300690).
Obec: Kralice na Hané, 

Bedihošť, Hrubčice
Dne: 21. 9. 2022 od 7:30 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: Kralice 
na Hané: celé ulice: Hrubčická, 
Zahradní, Biskupická, Úzká, Vítova, 
Trávníky, Krátká, U Pivovaru. Na ul. 
Hlavní třida č. 420 a 13. Ulice Tichá 
od ul. Vítova po č. 447 a 440.
Bedihošť: celé ulice: Tovární, 
U  Parku, Prostějovská, 
Komenského, B. Němcové, 
Lidická, Za Sokolovnou Husova.
Celé Hrubčice (mimo část 
napájenou z  TS6. u  SŠ: 
Jednostranně ulice od č. 42 
po č. 28. Ulice od č. 107 po č. 
118 a  dále č. p. 264,265,266). 
Odběratelská TS Bedihošť Oskar 
(č. 300791).
Obec: Smržice
Dne: 21. 9. 2022 od 7:30 do 16:00 
hodin. Vypnutá oblast: ul. Zákantí 
č. 5-7 a č. 2-32 vč. fa. Makovec a.s., 
ul. Koupelky č. 2-16, ul. Olší č. 1-17, 
č. 629 v ul. Trávníky.
Obec: Smržice
Dne: 22. 9. 2022 od 7:30 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: lokalita 
chat Záhoří - Sdružení chatařů 
Záhoří- Čechovice II.

Obec: Bedihošť, Čechovice,
Otonovice

Dne: 23. 9. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: celé obce: 
Čehovice, Otonovice. Bedihošť:
celé ulice: L. Svobody, Sv. Václava, 
Komendova (vč. č. p.48, areál 
fy Zempravlach s. r. o.), Zátiší, 
Jiráskova, Za Farmou, Nerudova, 
Palackého, Areál cukrovaru, 
č. 518, 53 a  4 na ulici Tovární.
Odběratelské TS: Bedihošť 
Probiotech (č. 300668), Bedihošť 
závlaha (č. 300681), Otonovice 
ČOV (č. 300636), Hrubčice 
Plant Select (č. 300614). Areál fy 
Limagrain Cereals.
Obec: Ivaň
Dne: 26. 9. 2022 od 7:30 do 14:30 
hodin. Vypnutá oblast: Ivaň - 
jednostranně ulice od č. 49 po 
konec obce směr Oplocany s č.169 
a  K/308. Dále ulice od č. 107 po 
146.
Obec: Slavíkov, Nová Dědina, 

Štarnov, Zavadilka
Dne: 26. 9. 2022 od 7:00 do 
18:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celé obce: Nová Dědina, 
Štarnov (Dolní Zavadilka) 
(mimo č. p. 27, 60, 72, 9, 62).
Část obce Slavíkov od č. 35 a  28 
po č. 17 a 15 (vč. č. e. 2, 3, 9, 8, 1)
TS Vodafone Budětsko (703662).
Obec: Němčice nad Hanou
Dne: 27. 9. 2022 od 7:00 do 15:00 
hodin. Vypnutá oblast: Němčice 
nad Hanou – č. p. 635, 163, K/96/2 
na ul. Novosady, č.p.2, 231, a 3 na ul. 
Horní Brána.
Obec: Brodek u Prostějova
Dne: 27. 9. 2022 od 8:00 do 14:00 
hodin. Vypnutá oblast: Brodek 
u  Prostějova: oboustranně ulice 
Salajky od č. 283 a 240 po č. 85 a 82 
(vč. č. 429 a K/797) a dále č. p. 81 
na ulici Císařská.
Obec: Křemenec
Dne: 27. 9. 2022 od 9:00 do 11:00 
hodin. Vypnutá oblast: část obce 
Křemenec: podél silnice od č. 1, 2 a 4 
po konec obce směr Konice s čísly 8 
a 20 (vč. č. 66 Jílovec). Oboustranně 
od č. 70 a 35 po č. 28 a 30, od č. 26 po 
č.22, č.29, 69, 68, 67.
Obec: Budětsko, Štarnov, 

Slavíkov, Zavadilka
Dne: 30. 9. 2022 od 7:00 do 
18:30 hodin. Vypnutá oblast: 
celá obec Budětsko (mimo 
část napájená z  TS4 U  školy - 
oboustranně od č. 14 a  64 vč. 31 
po konec obce směr Ochoz.) 
Budětsko: lokalita Ve Žlebě.
Celá obec Štarnov (Dolní 
Zavadilka) (mimo č. p. 27, 60, 72, 
9, 62). Část obce Slavíkov od č. 
35 a 28 po č.17 a 15 (vč. č. e. 2, 3, 
9, 8, 1) Odběratelská TS Budětsko 
ZD (č. 300491), TS Vodafone 
Budětsko (703662).
Obec: Kostelec na Hané
Dne: 30. 9. 2022 od 7:30 do 
15:30 hodin. Vypnutá oblast: 
oboustranně část ul. Přemyslovka - 
od č. 569 a 290 po č. 90 a 272, ul. 
Dvorek s č. 547, 310, 309, 837. 
Obec: Mostkovice
Dne: 30. 9. 2022 od 8:00 do 
14:00 hodin. Vypnutá oblast: 
Mostkovice, Ohrozimská č. 360/31 
a 377/33.

EG.D, a.s.

  Konstelace hvězd   Konstelace hvězd ProstějovaProstějova Ja

ký
bude v

š
den?Prostějovany to bude v následujících dnech lákat do společnosti, drtivá 

většina z nás nebude mít zájem zůstávat doma a sledovat nudné seriály 
v televizi. Večerní a mnohdy i noční flámy se však prodraží, což se může 
negativně odrazit na celé domácnosti. 

Rádi komunikujete s lidmi, pokud 
si s nimi máte co říct. Nyní ale nas-
tává období, kdy budete chtít raději 
zůstat sami a přemýšlet o své bu-
doucnosti. Ta se totiž nejeví zrovna 
optimisticky, což vás rmoutí. 

BERANI – 21. 3. až 20. 4.
Nadchází ideální období k tomu, aby-
ste se s partnerem rozhodli, jak dále 
pokračovat ve svém společném životě. 
Také je potřeba si vyříkat některé 
sporné body. Zajděte si na roman-
tickou večeři. 

STŘELCI – 23. 11. až 21. 12. 

Uprostřed týdne budete muset čelit 
rozhněvanému šéfovi. Není divu, 
když jste v posledních dnech svoji 
práci flákali a mysleli na něco jiného. 
Co vzápětí nadřízenému slíbíte, to 
taky splňte. 

KOZOROZI –  22. 12. až 20. 1. 

V poslední době nevíte kam dřív 
skočit a tím se dopouštíte i chyb, 
které byste jinak neudělali. Je potřeba 
se zklidnit a určit si jasný harmono-
gram na každý den. Zbavíte se tak 
stresu, který vás nyní provází. 

VODNÁŘI – 21. 1. až 20. 2. 

Více než o sebe se nyní budete starat 
o druhé. Ovšem nikoliv s cílem jim 
pomoci, což je negativní stránkou 
vaší povahy. Měli byste raději řešit své 
vlastní problémy, jinak se dostanete 
do nemilosti jiných. 

RYBY – 21. 2. až 20. 3. 

Pohádáte se s kolegy, kterým nejde 
pod vousy, že máte dobré vztahy s 
nadřízenými. Závist zavládne i u těch 
kolegů, se kterými jste dosud dobří 
přátelé. Zkuste jim vysvětlit, že tykání 
se šéfem nic neznamená.

LVI – 23. 7. až 22. 8. 

Snažíte se ze všech problémů vyjít 
se ctí a tak se mnohdy uchylujete 
i k tomu, že ustupujete ze svých 
životních zásad. Podobně tomu bude 
i teď, kdy jeden malér budete muset 
řešit jindy nechtěnou půjčkou. 

PANNY – 23. 8. až 22. 9. 

Máte právě nyní dostatek invence 
i času na to, abyste se vypořádali 
se všemi resty. Nejvíc jich máte 
na úřadech, takže tento týden se 
ničemu jinému nevěnujte. Někde si 
vystojíte pořádné fronty. 

VÁHY – 23. 9. až 23. 10. 

Měli byste co nejdříve navštívit rodiče, 
u kterých jste už delší dobu nebyli 
a zanedbáváte je. Pár hodin během 
víkendu jim nyní věnujte. Možná se 
dozvíte příznivou zprávu, která vás 
potěší. 

ŠTÍŘI – 24. 10. až 22. 11. 

Bude vás to táhnut do přírody, kde 
se cítíte mnohem lépe než uzavřeni 
doma. Pokud nebude partner nic 
namítat, podnikněte delší výlet 
někam, kde rostou houby a kde se 
příroda chystá na podzim. 

BÝCI – 21. 4. až 21. 5. 

Máte pocit, že váš protějšek neu-
stále vyvolává konflikt mezi vámi. 
Ono to tak asi bude, protože mu 
v poslední době často lezete na 
nervy. Co se dá dělat, hádkou se 
pročistí vzduch. 

BLÍŽENCI – 22. 5. až 21. 6. 

Vaše nápady jsou mnohdy geniální, 
ale jen málokdy seženete k sobě 
někoho, kdo by vám je pomohl re-
alizovat. Možná to bude tím, že vaše 
megalomanské plány jsou jen těžko 
splnitelné. 

RACI – 22. 6. až 22. 7. 
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... tentokrát ze sortimentu:... tentokrát ze sortimentu: 

Pohanka loupaná 
450 g 37,90 49,90 54,90 69,90 62,90 36,90 

(500 g)

500 g 62,90 59,90 54,90 58,90 56,90 26,90 
(300 g)

 500 g 39,90 36,90 39,90 46,90 46,90 36,90

500 g 54,90 - 33,90 49,90 42,90 29,90

500 g 52,90 - - 19,90 29,90 29,90

Fazole mungo 
250 g

59,90 
(500 g) 35,90 39,90 - 23,90 -

nákupní servis
        pro váspro vás

Jsou zralá semena motýlokvětých rostlin, uložená v luscích a zdrojem 
rostlinných bílkovin i sacharidů. Řadíme mezi ně sóju, hrách, mnoho 
druhů fazolí a čočky, cizrnu, pohanku, bulgur a jiné. Pro snadnější 
stravitelnost se před samotnou úpravou namáčí, aby nabobtnaly. 
Luštěniny používáme jako přílohy, některé z nich se dají využít také do 
pomazánek či rizota, nebo polévek. Vyrazili jsme na půltucet míst a zjis-
tili, že pohanku loupanou, čočku Beluga a cizrnu zakoupíte nejlevněji 
v Penny marketu, kde je také za výhodnou cenu čočka červená půlená, 
kterou mají za totožnou cenovku i v Lidlu. V Kauflandu se pak vyplatí 
zastavit pro pšeničný bulgur a do Tesca vyrazte pro fazole Mungo. 

Přejeme Vám dobrou chuť!
Průzkum byl proveden ve středu 7. září 2022.

NašeNaše

 Pozorování Slunce
Prohlédnout si nejbližší hvězdu v dalekohledu je možné každé úterý, čtvrtek a pátek mezi 15:00 a 16:00 hodinou. 
Slunce se pomalu probouzí k maximu své aktivity, je každý den na co se dívat...

 Večerní pozorování
Během září budeme pozorovat v případě jasného počasí každý čtvrtek a pátek od 20:30 do 21:30 hodin. 
V našich dalekohledech kromě klenotů letní a podzimní oblohy spatříte konečně také Jupiter a Saturn. 

 Pohádka 
Pro naše nejmenší návštěvníky připravujeme každou středu od 15:30 hodin poutavý pohádkový příběh 
a je-li jasno, i krátké prohlédnutí Slunce v dalekohledu.

Všechna pozorování se konají pouze za příznivého počasí. Objednávejte se předem (9:00 - 16:00) 
na tel. čísle: +420 724 013 039 nebo emailem hvezdarna@hvezdarnapv.cz. 

Všechny aktuality jsou uvedeny na internetových stránkách i sociálních sítích muzea a hvězdárny. 

Blokové Blokové 
Zveřejňujeme termíny a lokality pro bloková čištění města Prostějova: 

úterý 13. září: J. Hory, M. Majerové, M. Pujmanové, M. Pujmanové – parkoviště, M. Pujmanové – vnitroblok, Krum-
lovského (pouze ruční úklid), Kopečného (pouze ruční úklid), Z. Wintra, Vrahovická kom. SSOK pravá strana (křižo-
vatka Průmyslová -  most Romže), Vrahovická slepá ul. před mostem vpravo Vahal, Poláčkova (Kopečného – Krumlov-
ského), Podivínského (pouze ruční úklid)
čtvrtek 15. září: sídl. Svornosti, sídl. Svornosti – parkoviště, Kpt. J. Nálepky (Tovární - J. Rokycany), Smetanova, Zátiší 
včetně plochy, B. Martinů, V. Talicha, Tovární (Vrahovická - Říční), Tovární – parkoviště, Říční, Vrahovická kom. SSOK 
(železniční přejezd - Smetanova)

Z důvodu plánovaných prací na zařízení  distribuční 
soustavy - rekonstrukcí, oprav,  údržbových a revizních 

prací bude přerušena  dodávka elektrické energie:

Oznámení o přerušení 
dodávky elektrické 

energie

ZVÍŘ ATA

Daruji krásná koťátka narozená 
začátkem července. K odběru již možné, 
tři mourované a jedno bílé. Tři kocourci 
a  jedna kočička. Jedná se o  typickou 
kočku domácí. Zdarma. 
Tel.: 775 666 340. 

Odvoz fekálií-čištění kanalizace. 
Svoboda, tel.: 774 368 343. 

Stěhování bez pomoci zákazníka 
a vyklízecí služby- rychle, levně. 
Tel.: 604 389 367

Mytí oken, rámů, žaluzií, 
skleněných ploch, generální úklid. 

Nejvyšší kvalita, 20 let praxe v oboru. 
Tel.: 604 757 384  | www.ciste-okno.cz

SLUŽBY

SEZNÁ MENÍ

Hledám lásku, štíhlou do 60kg. Mám 
rád řemesla, přírodu, country, kolo, 
kempování a vaření. Tel.:  722 163 762

RE ALIT Y

Prodám 2 patrový  RD o  velikosti 4+1 
v  obci Ondratice. Dům má obytnou 
plochou cca 150 m2.
V  případě zájmu a  bližších informací 
volejte na tel.: 739 485 178.

Pronajmu obchodní prostory 120 m2

v centru města Prostějova. 
Cena: 15 000 (dohoda možná).
Vhodné pro textil, drogerie, elektro 
secondhand, atd. 
Realitní kanceláře - prosím nevolejte. 
Tel.: 777 135 540, 
e-mail: 99fap@seznam.cz

Vyměním 1+1 městský byt 60m2 za větší 
2+1, 3+1. Lokalita Norská, Prostějov. 
Naklady 1 osoba cca 6500Kč i s energií. 
Tel.: 776 044 190. 
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UZÁVĚRKA ŘÁDKOVÉ INZERCE 
proběhne v PÁTEK 16. září, v 10.00 hodin

Dne 9. září 2022 Dne 9. září 2022 
uplynuly 2 roky od úmrtí uplynuly 2 roky od úmrtí 
pana Jiřího TICHÉHO pana Jiřího TICHÉHO 

z Prostějova. z Prostějova. 
Za tichou vzpomínku Za tichou vzpomínku 

děkuje Pepa + Jana děkuje Pepa + Jana 
a kamarádi.a kamarádi.

Kdo v srdcích žije, neumírá...

Dne 16. září 2022 Dne 16. září 2022 
tomu bude 50 roků, co zemřel tomu bude 50 roků, co zemřel 

pan František VINKLER pan František VINKLER 
z Hluchova. z Hluchova. 

Stále vzpomínají Stále vzpomínají 
děti s rodinami.děti s rodinami.

Dne 15. září 2022 Dne 15. září 2022 
vzpomeneme vzpomeneme 

1. smutné výročí úmrtí 1. smutné výročí úmrtí 
paní Milady OPLOCKÉ paní Milady OPLOCKÉ 

z Plumlova. z Plumlova. 
Kdo jste ji znali, Kdo jste ji znali, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Rodina.Rodina.

Každý z nás musí něco ztratit Každý z nás musí něco ztratit 
a něčeho se vzdát, a něčeho se vzdát, 
je líp se už nevrátit je líp se už nevrátit 

a jenom vzpomínat.a jenom vzpomínat.

Dne 13. září 2022 Dne 13. září 2022 
uplyne 1. smutné výročí úmrtí uplyne 1. smutné výročí úmrtí 
pana Jiřího SEDLÁČKA pana Jiřího SEDLÁČKA 

z Mostkovic. z Mostkovic. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, Kdo jste ho znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Manželka s rodinou.Manželka s rodinou.

Těžko se s Tebou loučilo, Těžko se s Tebou loučilo, 
těžko je bez Tebe žít. těžko je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí, Láska však smrtí nekončí, 
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dne 10. září 2022 Dne 10. září 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 

16. smutné výročí, kdy nás opustila 16. smutné výročí, kdy nás opustila 
paní Helena RŮŽIČKOVÁ paní Helena RŮŽIČKOVÁ 

z Bílovic. z Bílovic. 
Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Děkuje zarmoucená Děkuje zarmoucená 

rodina.rodina.

Rok za rokem ubíhá,Rok za rokem ubíhá,
čas prý rány hojí,čas prý rány hojí,

vzpomínky však stále bolí.vzpomínky však stále bolí.

Dne 27. srpna 2022 Dne 27. srpna 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 
11. výročí úmrtí 11. výročí úmrtí 

pana Mojmíra JANEČKA pana Mojmíra JANEČKA 
z Krumsína. z Krumsína. 

Vzpomíná manželka, syn Vzpomíná manželka, syn 
a dcera s rodinami.a dcera s rodinami.

Dne 11. září 2022 Dne 11. září 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 
5. smutné výročí, 5. smutné výročí, 
kdy navždy odešel kdy navždy odešel 

pan Richard BERG.pan Richard BERG.
Stále vzpomíná Stále vzpomíná 

zarmoucená rodina.zarmoucená rodina.

Těžko se s Tebou loučilo, Těžko se s Tebou loučilo, 
těžko je bez Tebe žít.těžko je bez Tebe žít.

Dne 13. září 2022 Dne 13. září 2022 
to bude 1 rok, to bude 1 rok, 

kdy náhle ve věku 70 roků zemřel kdy náhle ve věku 70 roků zemřel 
pan Josef KVÍČALA pan Josef KVÍČALA 

z Otaslavic.z Otaslavic.
V srdcích dál zůstáváš. V srdcích dál zůstáváš. 

Manželka Anna, dcery Zuzana Manželka Anna, dcery Zuzana 
a Jolana s rodinami.a Jolana s rodinami.

Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 14. září 2022 Dne 14. září 2022 
vzpomeneme 6. smutné výročí, vzpomeneme 6. smutné výročí, 

kdy nás opustila kdy nás opustila 
paní Alena BAZAROVSKÁ. paní Alena BAZAROVSKÁ. 

Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 
vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 

Děkuje manžel Děkuje manžel 
s rodinou. s rodinou. 

Kdo byl milován, Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut.nebude nikdy zapomenut.

Dne 18. září 2022 Dne 18. září 2022 
uplynou 4 roky, co nás opustil uplynou 4 roky, co nás opustil 

pan Pavel MÜNSTER. pan Pavel MÜNSTER. 
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

a za tichou vzpomínku a za tichou vzpomínku 
děkují rodiče, sestra s rodinou děkují rodiče, sestra s rodinou 

a kamarádi.a kamarádi.

Slzy v očích, v srdci žal, Slzy v očích, v srdci žal, 
co milého nám bylo, to osud vzal…co milého nám bylo, to osud vzal…

Dne 13. září 2022 Dne 13. září 2022 
vzpomeneme 4. smutné výročí, vzpomeneme 4. smutné výročí, 

kdy nás opustil kdy nás opustil 
pan František POPELKA pan František POPELKA 

ze Stražiska.ze Stražiska.
Za vzpomínku děkují Za vzpomínku děkují 

dcery Zdena a Dagmar dcery Zdena a Dagmar 
s rodinami, syn Pavel s rodinami, syn Pavel 

s rodinou a bratr Stanislav s rodinou a bratr Stanislav 
s rodinou. s rodinou. 

Dne 18. září 2022 Dne 18. září 2022 
vzpomeneme nedožité vzpomeneme nedožité 

85. narozeniny 85. narozeniny 
paní Ludmily KOUDELOVÉ paní Ludmily KOUDELOVÉ 

z Hrubčic.z Hrubčic.
Kdo jste ji znali a měli rádi, Kdo jste ji znali a měli rádi, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Dcera a syn s rodinami. Dcera a syn s rodinami. 

Kdo byl milován, Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut.nebude nikdy zapomenut.

Dnes, tj. 12. září 2022, Dnes, tj. 12. září 2022, 
vzpomínáme 4. rok, vzpomínáme 4. rok, 

kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 
paní Drahomíra ŠPAČKOVÁ paní Drahomíra ŠPAČKOVÁ 

z Prostějova.z Prostějova.
S láskou vzpomínají S láskou vzpomínají 

manžel, děti, vnoučata manžel, děti, vnoučata 
a pravnoučata. a pravnoučata. 

Těžko se s Tebou loučilo,Těžko se s Tebou loučilo,
těžko je bez Tebe žít. těžko je bez Tebe žít. 

Láska však smrtí nekončí,Láska však smrtí nekončí,
v srdcích Tě navždy budeme mít.v srdcích Tě navždy budeme mít.

Dnes, tj. 12. září 2022, Dnes, tj. 12. září 2022, 
je tomu 1 rok od chvíle,je tomu 1 rok od chvíle,
kdy nás navždy opustila kdy nás navždy opustila 

paní Jitka TICHÁČKOVÁ paní Jitka TICHÁČKOVÁ 
z Prostějova. z Prostějova. 

S láskou a úctou vzpomínají S láskou a úctou vzpomínají 
manžel František, dcera Jitka manžel František, dcera Jitka 
s rodinou a sestra Vlastička s rodinou a sestra Vlastička 

s rodinou.s rodinou.

Pohřební služba Pavel Makový

Pohřební služba FCC Prostějov

SMUTEÈNÍ OZNÁMENÍ

Pohřební služba Václavková a spol. s.r.o., 
Mlýnská 31, tel.: 582 343 883, 582 340 004

Pohřební služba Pavel Makový,
Drozdovice 79 a Brněnská 104, tel.: 582 332 100

Pohřební služba FCC Prostějov,
Žižkovo náměstí 19, tel.: 582 344 073, mobil: 602 581 098
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Martin Luža 1970  Ptenský Dvorek
Olga Klváčková 1958  Vícov
Milada Benychová 1925  Přemyslovice
Věra Burgetová 1940  Skalka
Jaroslava Zatloukalová 1936  Prostějov
Josef Kučera 1949  Vrahovice
Zdeněk Malíček 1938  Prostějov

František Slezáček 1942  Smržice
JUDr. Ladislav Jirouš 1956  Mostkovice 

Vlasta Přikrylová 1933  Otinoves

Rudolf Raška 1928  Kralice na Hané
MVDr. Petr Pospíšil Šmíd 1952  Prostějov

Jarmila Procházková 1931  Prostějov
Karel Dolejší 1935  Prostějov

Danuška Konečná 1949  Čelechovice na Hané

Úterý 13. září 2022
   Štěpán Valčuha 1939 Brodek u Prostějova 13.00 Obřadní síň Brněnská 104  
Sobota 17. září 2022
   Hedvika Grmelová 1934 Dětkovice 14.00 kostel Drahany  

Středa 14. září 2022
   Bedřiška Horalíková 1940 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov

Soukromá pohřební služba Václavková a spol.

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV,
nám. Svatopluka Čecha 2, (vchod za 
Zlatou bránou) vykupuje a  zdarma 
oceňuje veškeré obrazy  a  starožitnos-
ti, zlaté šperky 1g/1000 Kč. Neprodá-
vejte překupníkům, ale odborníkům
za nejvyšší ceny. Jindřich  Skácel,
tel.: 608 805 775, www.gupv.cz. 

Vykupujeme starý nábytek do r. 1965,
 lampy, lustry, hodiny, hudební nástroje, 
staré vzduchovky i  nefunkční, svářečka 
TRIODYN a  jinou, staré motorky Javy 
a celé pozůstalosti a obrazy moravských 
a českých malířů. Tel.: 702 809 319

KOUPÍM
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Dne 2. září 2022 Dne 2. září 2022 
jsme vzpomenuli jsme vzpomenuli 
30. výročí úmrtí 30. výročí úmrtí 

paní Marty HRUBÉ paní Marty HRUBÉ 
z Drahan.z Drahan.

A dne 7. října 2022 A dne 7. října 2022 
si připomeneme 18 let si připomeneme 18 let 

od úmrtí jejího manžela od úmrtí jejího manžela 
pana Josefa HRUBÉHO pana Josefa HRUBÉHO 

z Drahan. z Drahan. 
Kdo jste je znali, Kdo jste je znali, 

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Dcera s rodinou Dcera s rodinou 

a vnoučata. a vnoučata. 

PRODÁ M

Zdravotní prodejna IVKA, Plumlovská 
ulice nabízí zákazníkům obuv I na velmi 
problémové nohy. Jsme tu pro vás. 
Tel.: 603445 601

Prodám atlas světa zn. Editions atlas. 
Velmi levně. Tel.: 604 882 899

CHCETE MÍT ZASE NOVOU 
A PĚKNOU VANU? 

Nabízím renovaci koupelnových van 
akrylátovou vložkou, bez bourání 
a nepořádku. Práce trvá 3-4 hodiny a je 
hotovo. Objednávky na tel.: 775 562 356
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Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál. v srdcích žijí dál. 

Dne 14. září 2022 Dne 14. září 2022 
si připomeneme 8. smutné výročísi připomeneme 8. smutné výročí

od úmrtí naší maminky od úmrtí naší maminky 
paní Karly KOUTNÉ 

a dne 23. září 2022 
vzpomeneme 8 let, vzpomeneme 8 let, 

kdy nás opustil náš tatínek kdy nás opustil náš tatínek 
pan Jiří KOUTNÝ, pan Jiří KOUTNÝ, 

oba z Němčic nad Hanou. oba z Němčic nad Hanou. 
S láskou v srdci vzpomíná S láskou v srdci vzpomíná 

syn Miroslav s rodinou. syn Miroslav s rodinou. 



PROSTĚJOV Během srpna vzrostl 
v  Olomouckém kraji celkový počet 
uchazečů o zaměstnání na 13 517, počet 
hlášených volných pracovních míst po-
klesl na 9 526 a podíl nezaměstnaných 
osob vzrostl na 3,2 %. Vedení Úřadu 
práce ČR zdůrazňuje, že v letošním roce 
nedošlo k ani jednomu případu, kdy by 
firmy v  Olomouckém kraji avizovaly 
hromadné propouštění zaměstnanců. 
Je ale otázkou, jak se bude situace na 
trhu práce vyvíjet do konce tohoto roku 
v souvislosti s energetickou krizí. 
K 31. srpnu 2022 evidoval Úřad práce ČR, 
Krajská pobočka v  Olomouci, téměř čtr-
náct tisíc uchazečů o zaměstnání. Jejich po-
čet byl konkrétně o 556 vyšší než na konci 
předchozího měsíce, ve srovnání se stejným 
obdobím minulého roku je nižší o 701 osob. 
„Z tohoto počtu bylo 12 427 dosažitelných 
uchazečů o zaměstnání ve věku od 15 do 64 
let, bylo to o 572 více než na konci předcho-
zího měsíce. Ve srovnání se stejným obdo-

bím minulého roku byl jejich počet naopak 
nižší o 847,“ konstatoval Jaroslav Mikšaník, 
hlavní analytik trhu práce Úřadu práce ČR, 
Krajské pobočky v Olomouci.
V  průběhu srpna bylo nově zaevido-
váno 2 453 osob, odešlo naopak 1 897 
uchazečů. „Ve srovnání s minulým měsí-
cem přibylo 449 osob a v porovnání se stej-
ným obdobím předchozího roku dokonce 
649. Naopak jsme zaznamenali o 377 více 
odchodů než v předchozím měsíci a o 300 
osob méně než ve stejném měsíci minulé-
ho roku,“ prozradil Mikšaník s tím, že do 
zaměstnání z nich v posledním měsíci na-
stoupilo 1 128. „To je o 263 více než v čer-
venci a o 137 méně než ve stejném měsíci 
minulého roku.“ 
Dále bylo 242 uchazečů o  zaměstnání 
umístěno prostřednictvím Úřadu práce, 
což je o  3 více než v  předchozím měsíci 
a  o  91 méně než ve stejném období mi-
nulého roku. Celkem 769 uchazečů bylo 
vyřazeno bez umístění. 

Vývoj nezaměstnanosti byl ve všech 
regionech Olomouckého kraje stejný - 
mírně vzrostla. „Jedná se o  mimořádný 
srpnový nárůst, a to poprvé od roku 2009! 
Nejvíce se počet nezaměstnaných lidí 
zvýšil na Olomoucku (o 230 osob), k nej-
většímu procentuálnímu nárůstu neza-
městnanosti došlo na Šumpersku (o 6 %),“ 
rozebral aktuální situaci hlavní analytik 
trhu práce Úřadu práce ČR, Krajské po-
bočky v Olomouci. 
Co se týká prostějovského regionu, tady 
bylo na konci srpna bez práce 1 741 
osob, z toho 1 085 žen. Na zdejší pobočce 
Úřadu práce je hlášeno 1 640 volných pra-
covních míst a  podíl nezaměstnaných na 
Prostějovsku činí 2,3 %. 
Celkem bylo ke konci srpna 2022 evido-
váno na Úřadu práce ČR, Krajské poboč-
ce v  Olomouci 7 608 žen. „Jejich podíl 
činil 56 %. V evidenci bylo 2 260 osob se 
zdravotním postižením, což představovalo 
sedmnáct procent z  celkového počtu ne-

zaměstnaných. Ke konci srpna bylo evi-
dováno 613 absolventů škol všech stupňů 
vzdělání a mladistvých, jejich počet vzrostl 
ve srovnání s  předchozím měsícem o  59 
osob a ve srovnání se stejným měsícem mi-

nulého roku byl nižší o 11 osob. Na celkové 
nezaměstnanosti se podíleli pěti procent,“ 
uvedl dále Jaroslav Mikšaník. 
Podporu v  nezaměstnanosti pobíralo 
4 576 uchazečů o zaměstnání, to je 34 % 

všech uchazečů vedených v evidenci. V ne-
poslední řadě pak podíl nezaměstnaných 
osob k 31. srpnu 2022 meziměsíčně vzros-
tl na 3,2 %, což je o 0,2 procentního bodu 
méně než celorepubliková hodnota.  (red)   

UZÁVÌRKA
ØÁDKOVÉ 
INZERCE 
probìhne 
v PÁTEK
16. záøí

v 10.00 hodin

Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání: tel.: 950 154 317.

Asistent/-ka grafika 12 000-15 000  jednosměnný ÚSV Ceos Trading Ltd, Prostějov
Uklízeč/-ka 97 Kč/hod. jednosměnný ZŠ+praktické Domov seniorů, Prostějov

  Pozice Plat (Kè) Provoz Kvalifikace Firma

HLEDÁTE BRIGÁDU?
Kontaktní pracoviště Prostějov, nám. Spojenců 2632/13, PV.  Zprostředkování zaměstnání tel.: 950 154 317.

AKTUÁLNÍ NABÍDKA VOLNÝCH MÍST

HLEDÁTE PRÁCI?
Stálá rubrika PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku av Úřadu práce ČR - Kontaktní pracoviště Prostějov 

Elektroúdržbář/-ka 30 500-36 500 třísměnný střední odborné  Alper, Prostějov
Pomocný kuchař/-ka 18 000 jednosměnný základní+praktické  Agel Středomoravská nemocniční, Pv
Pracovník/-ce v zdrav. službách 19 700 nepřetržitý střední odborné  Charita Konice, Bohuslavice u Konice
Řidič/-ka 28 000 třísměnný střední odborné  Mgr. Marcel Kubis, Prostějov
Uklízeč/-ka 19 700-22 200 jednosměnný základní+praktické  Gymnázium Jiřího Wolkera, Prostějov
Stavební dělník/-ce 17 900 pružný bez vzdělání  Kateřina Zlámalová, Olomoucký kraj
Noční expedient/-ka 35 000 noční základní+praktické  Makovec, Kostelec na Hané 

 Pozice Plat (v Kè) Provoz Kvalifikace Firma
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Nabízíme práci s  mycím strojem 
ve vnitřních prostorách objektu 
v  Brodku u  Konice. Vhodné pro 
invalidní důchodce. 
Informace na tel.: 602 786 692. 

Příjmu do obchodu IVKA v Prostějově 
prodavačku na zkrácený úvazek. 

Podmínky: částečný invalid. důchod, 
práce s počítačem, ochota k lidem 

a učit se novým věcem. 
Výběrové řízení na prodejně. 
Jen vážní zájemci, kteří mají 

chuť a zkušenosti s prodejem. 
Tel.: 603 445 601

PRÁCI NABÍZÍ

Chcete zde 
inzerovatinzerovat

svou vlastní svou vlastní 
nabídku nabídku 
práce?práce?

V V 

Podíl nezaměstnaných osob v okresech Olomouckého kraje a v ČR k 31. 8. 2022

Mimořádný srpnový nárůst 
v nezaměstnanosti!

„Takový jsme zaznamenali poprvé od roku 2009,“ 
prozradil analytik trhu práce Jaroslav Mikšaník
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KDEKDE V PROSTĚJOVĚ NAJDETENAJDETE
Naše dnešní otázka již tradičně zní:

Kde je k vidění objekt na  uvedeném snímku?

Rovněž sedmatřicáté číslo letošního roku vám přináší podobu oddechové strany, při které můžete báječně relaxovat
a ještě k tomu NĚCO VYHRÁT!

Vzhledem k vysoké oblíbenosti stávajících soutěží, kterou jste jako věrní čtenáři prokazovali po celé předchozí roky, najdete 
i v těchto vydáních kvintet tradičních možností. Také dnes máte za úkol rozpoznat fotografii jisté známé osobnosti veřejného

 života, jež je graficky mírně "poupravena", námi zachycený objekt z města Prostějova, nechybí stále oblíbenější bádání s čísly,
 ani hrátky s písmenky a pochopitelně klání nejtradičnější - křížovka. A když se na vás usměje trošku toho štěstíčka, máte šanci

 získat nějaký ten bonus navíc. Proto neváhejte, luštěte, bádejte, hádejte a hlavně bavte se !
Správné odpovědi nám můžete i nadále zasílat na známou emailovou adresu SOUTEZE@VECERNIKPV.CZ, 

volat na ještě známější číslo 582 333 433, případně psát SMS na 608 960 042.
Řešení nám také můžete zaslat na adresu Vápenice 19, Prostějov a to do ČTVRTKA 15. ZÁŘÍ 2022, 10:00 hodin,

pokud není u některého z klání uvedeno jinak! 
                                                                                                     POUKAZY je možné vyzvednout v redakci do 14 dnů od zveřejnění výhry.

SUDOKU

BÁDEJTE, KDO SE
SKRÝVÁ POD TOUTO TVÁŘÍ...

OSMISMĚRKA
ZBAVÍME VÁS...
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Kdo je na fotografii? Nyní jsme zabrousili do DO KULTURY 

a graficky lehce poupravili nestárnoucího frontmana legen-

dární skupiny, která se počátkem srpna představila na ná-

městí T. G. Masaryka v rámci Prostějovského léta 2022…

AKANT, ATÉNY, BELÍK, BENŠ, BIGA, BÍLÉ, BONN, CÍLOVÝ, 
ČERNÝ, DRTIT, DXII, ERAM, IBIS, ITAK, IZAK, KRUNÝŘE, LOBY, 
LOUČ, MALI, MÉNĚ, MMIV, NATOČIT, RABI, RUDL, ŠEDÍ, TROY, 
UZBEK, VANAD, ŽIVÉ
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Vydavatel týdeníku PROSTĚJOVSKÝ Večerník – společnost Haná Press s.r.o. - zpracovává osobní údaje o soutěží-
cích v tomto rozsahu: jméno, příjmení, bydliště. V případě zaslání odpovědi e-mailem, SMS zprávou či v případě jejího 
oznámení telefonicky zpracovává vydavatel nad rámec uvedených údajů též údaj o emailové adrese či telefon-
ním čísle. Tyto osobní údaje jsou zpracovávány výlučně pro účely účasti v soutěži, losování a kontaktování vý-
herců. Výherci soutěže jsou vždy zveřejněni v následujícím vydání PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku, a to s uve-
dením těchto údajů: jméno, příjmení, obec bydliště. Po vyhlášení soutěže jsou osobní údaje soutěžících zničeny.

KDE v Prostìjovì najdete...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK v hodnotě 400 Kč od společnosti TK PLUS.
Jméno výherce: Lenka ŠPALTOVÁ, Prostějov

Dolní ulice

KDO je tváø na obrázku...?

Výhra: DÁRKOVÝ BALÍČEK propagačních předmětů od hnutí ANO 2011.
Jméno výherce: Josef TRNKA, Kostelec na Hané

František Jura

OSMISMÌRKA

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Radka ROZEHNALOVÁ, Mostkovice

... MAZLÍČKY

SUDOKU

Výhra: DVĚ VOLNÉ VSTUPENKY v hodnotě 600 Kč na akci.
Jméno výherce: Jiří ČERNÝ, Vrbátky

4, 5, 8, 3

Výhra: DÁRKOVÝ POUKAZ v hodnotě 400 Kč na sortiment prodejny.
Jméno výherce: Jana HORÁKOVÁ, Prostějov

I do školy nakoupíte a ještě se u nás zvelebíte

Poučení pro soutěžící o zpracování osobních údajů v rámci GDPR:
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ
.

Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ 
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ
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Výherce získá DÁRKOVÝ POUKAZ 

Výherce získá 
.



Husovo nám. 91, Prostějov
pátek 16. září
19:00 B. THOMAS: 
               CHARLEYOVA TETA
Klasická komedie v nejnovějším 
provedení další generace Divadla Point. 
Jak vybruslit ze situace, kdy je k obědu 
pozvána brazilská teta a zrovna není 
žádná dáma po ruce? Dokážou si s tím 
poradit tři oxfordští studenti, a pomůže 
jim to k tomu, aby získali srdce svých 
vyvolených? A jak to zkomplikuje 
rozzuřený strýček? Brazílie? Kde to je? 
Káva, samba, karneval!!! 
Dramaturgie: Miroslav Ondra
Překlad: Zdeněk Vančura
Kostýmy a scéna: Magdaléna Jansová
Režie: Aleš Procházka 

Divadlo
Point

Kino 
Metro 70

Školní 3694, Prostějov
pondělí 12. září
17:00 STŘÍDAVKA
česká romantická komedie
19:00 LOVEC JELENŮ
válečné drama USA
úterý 13. září
15:00 PODEZŘELÁ
thriller Jižní Korea
17:30 TOP GUN: MAVERICK
americké drama
20:00 PSH: NEKONEČNÝ PŘÍBĚH
hudební dokument ČR
středa 14. září
17:30 JAN ŽIŽKA (12+)
historické drama ČR
20:00 ŘEKA
australský dokument
čtvrtek 15. září
17:30 VSTUPENKA DO RÁJE
romantická komedie USA
20:00 JAN ŽIŽKA (15+)
historické drama ČR
pátek 16. září
15:00 PRINCEZNA REBELKA
animovaný film Francie
17:00 SLOVO
české drama
20:00 JAN ŽIŽKA (15+)
sobota 17. září
15:30 MIMONI 2: PADOUCH 
PŘICHÁZÍ
animovaná komedie USA
17:30 JAN ŽIŽKA (15+)
20:00 AFTER: POUTO
americké romantické drama
neděle 18. září
10:30 MIMONI 2: 
               PADOUCH PŘICHÁZÍ
17:30 EOS: RAFFAEL ODHALEN
dokument Velká Británie
19:30 ARVÉD
české historické drama

dùm
Komenského 6, Prostějov

sobota 17. září 
10:00 VÝSTAVA PATCHWORKU
- 4. SRAZ PATCHWORKÁŘEK
Program: módní přehlídka SŠDAM, 
předváděcí akce, workshopy, dílničky 
pro děti

Petra Bezruèe

Bezručova 153, Kostelec na Hané
do konce října: 
pá, so, ne 9:30-12:00 
a 13:00-17:00 hodin
EXPOZICE BÁSNÍK 
SLEZSKÉHO LIDU 
Ve dvou přízemních místnostech 
návštěvníci naleznou panely s  texty 
o životě a díle básníka.  Zároveň si mohou 
prohlédnout pokoj v  takové podobě, 
v jaké jej Petr Bezruč obýval. Nechybí ani 
dokumenty s osobními věcmi. 

Mìstská
Knihovna

Skálovo nám.6, Prostějov
pondělí 12. září 
16:00 TVOŘIVÁ DÍLNA
Tvoříte rádi? Pak je pro vás knihovna to 
pravé místo! Tentokrát budeme vyrábět 
podzimní zvířátka z papíru. Napište nám 
na FB, co si myslíte, že budeme vyrábět. 
Nejoriginálnější nápad dostane malou 
odměnu. Akce je určena dětem do 15 let. 
17:00 ŽIDOVSKÉ POLITICKÉ 
               STRANY A JEJICH 
               ZASTUPITELÉ 
               V PROSTĚJOVĚ 
               ZA PRVNÍ REPUBLIKY 
Politolog Petr Sokol seznámí posluchače 
s  dosud málo zpracovaným tématem 
vzniku a  působení židovských 
politických stran v  Prostějově za první 
republiky. Hovořit bude například 
o  Robertu Sonnenmar kovi, Gustavu 
Zweigovi nebo Alexandru Bratterovi. 
Na pořad přijde i  porovnání postavení 
židovského obyvatelstva v  Rakousku 
– Uhersku a  poté v  nové samostatné 
československé republice. 
středa 14. září
17:00 POETICKÁ PŘÍRODA
Vernisáž výstavy obrazů amatérských 
výtvarníků Prostějovska. Členové 
dvou výtvarných kruhů PaedDr. Květy 
Snášelové představí práce malované 
technikou akvarelu a  pastelu. Výstavu 
bude možné navštívit v Galerii Na Půdě 
knihovny až do konce října.
čtvrtek 15. září
15:00 JAK OBALIT KNÍŽKU
Nebaví vás shánění obalů na sešity 
a učebnice do školy? Nebo prostě chcete, 
aby vám vaše oblíbené knížky déle 
vydržely? Ať je vám let kolik chce, přijďte 
do knihovny pro děti a my vás naučíme 
úhledně obalovat knihy do fólie.
17:15 VIRTUÁLNÍ REALITA
Zajímá vás virtuální realita (VR)? 
Chcete si ji vyzkoušet na vlastní kůži? 
Můžete si vybrat jednu z  her: Ocean 
Descent, VR Luge, Danger Ball, Astro 
Bot a Beat Saber. 

Zámek 99, Plumlov
od pátku 16. do neděle 18. září
VOJENSKÉ DNY
do 12. září
OČIMA, SRDCEM, OBJEKTIVEM
12. ročník mezinárodní 
výstavy fotografií

Zámek
Plumlov

Školní 4, Prostějov
čtvrtek 15. září 
8:45, 9:45, 10:45 
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
se zápisem do pamětní knihy 
města Prostějova
pátek 16. září
17:00 TANEČNÍ KURZY PRO 
STŘEDNÍ ŠKOLY
lektor: Jan Halíř

Kulturní klub
DUHA

čtvrtek 15. září
17.30 K2 Prostějov – BK Mohelnice (2. 
kolo ligy starších žákyň U15, tělocvična 
ZŠ Palackého ul., Prostějov)
neděle 18. září
10.00 K2 Prostějov – SK Bruntál (3. 
kolo ligy starších žákyň U15, tělocvična 
ZŠ Palackého ul., Prostějov)

sobota 17. září
14.00 Štětovický cyklokros (10. ročník 
závodu pro děti do 9 let, park Štětovice)
14.00 Across Morava 4M (cyklistický 
závod pro dospělé a mládež, park Štěto-
vice)

sobota 17. září
8.30 SK K2 Prostějov – SK Domaslavice 
(1. kolo Regionální ligy mužů, sportovní 
hala RG a ZŠ Otto Wichterleho Prostě-
jov)
13.00 SK K2 Prostějov – ZFK Petrovice 
„B“ (1. kolo Regionální ligy mužů, spor-
tovní hala RG a  ZŠ Otto Wichterleho 
Prostějov)

sobota 17. září
13.00 Velká cena Prostějovska (soutěž 
v  požárním útoku mužů a  žen, hřiště 
Soběsuky)
13.00 Memoriál Františka Žvátory (sou-
těž v požárním útoku veteránů a veterá-
nek, hřiště Kobeřice)

sobota 17. září
15.30 a 18.00 TJ Sokol Centrum Haná – 
HC Nový Jičín a SKH Polanka nad Odrou 
(1. kolo moravskoslezské ligy mladších 
žáků, sportovní hala Kostelec na Hané)
neděle 18. září
9.00 a  13.00 SK HFP Prostějov – SK 
Žeravice a HBC Olomouc 1966 (1. kolo 
ligy Olomouckého kraje mladších žáků, 
sportovní hala RG a ZŠ Otto Wichterleho 
Prostějov)
10.30 TJ Sokol Kostelec na Hané HK – SK 
Kuřim (1. kolo 2. ligy mužů JM, městská 
sportovní hala Kostelce na Hané)
12.30 TJ Sokol Centrum Haná – Házená 
Uničov (1. kolo 2. ligy mladších dorosten-
ců Východ, městská sportovní hala Kostel-
ce na Hané)
14.30 TJ Sokol Centrum Haná – Házená 
Uničov (1. kolo ligy Olomouckého kraje 
starších žáků, sportovní hala Kostelec na 
Hané)

středa 14. září
15.00 Středeční závod (lukostřelecké 
klání mužů a žen, střelnice Prostějov)

sobota 17. září
8.00 Okresní liga mužů, skupina Severo-
západ (turnaje 2. podzimního kola, hřiš-
tě ZŠ Prostějov, Dr. Horáka a Hluchov)
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Zámek Plumlov v obležení
Po tři dny bude zámek Plumlov v  obležení historické 

techniky zejména ze II. světové války. Akce Sezako vojenské dny bude 
zahájena už v pátek 16. září, kdy budou probíhat exkurze pro školy, jejichž 
žáci a studenti budou moci poznat život v dobových táborech. V sobotu 17. 
září bude po celý den probíhat zajímavý program, jehož součástí bude 
i  spanilá jízda. Výjezd je plánovaný na 8:30 hodin, v  9:00 hodin by se 
historická technika měla objevit na hlavním prostějovském náměstí. Od 
11:00 hodin ji pak lidé budou moci obdivovat v plumlovském kempu Žralok. 
Součástí sobotního programu přímo na zámku pak budou rekonstrukce 
bitev, konkrétně půjde o  ukázku mobilizace či operace Market Garden. 
Dobové tábory na zámku zůstanou i do neděle 18. září. 

akce v regionu

Szidy Tobias & Band v Olšanech u Prostějova
Na zajímavý hudební zážitek se mohou těšit lidé v  Olšanech u  Prostějova. 
V  neděli 18. září tam totiž v  areálu farního dvora vystoupí šansoniérka 
Sidónia Tobiášová známá jako Szidy Tobias. Slovenská zpěvačka a zároveň 
také herečka zpívá osobitým, chraplavým hlasem. Na Slovensku, ale i v České 
republice se těší nemalé popularitě. Dosud vydala půltucet alb. Hudebně 
pak spolupracovala s  Petrem Hapkou nebo třeba Michalem Horáčkem. 
Pětapadesátiletá zpěvačka bude zpívat od 16.00 hodin. 

Plumlovský kotlík 
Kemp Žralok zve na XI. ročník soutěže ve vaření kotlíkových gulášů Plumlovský 
kotlík 2022. Akce bude probíhat v sobotu 17. září od 9:00 hodin. K dobré chuti 
a náladě zahrají DJ Václav Kopka a Pavel Kovář. 

DNY EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ

najdete mimoøádnì na stranì 30

V Prostějově se pravidelně slaví Dny ev-
ropského dědictví, během nichž se ve-
řejnosti otevírají místní památky nebo 
budovy lákající na zajímavé programy. 
Muzeum nabídne třeba dílničku pro ro-
diny s dětmi nebo hru na členy městské 
rady za pánů z Pernštejna. Ve hvězdárně 
si zase připraví poutavé pokusy a pozo-
rování a v kině nebo kostele komento-
vané prohlídky. To vše a mnohem více 
vás čeká po celý tento týden. Vše přitom 
začalo již o uplynulém víkendu.
Několik dní v  měsíci září v  městech 
celé České republiky každoročně patří 

Dnům evropského dědictví. Během 
nich se otevírají veřejnosti brány nej-
zajímavějších památek, budov, objektů 
a  prostor, a  to včetně těch nepřístup-
ných. V Prostějově se můžete těšit na 
mnoho zajímavých programů probí-
hajících v  jednotlivé dny na různých 
místech. 
„Už za sebou máme koncert pěveckého 
sboru Nota Bene či prohlídky radnice 
a  radniční věže. Tento týden nás pak 
čekají komentované prohlídky kina 
Metro 70, Galerie Špalíček, muzea 
nebo kostela svatého Petra a Pavla. Na 

hvězdárně si budete moci prohlédnout 
dalekohledy, absolvovat pokusy z  op-
tiky nebo pozorovat Slunce a  hvězdy. 
Pěkný program si připraví muzeum, 
které zorganizuje dílničky pro děti se 
zaměřením na hanácké tradice nebo 
hru na členy městské rady za dob pánů 
z  Pernštejna, kde budete mít v  rukou 
osud celého města Prostějova,“ vybrala 
z bohatého programu náměstkyně pro 
kulturu Milada Sokolová.
Kompletní harmonogram akcí na-
jdete v  prezentaci na titulní straně 
dnešního vydání.

Uprkova 18, Prostějov
do 30. října
NÁVRAT DOMŮ NEŽÁDOUCÍ.
MECENÁŠ BRUNO WINTER
výstava, která připomíná 80. výročí 
transportů židovského obyvatelstva 
z  Prostějova a  také uplynulých 80 
let od smrti místního židovského 
podnikatele a  mecenáše Bruna 
Wintera, jež v  polovině března 1939 
věnoval svou hodnotnou sbírku hodin 
prostějovskému muzeu

Galerie
Špalíèek

Hlavní budova, nám. T. G. Masaryka 2
od 15. září
OBÝVÁK KARLA NOVÁKA 
V RÁMCI FESTIVALU 
SOUČASNÉHO UMĚNÍ
Výstava prezentuje současné umění 
a  je věnována uctění památky 
prostějovského fotografa Karla Nováka. 
Její součástí je rekonstrukce umělcova 
obývacího pokoje, který se bude 
v průběhu výstavy vyvíjet. Ve výstavním 
prostoru budou postupně přibývat 
předměty z  umělcovi tvorby, který 
se věnoval především fotografii aktů. 
Výstavu můžete navštívit několikrát 
a uvidíte vždy její rozšířenou podobu. 
do 9. října
PAROHATÍ 
A DUTOROZÍ/HISTORICKÉ
 TROFEJE Z CELÉHO SVĚTA
Výstava Jaroslava Šmída k  vytvoření 
unikátní kolekce trofejí. Svou sbírku 
lebek zvěře převážně z  Afriky a  Asie, 
kterou začal budovat v  roce 2004, sám 
charakterizuje mottem: „Nemůžeme 
chránit to, co neznáme“. Majitel sbírky, 
který není lovec, ani myslivec, chce 
přispět především k  poznání života 
zvířat v  různých částech světa a  také 
k jejich ochraně.
do 16. října
70 let VÚ 8280 (601. SKUPINA 
SPECIÁLNÍCH SIL GENERÁLA 
MORAVCE)
Výstava, která přibližuje dějiny elitního 
vojenského útvaru Armády České 
republiky, který téměř 20 let funguje 
pod názvem 601. skupina speciálních 
sil generála Moravce. Její původ sahá 
až do roku 1952 a  výstava tak sleduje 
působení a  proměnu od prvopočátků 
jejího vzniku do současnosti. Připomíná 
také 80. výročí uskutečnění operace 
Anthropoid a uplynutí 75 let od založení 
československého výsadkového vojska.

Muzeum
a galerie



navštivte   naše   internetové 
stránky    www.vecernikpv.cz

SPORT
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SPOLEČNOST
Pondělí 12. září 2022
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TJ SOKOL ČECHOVICE
FK JESENÍK

NEDĚLE 18. 9. 15.30 HODIN
Fotbalový stadion v Čechovicích

TJ SOKOL URČICE
SK BLUDOV

SOBOTA 17. 9. 15.30 HODIN
Fotbalový stadion v Určicích

TJ SOKOL KLENOVICE N/H
TJ SOKOL OTASLAVICE

STŘEDA 14. 9. 16.30 V HODIN
Fot. stadion v Klenovicích n.H.

HANÁ PROSTĚJOV
FC HNĚVOTÍN

SOBOTA 17. 9. 15.30 HODIN
Fot. stadion SCM Za Místním nádr.

TJ SOKOL DRŽOVICE
TJ SOKOL URČICE „B“

SOBOTA 17. 9. 15.30 HODIN
Fotbalový stadion v Držovicích

FC PTENÍ
SOKOL KLADKY

NEDĚLE 18. 9. 15.30 HODIN
Fotbalový stadion ve Ptení

              boje na zelených trávnících aneb K A M  Z A  F   T B A L E M

Naleznete
uvnitř

Koncert legendárního hitmakera za-
plnil prostějovské náměstí T. G. Masaryka

dvoustrana 26-27

DAVID NA NÁMĚSTÍ

Hráz se protrhla a fotbalisté Prostějova 
poznali po nezdarech ve F:NL opět chuť 
vítězství dvoustrana 32-33

ESKÁČKO
NADĚLOVALO
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PROSTĚJOV Toto anketa 
Sportovec města Prostějova 
za předchozích patnáct let 
své existence ještě nezažila. 
Slavnostní vyhlášení se totiž 
premiérově konalo pod ši-
rým nebem na náměstí T. G. 
Masaryka přímo před radnicí. 
Její 16. ročník za rok 2021 vy-
vrcholil právě takovým způ-
sobem – a díky nezvyklému 
prostředí i umožnění přístupu 
veřejnosti měl páteční večer 
dosud nepoznanou atmosféru.

REPORTÁŽ, OHLASY A 
EXKLUZIVNÍ ROZHOVOR 
S JEDNÍM Z OCENĚNÝCH 
ČTĚTE NA STRA NĚ 41

Marek SONNEVEND

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE

klikni na
www.vecernikpv.cz

ZADAVATEL / ZHOTOVITEL: ODS
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Domácí nastoupili v  neděli proti soko-
vi z  první ligy bez bázně a  hany, úvod-
ní poločas odehráli opravdu výborně. 
Úspěch slavila účelná taktika nikam 
se příliš nehnat a  v  ofenzivě sázet na 
pomalý postupný útok tak, aby rychlí 
našlapaní hosté duel příliš nerozběhali.
Úplný začátek se přitom změnil v obou-

strannou smršť sedmiček, nicméně 
„dvojce“ to nijak nevadilo, naopak držela 
vyrovnaný průběh (3:3, 5:6). A to i poz-
ději, ačkoliv favorit neustále vedl. Neda-
řilo se mu však utéct do většího náskoku, 
maximálně vedl o čtyři góly 8:12, násled-
ně 10:14.
Ordeltovi svěřenci totiž pozorně bráni-
li, řadu velice dobrých zákroků vytasil 
mladý brankář Jakub Hromek a vepředu 
se tradičně činil Jiří Kosina, přestože si 
protihráči nebezpečného kanonýra dost 
hlídali. Skvělý týmový výkon navíc pro-
stějovští borci vygradovali zkraje druhé 
půle dotažením na nejtěsnější rozdíl 
16:17, v  tu chvíli se slibně schylovalo 
k nečekanému dramatu.
Leč žádné se posléze nekonalo. Do té 
doby jakoby zabrzděný Tatran v  daný 
okamžik zapnul turbo, rapidně přidal 
na obrátkách a  šňůrou 1:10 od 37. do 
58. minuty nekompromisně rozhodl.
V čem byl ze strany Sokola II náhle tako-
vý problém? Předtím na doraz šlapajícím 
plejerům jednoduše došly síly. V únavě 
hromadili technické chyby, nestíhali se 
již s  běhavým protivníkem vracet zpát-

ky do defenzivního postavení a  opako-
vaně inkasovali z  bleskových trháků.
Útočná činnost Prostějova přitom úplně 
zvadla, za více než dvacet minut ani jed-
nou neskóroval přes výtečně čapajícího 
Bartoně. Průběžný stav logicky poskočil 
na 17:28, ve finiši došlo pouze ke kos-
metické úpravě výsledku – 19:29. Přesto 
Jirka Kosina, Vojtěchové Pospíšil a Mic-
ka a spol. zanechali celkově sympatický 
herní dojem.

pro Večerník 

PŮVODNÍ
zpravodajství

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND
Oslabená sestava bez dlouhodobě zraně-
ných Rostislava Podhrázského, Davida Pa-
ličky i Ondřeje Oščádala, taková je aktuální 
realita kosteleckého týmu. A  nekomplet-

ní sestava bez trojice opor na favorita do 
přestávky absolutně nestačila. Především 
ofenziva hákáčka působila naprosto jalově. 
Domácí plejeři dělali spoustu technických 
chyb, často ztráceli míče, nemohli se prosa-
dit přes pevnou obranu soupeře. A protože 
je hosté viditelně převyšovali také pohybově 
i  rychlostně, o bleskových trhácích Sokola 
nemohla být žádná řeč.
Naopak Bystřičtí vyráželi do rychlých kon-
trů dost často, větší problémy neměli ani 
s postavenou defenzivou druholigisty. Navíc 
jim skvěle chytal gólman Schneider, jehož 
překonání činilo bezradným borcům TJ 
obrovské potíže. Za celou úvodní půli se to 
povedlo jen pětkrát (z toho Marku Dostálo-
vi třikrát), proto rozdíl ve skóre neustále rostl 
až na 4:16 ve 29. minutě.
Po změně stran vraždění neviňátek naštěstí 
ustalo. Jak už to při velké jednoznačnos-
ti některých duelů často bývá, vedoucí 
mančaft polevil a  prohrávající toho využil 

k  optickému vyrovnání celkového pro-
jevu. Přesně takový průběh měla většina 

druhého poločasu i v sobotním dopoledni.
Hanáci výrazně přidali zejména smě-

rem dopředu, kde se rozstřílel do té 
doby utrápený kapitán Jan Smékal 
(7 tref), solidně pokračoval Dostál (6) 
a  podpořili je i  Roman Bílek (3) s  mla-
dičkým Ondřejem Musilem (2). Něko-
lik šancí zlikvidoval gólman Jan Mayer, 
na střetnutí byl hned radostnější pohled.
Až do 49. minuty a  stavu 17:27 Kostelec 
dokonce těsně vedl průběžný rezultát druhé 
půlky. Ovšem na nic víc pomýšlet nemohl, 
hbitý protivník tažený palbou Dobeše (10) 
a Wolfa (6) měl navzdory ubrání nohy z ply-
nového pedálu vše pod kontrolou. V závěru 
navíc znovu přidal, tím pádem výsledek 
opětovně nabobtnal na konečných 21:35.
V neděli 18. září od 10.30 hodin vstoupí 
muži HK do 2. ligy JM 2022/2023 do-
mácím utkáním s kvalitní Kuřimí.
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KOOSSTTTEELLEECC NNNAA HHHAANÉÉ Druhé kolo 
Českého poháru mužů 2022/2023 
se pro házenkáře TJ Sokol Kostelec 
na Hané HK stalo dle očekávání 
konečnou. Narazili na prvoligovou 
Velkou Bystřici, které v úvodní půli 
vůbec nedokázali konkurovat. A jas-
ný výsledek 21:35 (5:16) poslal sou-
těží dál papírově silnější družstvo.

 Foto: Marek Sonnevend
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1:1, 1:5, 2:8, 3:13, 4:16, 7:17, 
9:19, 10:22, 13:22, 15:24, 15:26, 17:27, 18:31, 
21:33, 21:35.
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David ŠEVÈÍK - TJ Sokol Kostelec na Hané HK:

„Rozhodl hned první poločas, který nám vůbec nevyšel. Dělali jsme hodně technických 
chyb a  byli zbytečně nervózní vzhledem k  tomu, že jsme utkání brali spíš jako ostrou 
přípravu na druholigovou sezónu. Přesto nás srážela dolů zmíněná nervozita, nesehra-
nost a špatný útok, nebyli jsme schopní dát gól. I z dobrých pozic kluci trefovali gólmana, 
ztráceli míče, chybovali. O přestávce v šatně jsme si něco řekli a druhá půlka už pak byla 
z naší strany mnohem lepší, hlavně v útoku. Přesto jsme vysoko prohráli s kvalitním a velmi 
běhavým soupeřem, který má v kádru dost mladých šikovných talentů z extraligového dor-
ostu Zubří. Největší rozdíl mezi námi a jimi byl v rychlosti, často skórovali z trháků. Zápas 
bereme jako zajímavou konfrontaci s první ligou, která ukázala, že máme hodně na čem 
pracovat. V neděli zahájíme druhou ligu doma proti Kuřimi, jež se netají ambicemi na 
postup. Přesto chceme dobrým výkonem otevřít soutěž na vlastním hřišti vítězně.“

ÚSTY TRENÉRA

PROSTĚJOV I  za normálních okolností bývá Jan Smékal (na snímku) často 
nejlepším kanonýrem kosteleckých házenkářů v  jednotlivých duelech. Tím 
spíš se na něj spoléhá teď, kdy na marodce pobývá trio členů základní sestavy 
HK. V pohárovém souboji s Velkou Bystřicí skóroval kapitán Sokola sedmkrát 
a mírnil tím hrozící debakl na relativně přijatelných 21:35. Po utkání poskytl 
Večerníku exkluzivní rozhovor.

Marek SONNEVEND
Jak náročné to bylo proti soupe-

ři z vyšší soutěže?
„Velká Bystřice má svou kvalitu, roz-
díl třídy mezi druhou a  první ligou byl 
znát. My jsme se hodně trápili během 
celého prvního poločasu v  útoku, hlav-
ně s  proměňováním šancí. Buď jsme 
stříleli do gólmana, nebo mimo bránu, 
možná se projevila nervozita z prvního 
zápasu nové sezóny doma. Fakt nevím. 
Ale prostě se nám do přestávky vůbec 
nedařilo.“

Po obrátce už nastalo dílčí zlep-
šení, že?
„Ano, ve druhé půlce jsme hráli líp, a do-
konce se i  docela rozstříleli. Například 
mně tam před pauzou nespadlo skoro 
nic, zatímco pak jsem se trefoval častěji. Je 

ale pravda, že hosté pod dojmem jasného 
vedení polevili, přestali do toho tak herně 
šlapat. A nám se povedlo jejich menšího 
nasazení trochu využít. Aspoň jsme ne-
podlehli tak hrozným rozdílem.“

Nakolik týmu chyběly zraněné 
opory?
„Bez tří kluků z loňského základu je to 
samozřejmě složitější. Naskočili mís-
to nich mladíci, kteří hodně chtějí, ale 
zatím logicky dělají víc chyb a  musí si 
zvykat na mužskou soutěž. Je potřeba, 
abychom jim my zkušenější pomohli, 
povzbudili. Nicméně je jasné, že stabil-
ní borci chybí, hlavně Rosťa Podhráz-
ský na pravé spojce. Docela se nám před 
začátkem sezóny rozsypala sestava, což 
je nepříjemné.“

Nemáte proto z nadcházejícího 
druholigového ročníku obavy?

„Vyloženě obavy ne, i když je jasné, že to 
budeme mít na podzim těžké. Bez zra-
něných hráčů se musíme obejít mnoho 
kol, všichni jsou mimo hru dlouhodobě. 
Prostě se musíme snažit je v  rámci mož-
ností nahradit, postupně se v jiném složení 
víc sehrávat a hlavně bojovat. Makat jeden za 
druhého jako tým. Potom se nám může zase 
dařit, hlavně nedopadnout špatně.“

KOSTELEC NA HANÉ Je správcem 
městské sportovní haly v Kostelci na 
Hané, předsedou TJ Sokol Centrum 
Haná i  Házenkářské akademie Olo-
mouckého kraje, navíc kandiduje 
v  nadcházejících komunálních vol-
bách do Zastupitelstva města Prostě-
jova. A kromě toho se koncem tohoto 
týdne může Petr Kudláček stát novým 
předsedou Olomouckého krajského 
svazu házené.
„Dlouho nebyl žádný kandidát a spousta 
lidí včetně těch z různých klubů mi říka-
la, že do toho musím jít. Tak jsem se ne-
chal přesvědčit, načež se do voleb v po-
slední možný den přihlásil protikandidát 
– bývalý ministr kultury ČR… Přesto 
platí, že pokud vyhraju, tak se budu ma-
ximálně snažit pomoct házené v našem 
kraji z pozice šéfa OKSH. Manželce jsem 
to už předem nějak vysvětlil,“ řekl Večer-
níku se smíchem Petr Kudláček.  (son)

PROSTĚJOV Má teprve osmnáct 
let, ale už druhou sezónu stabilně 
patří do kádru prostějovských há-
zenkářů a momentálně je jejich prv-
ním gólmanem. Talentovaný Jakub 
Hromek (na snímku) naplno ukázal 
své umění i proti prvoligové Litovli, 
kterou během zahajovací půle dr-
žel svými zákroky dost na uzdě. Po 
střetnutí se rozpovídal v  exkluziv-
ním interview pro Večerník.

Jak jste si užil pohárové střetnu-
tí s velmi kvalitním Tatranem?
„Byla to výzva, šli jsme na opravdu silné-
ho soupeře. Jeho herní úroveň byla fakt 
vysoká, třeba v  porovnání s  Olomoucí 
minule někde úplně jinde.“

Ještě ve 37. minutě jste snížili 
na 16:17. Čím se vám dařilo držet s fa-
voritem krok?
„Dobře jsme bránili, oni až tak nepro-
měňovali šance, částečně jsme měli 
i  štěstí. A  vycházela nám taktika nikam 

nespěchat, spíš hru zpomalovat. Zatím 
podáváme úplně jiné výkony než v mi-
nulé sezóně, za poslední rok jsme se dost 
posunuli a zlepšili.“

Co se stalo pak, že jste dvacet 
minut neskórovali a  hosté utekli na 
jedenáctibrankový rozdíl?
„Došly nám síly, což byl hlavní problém. 
Šestkrát za sebou jsme v  útoku ztratili 
míč, to se nám do té doby nestávalo sko-
ro vůbec, a Litovel tyhle chyby trestala.“

Přesto se podařilo papírově sil-
né mužstvo z vyšší soutěže udržet pod 
třiceti nasázenými trefami. To není 
špatné, ne?
„Souhlasím, konečný výsledek 19:29 je 
solidní. A to mohl být ještě lepší, většinu 
zápasu jsme předváděli hodně dobrý vý-
kon. Což od nás asi nikdo moc nečekal.“

Vám osobně se chytalo jak?
„Docela dobře. Za mě je rozhodně lep-
ší chytat proti kvalitnějším soupeřům 
než proti těm slabším, od kterých často 

nevím, co čekat, kam třeba půjde střela.“
Věříte v posun druholigovou 

tabulkou vzhůru po utrápeném mi-
nulém ročníku?
„Rozhodně jo. Stejně jako náš nový 
hlavní kouč věřím, že bychom se mohli 
dostat až do top pětky. Jen musíme po-
řádně trénovat jako doteď, neomlouvat 
se z  přípravy a  chodit i  na utkání v  co 
největším počtu. Prostě makat na naší 
hře, udržovat kondici, zvyšovat výkon-
nost. Potom může naše házená za něco 
stát.“  (son)Foto: internet

1:2, 3:3, 3:5, 5:6, 5:8, 8:10, 
8:12, 10:14, 12:14, 14:17, 16:17, 16:21, 17:28, 
19:28, 19:29.
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Svatopluk ORDELT - TJ Sokol II Prostìjov:

„První poločas byl z naší strany super. Kluci výborně bránili a Litovel se docela trápila, ze čtrnácti 
gólů do přestávky dala tři ze sedmičky plus dva z trháků, přes naši postavenou defenzivu se moc 
neprosazovala. A kvalitně chytal Kuba Hromek. Ve skvělém výkonu jsme pokračovali ještě 
necelých deset minut druhé půle, kdy se nám povedlo snížit na 16:17. Až potom bez Šimona 
Hudečka, který bohužel dostal červenou kartu, začaly chlapcům docházet síly. Dělali jsme mno-
hem víc chyb, ztráceli balóny, soupeř trestal z rychlých protiútoků a my se přestali prosazovat 
střelecky. Tím hosté zvýšili na konečný desetigólový rozdíl, ale přesto jsme v náročném utkání 
s favoritem rozhodně neudělali žádnou ostudu. Myslím, že se hrála hezká házená, dalo se na 
to dívat a nějakých sedmatřicet minut jsme odváděli perfektní práci. Druhou ligu odstartujeme 
v neděli v Ivančicích, kde to bývá těžké. Pokud však navážeme na vydařenou většinu tohoto zá-
pasu, tak tam vůbec nemusíme jet předem poražení. Určitě chceme bodovat.“

ÚSTY TRENÉRA

PROSTĚJOV Hodový víkend uza-
vřeli házenkáři Sokola II Prostějov 
utkáním 2. kola Českého poháru 
mužů 2022/2023 proti silnému 
Tatranu Litovel. A byť nakonec pad-
li relativně hladce 19:29 (11:14), šlo 
z jejich strany převážně o další po-
vedené představení, neboť ještě 
třiadvacet minut před závěrečným 
klaksonem ztráceli jediný gól.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
reportáž

MarekMarek SONNEVENDSONNEVEND

 Foto: Marek Sonnevend
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Už od chvíle, kdy město zveřejnilo ter-
mín koncertu Michala Davida, bylo 
jasné, že přijede „šoumen“. A  čtvrteční 
zářijový večer to jednoznačně potvrdil. 
Již půl hodiny před koncertem bylo na 
náměstí plno a  s místem před pódiem 
se pozdější příchozí museli rozloučit. Do 

centra ale přicházely další a  další davy, 
tudíž krátce před dvacátou hodinou už 
bylo zaplněno každé místečko až po Zla-
tou bránu. Na pódiu se nejprve ukázali 
zástupci statutárního města Prostějov 
s krátkou zdravicí a pak už začala dlouho 
očekávaná show. 

Také Michal David na úvod všechny 
pozdravil a  zvolil píseň Právě začí-
náme, kterou zahájil své vystoupení.
Během první hodiny zazněla celá řada 
songů a  hitmaker pravidelně střídal ty 
pomalejší s  rychlejšími diskotékovými 
hity. Nechyběly tak například songy jako 
Každý mi tě lásko závidí či Nenapovídej, 
se kterým vyhrál zpěvák soutěž Inter-
talentu. Mezi pomalejšími „ploužáky“ 
pak vystřihl řadu svých svižnějších hitů 
a fanoušci dávali průchod spokojenosti 
tanečními kroky i zpěvem. Drobná výt-
ka v publiku zazněla. „Trochu mi přišlo, 
že na začátku zlobil zvuk, ale postupem 
času to vychytali,“ řešila dvojice kousek 
od radnice.  
Po necelé hodině připomněl zpěvák 
slavné výročí pětatřiceti let od první-
ho dílu Discopříběhu a spustil velkou 
show. Během následujících dvaceti mi-
nut zněl mix nezapomenutelných hitů 

z legendárního českého snímku. „Na tom 
jsem vyrůstala a pevně jsem věřila, že něco 
takového přijde. Nechyběl žádný z  hitů, 
na které jsme tenkrát pařili. Je to skvělý zá-
žitek, hlavně pak nostalgie k dobám mých 
studií,“ vracela se jedna z návštěvnic k této 
pasáži. A následovalo připomenutí dalšího 
známého českého snímku Láska z pasáže, 
opět nechyběl mix dalších šlágrů a fanoušci 
hltali každou notu, každé slovo. A v odleh-
lejších částech náměstí, kde bylo více pro-
storu, se tancovalo. 
Závěrečná pasáž koncertu pak nabídla 
největší diskotékové písně. Nechyběla 
tak klasika jako Děti ráje, Non-stop, Deci-
bely lásky a fanoušci na zaplněném náměs-
tí ze všech stran si i přes déšť ještě vynutili 
přídavek a dočkali se dalších songů. Někte-
ří z nich pod deštníky, nechyběly ani pláš-
těnky, ale místa neopouštěli. 
„Jsem ráda, že i  přes to slabší mrholení 
v závěrečné části si naši občané nenechali 

PROSTĚJOV Dlouho očekávaný a také ze všech stran propíra-
ný koncert největšího českého hitmakera ve čtvrtek večer zcela 
zaplnil prostějovské náměstí. Kdo chtěl získat místo těsně pod 
pódium, musel tak učinit s velkým předstihem, jinak byl bez 
šance. Přesně ve 20.00 pak začala více než hodinu a půl trvající 
show, při které to na náměstí žilo, jak se na akci tohoto typu 
sluší a patří. Při známých hitech se tančilo i zpívalo a spokojené 
publikum se rozcházelo krátce před desátou hodinou. Ani sla-
bý déšť nikomu z návštěvníků večer neznechutil, všichni vydr-
želi až do konce. „Moc vám děkuji, byli jste skvělí a jsem rád, že 
nás od tohoto skvělého večera neodradilo ani počasí. Vidím, že 
jste na něj dobře vybavení,“ děkoval publiku populární zpěvák 
i skladatel.

MICHAL DAVID TO MICHAL DAVID TO 
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URČICE Netradiční, ale o  to víta-
nější kulturní zážitek si nejen pro 
své občany připravili v  Určicích. 
V  místní sokolovně známý český 
herec a  komik uvedl své zábavné 
představení Tváře Petra Rychlého. 
A  návštěvníky, kteří vyprodali sál, 
rozhodně nezklamal. Příchozí se 
dozvěděli celou řadu zajímavostí, 
vyslechli různé perličky z  natáčení 
i humorné scénky, a také si společně 
s oblíbeným hercem zazpívali. Pozi-
tivní ohlasy nejen od protagonisty, 
ale i všech návštěvníků jen podtrhu-
jí, že se akce skutečně vydařila. 
Sál sokolovny se zaplnil už před deva-
tenáctou hodinou a představení trvají-

cí více než hodinu a půl diváky jedno-
značně nadchlo. Nikdo z přítomných 
nelitoval. „Myslím si, že pro všechny 
to bylo velmi příjemné odreagování 
v dnešní hektické době a jsem ráda, že 
lidé odcházeli domů povzneseni. Do-
razilo mi hned i pár zpráv, že pozvání 
Petra Rychlého byla skvělá volba a ve 
čtvrtek mi dokonce kamarádka Da-
nuška z Krumsína dovezla kytičku za 
to, že se konečně díky skvělému před-
stavení na chvíli odreagovala a  doká-
zala vypnout v této náročné době, což 
člověka potěší. Největší zásluhu na 
tom má ale vedení obce v čele s panem 
starostou, kteří pravidelně podporují 
kulturu v  naší obci,“ přidala své po-
střehy kulturní referentka obce Lenka 
Buřtová.
Všechny návštěvníky pak potěši-
la především hercova vstřícnost 
a ochota, což potvrdil i starosta obce 
Petr Kouřil. „Pan Rychlý byl ochotný 
a zcela otevřený, což jsou velmi cenné 
vlastnosti u takto známých lidí. Jsem 
velmi rád, že jsem s ním mohl proho-
dit pár slov, stejně jako další návštěv-
níci. Jednoznačně jsme si jeho skvělé 
vystoupení užili,“ doplnil starosta 
obce. 
Nadšený z publika v Určicích byl dle 
slov pořadatelů i  sám herec, který 
nejvíce kvitoval, že se publikum ne-
bálo zapojit do konverzace a v závěru 
představení si s  ním i  zpívalo. „Svěřil 
se nám, že často na to zůstane chu-
dák sám, ale tady rezonoval celý sál, 
z čehož byl i  trochu překvapen. Bylo 
patrné, že všechny návštěvníky dob-
ře bavil, tak mu to chtěli oplatit. Jsem 
přesvědčená, že v  podobných akcích 
pro občany budeme pokračovat i na-
dále,“ doplnila Buřtová.  (jaf)

Petr  Rychlý  v Urèicích  potìšil  všechny  návštìvníky
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PROSTĚJOV Prostějovské Divadlo 
Point tento pátek 16. září v  19:00 
hodin odehraje v nové sezóně svoji 
první hru. Bude jí Charleyova teta. 
Jde o  komedii, kterou si připravila 
další generace Pointu. Vstupenky 
je vhodné si předem rezervovat na 
webových stránkách divadla.
Uplynulý pátek 9. září Divadlo Point 
v  Prostějově zahájilo svou 18. sezónu 
kabaretem s názvem Rozsvěcení světel. 
Jak avizovali členové souboru, tak také 
učinili – návštěvníci viděli neviděné, 
slyšeli neslyšené a ucítili necítěné… Už 
během týdne také, ne tak úplně nečeka-
ně, hlásili, že mají vyprodáno.
Nyní divadlo představí hru Brando-
na Thomase Charleyova teta. Tuto 

klasickou komedii v  nejnovějším 
provedení uvede další generace Di-
vadla Point. „Jak vybruslit ze situace, 
kdy je k obědu pozvána brazilská teta 
a  zrovna není žádná dáma po ruce? 
Dokážou si s  tím poradit tři oxford-
ští studenti a pomůže jim to k tomu, 
aby získali srdce svých vyvolených? 
A  jak to zkomplikuje rozzuřený strý-
ček? Brazílie? Kde to je? Káva, samba, 
karneval!!!“ zní popis hry. Na všechny 
tyto otázky můžete znát odpověď již 
tento pátek.
Lístky je možné si rezervovat na webo-
vých stránkách divadla. A  jak víme, 
u  představení Pointu vždy rychle mizí, 
takže to udělejte raději co nejdřív, ať máte 
jistotu, že budete mít kde sedět! (tez)

Point zve na Charleyovu tetu

PROSTĚJOV Městská knihovna 
Prostějov si pro vás na tento tý-
den připravila přednášku i výsta-
vu. V pondělí 12. září v 17:00 ho-
din se bude hovořit o židovských 
politických stranách v  Prostějo-
vě za první republiky. Ve středu 
14. září taktéž od 17:00 hodin 
zase budete moci zajít na výstavu 
obrazů amatérských výtvarníků 
z Prostějovska zachycujících pří-
rodu.
Prostějovská Městská knihovna 
místním neustále nabízí zajímavý 
a  různorodý odpolední program. 
Ne jinak tomu bude i  tento týden. 
V  pondělí tam vystoupí politolog 
Petr Sokol, který posluchače se-
známí s  dosud málo zpracovaným 
tématem vzniku a  působení židov-
ských politických stran v  Prostě-

jově za první republiky. „Hovořit 
bude například o  Robertu Sonne-
nmarkovi, Gustavu Zweigovi nebo 
Alexandru Bratterovi. Na pořad 
přijde i porovnání postavení židov-
ského obyvatelstva v  Rakousko-
-Uhersku a poté v nové samostatné 
Československé republice,“ zvou 
pracovníci knihovny.
Následně ve středu přijde na řadu 
vernisáž výstavy obrazů amatér-
ských výtvarníků z  Prostějovska 
s  názvem Poetická příroda. „Čle-
nové dvou výtvarných kruhů Paed-
Dr. Květy Snášelové představí prá-
ce malované technikou akvarelu 
a  pastelu,“ doplňují. Výstavu bude 
možné navštívit v Galerii Na Půdě 
knihovny až do konce října. Tak 
neváhejte a určitě alespoň na jednu 
z akcí zavítejte! (tez)

Knihovna zve na přednášku
Petra Sokola i výstavu obrazů
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„Chceme hrát kolektivně, to by měla 
být naše hlavní přednost. V  sestavě 
nemáme žádné hvězdy, proto by 
nám týmovost měla slušet. Věřím, 
že se budeme prezentovat slušnými 
výsledky,“ říká na startu sezóny kouč 
Orlů Michal Pešta.
V  nové sestavě chybí Erik Klepač, 
nejlepší střelec minulé sezóny, který 
natrvalo přesídlil do Olomoucka. 
Místo něj přišel bratr Adam. V kabi-
ně Orlů již není také Lukáš Sychra, 
Květoslav Nábělek nebo Adam Šiš-
ka. Vesměs šlo o hráče základní rota-
ce, s jeho absencemi se bude muset 
klub vyrovnat. „Hodně kluků ale zů-
stalo, což je dobře. Vědí, jak chceme 
hrát. Rychle, agresivně. Potřebuje-
me co nejvíce využít skutečnost, že 
máme mladé a běhavé kluky,“ plánu-
je Pešta.
Do nového prvoligového ročníku 
vstoupí basketbalisté na palubovce 

Snakes Ostrava v pátek 16. září. V do-
mácím prostředí se poprvé předsta-
ví o týden později, tj. 23. září, kdy od 
19.00 hodin přivítají rezervu Opa-
vy. „Doufám, že nám vstup do soutěže 
vyjde. Chceme nějaké zápasy vyhrát, 
to by pomohlo sebevědomí mladých 
hráčů,“ přeje si kouč Orlů, podle něhož 
první kola současně naznačí ambice 
dalších prvoligových klubů. „Soupis-
ky prakticky všech klubů v soutěži se 
změnily. Síla našich soupeřů se složitě 
odhaduje. Za pár týdnů, po odehrání 
několika kol, budeme chytřejší,“ pou-
smál se Michal Pešta.

Na zmíněném turnaji v  Olomouci 
prostějovští Orli v semifinále zdolali 
Slávii Kroměříž 74:63 (19:7, 39:29, 

52:54), aby ve finále podlehli svitav-
ským Turům 49:110 (11:34, 28:62, 
41:87).

Rozlosování 1. ligy basketbalistů, 
skupiny Východ přinese Večerník 
v příštím čísle.

původní
zpravodajství 
pro Večerník

Ladislav VALNÝ
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PROSTĚJOV Také v  novém 
ročníku první basketbalové 
ligy bude mladé sestavě Orlů 
svými zkušenostmi pomáhat 
Petr Dokoupil, bývalý ligový 
hráč Prostějova, Opavy nebo 
Kolína. „Odešlo několik hráčů, 
přišli mladíci. Uvidíme, jaké to 
bude,“ projíždí pohledem novou 
soupisku „Doky“, aby poskytl 
Večerníku před startem sezóny 
2022/2023 exkluzivní rozho-
vor.

Ladislav VALNÝ
Jak vnímáte obměnu kádru 

z minulého soutěžního ročníku?
„Zásah do sestavy byl nemalý. Ode-
šli čtyři hráči ze základní rotace, což 
není málo. Místo Erika Klepače 

máme bratra Adama. Tak je to kus 
za kus. Jinak ale přišli hlavně mladí 
kluci, kteří si budou muset na soutěž 
zvykat.“

Výhodnou mladých hráčů je 
rychlost. Na tu budete v mistrov-
ských zápasech sázet?
„Je to nutnost. Musíme hrát rychle 
a k tomu i drze. Nemyslím to tak, že 
budeme pálit ve třetí sekundě útoku. 
Spíš že půjdeme nebojácně dopře-
du. Postupným útokem to nepůjde. 
Tam by se projevila naše nezkuše-
nost.“

A k tomu přidat dobrou obra-
nu?
„Přesně tak. V  obraně musíme při-
dat. Přijde mi, že pod vlastním ko-
šem je to z naší strany hodně měkké. 
Bojíme se jít do kontaktu, nemluví-

me k  sobě, jak by bylo třeba. To je 
třeba zlepšit.“

Jak se cítíte v  kabině, kde je 
celá řada opravdu hodně mladých 
hráčů?
„Jsem rád, že přišel Jan Malčík, kte-
rý je na tom věkově podobně. Mám 
parťáka. Jinak je to rok od roku slo-
žitější. Já stárnu a tým se stále omla-
zuje. Ale kluci jsou šikovní, trenér 
Michal Pešta je dobře vede. Mají po-
tenciál, aby z nich byli kvalitní hráči.“

Jaká bude nová sezóna v podá-
ní Orlů?
„Byl bych rád, kdybychom hráli ve 
středu tabulky. Aby se kluci mohli 
vyhrát a získat zkušenosti. Věřím, že 
doma budeme vyhrávat a občas při-
vezeme něco z venku. S tím bych byl 
spokojený.“

„Já stárnu a tým se stále omlazuje,“

Bajusz ani Faltínová

Orli vìøí ve zlepšení
Startuje první basketbalová liga: prvním soupeřem bude Ostrava

PROSTĚJOV Druhým místem na 
tradičním turnaji O  pohár rektora 
Univerzity Palackého v Olomouci za-
končili přípravu na nový ročník první 
ligy basketbalisté BCM Orli Prostějov. 
Obměněná sestava chce v základní 
části sezóny bojovat o  postup do 
prostřední nadstavbové skupiny 
a vylepšit své postavení z minulého 
soutěžního ročníku.

soupiska bcm orli 
prostìjov

0 Matyáš Müller
2 Jakub Slavík (U19)
4 Adam Sabol (U19)
7 Adam Klepač 
9      Petr Dokoupil 
13    Filip Strážnický (U19)
14    Radim Havel 
17    Ondřej Komárek (U19)
22    Leonard Varsík (U19)
24    Jan Malčík 
25    Eliáš Kalisz (U19)
44    Lukáš Jenčík 
55    Jakub Rytíř 
77   Jakub Schneider 

PLJEVLJA, TÁBOR, PROSTĚ-
JOV Jak už Večerník informoval 
v minulém vydání, bez nejmenšího 
zaváhání se volejbalistky České re-
publiky dostaly na Mistrovství Ev-
ropy žen 2023. Postup z kvalifikační 
skupiny B měly jistý už po čtvrtém 
kole zápasových bojů, tedy v  nej-
rychlejším možném čase. Převážně 
z  lavičky jistily tuto parádní jízdu 
dvě hráčky VK Prostějov Simona 
Bajusz a Klára Faltínová.
Potvrdit účast na kontinentálním 
šampionátu v  příštím roce mohly 

Češky sobotním duelem na půdě 
Černé Hory, což se jim skutečně 
povedlo. Sice ztratily svůj první set 
za celou kvalifikaci, ale nakonec 
dospěly k vítěznému výsledku 1:3 
(-14, 24, -22, -14) a tím definitiv-
ně i k postupové radosti. O tři dny 
později naše favoritky přivítaly 
v Táboře celek Finska, s nímž se pro 
změnu střetly o prvenství v grupě. 
Vlastně stačilo získat sadu nebo 
dvě, leč domácí tým nic nepone-
chal náhodě a  přesvědčivým způ-
sobem triumfoval 3:0 (19, 18, 21).

České reprezentanty mají po ne-
dělní výhře nad Islandem 3:0 (15, 
10, 8)  plný počet osmnácti bodů 
a  drtivé skóre 18:1 na kontě, na-
čež s  převahou vyhrály skupinu 
„B“ kvalifikace o  postup na ME. 
„Nebylo to vůbec jednoduché, ale 
holky všechno zvládly. Od úvodní 
výměny byly velmi soustředěné, 
přestože Finky hrály opravdu dob-
rý zápas. Gratuluji všem našim 
hráčkám a také realizačnímu týmu. 
Mám skutečně radost, protože to 
bylo velké vítězství. Před námi je 

poslední utkání na Islandu a my se 
pokusíme urvat další výhru,“ hod-
notil kouč ČR Giannis Athanaso-
poulos.
Prostějovská nahrávačka Simona Ba-
jusz krátce střídala na Balkáně a  ne-

nastoupila proti Finkám, smečařka 
vékáčka Klára Faltínová zůstala mezi 
náhradnicemi v obou utkáních. Nao-
pak v nedělním duelu v Táboře proti 
Islandu naskočily obě volejbalistky 
v základní sestavě    (son)

2023. 

tento svátek pokazit a bavili se až do konce. 
Musím přiznat, že i já jsem si koncert velmi 
užila. Tím, že jsem vyrůstala doma se star-
šími sourozenci, tak jsem hudbu Michala 
Davida poslouchala od útlého dětství. Sly-
šet ji takto na živo, navíc když návštěvníci 
sborově zpívali, celé náměstí hudbou žilo, 
tak to mi upřímně nabíhala i  husí kůže,“ 
vyslovila se ke koncertu náměstkyně pri-
mátora Milada Sokolová. 
Poslední bonusový koncert Prostějovské-
ho léta si užil i primátor města František 
Jura. „Náměstí jsem obešel několikrát a vi-
děl jsem spoustu spokojených návštěvní-
ků, kteří zpívali napříč generacemi. Od těch 
nejmladších až po ty nejstarší. Michal Da-
vid ukázal, že je českým hitmakerem číslo 
jedna. I ti, kteří měli negativní komentáře, 
tak si myslím, že včera mohli dorazit a vidět, 
jak se lidé bavili. Za mě to byla skvělá tečka 
letošního Prostějovského léta. Náramně se 
vydařila, na náměstí to žilo,“ dodal. 

MICHAL DAVID TO 
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jaký byl koncert michala davida…
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PLUMLOV Víte, že jakmile se 
z princů stanou králové, tak na 
ně přijde krize a  začnou no-
sit upnuté elasťáky? Nebo že 
Růženka musí po rozvodu užívat 
prášky na spaní? A že Popelčina 
dcera má problémy s hygienou? 
Pokud ne, pak jste dozajista 
nebyli na divadelní pohádce 
Sněhurka nové generace, jenž 
byla k vidění uplynulou sobotu 
10. září na zámku v Plumlově. 

pro Večerník 

Martin
ZAORAL

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Divadelní skupina Temno z Týniště nad 
Orlicí se v Plumlově poprvé představi-
la už v roce 2004. Jako režisérka ji vede 
Eva Drábková, maminka známého di-
vadelního scénáristy a  režiséra Davida 
Drábka. Právě on je autorem bláznivé 
komedie Sněhurka nové generace. 

A  díky Temnu v  Plumlově opět ožila 
nesmrtelná legenda. Sněhurka Matka 
a  Královna Matka v  něm vypustily do 
světa své dospívající dcery, aby se jejich 
osudy dramaticky střetly. Vše ovšem 
dopadlo nad očekávání dobře, dívky se 
společně setkaly na plážích jižního Špa-
nělska v komunitě hippie trpaslíků, kde 
obě nalezly horoucí lásku. „Takhle jsem 
se už dlouho nenasmál, bylo to vtipné 
takovým dost svérázným a ulítlým způ-

sobem. Myslím, že nejvíce by to oceni-
ly děti do patnácti let, škoda, že jich na 
představení nedorazilo více,“ zhodnotil 
představení jeden z diváků, který je spo-
lečně s  ostatními ocenil skandovaným 
potleskem. Po jeho skončení režisérka 
Eva Drábková na pódiu pokřtila hned 
sedm nových členů souboru a zároveň 
asi nejmladšího divadelního technika 
v ČR. O budoucnost Temna se tak zřej-
mě nemusíme bát.     

  Foto: Martin Zaoral 

BYLI  JSMEBYLI  JSME
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FOTOGALERIE
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„Jak už jsem řekl, sehnat opravdu 
kvalitní hráčku na účko v  době, kdy 

jen týdny zbývají do začátku evrop-
ských ligových soutěží, je velmi slo-
žité. Všechny týmy už jsou posklá-
dané, drtivá většina volejbalistek má 
uzavřené smlouvy. A  najít někoho 

volného s  odpovídající herní úrovní 
za rozumné finance není vůbec jed-
noduché, ba právě naopak. Nicméně 
pátrat nepřestáváme,“ prozradil hlavní 
kouč a sportovní ředitel vékáčka Mi-
roslav Čada.
Tuto nepříjemnou nejistotu alespoň 
trochu vyvažuje jedna stabilní jisto-
ta. Jaká? Ohledně obsazení kapitán-
ského postu. Ten v  minulé sezóně 
spolehlivým způsobem zastávala 
nahrávačka Simona Bajusz, ač byla 
v  prostějovském kolektivu nová po 
příchodu z Liberce. A vůdčí role mezi 

parťačkami jí vcelku logicky zůstane 
nadále. „Simča je velice dobrá ka-
pitánka, není žádný důvod na tom 
něco měnit. Má hodně zkušeností, 
je reprezentantkou České republi-
ky a  špičkovou volejbalistkou, navíc 
z  nahrávačské pozice přirozeně řídí 
hru celého mančaftu. Kromě toho 

moc touží uspět a  svým příkladem 
strhává ostatní spoluhráčky,“ charak-
terizoval Čada lídryni.
Ovšem Simona Bajusz de facto celou 
oddílovou přípravu tráví v národním 
výběru ČR, k  prostějovské partě se 
připojí nejdřív zkraje října po mis-
trovství světa. „Proto jsme museli sta-

novit kapitánku pro přátelské zápasy 
v rámci turnajů, které teď absolvuje-
me. A volba padla na Soňu Nováko-
vou. Sice je v týmu nová, ale jako ne-
smírně ostřílená harcovnice i rovněž 
nahrávačka se pro dočasný záskok ve 
vedoucí funkci ideálně hodí,“ vysvětlil 
Čada.

PROSTĚJOV Druhý přípravný 
turnaj mají před sebou volejba-
listky VK Prostějov. Bude jím 34. 
ročník klání O pohár rektora Uni-
verzity Palackého Olomouc, tedy 
Tomi-Remont Cup 2022 konaný 
jako Memoriál Jiřího Teplého. 
A proběhne od 15. do 18. září té-
měř celý v  olomoucké sportovní 
hale Univerzity Palackého. Jedi-
nou výjimkou bude zahajovací 
duel mezi TJ Sokol Šternberk 
a  prostějovským týmem, který 
se odehraje ve čtvrtek 15. září od 
17.00 hodin v  domácí hale Ecce 
Homo šternberského klubu.
Vékáčko patří do základní skupiny B 
ještě s Olympem Praha, na který na-
razí v pátek 16. září taktéž od 17.00 
hodin. Základní grupu A  tvoří po-

řádající UP Olomouc, Šelmy Brno 
a  francouzské družstvo Volley-Ball 
Evreux. Dle pořadí ve skupinách 
postoupí jednotlivé kolektivy do zá-
pasů o konečné umístění, jež přijdou 
na řadu o víkendu 17. a 18. září. So-
bota bude patřit utkání o pátou pozi-
ci a oběma semifinále, v neděli akci 

uzavřou střetnutí o bronz i finále.
„Jsem velice rád, že se po dvou letech 
neblaze ovlivněných protikorona-
virovými restrikcemi podařilo náš 
turnaj opět posunout na mezinárod-
ní úroveň. A to díky hráčským i tre-
nérským kontaktům našeho kouče 
Martina Hrocha, které pomohly 

zajistit účast klubu z francouzského 
města Evreux, jenž hrál v  minulé 
sezóně nejvyšší soutěž. Přestože 
sestoupil, určitě bude mít v  novém 
ročníku ambice se do ní vrátit. A to 
i  s  českou reprezentantkou a  ex-
přerovskou volejbalistkou Evou 
Svobodovou. Spolu s  mistrovským 
Prostějovem je to určitě velmi kva-
litní nabídka a je skvělé, že můžeme 
našim fanouškům přinést ještě před 
startem extraligy zajímavé sportov-
ní zážitky. Tímto jsou určitě všichni 
zváni,“ uvedl předseda VK UP Olo-
mouc Jiří Zemánek.

„My bereme jako hodně pozitivní, 
že mezi Ligovými poháry v Přerově 
a  doma v  Prostějově můžeme ab-
solvovat právě olomoucký turnaj, 
který ideálně zapadá do programu 
naší pokračující přípravy. Odehra-
jeme dobré zápasy proti Šternberku 
i Olympu, a pokud postoupíme do 
semifinále – v  což věřím – čekají 
nás ještě další dvě kvalitní utkání. 
Navíc blízko od domova, nemusí-
me nikam daleko cestovat. Což je 
optimální,“ těší se hlavní trenér pro-
stějovských žen Miroslav Čada.   
 (son)
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Prostějov (son) – Ve druhé po-
lovině tohoto týdne zahájí svůj 
zápasový program první dvě z nej-
vyšších českých soutěží mládež-
nických volejbalistek 2022/23. 
V obou mají nemalé ambice týmy 
VK Prostějov. Výběr žen vékáčka 
v nově zavedené věkové kategorii 
do dvaadvaceti let patří mezi dva-
náct účastníků extraligy ČR U22. 
„Hned osm družstev postoupí 
na závěrečný turnaj Final 8, což 
je přesně náš cíl. Žádné přehna-
ně vyšší ambice zde ale nemáme, 
tím hlavním jsou kvalitní utkání 
pro holky,“ sdělil trenér tohoto 
prostějovského kolektivu Zdeněk 
Sklenář. Pravidelně by za něj měly 
hrávat blokařka Zuzana Dostálo-
vá i  smečařka Adriana Jurčíková 
z ženského áčka hanáckého klubu 
plus juniorky. „Během základní 
části se budou hrát pouze jedno-
denní turnaje, tudíž tahle soutěž 
není z hlediska zátěže tolik nároč-
ná,“ odtušil Sklenář. Kvalifikaci 
absolvuje se svými svěřenkyněmi 
v  neděli 18. září v  Brně, kde na-
razí na Tatran Střešovice (13.00 
hodin) a  domácí Královo Pole 
(17.00 hodin). „Vítězky postoupí 
do elitní čtyřky pro úvodní kolo, 
druhé v  pořadí půjdou do pro-
střední čtveřice – což bychom 
chtěli být v  nejhorším případě 
my,“ vyslovil Sklenář přání.
Účastníci extraligy žen ČR U22 
v  sezóně 2022/2023: KP Brno, 
Olymp Praha, Dukla Liberec, TJ 
Ostrava, Volejbal Přerov, Čes-
ké Budějovice, Hradec Králové, 
Uherské Hradiště, Tatran Střešo-
vice, VO Lanškroun, Lvi Praha, 
VK Prostějov.

Prostějov (son) – Mladé volejba-
listky VK Prostějov do osmnácti 
let vyhrály v dost silné konkurenci 
přípravný turnaj na vlastní palu-
bovce Národního sportovního 
centra PV, což by je teoreticky 
mohlo zdravě nakopnout smě-
rem k  novému ročníku extraligy 
kadetek ČR. „Nechceme však 
mít příliš velké oči a  předčasně 
podléhat přehnanému optimis-
mu. Soutěž bude hodně náročná, 
soupeři v  kompletních sestavách 
a  každý zápas velice těžký. Proto 
naším základním cílem zůstává 
umístit se po dlouhodobé fázi do 
osmé příčky, tím postoupit na zá-
věrečný turnaj Final 8,“ pravil jas-
ně kouč vékáčka U18 a  šéftrenér 
klubové mládeže Aleš Novák. Což 
v  šestnáctičlenném startovním 
poli znamená udržovat postavení 
v  horní polovině tabulky. Z  da-
ného hlediska tak bude důležitá 
hned vstupní kvalifikace, kterou 
hanácká děvčata odehrají 16. a 17. 
září na pražském Olympu. V  pá-
tek je tam čeká duel s  domácím 
PVK (14.00 hodin), v sobotu pak 
narazí na Havlíčkův Brod (12.00 
hodin) a  SVC Roztoky (16.00 
hodin). „Kádr kadetek jsme do-
plnili šikovnými talenty z  našich 
starších žákyň i některými posila-
mi odjinud. Věřím, že výkonnost 
týmu bude odpovídat lepší extra-
ligové osmičce U18, teď v  Praze 
by to chtělo skončit alespoň dru-
zí,“ nadhodil Novák.
Účastníci extraligy kadetek ČR 
2022/2023: KP Brno, Olymp 
Praha, Dukla Liberec, TJ Ostra-
va, Volejbal Přerov, České Budě-
jovice, Sokol Šternberk, Sokol 
Frýdek-Místek, Volejbal Plzeň, 
Havlíčkův Brod, TJ Kralupy, Ta-
tran Střešovice, Nové Veselí, Mi-
kulova Praha, SVC Roztoky, VK 
Prostějov.

RYCHLÝ
NÍK

PŮVODNÍ
zpravodajství 
pro Večerník
Marek
SONNEVEND

Kapitánkou prostějovských 
volejbalistek zůstává Simona Bajusz, 
v přátelácích ji dělá Soňa Nováková

PROSTĚJOV Snaha vedení volejbalového klubu VK Prostějov 
o adekvátní doplnění hráčského kádru A-družstva žen po 
vážném zranění úderné univerzálky Karin Šunderlíkové po-
kračuje. Ale zatím neúspěšně. Přesto hanácká organizace nic 
nevzdává a posilu hledá dál.

PROGRAM TOMI-REMONT CUPU 2022 (OLOMOUC)

Marek SONNEVEND
PŘEROV, PROSTĚJOV Volejba-
listky VK Prostějov obsadily v kva-
lifikačním turnaji Ligového poháru 
žen ČR 2022 páté místo ze šesti zú-
častněných družstev a nepostoupily 
do finálové fáze této nové soutěže, 
jež se má hrát 23. a 24. září právě na 
prostějovské půdě. V  Přerově sice 
Prostějovanky skončily druhé v jed-
né ze dvou základních skupin, ale 
svůj start v  Národním sportovním 
centru PV musely ještě potvrdit 
sobotním zdoláním třetího celku 
grupy B. Což nezvládly...

PÁTEK
Základní skupina A

1:3 (-24, -23, 19, -17)

Sestava Prostějova: Nováková, Silva, 
Löff, Beránková, Smolková, Kvapi-
lová, libero Stavinohová – Meidlová, 
Kožoušková. Trenéři: Miroslav Čada 
a Lubomír Petráš.
Hosté nastoupili bez trojice repre-
zentačních opor (nahrávačka Simona 
Bajusz, smečařka Klára Faltínová, uni-
verzálka Karin Šunderlíková), z nichž 
posledně jmenovaná si navíc nedávno 
vážně zranila koleno. Na palubovce 
kompletního družstva domácích byly 
dva zahajovací sety naprosto vyrov-
nané a vékáčko je zvládlo až v těsných 
koncovkách (24:26, 23:25), když dru-
hý otočilo z výrazné ztráty šesti bodů. 
Ve třetím dějství však Zubřice ještě při-
daly, aby chybující favoritky předčily 
25:19. Což prostějovské ženy naštěstí 

vyburcovalo natolik, že pořádně za-
braly. A jasným poměrem 17:25 získa-
ly čtvrtou sadu, tím i celé krajské derby.

3:2  (23, -20, 20, -23, 9)
Sestava Prostějova: Nováková, Silva, 
Löff, Beránková, Smolková, Kvapi-
lová, libero Stavinohová – Meidlová, 
Kožoušková. Trenéři: Miroslav Čada 
a Lubomír Petráš.
Odpolední zápas proti silným Severo-
češkám se změnil v dlouhou pětiseto-
vou bitvu, během které každý chvilku 
tahal pilku. Vstupní část byla vyrovna-
ná a získala ji Dukla v závěru o kousek 
25:23, potom měly mírně navrch zlep-
šené Hanačky 20:25. Načež se karta 
obrátila nejprve jednou v  liberecký 
prospěch (25:20) a  následně znovu 
na prostějovskou stranu (23:25), byť 
soupeřky ke konci hodně dotahovaly. 
Rozhodoval tedy až tiebreak, jenž si 
bronzový kolektiv z minulého extrali-
gového ročníku pohlídal 15:9.
Hodnocení kouče Miroslava Čady: 
„První den turnaje byl z  naší strany 
průměrný. Týmově jsme nehráli nijak 
skvěle ani špatně, zatím nešlo o  nic 
světoborného a zároveň o žádný pro-
padák. Také co se výkonu jednotlivých 
hráček týká, žádná vyloženě nevynika-
la ani moc nezaostávala. Naše výkony 
prostě odpovídaly současné fázi pří-
pravy a  faktu, že to byly naše úvodní 
přáteláky. Je dobře, že jsme i přes pro-
blémy vítězně zvládli utkání s  Přero-
vem a vyrovnaně bojovali s kvalitním 
Libercem. Byť Dukla neměla celou 
dobu na hřišti všechny své tahounky. 
Rovněž my jsme sestavu v rámci mož-

ností točili, což ale v počtu devíti tolik 
nešlo. Přesto holky celkově zahrály 
solidně.“
Výsledek třetího duelu skupiny A: 
Volejbal Přerov – Dukla Liberec 0:3
Pořadí základní skupiny A: 
1. Liberec 5, 2. Prostějov 4, 3. Přerov 0

Základní skupina B
Výsledky: Sokol Frýdek-Místek – Šel-
my Brno 3:1, Olymp Praha – Sokol 
Frýdek-Místek 3:1, Šelmy Brno – 
Olymp Praha 0:3. 
Pořadí: 1. Olymp Praha 6, 2. Frýdek-
-Místek 3, 3. Šelmy Brno 0.

Až do pozdního večera čekaly v pátek 
prostějovské volejbalistky na infor-
maci o svém dalším osudu v prvním 
turnaji nového Ligového poháru ČR. 
Teprve poté, co severočeský mančaft 
porazil Zubřice, definitivně obsadily 
druhou příčku ve skupině. Což při or-
ganizátory zvoleném hracím systému 
znamenalo, že Čadovy svěřenkyně če-
kala proti Šelmám Brno (třetím v gru-
pě B) přímá bitva o postup na finálový 
turnaj v domácím prostředí.

SOBOTA

3:1 (25, 23, -13, 18)
Sestava Prostějova: Nováková, Me-
idlová, Löff, Silva, Smolková, Kvapi-
lová, libero Stavinohová – Beránková, 
Kožoušková. 
Trenéři: Miroslav Čada a  Lubomír 
Petráš.
Proti Jihomoravankám, které v sobo-
tu podlehly Frýdku-Místku i Olympu 
Praha, šly Prostějovanky s brazilskou 

posilou Jéssicou Silva na univerzálu 
a  klubovou odchovankyní Pavlou 
Meidlovou na smeči, zatímco někdej-
ší „Šelma“ Michaela Beránková zůsta-
la na lavičce. V  daném složení však 
hra vékáčka nefungovala zdaleka op-
timálně a místo jeho převahy byl k vi-
dění vyrovnaný duel. Brňanky navíc 
předvedly více jistoty i pevnější nervy 
v klíčových závěrech obou úvodních 
sad (27:25, respektive 25:23), čímž 
vedly už 2:0. Po nástupu Beránkové 
na plac se výkon Čadova souboru 
zvedl, třetí díl měl jednoznačný prů-
běh 13:25. Bohužel zkraje čtvrté části 
tým VK znovu často chyboval, pustil 
soupeře do většího náskoku. A man-
ko již nedokázal zlikvidovat – 25:18 
a 3:1.
Hodnocení kouče Miroslava Čady:
„Kromě třetího setu jsme nehráli 
dobře. Jeden z hlavních důvodů vězel 
ve slabém podání, kterým jsme Brno 
až na výjimky vůbec netlačili a nedo-
stávali do větších problémů. Naopak 
Šelmy se mohly opřít o Širůčkovou na 
účku, dvě ukrajinské posily i výbornou 
obranu zejména v  poli celého svého 
mančaftu. My jsme málo skládali úto-
ky na zem, většinu utkání se nám ne-

dařilo. Škoda že aspoň jeden z prvních 
dvou setů holky neurvaly v koncovce, 
utkání pak mohlo vypadat jinak. Což 
je ale jen kdyby, na to se nehraje. Tur-
naj každopádně ukázal, že ohledně 
nabírání formy do nové sezóny jsme 
teprve na začátku a máme před sebou 
ještě spoustu práce.“
Další výsledky 2. dne:
Utkání o  postup na finálový turnaj: 
Volejbal Přerov – Sokol Frýdek-Mís-
tek 3:2 (-22, 19, -20, 13, 13).
Finále: Dukla Liberec – Olymp Praha 
3:1 (-23, 17, 21, 23).
Konečné pořadí kvalifikačního turna-
je Ligového poháru žen ČR 2022
1. Dukla Liberec, 2. Olymp Praha, 3. 
Šelmy Brno a Volejbal Přerov, 5. VK 
Prostějov, 6. Sokol Frýdek-Místek
Postoupily nejlepší čtyři kolektivy, 
a tím nastala situace, že finálové klání 
soutěže by mělo proběhnout v Národ-
ním sportovním centru Prostějov bez 
účasti domácího VK. „Tahle varianta 
je dost nešťastná a po pravdě pro nás 
nedává smysl ani z  přípravného, ani 
z diváckého hlediska. Proto se snažíme 
vzniklý stav věcí nějak řešit,“ naznačil 
Miroslav Čada možnou změnu. Jakým 
směrem?

Na letošním slavnostním přivítání 
hodovníků opět chyběla populární 
tetička Pachtová, a  dokonce i  tradiční 
moderátor Jiří Vrba z Pivína, ovšem ani 
tak o zábavu nikdo nepřišel. Účastníky 
z  řad folklórních souborů, kteří přišli 
na radnici i zazpívat a zatančit, přivítali 
kromě primátora Prostějova a hejtma-
na Olomouckého kraje i další předsta-

vitelé města jako náměstci Jiří Pospíšil, 
Milada Sokolová, Jan Krchňavý, Jiří Ro-
zehnal, radní Pavel Holík a mnozí další. 
„Děkojeme, že jste uspořádale takovó 
slávo a že održujete tak krásnó hanác-
kó tradico. A prosíme vás, abeste pak 
s nama šli do próvodu samotnyho,“ pra-
vil jeden ze zástupců folklórního sou-
boru směrem k představitelům města. 

„Děkujeme také za tak krásná slova. 
Jsme moc rádi, že jste po roce zase 
přijeli. Máme letos jubilejní čtyřicáté 
Hanácké slavnosti a vždycky jsme tyto 
lidové slavnosti podporovali a podpo-
rovat je budeme i  nadále. K  našemu 
městu prostě Hanácké slavnosti patří 
a my si bez nich život neumíme před-

stavit. Tož vitéte, jezte a pijte. Děkuje-
me všem souborů, které přijely, a  tě-
šíme se na vaše vystoupení,“ přivítal 
hodovníky primátor František Jura. 
„A  já zase děkuji za pozvání. Jsem 
tady moc rád a samozřejmě stejně rád 
se projdu náměstím ve slavnostním 
průvodu. Rád bych tady v Prostějově 
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PROSTĚJOV Po finále Prostějovského léta následovala 

v těsném závěsu hned další monstrózní akce, která po 

dva dny zaplnila nejen náměstí v centru, ale i přilehlé 

ulice. Jubilejní Hanácké slavnosti, v pořadí už čtyřicáté, 

se náramně vydařily, přestože mnohé kulturní a spole-

čenské akce ovlivnila nepřízeň počasí. Ani to však neod-

radilo tisíce návštěvníků, kteří během soboty a neděle 

zamířili do Prostějova. Prostoru plném stánků vévodil 

před muzeem řemeslný jarmark a kulturnímu programu 

dominovala přehlídka tanců a zpěvu v podání zúčast-

něných folklórních souborů, ovace diváků pak sklidila 

také zpěvačka Věra Martinová a kapela Buty. A co bylo 

nejdůležitější, vystihl mimo jiných i primátor Prostějova 

František Jura. „Zapomeňme alespoň na chvíli na každo-

denní starosti a pojďme se bavit tak, jak to Hanáci umí!“ 

A tak tomu i v rámci jubilejních Hanáckých slavností by-

lo a nic na tom nezměnil ani fakt, že šlo letos kvůli dešti 

o notně zvlhlé hody...

Hodovalo se, pilo se,
„Tož vitéte,“ pozdravil účastníky hodů primátor Jura

původní 
reportáže
pro Večerník Michal Michal 

KADLECKADLEC
Michal Michal 

SOBECKÝSOBECKÝ

PROSTĚJOV Je to naprosto neodmyslitelná tradice, bez kte-
ré se Hanácké slavnosti v  Prostějově neobejdou. Stejně tak 
uplynulou neděli odpoledne se v zasedací místnosti primáto-
ra města sešli zástupci všech účinkujících folklórních souborů, 
které slavnostně přivítali zástupci vedení města v čele s primá-
torem Františkem Jurou a také hejtmanem Olomouckého kraje 
Josefem Suchánkem. A jelikož se stoly v místnosti prohýbaly pod 
připraveným jídlem a pitím, hodovalo se až běda! 

saa
jjaakéé bbyylloo ppřivvítánáá í hooodoovvnníkkůů…… 

 Foto: Michal Kadlec

 2x foto: Michal Kadlec

3x foto: 
Michal 
Kadlec

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz
a VIDEO

PROSTĚJOV Stejně jako 
v  uplynulých letech, tak 
i  letos byl součástí Hanác-
kých slavností v Prostějově 
slavnostní pochod všech 
účastníků hodů z  řad folk-
lórních souborů společně 
s  představiteli politického 
vedení města i kraje. 
Zhruba dvěstěhlavý průvod 
se tradičně začal řadit ve Škol-
ní ulici a těsně předtím, než se 
vydal směrem na náměstí T. 
G. Masaryka, uzavřela měst-
ská policie celou příjezdovou 
komunikaci do centra pro 
veškerou dopravu. Do ang-
lického kočáru pak usedli pri-
mátor František Jura a  hejt-
man Josef Suchánek. „Určitě 

se tam vejdete i s chotí, kočár 
je velice prostorný,“ rozptylo-
val obavy politiků majitel ko-
čáru Václav Obr z  Čech pod 
Kosířem. 
Průvod, jehož součástí kromě 
politiků byli hlavně členové 
všech folklórních souborů 
účinkujících během víkendu 
na prostějovských hodech, 
obešel celé náměstí okolo 
malé kuželny za potlesku sto-
vek přihlížejících návštěvníků 
Hanáckých slavností.

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

PROSTĚJOV Letošní jubilejní Hanácké slavnosti se líbily i muži, který 
byl pasován do hlavního hostitele všech účastníků tradiční hodové vese-
lice. Primátor Statutárního města Prostějov František Jura (na snímku) 
v  exkluzivním rozhovoru pro Večerník ocenil také velké množství ná-
vštěvníků, které hlavně v neděli neodradily dešťové přeháňky. 

Jak vám osobně se líbil 40. roč-
ník jubilejních Hanáckých slavnos-
tí v Prostějově?
„Líbily se mi moc. S  velkou radostí 
jsem hanácké soubory přijal na rad-
nici, ostatně jako každý rok. Podě-
koval jsem za to, že opět přijely. Bez 
nich by totiž naše Hanácké slavnosti 
vůbec nemohly proběhnout. Tyto 

tradice osobně dlouhodobě pod-
poruji. A  nakonec musím poděko-
vat všem pracovníkům Kulturního 
klubu Duha za perfektní organizaci 
a program slavností.“

Letošní hody trochu narušila 
nepřízeň počasí, vadilo to nějak je-
jich průběhu?
„Já myslím, že to nakonec všechno 
dopadlo ještě dobře. Ten déšť netrval 
úplně dlouho, takže to lidé přečkali 
s deštníky, za chvíli se mohlo v progra-
mu pokračovat. Děkuji všem, kteří zů-
stali, a mám za to, že určitě nelitovali, 
protože program a vystoupení hanác-
kých souborů stály za to.“

Co říkáte na návštěvnost ho-
dových slavností?
„Já myslím, že návštěvnost byla velmi 
slušná. S manželkou jsme prošli skoro 
všechny stánky a  lidí jsme potkávali 
hodně.“

O  víkendu „hodovali“ také 
fotbalisté, kteří nadělili Táborsku 
pořádnou výslužku. Takže vaše 
spokojenost na všech frontách, že?
„Máte pravdu. S víkendem jsem ma-
ximálně spokojený. Hanácké slavnosti 
se vydařily a  fotbal mně udělal také 
velkou radost.“ (směje se) Foto: Michal Kadlec
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Zápis do 
tenisové
přípravky 

NEW YORK, PROSTĚJOV Prv-
ní světovou dvacítku uzavírají po 
US Open Petra Kvitová a Karolína 
Plíšková. Obě stálice na závěreč-
ném grandslamu sezóny postoupi-
ly z českých tenistek nejdále, Plíš-
ková si zahrála čtvrtfinále, Kvitová 
skončila jen o kolo dřív.
Dvojnásobná wimbledonská vítězka 
ve svém posledním utkání nestačila 
na domácí Jessicu Pegulaovou. Na 
centrálním dvorci Arthura Ashe bylo 
utkání dvakrát kvůli dešti přerušeno. 
Americká tenistka vyhrála první sadu 
a uspěla i v té druhé. Kvitová sice ved-

la 2:0, pak ale prohrála šest her v řadě 
a v celém střetnutí udělala čtyřiadva-
cet nevynucených chyb.
„Nebyl to můj den. Nepomohla jsem 
si na servisu, soupeřka hrála dobře. 
Pauzy kvůli dešti mi nevadily. Jessica 
byla prostě tentokrát lepší,“ uznala 
Kvitová, kterou čeká herní pauza. 
„Mám dost bolístek, dám se dohro-
mady. Uvidíme, jak to půjde. Podle 
toho se rozhodnu, jak pojmeme ko-
nec sezóny,“ uvedla tenistka.
Karolína Plíšková prošla do svého de-
sátého čtvrtfinále na grandslamu cen-
nou výhrou nad Běloruskou Viktorií 

Azarenkovou po více než třech hodi-
nách urputného boje. Pak ale nenašla 
recept na hru světové šestky Aryny 
Sabalenkové a  v  duelu s  další Bělo-
ruskou tenistkou neměla ani jeden 
brejkbol. „Týden před turnajem jsem 

strávila v  posteli, z  tohoto pohledu 
je čtvrtfinále hodně hezký výsledek. 
Mám před sebou ještě několik turna-
jů, ve kterých na výkony z US Open 
můžu navázat,“ prohlásila Plíšková. 

(lv)

TULLN, PROSTĚJOV Sérii 
porážek nedokázali na challen-
gerech ukončit Zdeněk Kolář 
a Dalibor Svrčina. 
Kolář v  rakouském Tullnu podle-
hl za rovné dvě hodiny Felipemu 
Meligenimu Alvesovi z  Brazílie 
a  zaznamenal v  součtu s  němec-
kou Bundesligou už desátý nezdar 
v řadě. Druhý set sice dospěl až do 
zkrácené hry, v ní byl ovšem lepší 
soupeř.
Potřetí v řadě vypadl Dalibor Svr-
čina na challengerovém okruhu 
hned v  úvodním kole v  Seville, 

když nestačil na kvalifikanta Gio-
vanniho Fonia. S italským tenistou 
uhrál jen čtyři gamy.  (lv)

US Open - New York:
Dvouhra – 4. kolo: Plíšková (22) – Aza-

Tulln - ITF challenger:
Dvouhra – 1. kolo: 

Sevilla - ITF challenger:
Dvouhra – 1. kolo:

PROSTĚJOV Tradiční zápis do 
tenisové přípravky TK AGRO-
FERT Prostějov Hledáme nové 
vítěze Fed Cupu a Davis Cupu le-
tos proběhne v  tenisovém areálu 
u Hotelu Tennis Club již tuto stře-
du 14. září od 16.00 hodin. Sraz je 
u dvorce číslo 10 vedle tréninkové 
stěny. Zápis se uskuteční za kaž-
dého počasí, v případě deště bude 
k dispozici krytý centrální dvorec.
„Zápis do tenisové přípravky je naše 
tradiční akce a  jsme rádi, že je o  ni 
dlouhodobě mezi dětmi i rodiči zá-
jem. Věříme, že se to letos opět po-
tvrdí. Chceme dát těm nejmladším 
možnost sportovat,“ uvedl vedoucí 
projektu Tomáš Cibulec.

Letošní zápis je určený pro všechny 
děti narozené v roce 2017 a mladší, 
které mají chuť zkusit si tenis. Během 
zápisu proběhne ukázková lekce, 
proto mají zájemci dorazit ve spor-
tovním oblečení a  obuvi. Tenisové 
rakety budou na zápise k dispozici. 
Tenisová přípravka bude organizo-
vána formou skupinového tréninku 
dvakrát týdně. „Pokud budou mít 
o  tenis zájem děti, které nebudou 
mít možnost dorazit přímo k zápisu, 
stačí zavolat na telefonní číslo 777 
818 918,“ vzkazuje trenérka tenisové 
přípravky Lucie Šolcová.  (lv)

je tadyje tady

RAKOVNÍK, PROSTĚJOV
Nejlepším výběrem v  kategorii 
starších žáků jsou opět tenisté 
TK AGROFERT Prostějov, kteří 
v Rakovníku obhájili titul mistrů 
České republiky. Jako obhájci 
byli nasazeni přímo do čtvrtfi-
nále a  postupně porazili soupeře 
z  Brna, Spartu a  v  rozhodujícím 
utkání také výběr 1. ČLTK Praha.
„Především semifinále bylo neuvě-
řitelně dramatické. Celé družstvo 
žilo jednotlivými zápasy, lze říci, že 
vyhrál týmový duch. Tento titul má 
pro nás velkou cenu, protože jsme 

museli porazit opravdu kvalitní pro-
tivníky,“ těší šéfku prostějovských te-
nisových projektů Petru Černoško-
vou.
Prostějovské družstvo ve čtvrtfinále 
přehrálo ŽLTC Brno 8:1, když v sin-

glech neztratilo ani bod. O titulu se 
reálně rozhodovalo v  dalším střet-
nutí. Pražská Sparta potvrdila, že 
má extrémně silnou sestavu. I  díky 
tomu byl stav po dvouhrách vyrov-
naný a  rozhodovaly čtyřhry. Dva 

rozhodující debly vyhráli chlapci 
Prostějova a po výsledku 5:4 se Ha-
náci probojovali do finále. V něm už 
celek Prostějova dominoval. Tým 1. 
ČLTK Praha porazil 8:1 a zaslouže-
ně získal další titul.  (lv)

lišta partnerù

PROSTĚJO, PRAHA Očekáva-
nou nominaci před baráží teniso-
vého Davis Cupu v Izraeli oznámil 
kapitán národního týmu Jaroslav 
Navrátil. Již v předstihu se omlu-
vil zraněný Jiří Veselý, v Tel Avivu 
budou tento pátek 16. a v sobotu 
17. září o postup do kvalifikace na 
příští finálový turnaj bojovat Jiří 
Lehečka, Tomáš Macháč, Zdeněk 
Kolář a Dalibor Svrčina.
„Kromě Jirky Veselého se omluvil 
ještě Vít Kopřiva, který s  přítel-
kyní očekává první přírůstek do 
rodiny,“ objasnil zrod nominace 
Navrátil, podle něhož budou Češi 
mírnými favority. Především vý-
sledky Jirky Lehečky a  Tomáše 
Macháče jsou v  poslední době 
slušné, věřím, že se nám do kva-
lifikace podaří postoupit,“ dodal 
reprezentační kapitán.
Hlavním tahounem by měl být pře-
devším 61. hráč světa Lehečka. Dva-
cetiletý rodák z Mladé Boleslavi vy-

hrál v srpnu challenger v Liberci. Na 
US Open nedotáhl v 1. kole nadějně 
rozehraný zápas se čtvrtfinalistou le-
tošního Wimbledonu Christianem 
Garínem z  Chile. O  rok starší Ma-
cháč postoupil v New Yorku z kvali-
fikace do hlavní soutěže, kde prohrál 
po pětisetovém boji s nasazenou jed-
nadvacítkou Nizozemcem Boticem 
van de Zandschulpem. 
Izraelci budou mít k dispozici Jišaje 
Oliela, tenistu čtvrté světové stovky, 
a chybět by neměl ani Edan Lešem. 
Do čtyřhry můžou domácí nasadit 
veterány Dudiho Selu a  Jonathana 
Erlicha. 
Baráž se odehraje na tvrdém po-
vrchu. „Původně se mělo hrát ven-
ku na antuce, ale pořadatelé nebyli 
schopni zajistit areál pro dva nebo tři 
tisíce diváků a ani kurty podle regulí 
ITF. Kvůli tomu se bude hrát v hale 
v  Tel Avivu. Čekám bouřlivé pro-
středí, ale s tím si kluci poradí,“ věří 
Navrátil.  (lv)

HLEDÁME NOVÉ VÍT ZE
FED CUPU & DAVIS CUPU

partneři
mediální 
partner

Středa 14. 9. 2022 v 16.00

 ZÁPIS DO  TENISOVÉ PŘÍPRAVKY 
 TK AGROFERT PROSTĚJOV 
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strávil více času, pokud mi to situace 
dovolí,“ dodal na uvítanou hejtman 
Olomouckého kraje Josef Suchánek. 
Po slovech vedoucích představitelů 
města i kraje se účastníci slavnostního 
přivítání dali do skutečného hodování, 
ale i tance. Veselí tak zavládlo v ulicích 
i na radnici. 
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PROSTĚJOV Že se oficiální zahájení Hanác-
kých slavností koná vždy až v neděli odpoledne, 
na to jsme si již za uplynulá léta zvykli. Stejně 
tak tomu bylo i  letos, kdy představitelé města 
i kraje dali prostějovským hodům zelenou dru-
hý víkendový den odpoledne. Stalo se tak těsně 
předtím, než na pódiu před radnicí předvedly 
své umění folklórní soubory. Jako naschvál ale 
hned na začátku vyhnala diváky z náměstí voda 
padající z nebe... 
Hned po slavnostním průvodu se zúčastněné folklór-
ní soubory seřadily pod pódiem, na kterém účastníky 
i návštěvníky přivítali primátor Prostějova František 
Jura a hejtman Olomouckého kraje Josef Suchánek. 
Hanáckým slavnostem zároveň požehnal kaplan 
kostela Povýšení svatého Kříže Pavel Barbořák. „Přeji 
vám všem, abyste při těchto slavnostech prožili ra-
dostné chvíle. A deště se nebojte, voda ještě nikomu 
neublížila,“ pronesl s úsměvem k obecenstvu kaplan. 
Sotva to ale představitel církve dořekl, z  nebe se 
spustil pořádný lijavec. A bylo to ve chvíli, kdy na 
pódiu už začal tančit a zpívat soubor Mánes. Diváci 
se na pár minut z náměstí rozprchli, ti neochvějní 
pak vybalili deštníky či pláštěnky. Kromě Mánesa 
pak návštěvníky bavily ještě soubory 
Klas, Hanácká beseda Kojetín, Olešnice Doloplazy, 
Trnka Vyškov a  Hanácké soubor Kroměříž. Více 
než dvouhodinový program plný folklóru s  před-
stavením lidových tradic se líbil a v závěru mu po 
zásluze tleskaly stovky diváků. 

  2x foto: Michal Kadlec

 Foto: Michal Kadlec
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Ostravská kapela Buty vznikla v roce 
1986 a za dobu své existence nahrála 
osm studiových alb. Za píseň k filmu 
Jízda obdržela Českého lva, zároveň 
je držitelem cen Anděl a  České gra-
my. V  populární anketě Český slavík 
dosáhla kapela největšího úspěchu 
v roce 1997, kdy skončila na druhém 
místě. „Pamatuji si na to, že jsme před 
pár lety už v  Prostějově vystupovali. 
Tenkrát se ale uprostřed našeho vy-
stoupení zvedla taková vichřice s deš-
těm, že nás to málem odneslo. Už ten-
krát jsme ale měli svá břicha, takže nás 
to nakonec udrželo na zemi,“ rozesmál 
v sobotu prostějovské fanoušky kapel-

ník Buty Radek Pastrňák. Ten mezi 
písničkami potvrdil, že členové sku-
piny toho mají za sobotu už opravdu 
hodně. „Hráli jsme v Bratislavě a Brně, 
teď jsme tady. S odřenýma ušima jsme 
to stihli, jsme přece pořád mladí klu-
ci,“ zašveholil Radek Patrňák, který 
v sobotu večer ze sebe chrlil jeden hit 
kapely za druhým. Fanoušci se na pro-
stějovském náměstí dočkali i  nejzná-
mějších hitů – Nad stádem koní, Mám 
jednu ruku dlouhou, František, Chtěl 
bych se jmenovat Jan, Tata a  mnohé 
další. Diváci, kteří v sobotu večer opět 
velice slušně zaplnili prostějovské ná-
městí, se bavili velice dobře. 

PROSTĚJOV Pořádnou jízdu, 
a to doslova, si v sobotu užili čle-
nové dnes už legendární kapely 
Buty. Ostravští muzikanti okolo 
frontmana Radka Pastrňáka nej-
dříve dopoledne koncertovali 
v Bratislavě, odpoledne v Brně 
a  večer zakotvili v  Prostějově 
coby největší hvězdy kulturního 
programu Hanáckých slavností. 
„Musím přiznat, že toho máme 
plný pejle,“ komentoval zrych-
lené přesuny se smíchem právě 
Radek Pastrňák. 

Kapela po Bratislavě a Brně „přistála“ v Prostějově 

PROSTĚJOV Sobotní podvečer 
při Hanáckých slavnostech patřil 
první dámě české country. Věra 
Martinová s kapelou vystoupila na 
prostějovském náměstí a její písnič-
ky hladily po duši. Dobře naladěné 
publikum ji doprovázelo neutucha-
jícím potleskem, většina diváků si 
pak písničky broukala společně se 
zpěvačkou. 
„Já jsem v mládí country příliš v lásce 
neměl, ale od té doby, co jsem začal 
poslouchat písničky Wabiho Daňka 
a  Věry Martinové, nedám na tento 
žánr dopustit. Když jsem se dozvě-
děl, že dnes v  Prostějově vystoupí 
právě Věra Martinová, odložil jsem 

odjezd na dovolenou a  jsem tady,“ 
svěřil se Večerníku Milan Hradil, kte-
rý si pracně vydobyl místo v publiku 
hned těsně pod pódiem. Věra Marti-
nová své příznivce nezklamala a  její 
písně doslova hladily po duši. „Víte, 
kolik růží mám ve svých písničkách? 
No přece plnou náruč,“ narazila 
s úsměvem na jeden ze svých největ-
ších hitů Věra Martinová. 
Prostějovští příznivci se dočkali i těch 
nejznámějších písniček, které Věra 
Martinová za svoji letitou kariéru na-
zpívala. Diváci tak aplaudovali hitům 
Až na vrcholky hor, Dál jen vejdi, Jed-
nou jsi cowboy, Malý dům nad skálou 
a mnohé další. 

  Foto: internet
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hladily po duši
hladily po duši

PROSTĚJOV Pohodové počasí, 
jen pár mraků na obloze. Rozhod-
ně příjemné oproti tomu, co mělo s 
deštěm později v neděli následovat. 
Dopoledne ale zastihlo náměstí T. 
G. Masaryka a přilehlé kouty města 
v dokonalém klidu. Spousta lidí, ale 
ne zácpy. Řada stánků, ne však pře-
huštěno. „Hody se nám líbí, každý 
rok sem chodíme. Přišli jsme sem s 
dětmi,“ svěřila se paní Mirka. Vypa-
dala velmi spokojeně. „Zkusili jsme 
kolotoče, koupili jsme si korbáčky. 
Včera jsme měli vatu, byli jsme zde 
i včera. Bylo to fajn, líbilo se ti tu?“ 
otáčí se na drobného chlapce, který 
okamžitě přikývne.
Zájem u stánků je nejen o šperky ale 
také třeba o koření nebo hračky. „Už 

pětadvacet let sem chodím. Pocházím 
přímo z Prostějova. I díky tomu jsem 
si vytvořil klientelu a je to v pohodě,“ 
říká Petr Filo. Jeho stánek, napěchovaný 
kořením, pěkně voní. A mísí se s mno-
ha vůněmi, třeba perníku nebo uzenin. 
Kus dál se mohou sbíhat sliny na bram-
boráky. „Lidi chodí, i včera byli. Akorát 
počasí to trochu pokazilo. Sobota je sice 
slabší, ale neděle to vždy vylepší,“ dodá-
vá ještě Filo.
Hodně lidí si našlo ale cestu i k vínu nebo 
burčáku. Na něj se názory různí. Jedni si jej 
pochvalují, další jsou kritičtí. „Tady moc 
dobrý burčák není. Je to taková silnější šťá-
va. Mám jej ráda pořádně voňavý,“ směje 
se jedna dáma. Inu, sto lidí, sto chutí… 
Zaujali však i řemeslníci: brašnáři, šperkaři 
nebo dokonce i kartáčnictví. Spoustu ko-

šíků pak lidé mohli vidět u muzea. Řada 
lidí však přišla i na program. Slušné publi-
kum měla cimbálovka Primáš. „Chodíme 
pravidelně na hody. Ale zdá se nám, že je 
zde méně lidí. Dřív jsme se tu nemohli ani 
prodrat. Ale to je asi po tom koronaviru,“ 
řekla Bohdana Tesařová. 
Její nejoblíbenější část hodů bohužel ne-
stihla. „Mrzí mě, že jsem nemohla včera. 
Byla zde Věruška Martinová, tu mám 
ráda. Ten program v neděli nebyl tako-
vý, jak bych si představovala,“ dodává se 
smutným úsměvem.
Lidé se však nadále hrnuli do centra. Staří, 
mladí, všichni. Každý s jiným cílem. Přes-
to byl jeden společný: hody si užít. „Lidé 
chodí a pijí. To je hlavní a až do večera. 
Navíc, počasí je tak akorát,“ uzavřela jedna 
z prodejkyň alkoholu, Marcela.
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CO, KDY, KDE CO, KDY, KDE aneb informace a události z vašeho okolí…
KULTURNÍ CENTRUM MOZAIKA

Raisova 1159, Prostějov
* Každé pondělí od 9:30 do 11:30 
hodin probíhá program pro rodiče 
s  malými dětmi, který vám rozšíří 
obzory, zatímco vaše děti si zlepší 
své sociální, pohybové, hudební 
a  manuální schopnosti. Přijďte si 
odpočinout od každodenní rutiny, 
získat nové přátele a  dozvědět se 
důležité informace. Rodinná atmosféra 
v malých skupinách rodičů a dětí. 
* vúterky od 16:30 do 18:00 hodin je na 
programu KLUB UKRAJINSKÝCH 
MAMINEK A  DĚTÍ, zajištěn 
program pro malé i  větší
* v úterky od 18:00 do 19:30 hodin se 
koná SETKÁVÁNÍ UKRAJINSKÉ 
KOMUNITY za účelem vzájemné 
podpory a  výměny informací, hlídání 
dětí zajištěno

CENTRUM PRO RODINU
nám. J. V. Sládka 2, Prostějov

* každé pondělí od 16:00 hodin, po 
předchozí telefonické domluvě, nabízíme 
podporu a doprovázení při hledání řešení 
v čase náročné životní etapy či manželské 
krize, poradenství pro rodiče při obtížích 
ve vztahu s dětmi, pomoc při výchovném 
směřování s  psycholožkou Marcelou 
Anežkou Kořenkovou
* každé úterý a čtvrtek od 8:30 do 11:30 
hodin se uskuteční PRVNÍ ŠKOLIČKA
– adaptační kroužek pro děti od 2 do 4 
roků. Účast v kroužku usnadňuje přípravu 
na nástup do MŠ, připravuje na separaci 
od rodičů a navazování vztahů s vrstevníky 
v malé skupině a bezpečném prostředí.

EKOCENTRUM IRIS
Husovo nám. 67, Prostějov

* Ve středu 14. září od 9:30 do 14:30 
hodin se uskuteční vycházka určena 
nejen pro seniory s názvem PUTOVÁNÍ 
K  LOUPEŽNÍKOVI.  Trasa bude 
z Alojzova do Plumlova. Cestou najdeme 
tajemný menhir, vystoupíme na vrchol 
Chlum a zastavíme se u bývalého lomu 
Loupežník. Odtud odbočíme i na blízkou 
přírodně zajímavou stráň, kterou má 
v  péči Pozemkový spolek Prostějovsko. 
Společný odjezd autobusem do Alojzova 
v 9:30 hodin (st. č. 12), návrat z Plumlova 
do 14:30 hodin. Délka trasy asi 8 km.
* V  sobotu 10. září od 8:45 do 
14:00 hodin proběhne DEN PRO 
PŘÍRODU NA PLUMLOVSKU. 
Sobotní dopoledne na lokalitách 
Pozemkového spolku Prostějovsko. 
U  Jasénků a  U  Bílých studýnek 
společně zkontrolujeme, vyčistíme 
a  opravíme ptačí budky a  hmyzí 
hotely. Sraz na aut. zastávce v Plumlově 
v  8:45 hodin (vhodný autobus jede 
z Prostějova v 8:20 ze st. č. 11). Návrat 
do Prostějova dle počasí mezi 12.00 
a 14.00 hodin.

SONS PROSTÌJOV

Svatoplukova 15, Prostějov
Prostějovská pobočka Sjednocené organizace nevidomých a  slabozrakých (SONS) 
poskytuje zrakově postiženým klientům základní poradenství, sociálně aktivizační služby 
a dopomoc v rámci dobrovolnické služby. Dále nabízí možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a zajišťuje pomoc při vyřizování záležitostí v rámci výhod a dávek sociální péče. 
Konzultační hodiny ve Svatoplukově ulici č. 15: pondělí 9.00–12.00, 14.00–
16:30, čtvrtek 9.00- 12.00 a dále po tel. domluvě.
* Ve středu 14. září od 14:15 hodin proběhne v  restauraci U  Tří bříz OBLASTNÍ 
SHROMÁŽDĚNÍ. Od 14.00 do 14:15 hodin budou vybírány členské příspěvky na příští 
rok. Po krátkém hudebním vystoupení s kytarou v interpretaci Lidušky Veselé proběhne 
prezentace činnosti odbočky a kompenzačních pomůcek z Tyflopomůcek a firmy Adaptech 
pod vedením Ivy Langové a  Jaroslava Kavana. Beseda o  bariérách bude v  režii Zuzky 
Znojilové z Tyflocentra. Koláčky nám opět věnuje sponzorsky pekařství MaM.
* ve čtvrtek 15. září od 09:00 až 12:00 hodin se koná PLETENÍ Z PEDIGU
v klubovně SONS

SLUÒÁKOV

centrum ekologických aktivit 
města Olomouce, o. p. s. 

Skrbeňská 70, Horka nad Moravou
Už jen do 14. září se koná výstava 
z  říše hmyzu Ondřeje Sekory PO 
STOPÁCH BROUKA PYTLÍKA, 
na níž můžete rozluštit, co je která 
postavička z  knížek ve skutečnosti 
zač a  dozvědět se o  nich spoustu 
zajímavostí. Výstava obsahuje 
velkoplošné plakáty s  ilustracemi 
jednotlivých literárních postav 
s  krátkým textem z  knihy. Nechybí 
fotografie daného hmyzu z reálného 
světa. Makrofotografie pocházejí od 
Pavla Krásenského a  Jitky Raisové. 
Díky nim tak můžou na výstavě 
návštěvníci vidět škvora obecného, 
ruměnice, mravence nebo třeba 
krtonožky. Jak ale tyto hmyzí 
celebrity vypadají ve skutečnosti? 
Nespletl se Ondřej Sekora při 
popisování jejich schopností či 
podoby. A  jakým broukem je ve 
skutečnosti Pytlík? 

V pátek 16. září od 18:00 hodinse koná 
vystoupení s názvem MIREK KEMEL 
V  RAJSKÉ ZAHRADĚ ZAHÁJENÍ 
EDO 22. Známý karikutarista a  malíř 
vystupuje od roku 2009 také jako 
písničkář, doprovází se na akordeon, 
kytaru, ukulele a  foukací harmoniku. 
Hraje buď sám, nebo s  kapelou ve 
složení Vlastimil Konopiský (kytara, 
housle), Tomáš Görtler (akordeon, 
klávesy), Petr Mikeš (bicí), Petr Tichý 
(kontrabas). Častým hostem kapely je 
Vladimír Javorský (ukulele, saxofon, 
perkuse, zpěv). Kemel vystoupil na 
EDO již dvakrát a  posluchači byli 
doslova nadšeni, někteří mluvili o tom, 
že měli z  jeho muzikantské výpovědi 
husí kůži. Letos bude s  kapelou celý 
festival zahajovat v unikátním prostředí 
Rajské zahrady Františka Skály. Přijďte 
se potěšit dobrou muzikou, skvělými 
texty, které stejně jako jejich autor 
přirozeně svědčí o  našich životních 
příbězích.

RÙZNÉ...

Regionální pracoviště Tyfl oCentra 
Olomouc v Prostějově nadále 
poskytuje služby nevidomým

slabozrakým občanům na adrese: 
Kostelecká 17, Prostějov. Provozní 
doba: pondělí od 8:00 do 12:00 

a od 12:30 do 14:00. V úterý a ve 
středu po telefonické domluvě.

Svaz tělesně postižených v  ČR, o.s. 
v  Prostějově, Kostelecká 17, nabízí 
k  zapůjčení kompenzační pomůcky, 
např. Polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, chodítka, WC křesla aj. Služby 
jsme rozšířili o rozvoz pomůcek. 
Bližší info na tel.: 588 008 095, 
 724 706 773

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH OSOB 

V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, Prostějov 796 01, 

tel. 775 549 777
Provozní doba: úterý a středa od 8:30 
do 11:30 a od 13:00 do 16:30 hodin, 

čtvrtek jen pro objednané klienty. 
Můžete využít služeb našeho zařízení 

v podobě odborného sociálního 
poradenství a nabídky baterií do 

sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).  

ZO ČZS v  Určicích pořádá v  sobotu 
24. září a v neděli 25. září PODZIMNÍ 
ZAHRÁDKÁŘSKOU VÝSTAVU ZA 
ÚČASTI VČELAŘŮ. Akce se koná 
v  přísálí sokolovny v  Určicích. Výstava je 
otevřena pro veřejnost: sobota 24. září 14:00 
- 18:00 hodin, neděle 25. září 10:00 - 18:00 
hodin. Součástí výstavy je bohatá tombola.

*Turistické informační centrum Slatinice
zve v  neděli 18. září na  LOUČENÍ 
S  LÉTEM, ANEB BURČÁK AND 
VÍNO VERITAS. Ochutnávka vín 
a  burčáku rodinného vinařství Petratur. 
Od 14:00 proběhne koncert skupiny 
Hubertus a  v  17:00 zahraje moderní 
cimbálová kapela Cimbalhellband.
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„Rozhodl jsem se kandidovat, 

 

 

Trenér: Aleš Totter
Asistenti trenéra: Petr Hubáček a Ivo Peštuka
Trenér brankářů: Vlastimil Lakosil
Kondiční trenér: Martin Finkes
Vedoucí týmu: Josef Ovečka

Generální manažer: Jaroslav Luňák
Sportovní manažer: Ivo Peštuka
Marketingový manažer: Michal Mareš

NA LEDĚ!
WWW.VECERNIKPV.CZ 12. září 2022 4325

PROSTĚJOV Zajímavý souboj slibovalo de-
váté a poslední přípravné utkání LHK Jestřá-
bi Prostějov před novou sezónou. V generál-
ce před startem CHance ligy 2022/2023 tým 
kouče Totetra přivítal podruhé ostravskou 
Porubu. Navíc v sestavě s ex-Jestřáby Ondře-
jem Bláhou, Dominikem Hrníčkem a Jiřím 
Klimíčkem. Domácí hokejisté měli svému 
sokovi co oplácet, v předešlém zápase padli 
1:4. Odveta se ale nepodařila. Góly padly až 
v  závěru, oba do sítě Jestřábů. Prostějov se 
tak s přípravou loučil porážkou.

Michal SOBECKÝ
Aktivnější byli v  zápase zprvu hosté. Lemcke, 
Christov nebo Gřeš se předvedli v šancích nebo 
pološancích. Na velkou příležitost nebo gól to 
ale nestačilo. V 7. minutě šli hosté už poněko-
likáté do přečíslení, Hrníčkovi ale utekl u man-
tinelu puk z hole. V 9. minutě rozhodčí přiřkli 
Prostějovu dvojnásobnou přesilovku, která 
trvala minutu. Stříleli Jáchym a Slanina, velkou 
šanci ale nevytvořili. 13. minuta přinesla první 
větší šanci utkání, Vehovský ale netrefil dobře. 
Celkově první třetina nepřinesla ani příliš po-
hlednou hru, ani mnoho útočných manévrů.
Druhá dvacetiminutovka začala pro Prostějov 
o  něco hůře. Poruba dostala přesilovou hru 
a následně také možnost zahrát si minutu a půl 
dvojnásobnou přesilovku. Jenže podobně jako 

domácím, ani Slezanům se vůbec početní výho-
da nedařila. Střílel Vachovec a až v samém závě-
ru měl dobrou možnost Toman, netrefil však 
růžek branky. 28. minuta přinesla ale velkou 
šanci na druhé straně. Routa si na sebe vykole-
doval faul a následně jel sám trestné střílení, za-
končením na beton ale neproměnil. Oba týmy 
si pak vyzkoušely po jedné přesilovce. V té po-
rubské střílel Gřeš, větší šanci měl však Machač, 
jenž však v dobré pozici netrefil růžek. Zbytek 
přesilovky byl však již nepovedený a Malák ještě 
musel zachraňovat situaci před brejkem soupe-
ře. Až konec třetiny přinesl menší převahu Pro-
stějova nad Porubou. Stříleli Burian, Hamšík 
nebo Malák. Tlak umocnila i  přesilovka při 
trestu Střondaly, ovšem bez využití.
Třetí část začala dobrou šancí Jansy, jehož našel 
Jáchym, ale Jansa následně střílel na rameno 
brankáře, Dolejš byl ale připraven. Pětačtyřicátá 
minuta ale byla ve znamení chyby a následné-
ho gólu Poruby. Střondala naznačil zavezení za 
prostějovskou bránu, na poslední chvíli ale stihl 
přihrát před ni, kde byl připraven už dříve v zá-
pase aktivní Toman a trefil se přesně nad ruku 
brankáře – 0:1. V dalších minutách byla Poruba 
aktivní, více na puku a lepší s bruslením. Mno-
ho šancí si ale znovu nevytvořila, a tak se dostal 
ke slovu Burian. Právě on měl až po jejím konci 
největší možnost, nastřelil ale beton. Poté už se 
Poruba uchýlila k  bránění hubeného náskoku 

a nechávala tak prostor pro aktivitu Prostějova-
nů. V 57. minutě z toho byla velká šance, kdy se 
Jáchym prokličkoval mezi třemi hráči, další stře-
la Buriana ale našla jen připraveného brankáře. 
V 59. minutě si diváci zařvali, ale po vyloučení 
Hamšíka, když předtím rozhodčí nepotrestali 
faul hostů. Jestřábi sáhli i tak po power-play, to 
ale využila v závěru Poruba střelou Šoustala od 
mantinelu do prázdné branky – 0:2.

Generálka na sezónu s nulou, 

Aleš TOTTER
LHK Jestøábi Prostìjov

„Byl to podprůměrný, až bych řekl plážový 
hokej produkovaný z obou stran, hlavně aby se 
nikdo nezranil. To je ale bohužel česká mentalita. 
Všude ve světě se jde v generálce na krev. To ale 
nezměníte. Jako trenér můžete dělat cokoli, ale 
ty hráče do toho nedostanete. Je to už druhý 
domácí zápas, ve kterém jsme nedali ani gól. To 
je s naší ofenzivní silou opravdu alarmující. Chybí 
nám střelecká mentalita. Můžeme to nacvičovat 
a ukazovat na videu, ale je to tím, že hráči nemají 
jako první myšlenku střely. A  pak to vyvrcholí 
tím, že když máme posledních pětařicet sekund 
přesilovky a  poslední možnost na vyrovnání, 
tak si to tam posíláme po ledě a nevystřelíme. Je 
alarmující, že nás tady Dolejš nebo Klouček vy-
chytají úplně v pohodě s nulou. Navíc je špatné, 
že se nám po první třetině zranil Honza Slanina.“

„Samozřejmě jsme rádi, že se nám generálka na 
sezónu podařila. A to na hřišti takového soupeře, 
jako je Prostějov. Byly tam stále i nějaké drobné 
chybičky, ale to, co jsme chtěli, to se nám podařilo 
hrát. Doufejme, že se budeme v sezóně radovat 
při devadesáti procentech zápasů. A  nesmíme 
zapomenout ani na fanoušky, těm pochopitelně 
děkujeme a věříme, že nám ještě pomůžou.“
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PROSTĚJOV Nejen zkušené borce, ale ze-
jména mladé hokejisty, kteří mají za sebou 
první krůčky v  dospělém hokeji. Do této 
koncepce zapadá i  příběh Daniela Maláka 
(na snímku), který dosud válel za juniorku 
Plzně, jeden z  nejlepších týmů extraligové 
soutěže. V  mužském hokeji odehrál pouze 
několik málo zápasů. Nyní ale dostane pří-
ležitost jejich počet značně rozšířit. Malák se 
objevil ve většině přípravných zápasů a uká-
zal potenciál pro práci v defenzivě i ofenzivě. 
Proti Porubě sehrál povedené utkání okoře-
něné spoustou střel i důležitými obrannými 
zákroky. 

pro Večerník 

Michal 
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

Jak byste hodnotil zápas? Opět to vypa-
dalo na vlažný vstup Jestřábů do něj…
„Dvě třetiny to bylo nerozhodně, pak tam 
byla naše blbá chyba za bránou. Bylo to 

z obou stran takové opatrné ze začátku. Pak 
nás potrestal soupeř za chyby, co jsme udělali. 
A nedali jsme navíc gól. Navíc před našimi fa-
noušky, což je hodně špatně. A už je to druhý 
takový zápas.“

Jak hodnotíte podobu přesilových her?
„V přesilovkách jsme se trápili. Za mě jsme ne-
stříleli. Nerozhodli jsme přesilovku pět na tři, 
což nás pak možná mrzelo, teď to ale mrzí dost.“

Vy jste ale střílel hodně, dělal jste si čár-
ky?
„Ne, to fakt ne.“ (úsměv)

Měl jste šest střel na bránu…
„Šest? To je slušný.“

Na ledě vypadá obrana zatím slušně. Jak 
hodnotíte defenzivu týmu?
„Snažíme se hrát co nejvíc v  defenzivě. Jsme 
spíše ofenzivní tým. Ale i ta defenziva tam musí 
být vždycky. Na tréninku se na ni zaměřujeme.“

V závěru přípravy jste hráli s Frýdkem-
-Místkem a Porubou. A brzy se s nimi potká-
te i v úvodu ročníku. Berete to jako výhodu?
„Asi je to výhoda, že víme, co hrají. Zas je to ale 
nevýhoda, protože to platí i naopak. Takže ano, 
připravíme se na ně. A Porubě to budeme chtít 
vrátit.“

Jak hodnotíte množství času na ledě, kte-
rý dostáváte?

„Já jsem určitě vděčný za to, že jsem přišel z juni-
orky a dostávám takovou porci minut od trené-
ra. Budu se mu to snažit vrátit.“

V Prostějově jste stále jen několik málo 
měsíců. Co vás zatím na novém angažmá 
nejvíce těší?
„Líbí se mi tady vše. Je zde skvělé zázemí, skvělá 
parta, město je krásné. Jsem spokojený. Líbí se 
mi zde moc.“

ZVOLEN Další přípravný zápas odehráli 
hokejisté Prostějova v úterý, kdy zajížděli do 
slovenského Zvolena. Prostějované v  něm 
mohli navázat na předchozí vítězství s Frýd-
kem-Místkem. A podařilo se, po bezgólových 
dvou třetinách přišla na řadu třetina třetí, 
v níž už padly tři branky. Dvě z nich do zvolen-
ské sítě a Jestřábi tak mohli slavit.
Úvod zápasu vyzněl pro Prostějov. Ten sice šel 
ve druhé minutě do čtyř, přesilovku však přečkal 
a v 5. minutě mohl otevřít skóre Jáchym střelou 
švihem. Další minuty už ale patřily Zvolenu. 
Lajna Viedenského pořádně Jestřáby potrápila, 
aktivní byl Barcík, který měl hned několik šancí. 
Ve 12. minutě v  další přesilovce domácích měl 
dobrou šanci Huntebrinker, jedna z amerických 
akvizic Zvolena. Neuspěl. Závěr třetiny byl po-
řádně nabitý událostmi. Na straně Prostějova 
měl Jansa a zejména Slanina velkou šanci, avšak 
nepřehodil kotoučem beton. Následně Messner 
pak nepříjemnou střelou trefil Pavelku do masky.
Druhou třetinu začali Jestřábi přesilovkou 
a dvěma střelami Pěnčíka, Trenčan byl ale proti 
inkasování. V polovině zápasu Jestřábi nepřed-
vedli dobrou mušku, Malák, Zajíc i  Venkrbec 
z dobrých pozic netrefili bránu. Hra se ale poté 
znovu otočila. Zuzin se prokličkoval před brá-
nu, proti němu Pavelka zasáhl. Přidaly se ale 
také pokusy Groppa a Langkowa, ani jeden ne-
byl naštěstí úspěšný. V závěru třetiny byli diváci 
svědky bitky Sládka a Ostřížka, oba borci dostali 
pětiminutový trest. 
Třetí dvacetiminutovka byla opět plná šancí. 
45. minuta znamenala vedení Prostějova, kdy 
Jiránek vybídl Jansu ke střele a  ten se trefil na 
vyrážečku – 0:1. Domácí zvýšili aktivitu, Šiš-
ka střílel, tečoval Csányi. Další minuty kromě 
velké šance Sideroffa, který ale už nepřehodil 

Pavelku pukem, nabídly hlavně nepřesnosti. 54. 
minuta přinesla zakončení Mudráka i dorážku, 
i tentokrát bez efektu. Zvolen se trápil, a navíc 
podruhé inkasoval. Hned nato totiž dostal puk 
do jízdy Slanina, obehrál soupeře a střelou mezi 
betony navýšil na 0:2. Zvolen měl šanci snížit 

v přesilovce. Tu sice přes tlak nevyužil, pak už 
však udeřil. Stupka zachytil puk a nahrál v zápa-
se aktivnímu Barcíkovi, který proměnil a dal do-
mácím naději – 1:2. V závěru ještě Zvolen zkusil 
power-play, golové šance už se však nedočkal. 

(sob)

Aleš TOTTER – LHK Jestøábi Prostìjov
„Hodně cenné vítězství pro nás, protože to je výborný tým slovenské extraligy. Na to, že 
máme nový tým, tak jsme fungovali dobře systémově. Nebyl tam slabý hráč a šance na vý-
hru držel famózní Jarda Pavelka. Ceníme si také, že se prosadili mladí hráči. Kaňkou ovšem 
je zranění Davida Ostřížka a Petra Haška. Uvidíme, jestli stihnou start soutěže.“
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PROSTĚJOV Chance liga je zpět. Už tento 
týden čekají prostějovské Jestřáby dva du-
ely, jeden domácí a druhý venkovní. Právě 
v  domácím prostředí Prostějov soutěž 
načne. Na svém ledě přivítá Rysy z Frýdku 
Místku ve středu 14. září od 18.00 hodin. 
Druhé utkání se uskuteční na ledě Kolína, 
kde Jestřábi zkříží s domácími Kozly hokej-
ky v sobotu 17. září od 17.00 hodin.

Michal SOBECKÝ
Úvodním soupeřem v nové sezóně bude pro 
Prostějov Frýdek-Místek, který ze svých služeb 
propustil podobně jako Prostějov vícero hráčů, 
konkrétně 16. Odešli brankář Samuel Baroš, 
dále třeba obránci Karol Korím, Bartosz Ciura 
nebo Daniel Krenželok. Mezi velkými opo-
rami byl třeba Vít Christov, balili se i někdejší 
prostějovští hráči Bartoš a Šlahař. Tým naopak 
posílili Vrdlovec, Machala, Zeman, Doktor či 
Dostálek. Velkou posilou je brankář Šumperka 
Vojtěch Mokry. 
Z farmy extraligového Třince sice nezůstal ká-
men na kameni, přesto ale nemusí být mužstvo 
otloukánkem. Nabízí velmi kvalitní a poměrně 
zkušený kádr. O síle navíc přesvědčil už v pří-
pravě. Tým porazil polské Jastzebie, dále Lip-
tovský Mikuláš či Zvolen. Padl však s Přerovem, 
Michalovcemi a rovněž s prostějovskými Jestřá-
by. Ti ale nemají z minulé sezóny s Rysy dobré 
zkušenosti, dva zápasy špatným vstupem rych-

le prohráli. A v tom třetím se na vítězství hodně 
nadřeli.
Druhým soupeřem v  týdnu budou hokejisté 
Kolína. Tamní Kozlové už se pomalu zabydleli 
v první lize, navíc navázali spolupráci s Hrad-
cem Králové. Minulou sezónu se Středočeši do-
stali do předkola, ve kterém je ve třech zápasech 
vyřadil právě Prostějov. Kolín dosud nezveřejnil 
mnoho příchodů ani odchodů. Převažují ale 
odchody, a  to citelné. David Šafránek patřil 
k nejlepším hokejistům soutěže, chybět bude 
i  Dominik Zumr. Václav Čížek pak byl mezi 
nejvytěžovanějšími beky týmu. Z týmu odešel 
i Georgi Kuzněcov, který hodně Kolín v sezóně 
podržel. Brankářskou náhradou je ale neméně 
kvalitní Jakub Soukup z Vrchlabí. 
A jak se Kolínu vedlo v přípravě? Vcelku dobře, 
dvakrát třeba porazil Salzburg. Nicméně napří-
klad proti „béčku“ Slovanu Bratislava zaváhal 
a prohrál.

vs.vs.

CHANCE LIGA 2022/2023 STARTUJE. JESTŘÁBI CHTĚJÍ HRÁT NAHOŘE

JESTŘÁBI DOMA NEDALI GÓL. PŘED M

Daniel Malák se v Prostějově rychle zabydlel

Zorko do Polska
Kolín, Prostějov (sob) - Na posled-
ní chvíli ještě celky z Chance ligy do-
mlouvají hráče a doplňují kádry. A ně-
které týmy se naopak s dosavadními 
hráči loučí. To je případ třeba obránce 
Luky Zorka. Kolín, kde dosud půso-
bil, zatím neoznámil mnoho změn 
v kádru. Zorko je však po Šafránkovi, 
Čížkovi nebo Zumrovi dalším hoke-
jistou, který se se středočeským měs-
tem loučí. Pětadvacetiletý obránce, 
hrál velkou většinu kariéry v rodném 
Slovinsku. Poslední sezónu ale roz-
dělil mezi Kadaň a Kolín. Nyní vyráží 
do polské ekstraklasy.

Draci rozšíøili kádr
Šumperk, Prostějov (sob) - Šum-
perk naopak posiloval. Nově oznámil 
příchod mladíka Patrika Čermáka 
a  Daniela Jouzy. V  obou případech 
jde o  mladé hráče, kteří ještě nema-
jí v  Chance lize tolik zkušeností. Na 
zkoušce však uspěli. Útočník Jouza je 
odchovancem Litvínova. Pár bodů sti-
hl v Ústí nad Labem, nejvíce se ale pro-
sadil ve druholigové Bílině, kde sbíral 
více než bod na zápas. Patrik Čermák 
je dalším útočníkem. Do Šumperka 
přichází z Jihlavy, kde hrál zejména za 
tamní juniorku, v  níž byl velmi pro-
duktivní. Pomohl však i jihlavské cestě 
do fiále play-off. Severomoravský klub 
oznámil kapitána a asistenty. A všich-
ni tři ještě nedávno hráli v Prostějově. 
„Céčko“ bude nosit Lukáš Žálčík, asi-
stenty kapitána budou Tomáš Drtil 
a David Bartoš, který přitom do týmu 
přišel teprve nedávno.

Přerov, Prostějov (sob) - Problém 
naopak hlásí Přerov, v  generálce ne-
nastoupily některé opory včetně 
brankáře Michaela Petráska nebo 
zkušeného útočníka Zdeňka Okála. 
Ten se zranil v utkání se Šumperkem 
a je s otazníkem, zda do prvního klání 
Chance ligy – Zubři jej odehrají ven-
ku s Litoměřicemi – zasáhne. 

Poruba uzavøela kádr
Prostějov (sob) – Zcela jasno už mají 
příznivci ostravské Poruby o  tom, 
kdo bude nastupovat v barvách Tora-
xu. Klub ze západní části města totiž 
oznámil, že uzavřel kádr.
Mužstvo se po minulé sezóně hodně 
změnilo. Podobně jako v  Prostějově, 
i v Ostravě prošlo čistkou. Důvodem 
byly nenaplněné ambice, kdy se Po-
ruba ani nepřiblížila očekávanému 
semifinále nebo finále. A skončila před 
branami play-off. Z  loňského týmu 
tak odešel třeba brankář Muštukovs, 
dále obránci Dušan Žovinec a Šimon 
Szathmáry či útočníci Michal Hotěk, 
Tomáš Guman či Pavel Jenyš. Nyní 
Poruba zakončila tvorbu týmu na 
třech brankářích, osmi obráncích a se-
dmnácti útočnících. Mezi hlavní hvěz-
dy celku patří brankář s extraligovými 
zkušenostmi Daniel Dolejš, zkušený 
defenzivně laděný obránce Tomáš Vo-
ráček nebo další veterán Roman Pšur-
ný. Do týmu se ale přemístil třeba také 
Vít Christov, Jakub Šlahař nebo Tomáš 
Coufal. Jako poslední si smlouvu vy-
bojoval forvard Jiří Karafiát.

RYCHLÝ
NÍK

BRANKÁŘI

OBRÁNCI

ÚTOČNÍCI

41 Josef Němeček 2002 Plzeň U20 190 cm 86 kg

31 Jaroslav Pavelka 1993 Liberec 187 cm 85 kg 

20 Vítek Benda 2002 Karlovy Vary U20 187 cm 84 kg

5 Jakub Hamšík 2002 Plzeň U20 180 cm 75 kg

81 Daniel Malák 2002 Plzeň U20 184 cm 77 kg

27 Martin Pěnčík 2000 Šumperk 170 cm 73 kg

72 Aleš Poledna 2002 Olomouc U20 182 cm 77 kg

 Jakub Prchal 2001 IPK (FIN2)

65 Robin Staněk 1988 Prostějov 180 cm 84 kg

92 Tomáš Valenta 1992 Havířov 181 cm 85 kg

23 Josef Zajíc 1997 Prostějov 182 cm 86 kg

24 Vilém Burian 1988 Olomouc 194 cm 94 kg

98 Martin Dubský 1998 Prostějov 183 cm 84 kg

8 Petr Hašek 2001 Sokolov 190cm 91 kg

77 Tomáš Jáchym 1996 Prostějov 193 cm 80 kg

91 Tomáš Jandus 1997 Sparta Praha 180 cm 92kg

14 Filip Jansa 2002 Benátky n. J. 187 cm 91 kg

22 Tomáš Jiránek 1991 Prostějov 189 cm 91 kg

11 Patrik Machač 1994 Kladno 178 cm 80 kg

10 Jan Maruna 1989 Havířov 178 cm 80 kg

85 Martin Novák 1988 Prostějov 181 cm 89 kg

44 David Ostřížek 1990 Olomouc 190 cm  85 kg

35 David Routa 2001 Kladno 180 cm 80 kg

78 Jan Slanina 2002 Plzeň U20 188 cm 86 kg

19 Matouš Venkrbec 1989 Vsetín 193 cm 90 kg

38 Roman Vlach 1989 Vsetín 182 cm  71 cm

Příchody: 
Brankáři: Josef Němeček (Plzeň U20), Jaroslav Pavelka (Liberec). 
Obránci: Vítek Benda (Karlovy Vary U20), Jakub Hamšík (Plzeň U20), 
Daniel Malák (Plzeň U20), Martin Pěnčík (Šumperk), Aleš Poledna 
(Olomouc U20), Tomáš Valenta (Havířov). Útočníci: Vilém Burian 
(Olomouc), Petr Hašek (Sparta Praha), Tomáš Jandus (Spart Praha), 
Filip Jansa (Benátky nad Jizerou), Patrik Machač (Kladno), Jan Maruna 
(Havířov), David Ostřížek (Brno), David Routa (Kladno), Jan Slanina 
(Plzeň U20), Matouš Venkrbec (Vsetín), Roman Vlach (Vsetín).

Odchody: 
Brankáři: Martin Altrichter (neznámo), Ondřej Bláha (Poruba), Marek 
Micka (neznámo), Jiří Klimíček (Poruba), Adam Havlík (konec karié-
ry), Patrik Husák (Krakow, POL1), David Vala (Tábor, CZE3), Miloslav 
Jáchym (Jihlava), Petr Krejčí (Sokolov), Petr Mrázek (Zlín), Jan Kloz 
(neznámo), Petr Beránek (Jihlava), Jan Rudovský (Ústí nad Labem, 
CZE3), Marek Švec (Sokolov), Marek Račuk (Krakow, POL1), Šimon 
Jelínek (Šumperk), Jan Štefka (Vsetín), Tomáš Koblížek (Chomutov, 
CZE3), Michal Janeček  (Vyškov, CZE3), Josef Povdlaha (konec kariéry).



PROSTĚJOV V plném proudu je už 4. ročník 
Superligy ČR 2022 v korfbalu, což je prestižní 
součást přípravy na novou sezónu oficiálních 
českých soutěží v  tomto atraktivním smíše-
ném sportu. Prostějovský oddíl SK RG Pro-
stějov má přitom hráčské zastoupení hned 
ve třech týmech z  osmi družstev, jež letošní 
Superligu hrají.
Loňský titul obhajuje Infinity Team, za který bo-
jují Petr Šnajdr (kapitán), Petr Galíček, Jan Tichý, 
Martin Dušek, nizozemská posila Brian Koppe-
laar, Aneta Lešanská, Lenka Faltýnková, Nikola 

Lorencová, Pavla Křížková, Nela Kubů i  Tereza 
Snášelová. A  favoritovi se znovu daří, suverénně 
ovládl Modrou skupinu a postoupil do semifinále.
Ze druhého místa téže grupy pronikl mezi elitní 
kvarteto rovněž Collalloc team, v  jehož barvách 
zápolí mladé prostějovské naděje Vendula Barto-
šová, Adéla Zikmundová, Martina Dvořáková, 
František Valenta, Josef Valenta, Tomáš Buriánek 
či Vojtěch Ošťádal. Na silný Infinity Team to zatím 
nestačilo (11:20), ale klíčové zdolání Cypísků 13:8 
poslalo vyznavače Kolalokovy limonády do horní 
čtyřky.

WWW.VECERNIKPV.CZ 12. září 2022 3125SPORT

Je teprve začátek září, ale fotbalová sezóna už uka-
zuje jednu věc, která se zde pravidelně opakuje. 
Nepřijde další úbytek některého z celků v regionu? 
Přiznávám, že jsem na startu ročníku měl velké 
obavy o Kralice a asi jsem nebyl sám, koho silně 
překvapilo, že se mužstvo nerozhodlo o přihlášení 
jen jednoho celku. Vypadá to ale, že se jim podařilo 
situaci stabilizovat. Jenže nejsou sami.
Stačí jít jen o třídu níž a podívat se, jak na tom jsou 
v  současné chvíli ve Smržicích. Nádherný areál, 

kousek od Prostějova, ale hráči zkrátka nejsou. 
Jedno utkání muselo být kontumováno a  ani 

nyní se neschází zrovna v ideálním počtu. To 
může znamenat problém, protože během se-
zóny je nutné myslet i na to, že se může přiho-
dit cokoliv. Zranění, osobní důvody, karetní 

tresty – najednou ani těch jedenáct statečných 
nebude. 
A pak je tu ještě třetí třída. V „Áčku“ už za sebou 
mají tři kola a dá se tak určitě něco vypozorovat. Na 
větší problém to vypadá v Bedihošti či Pavlovicích 
u Kojetína, kde s počtem bojují už od úvodního 
duelu. Vysoké porážky a nedostatek hráčů rozhod-
ně na klidu nedodají a nezbývá než věřit, že to ne-
dopadne tím nejhorším možným řešením. 
Loni takto sezónu odpískali po dvou kolech 
v  Brodku u  Prostějova, kde skončila rezerva, ale 
i v krajských soutěžích například Jezernice či Ko-
jetín. Letos se zatím jejich počet drží na nule, ale 
aby to tak skutečně zůstalo. 

Pryč je doba prázdninová a z příprav se už po-
stupně vrací opět všechny sportovní soutěže, 
kterých je v Prostějově víc než dost. Jako prv-
ní to už během prázdnin rozjel fotbal, ale teď 
už se k němu postupně přidávají i další spor-
ty. Na své ostré duely se už mohou těšit ho-
kejisté, basketbalisté, házenkáři a brzy k nim 
přibydou i volejbalistky a mnohé další sporty. 
Zase se tak bude týden co týden nač dívat 
a  v  rámci Prostějova si svůj oblíbený sport 
najde každý fanoušek. I  sezóna 2022/2023 
slibuje celou řadu zajímavostí, které se vyplatí 
sledovat. K tomu všichni potřebují také pod-
poru, jíž by se od diváků rádi dočkali. 
Obhájí tak volejbalistky svůj loňský triumf 
v extralize? Podaří se Jestřábům s novým ká-
drem dosáhnout znovu minimálně semifiná-
le? Zvládnou basketbalisté proklouznout do 
lepší skupiny? Na tyto a další otázky budeme 
znát odpovědi ke konci zimního období, ale 
podpora pro kluby bude potřeba hned od 
jejího začátku. Protože už start je velmi dů-
ležitý. 
A v neposlední řadě se klubům sluší popřát 
hlavně dostatek financí, protože letošní roč-
ník bude, co se týče provozu, mnohem ná-
kladnější než ty předchozí. A  pokud by se 
nerozhodovalo na hřištích a palubovkách, ale 
spíše v rámci úspor, tak to sportu rozhodně 
nepřidá. 

Fotbalisté Prostějova dokázali v  prvním kole vy-
plenit Prahu a připsali si skalp rezervy Slavie, jenže 
následně se jejich bodový přísun zadrhl a šest bodů 
po šesti kolech bylo zkrátka pro ambice na horní 
polovinu tabulky málo. Navíc se už začaly lepší cel-
ky trhat a bude těžké se k nim ještě dostat. Faktorů, 
které horší výsledky způsobují, je jistě víc, ale jed-
ním ze základních jsou zkušenosti. O to důležitěj-
ší bylo sobotní vítězství nad Táborskem, které by 
mělo vnést do řad eskáčka více klidu.
Soupiska je sice poměrně obsáhlá a  mužstvo by 
snad nemělo řešit krizi jako na jaře, kdy nebylo kým 
doplňovat, ale na druhou stranu je v mužstvu nej-
spíš až moc nováčků, kteří potřebné zkušenosti se 
druhou nejvyšší soutěží nemají. Snaha i fotbalovost 
jim upřít nejdou, ale herní zkušenosti a praxe v ta-
kové soutěži zkrátka schází. Jinak než odehráním 
těchto náročných zápasů to ale nepřijde.
Jenže aby nebylo pozdě a mužstvo se dále nepláca-
lo v končinách spodních pater, odkud samozřejmě 
ani potřebné sebevědomí nepřijde. Situaci by pro-
spělo, pokud by do kádru dorazila ještě určitá zku-
šenost, která by mladému jádru pomohla na hřišti 
i mimo něj. Aby vznikl, jak se říká, takový zdravý, 
vyvážený mix. 
Ztrácet zápasy, které mohly znamenat tři body, to-
tiž musí přestat, jinak by opravdu mohl přijít malér. 
Herně to přitom často takový propadák jako na-
příklad ve Vlašimi není, ale určité chyby pramenící 
právě z nezkušenosti už řadu bodů letos stály.  

 Ladislav VALNÝ

Foto: internet

NEW YORK, PRAHA Mezi nejlepší osmičku postoupil v junior-
ské dvouhře na US Open nadějný prostějovský tenista Hynek 
Bartoň. Při své premiéře na grandslamovém podniku dokázal 
porazit hned tři silné soupeře a nad jeho síly byl až ve čtvrtfinále 
Daniel Vallejo z Paraguaye, nasazená jednička turnaje.

„Je to další hráč z naší líhně, máme radost, že se začíná výrazně prosazovat. Je na 
dobré cestě. Odehrál skvělé zápasy, které jsme pečlivě sledovali. Zaslouží si velkou 
gratulaci,“ uvedla šéfka prostějovských tenisových projektů Petra Černošková.
Turnajový debutant Bartoň vstoupil do juniorského US Open úspěšně, když 
v  prvním kole přehrál domácího Coopera Williamse 2:6, 6:4 a  6:3. Následně 
po setech 7:6, 4:6, 6:3 porazil Litevce Edase Butvilase. Ve stejný den pak vyřadil 
Američana Alexe Michelsena 6:2, 7:6 a prohrál až s vysoce favorizovaným Valle-
jem 4:6, 2:6 za necelých osmdesát minut. 

PROSTĚJOV Již více než tři čtvrtě sto-
letí existuje atletická Velká cena města 
Prostějova! V neděli 18. září od 14.00 ho-
din na školním stadionku RG a ZŠ Otto 
Wichterleho Prostějov ve Studentské 
ulici proběhne její 76. ročník, který má 
ozdobit svou účastí špičková česká osob-
nost královny sportů.
Na Hanou se totiž znovu chystá nejlepší 
sprinter nad překážkami ČR za mnoho 
uplynulých let Petr Svoboda. „Letos pro-
kazoval výbornou formu, a  pokud zrovna 
neměl zdravotní problémy, tak opakovaně 
běhal pod 13,50 sekundy. Záleží na počasí, 
Petrově zdraví i konkurenci dalších závodní-
ků, ale snad se můžeme těšit na velice kvalit-
ní výkon,“ řekl Večerníku dlouholetý ředitel 
Velké ceny a  bývalý vynikající atlet Milan 
Čečman.
Právě Svoboda drží rekord tradičního klání, 
v roce 2017 sprintoval za skvělých 13,46 sec. 
A minule zaostal za tímto maximem o pou-
hou desetinu vteřiny. „Prostějovskou Velkou 

cenu mám velice rád a  uznávám její obrov-
skou tradici. Vůbec mi nevadí, že se koná ve 
skromných podmínkách, naopak mě to ještě 
víc motivuje tady pokaždé předvést co nej-
lepší výkon. Pokud to jen trochu jde, vždy 
sem moc rád přijedu závodit,“ povídal urostlý 
sympaťák upřímně v předchozích letech.
První část mítinku neobstarají klasické rám-
cové závody všech věkových kategorií v růz-
ných disciplínách jako dříve. Místo toho 
pořadatelé z oddílu atletiky AK Prostějov po 
dobrých zkušenostech z  posledních dvou 
ročníků zařadili soutěže nejmenších dětí 
z  atletických přípravek v  hodu kriketovým 
míčkem, ve skoku do dálky a v běhu na 60 
metrů.

Závěr celé akce už ale bude mít obvyklý 
program – na řadu přijdou dvě hlavní 
disciplíny mužů. Netradičně už v  15.15 
hodin odstartuje sprint na 110 metrů 
překážek coby 76. ročník Velké ceny 
města Prostějova a zároveň 1. ročník Me-
moriálu Jana Mrázka, v  15.30 pak dění 
vyvrcholí soutěží v  hodu oštěpem (33. 
ročník Memoriálu dr. Eduarda Rozbo-
řila). „Peťa Svoboda loni překonal svým 
osmým triumfem právě legendárního Hon-
zu Mrázka v celkovém počtu prvenství, teď 
se může dostat už na devět místních vítěz-
ství,“ upozornil Čečman.

PROGRAM VELKÉ CENY MÌSTA PROSTÌJOVA 2021 
(nedìle 18. záøí, areál RG a ZŠ Otto Wichterleho PV)

 Foto: Marek Sonnevend

 Foto: Facebook

Modrá skupina

Zlatá skupina

PROGRAM PLAY-OFF (OSTRAVA)

KORFBALOVÁ SUPERLIGA 

Naopak výběr Bláznivá střela, kde po 
boku kapitána Martina Uherky (nové-
ho hlavního kouče ergéčka) nastupují 
třeba Alexandr Vyroubal, Roman Li-
sický, Michal Marek, Jana Uherková, 
Eliška Křížková nebo Nikola Ambro-
sová, skončil v Modré skupině posled-
ní, neboť těsně 12:13 podlehl i Cypís-
kům. A půjde do bitev o 5. až 8. pozici.
Závěrečné play-off je na programu 
o nejbližším víkendu 17. a 18. září 
v Ostravě.

PROSTĚJOV Pauza od mistrovských 
utkání končí. Ve středu 14. září čeká 
prostějovské Jestřáby první soutěžní 
utkání Chance ligy 2022/2023. A  to 
znamená ještě jinou věc – letní přípra-
va je minulostí. Krátce po závěru de-
vátého, tedy posledního, přípravného 
zápasu, v  němž tým padl s  Porubou 
0:2, jsme požádali kouče LHK Jestřá-
bi Prostějov Aleše Tottera o zhodno-
cení dosavadního dění v nově posklá-
daném týmu. Hlavní trenér mužstva 
se v  exkluzivním rozhovoru podělil 
o své dojmy z týmu, o některé nedu-
hy. Nebo třeba také o  to, jak se snaží 
mužstvo pracovat s mladíky. Čeká pak 
hráče, v  případě zvládnutého úvodu 
soutěže, nějaký bonus?

Michal SOBECKÝ
Tým se v  posledních zápasech 

znovu trápil v přesilovkách…
„Zase se nám trochu rozsypaly, chybě-
li tam ve speciálních formacích hráči. 
A hlavně nestřílíme. Chybí tam střelec-
ká mentalita. Můžeme nacvičovat, uka-
zovat video nebo ne, ale je to o tom, že 
hráči nemají první myšlenku střely. Hra-
jeme to po obvodu, vypadá to hezky. Ale 
vyvrcholí to tím, že máme osmatřicet 
vteřin přesilovky a  pošleme tam lajnu, 
aby se pokusila vyrovnat. A  ani nevy-
střelíme. To je zase v mentalitě hráčů. Je 
alarmující, že nás zde v pohodě s nulou 
vychytají Dolejš nebo Klouček. Musíme 
se probrat střelecky. Protože když sem 
přijede soupeř s  trochu lepším branká-
řem, nemůžeme zápasy proti němu kon-
čit s nulou.“

Například proti Porubě ale obrán-
ci hodně stříleli…
„Jo, tak ti beci se zapojují. Ale nedali 
jsme gól. Je tam nějaký počet střel. Ale 
když není nikdo před bránou, je to k ni-
čemu.“

Jak hodnotíte celou přípravu? 
A jak jste spokojen se skladbou týmu?
„S  kádrem jsme spokojení. V  přípravě 
jsme střídali dobré věci se špatnými., ale 
soupiska je slušná. Mrzí nás ta zranění, 

která nás v posledních zápasech postih-
la. V bitce zlomený nos, naštípnutý prst 
při chytání střely. Hráč jde do souboje, 
je z toho vykloubené rameno. Tentokrát 
najel další do rýhy v ledu a je z toho pro-
blém s tříslem. To jsou věci, co nemůže-
me ovlivnit. A  je to škoda, že to přišlo 
až v posledních zápasech. Byli 
jsme celou přípravu jako 
jeden z  mála týmů 
kompletní a  nyní si 
zdravotní problémy 
vybíráme v nejhorší 
možnou dobu. Tak 
uvidíme, kdo bude 
schopný v pondě-
lí, v  úterý tréno-
vat. A  ve středu 
jít do zápasu.“

Máte tedy po přípravě mnoho 
podnětů?
„To každopádně máme. (hořký úsměv) 
Pracujeme na tom. Máme jich dost.“

Které z přípravných utkání se vám 
nejvíce líbilo?
„Suverénně ve Zvolenu.“

Po herní i po výsledkové stránce?
„To rozhodně. Porazit slovenského ex-
traligistu s týmem, který se tu sešel před 
pár týdny, a  nebyly zde žádné vazby, je 
solidní počin. Zápas byl hrán na hraně 
a  nebyl zde špatný hráč. Gólman nám 
dal šanci vyhrát. Proti Porubě to ale ni-
kdo na sebe nevzal. A  nikdo nepokořil 
výkonnostní laťku. Naopak se Zvole-
nem, tam nebyl žádný špatný hráč.“

Pokud jsme u výkonnosti, překva-
pili výrazně někteří hráči?
„Hráčům to říkáme, myslím si ale, že se to 
teprve ukáže. Teď v  přípravě někoho sha-
zovat nebo vyzdvihovat… To se ukáže až 
v soutěži, kdy jde o body. Tlak bude větší, 
v  přípravě hráči a  celé týmy nehrají pod 
takovým stresem a tak na hraně. Až tehdy 
se ukáže. Zhodnotil bych tedy po nějakých 
deseti zápasech, až bude nějaký vzorek. Teď 
se sestavy střídaly. Hráči neodehráli často 
všechno. V přípravě je jednoduché zazářit 
dvěma třemi zápasy. Pak ale může být rea-
lita jiná. S hodnocením bych tedy počkal.“

S jakými cíli jdete do sezóny?
„Je tam čtrnáct týmů a myslím si, že ka-
ždý by měl chtít tu soutěž vyhrát. Má 
to samozřejmě nějaké postupné kroky. 
Ale je to pořád dokola. Každý tým vám 
řekne, že chce jít z  co nejlepší pozice 
do play-off a  to už je jiná soutěž. To si 
můžete nahrát a  pouštět to, to řeknou 
všechny týmy v Česku. Ale hraje to čtr-
náct týmů a všechny by se měly snažit to 
vyhrát. Jít do sezóny se zachránit nebo 
udělat předkolo play-off či hrát horní 
polovinu tabulky, to jsou jen řeči, aby se 
nedostal tým pod tlak...“

Domácí prostředí je veskrze spí-
še výhodou. Budete po hráčích chtít, 
aby doma brali všechny body?
„Ne, to ne. Všude jsou tři body. Ať to 
vezmeme na domácím ledě, nebo ne. 
Každý zápas chceme hrát aktivně. A ne-
rozlišujeme to. Nejvíce nás to samozřej-
mě mrzí kvůli divákům, že nevyhrajeme 
doma. Vyhrajeme ve Zvolenu, tři sta 
kilometrů daleko, se slovenskou extrali-
gou. A pak ve dvou zápasech doma ne-
dáme ani gól. Takže mrzí nás to, protože 
diváci jdou domů se špatným pocitem. 
Takhle je nenalákáme, když nás gólmani 
budou nulovat.“

V  přípravě jste zkoušel s  kolegy 
dávat mladší hráče ke starším, tým 
takto míchat. Osvědčilo se to?

„Ano. Než dát tři mladé a pak nebudou 
hrát nebo jim dávat čtyři minuty za zá-
pas. Určitě jsme zastánci toho modelu, 
aby hráč dostal šanci s kvalitními spolu-
hráči, zkušenými. Aby mu pomohli ve 
startu v mužském hokeji.“

Jakou lajnu berete coby elitní?
„My máme více šikovných hráčů i trojic. 
Uvidíme zase až po pár ostrých zápa-
sech. Předpoklady tam určitě jsou.“

Už máte jasno, v  jakém složení 
bude zahajovací formace?
„Máme to vyrovnané a útoky nasazuje-
me různě. Uvidíme ve středu, který za-
čne. Rozhodneme se až před zápasem. 
Nemáme to tak, že dopředu víme, kdo 
začne. Točíme to. Každý zápas bude za-
čínat někdo jiný.“

Jak to vidíte s kapitánem? Kdo jím 
v sezóně bude?
„Kapitán se nemění. Zůstává Martin 
Novák a  jeho zástupci jsou Tomáš Ji-
ránek a  Tomáš Jáchym. Už to tak bylo 
loni a určili jsme to tak už před prvním 
srazem.“

Má tým slíben nějaký bonus, po-
kud se mu vydaří vstup do ročníku?
„Zatím tam nic není. Ale teď byla teprve 
příprava. Popřemýšlíme o tom. Bylo by 
to hezké, uvidíme. Dá se motivovat růz-
ně. Ale věřím, že hráči budou mít moti-
vaci sami o sobě.“

 „Je to druhý zápas, kdy jsme doma nedali 
gól. S naší ofenzivní silou je to alarmující,“ 
konstatoval trenér Aleš Totter, který měl 
přitom v  generálce k  dispozici Romana 
Vlacha, Viléma Buriana nebo Tomáše Já-
chyma. Branku však Prostějov nedal. Na-
víc se znovu potvrdily drhnoucí přesilové 
hry. Nejenže je Prostějované neproměňo-
vali, ani si moc šancí na vstřelení branky 
v nich nevytvořili. „Máme zraněné, v prv-
ní třetině se ještě zranil Honza Slanina. 

Všichni hráli opatrně. A platí to o Porubě 
– hrál se z obou stran plážový hokej. Aby 
se hlavně nikomu nic nestalo. To je ukázka 
české mentality, to bohužel nezměníte,“ 
krčí rameny Aleš Totter. „Týmy do toho 
chodí s rozvahou. A nejdou do zápasu jej 
vyhrát,“ pokusil se vysvětlit nízké tempo 
hry zejména z  prvních dvou třetin. V  té 
třetí měli Jestřábi už vícero šancí proti Po-
rubě, paradoxně však soupeř rozhodl.
Po uplynulém týdnu tak byl Aleš Totter 

rozmrzelý. „Dneska jsme nedělali věci, co 
jsou potřeba k  vítězství. Nedělali jsme je 
ani minutu v zápase. Byla to špatná gene-
rálka. To musí hráči pochopit a  pocítit,“ 
komentoval kouč. ¨
On, hráči i vedení klubu přitom musí dou-
fat, že se nejen zvýší produktivita útoku, 
ale také počet diváků. Do ochozů jich bě-
hem přípravy chodilo pravidelně pouze 
mezi třemi a pěti sty. A zejména právě na 
Porubu mnoho lidí nepřišlo, přestože se 

utkání přesouvalo na dřívější termín kvůli 
hrozící kolizi s koncertem Michala Davida. 
Přesto diváci i těsně před začátkem zápasu 
neměli před stadionem problém najít vol-
né parkovací místo.
Do soutěžního ročníku Chance ligy 
2022/2023 vstoupí prostějovští hoke-
jisté již tuto středu 14. září domácím 
duelem proti Frýdku-Místku. První 
buly nové sezóny bude vhozeno v 18.00 
hodin.

NA LEDĚ!

pro Večerník 

Michal 
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství
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PROSTĚJOV Zhruba tři 

měsíce letní přípravy jsou 

po víkendu minulostí. 

Hokejoví Jestřábi odehráli 

poslední přípravný zápas 

proti Porubě. Padli v  něm 

0:2 a trochu tak utkání zka-

zilo dojem z  předešlého 

vítězství proti Zvolenu. Při 

něm se dokonce domácí 

komentátor pohoršoval 

nad hrou slovenského ex-

traligového celku, a  na-

opak vyzdvihoval kvality 

Prostějova. Proti Porubě to 

byla jiná písnička.

Foto: Michal Sobecký
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EXKLUZIVNÍ 
reportáž
pro Večerník

Marek
SONNEVEND

1. Úvodní slovo má moderátor akce Petr 
Vichnar, někdejší dlouholetý redaktor 
sportu České televize. Ze zastřešeného 
pódia vítá pozvané hosty i  přihlížející 
diváky.
2. Své proslovy k přítomným pronášejí 
primátor statutárního města Prostějov 
František Jura a také jeden z jeho náměst-
ků Miloš Sklenka coby předseda spor-
tovní komise při městské radě, jež anketu 
organizuje.
3. Na velkoplošné obrazovce běží první 
video šoty představující menší sporty na-
šeho okresního města včetně úspěšných 
jednotlivců i uskutečněných akcí.
4. Na řadu přichází pěvecké vystoupení 
číslo jedna v podání sólistů Moravského 
divadla Olomouc Barbory Řeřichové 

a  Jakuba Rouska: árie Spolu ze slavné 
opery La Traviata.
5. Filmovým materiálem je představeno 
úvodních šest větších sportovních odvět-
ví Prostějova: basketbal, Spartan Race, 
orientační běh, nohejbal, zápas a judo.
6. Je vyhlášena první kategorie, Cenu 
Sportovní komise dostávají od Milady 
Sokolové Jaromír Faltýnek (nohejbal, TJ 
Sokol I Prostějov), Jitka Dušková (vše-
strannost, Sokol II Prostějov) i Karel Volf 
(Spartan Race, TRX Prostějov).
7. Program pokračuje čtyřmi video 
snímky o místním florbalu, atletice, para-
šutismu a plavání.
8. Jsou dekorováni laureáti ve druhé ze 
čtyř kategorií: Cenu Sportující učitel 
obdrželi z rukou Jiřího Pospíšila Zuzana 
Bálintová (Gymnázium Jiřího Wolkera 
PV) v zastoupení svého syna Richarda 
a  Petr Koláček (Střední škola veřejno-
právní PV).
9. Je tu druhé hudební zpestření v oper-
ním duchu, tentokrát zpívá Barbora Ře-
řichová árii z Rusalky.

10. Miloš Sklenka provází svým komen-
tářem předtočený dokument o tom, co 
vše město Prostějov za poslední roky 
pro sport vybudovalo či zrekonstruovalo 
a provozuje.
11. Aktéři i fanoušci sledují filmový ma-
teriál o prostějovské gymnastice, biatlo-
nu, boxu a cyklistice.
12. Cenu Sportovní srdce předává 
Jiří Rozehnal, a  to Dušanu Vystavělovi 
(orientační běh, SK Prostějov), Janě 
a  Jaroslavovi Pospíšilovým (tenis, TK 
Prostějov) v  zastoupení svých rodičů 
a Petru Chytilovi (sportovní marketing, 
TK PLUS).
13. Videa na téma sportovní kluby v PV 
přinášejí další čtyři „kousky“ – korfbal, 
letectví, házenou a lední hokej.
14. A je tu vrchol večera v podobě vy-
hlášení dvou nových členů Síně slávy 

prostějovského sportu, jimiž se deko-
rováním od Aleny Raškové stávají Jiří 
Kremla (házená a korfbal, SK RG Pro-
stějov) a David Lisický (sjezd na divoké 

vodě a rafting, Tomi-Remont Prostějov).
15. Sólista olomouckého MD Jakub 
Rousek pěje jednu z nejkrásnějších árií 
Nessun Dorma, součást opery Turan-
dot. Kdo z přítomných má vztah k hud-
bě, musí mu z té nádhery běhat mráz po 
zádech.
16. Představují se poslední čtyři úspěš-
né sporty, konkrétně tenis, volejbal, lu-
kostřelba a fotbal.
17. Závěrečné slovo patří šéfovi marke-
tingové agentury TK PLUS Miroslavu 
Černoškovi a rovněž primátorovi Fran-
tišku Jurovi.
18. Petr Vichnar ukončuje slavnostní 
setkání a se všemi se loučí, pozvaní hosté 
následně přecházejí volným krokem do 
nedalekého Národního domu k  nefor-
málnímu banketu na úplný závěr ankety 
Sportovec města Prostějova 2021.

PROSTĚJOV Síň slávy prostějov-
ského sportu má dva nové členy. 
Jedním z  nich je Jiří Kremla (na 
snímku), dlouholetý aktivní há-
zenkář, v  pozdějším věku velký 
nadšenec do korfbalu a  jeho vý-
znamný funkcionář na české i me-
zinárodní scéně. Také dlouholetý 
předseda Sportovní komise Olo-
mouckého kraje a  Sportovní ko-
mise města Prostějova, od níž se 
teď dočkal naprosto zaslouženého 
ocenění. Bezprostředně po oce-
nění poskytl Večerníku exkluzivní 
rozhovor.

Marek SONNEVEND
 Čím vám jako bývalému hráči 

házené později tolik učaroval prá-
vě korfbal?
„Je to prostě krásný sport s  náde-
chem optimismu, a navíc jediné ko-
lektivní odvětví, kde hrají dohroma-
dy za jeden tým ženy a muži, holky 
a kluci.“

 To však může přinášet i  vzta-
hové peripetie, zvlášť během pu-
berty, jak zaznělo v rámci galave-
čera. Je to tak?
„Samozřejmě ano, na druhou 
stranu bych ale tuhle věc vůbec 
neviděl jen jako problém. Naopak 
milostné vztahy z korfbalu můžou 
mít i  pozitivní efekt ve zvyšování 
početnosti populace. (smich) Což 
je pro korfbal určitě přínosné, když 
hráčka s  hráčem mají spolu děti 
a ty se potom věnují právě tomuhle 
sportu.“

 Už dříve v  minulosti jste byl 
uveden do Síně slávy mezinárod-
ního korfbalu. Co to pro vás zna-
menalo?
„Řekl bych, že jakékoliv členství ně-
koho z České republiky nebo z jiné-
ho státu kromě Nizozemska je svým 

způsobem výjimečné, neboť většina 
členů jsou právě Holanďané či Ho-
lanďanky. Ostatně lidé z  této země 
korfbal do ČR v roce 1991 přivedli 
a  mají rozhodující zásluhu, že se 
u nás vůbec hraje – na dost vysoké 
úrovni. “

 Jak si ceníte aktuálního zařa-
zení do Síně slávy prostějovského 
sportu?
„Opravdu hodně, moc si toho vá-
žím a jde pro mě o velkou čest. Prá-
vě město Prostějov zdejší korfbal 
výrazně a  dlouhodobě podporuje, 
za což mu patří veliké poděkování. 
Také díky téhle podpoře se tu po-
vedlo vychovat za uplynulých třicet 
let už několik generací korfbalistek 
a  korfbalistů, kteří dosáhli mnoha 
úspěchů včetně historicky prvního 

mistrovského titulu mezi dospělý-
mi letos na jaře. Za celou dobu se 
v Prostějově konala rovněž řada vý-
znamných mezinárodních akcí, ze 
strany vedení IKF skvěle hodnoce-

ných. Prostějovský korfbal je na tom 
momentálně velmi dobře i zásluhou 
nadšeného mládí, má před sebou 
slibnou budoucnost. A  za to jsem 
nesmírně rád.“

PROSTĚJOV Tradiční sportovně-společenské setkání v rám-
ci slavnostního vyhlášení ankety Sportovec města Prostějova 
za rok 2021 se sice netradičně konalo před zraky veřejnosti 
na náměstí TGM, ale jinak se dost podobalo tomu loňskému 
v Národním sportovním centru PV, neboť kvůli covidovým 
omezením opět byly vyhlášeny jen čtyři z celkového počtu 
deseti kategorií (bez těch hlavních) a prim hrály povedené vi-
deo medailonky mapující dvaadvacet prostějovských sportů. 
Pojďme si teď jako ve filmovém scénáři projít jednotlivé sekven-
ce pátečního galavečera tak, jak postupně přicházely.

FOTOGALERIE
klikni na

www.vecernikpv.cz

BYLI  JSMEBYLI  JSME

U TOHOU TOHO

Prostějov (son) – Znovu po 
dvou letech a  podruhé za šest-
náctileté trvání tradiční ankety 
se moderování jejího vyhlášení 
ujal Petr Vichnar, kterého snad 
všichni sportovní příznivci dobře 
znají ze spousty odkomentova-
ných let při sportovních přeno-
sech České televize. Teď už má 
oblíbený redaktor delší dobu 
po ukončení aktivní kariéry na 
programu ČT Sport, ale „důcho-
dový“ věk si zase zpestřil svým 
působivě distingovaným pro-
vázením Sportovce Prostějova 
2021. „Sem na Hanou do vašeho 
města jezdím moc rád, vždy se 
sem hodně těším. A  znovu mu-
sím před prostějovským sportem 
hluboce smeknout, na jak vysoké 
úrovni dlouhodobě je,“ netajil 
Vichnar oprávněný obdiv.

Prostějov (son) – Poprvé v  his-
torii se slavnostní vyhlášení an-
kety Sportovec města Prostějova 
konalo venku pod širým nebem – 
a hned jeho bezproblémový prů-
běh ohrožovalo počasí. Předpo-
věď na páteční večer nevypadala 
dobře, s velkou pravděpodobnos-
tí mělo pršet. Ale vše nakonec do-
padlo příznivě. Pro pozvané hosty 
organizátoři nachystali pláštěnky, 
kterých někteří i částečně využili 
během občasného lehkého deští-
ku. Kapek však naštěstí spadlo jen 
málo, „matka příroda“ se rozhodla 
být celé akci nakloněna. A pořád-
ný liják spustila teprve půl hodiny 
po skončení galavečera, kdy už 
všichni aktéři juchali pod stře-
chou Národního domu.

RYCHLÝ
NÍK

OHLASY  AKTÉRÙ

„Jsem velice rád, že se slavnostní vyhlášení ankety 
Sportovec města Prostějova poprvé uskutečnilo 
pod širým nebem na hlavním náměstí přímo před 
radnicí. Prostějov je město sportu, který jako větši-
na jiných odvětví teď nezažívá zrovna lehké časy. 
Poslední více než dva roky silně poznamenal covid, 
už půl roku probíhá na Ukrajině nesmyslný válečný 
konflikt, nejen těmito závažnými důvody trpí eko-
nomika. V natolik nelehkých časech jsou to právě 
města a další veřejné instituce, jež musí lidem včetně 
sportovců pomáhat. O což se maximálně snažíme. 
Je potřeba bojovat, nevzdat se a složité období spo-
lečně překonat. Půjdeme tomu naproti, zvedneme 
se. Proto je výborné, že za situace, kdy nebylo možné 
vyhodnotit i vyhlásit všechny obvyklé kategorie an-
kety, došlo ke krásnému představení prostějovských 
sportů formou video snímků. Stejně jako loni, ale 
tentokrát i  pro širší veřejnost. Na velikost našeho 
města máme opravdu mnoho medailistů z mistrov-
ství světa, Evropy či republiky, což je úžasné. A za 
tyto úspěchy skvěle reprezentující Prostějov všem 
moc děkuji.“

„V  uplynulých dvou letech to naše anketa neměla 
vůbec jednoduché. Už předloni jsme museli kvůli 
covidu přesunout termín slavnostního vyhlášení na 
později, totéž v minulém roce, navíc poslední dva roč-
níky neumožnily ocenit sportovce ve všech kategoriích 
normálně vyhlašovaných. Důležité však je nevzdat se 
a vymyslet náhradní řešení, což jsme loni dokázali a le-
tos na to navázali. Mám na mysli video medailonky 
představující jednotlivé prostějovské sporty, akce, kluby, 
jednotlivce, týmy i sportoviště. Chtěli jsme, aby je vidělo 
co nejvíc lidí. A současně věřím, že za rok už se znovu 
vrátíme ke klasickému formátu Sportovce města Pro-
stějova včetně opětovného zařazení hlavních kategorií. 
Chci moc poděkovat vedení města, že nám umožnilo 
galavečer uspořádat na náměstí T. G. Masaryka v ku-
lisách končícího Prostějovského léta, čímž mělo slav-
nostní vyhlášení mimořádnou atmosféru. Také děkuji 
marketingové agentuře TK PLUS, která je od začátku 
ankety – tedy již šestnáctým rokem – hlavním part-
nerem Sportovní komise při její organizaci. Díky patří 
i všem členům komise za odvedenou práci.“

„Šestnáctý ročník ankety Sportovec města Prostějo-
va mi opět potvrdil, že jde o velice užitečný a potřeb-
ný projekt. Sport motivuje k pohybu tisíce a tisíce 
dětí, mládeže i dospělých nadšenců, o které se starají 
další tisíce trenérů i funkcionářů. Ti nejlepší pak vy-
stoupají na pódium, aby byli zaslouženě oceněni, 
nebo jsou aktéry filmových dokumentů promíta-
ných na velkoplošnou obrazovku. A takové uznání 
samozřejmě povznáší, vedle dosažených úspěchů je 
další odměnou za odvedené úsilí. Chci poděkovat 
všem členům sportovní komise za tuto anketu, hlav-
ně jejímu předsedovi Miloši Sklenkovi, který okolo ní 
běhá a zařizuje už spoustu let. Velké díky patří statu-
tárnímu městu Prostějov v čele s primátorem Fran-
tiškem Jurou, jeho zastupitelstvu i radě za výraznou 
podporu sportu. Moc rád jsem na slavnostním veče-
ru osobně byl, děkuji za krásné zážitky.“

„Že jsem i ve svých letech pořád aktivní nohejbalista 
a nedávno jsem se podílel na vítězství v turnaji trojic? 
Snažím se nevystupovat z rozjetého vlaku, protože 
zpátky už bych pak asi nenaskočil. (smích) Obecně 
u sportu vždy záleží nejvíc na lidech, kteří se okolo 
něj pohybují. Musí své sportovní odvětví milovat, být 
do něho blázen a leccos mu obětovat. My takové lidi 
v prostějovském nohejbalu máme, zejména trenéra 
Richarda Beneše. A proto jsme úspěšní. I zásluhou 
Tělocvičné jednoty Sokol I  Prostějov, pod kterou 
coby oddíl patříme a  jež nás výrazně podporuje, 
stejně jako město Prostějov. Za což velmi děkujeme.“

„Kouzlo orientačního běhu je podle mě ve spojení 
fyzické námahy a myšlení. Prostě musíte rychle bě-
žet a zároveň hodně přemýšlet, navíc často v krásné 
přírodě na zdravém vzduchu. Osobně si cením toho, 
že jsem nedávno obhájil svůj mandát v jedenácti-
členné Exekutivě Mezinárodní federace orientač-
ních sportů, čímž jako Česká republika můžeme víc 
ovlivňovat dění ve světovém orienťáku. Ten čím dál 
víc směřuje do měst, přímo do jejich center, ostatně 
takové závody už Prostějov v minulosti zažil a v bu-
doucnu věřím, že zase uvidí. Rád bych touto cestou 
moc poděkoval jak současnému vedení města, tak 
i těm bývalým za podporu našeho sportu.“

Ptal se Marek Sonnevend

a  nejvíce  mì  tìší, 
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PŘÍBRAM, PROSTĚJOV V nedob-
rém rozpoložení odjížděli fotbalisté 
Prostějova do středočeské Příbrami, 
kde je uprostřed minulého týdne 
čekala dohrávka 5. kola FORTU-
NA:NÁRODNÍ LIGY. Od druhé-
ho dějství totiž nevyhráli, v  zádech 
navíc měli prohru 1:6 s  poslední 
Vlašimí. Cíl tak byl jasný, odrazit se 
k lepším zítřkům. Povedlo se jej však 
splnit jen napůl. Svěřenci trenéra 
Pavla Šustra po půlhodině hry sice 
vedli o  dva góly, nicméně do polo-
času soupeř manko stáhl a v závěru 
vyrovnal. Tou dobou už oba týmy 
hrály jen v deseti.
Začátek středečních zápasu moc zají-
mavých momentů nepřinesl. Zkraje 
pouze vybojovaný aut Dudla a  centr 
Kušeje do brankáře. O  první střelu 
utkání se postaral Petrák, mířil z  dál-
ky nad. Domácí poté dostali možnost 
dvou standardních situací v  dostřelu 
branky, ale ani jednou nemusel Kryn-
skyj zasahovat. Další okamžiky ale už 
patřily Prostějovu. Šumbera nejprve 
poslal na brankáře centr, poté získal 
roh. Na něj si naskakoval Mach. Ten 
ještě netrefil. Z  další situace už ale ve 
20. minutě měl prostor ke střele Kou-
delka, který také míč poslal do brány, 
když využil odrazu ve vápně – 0:1. A ve 
31. minutě slavilo eskáčko podruhé. 
Koudelka dostal pěknou nahrávku za 

obranu, obalamutil brankáře a střílel do 
prázdné – 0:2. Prostějov tak zažil v se-
zóně poprvé vedení o dva góly. Domácí 
však rychle odpověděli. Surmaj byl fau-
lovaný a následnou standardku pověsil 
Alex Čejka do šibenice – 1:2. Hned 
poté ale Píchal mohl znovu poslat do 
dvojitého vedení Prostějov. Dostal se 
ke střele, přízemní ránu ale Melichar 
pokryl.
Akce přibývaly poměrně rychle i  ve 
druhé půli. Čermák se dostal až ke 
střele, Krynskyi ale nemusel zasahovat, 
trefil totiž boční síť. Tentýž hráč ale do-
stal v 53. minutě druhou žlutou kartu. 
Což znamenalo, že domácí budou hrát 
dobrých 40 minut v deseti. Hra se poté 
hodně kouskovala, žluté karty jen prše-
ly. Zejména však na straně Prostějova. 
Po hodině hry začali domácí, ač v dese-
ti, tlačit. Trenér Šustr reagoval v 68. mi-
nutě dvojitým střídáním, na hřiště přišli 
Dušan Pinc a Robert Bartolomeu. Do 

vápna hostů začaly směřovat centry, 
v 71. minutě Čejka mohl opakovat svůj 
kousek. Míč ale přes obranu tentokrát 
nedostal. V 75. minutě střílel z dálky Je-
řábek, těsně minul. Domácí byli i přes 
oslabení živější. Kouč Prostějova pro-
vedl další dvojité střídání, vzápětí ale 
bylo vše jinak. V 82. minutě dostal dru-
hou žlutou kartu v zápase také Zapletal, 

a  i pro něj utkání skončilo. Pět minut 
poté už bylo navíc srovnáno. Po faulu 
ve vápně byla nařízena penalta, kterou 
Wágner proměnil střelou po zemi do 
protipohybu – 2:2. V dalších minutách 
se Příbram snažila obrat dokonat. I přes 
dvě nebezpečná zakončení Hájka jí 
však nebylo přáno. A  týmy se rozešly 
smírně.    (sob)

pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

PŮVODNÍ
zpravodajství

Prostějovské eskáčko mělo poměr-
ně špatný vstup do sezóny. Nedávalo 
góly, nebodovalo. Druhé poločasy mu 
vesměs nevycházely. A  kupila se také 
zranění, kromě dlouhodobě zraněného 
Machynka nehráli Elbel či Stříž. Uply-
nulý týden byl ale přeci jen pozitivnější. 

Ve středu tým dokázal uzmout bod Pří-
brami. Nicméně ještě v  poločase vedl. 
Pak ale Prostějov ubral na útočné aktivi-
tě. „Trošku jsme dostali strach, kluci byli 
malinko zakřiknutí, už z nich nebyla cítit 
ta jistota. Už jsme tolik nedokázali držet 
míč. A zbytečně jsme se dostali pod tlak. 
Určitě tam nebyl pokyn ubránit jen ví-
tězství. Ale už jsme se z toho nedokázali 
dostat do souvislejší kombinace,“ míní 
kouč Prostějova Pavel Šustr.
Tým navíc pokračoval v  inkasování 
červených karet. Po Omalem a Bialko-
vi totiž s Příbramí musel předčasně do 
sprch také Michal Zapletal. „Neznačí to 
nic. První dvě červené karty byly nedis-
ciplinovaností hráčů, oba za to byli pat-
řičně odměněni, to byli Bialek a Omale. 
Míša Zapletal neměl první žlutou kartu 

dostat, druhou ano. A  vyplynulo to ze 
hry. Pět žlutých karet plyne z toho, že se 
o to hráči snaží porvat. Nejsou to vylože-
ně hloupé fauly, ale byly to situace, kdy 
rozhodčí nemá na výběr a tu žlutou musí 
dát,“ vyjádřil se Pavel Šustr. Lepší do-
jem tým udělal proti Táborsku. Oproti 
předešlým zápasům si vypracoval řadu 
šancí, hlavně je ale proměňoval. Kouči 
se navíc podařil husarský kousek, kdy na 
hřiště poslal Torfiqa, který během minu-
ty vstřelil gól. „Střídáním kluci dali nový 
impuls. Chtěli ukázat, že na to hřiště pa-
tří. Je vždy příjemné, že to po vystřídání 
takto pokračuje,“ konstatoval Pavel Šustr.
Prostějov v utkání s Táborskem ukázal 
útočnou sílu. Ale také dobrou obranu, 
soupeř se téměř nedostával do šancí. Až 
za stavu 4:0 si vypracoval tlak a dvě ne-

sezóny
Prostějov (sob) - Branek ve druhé nejvyšší 
soutěži dlouhodobě příliš nepadá. Obvykle 
týmy dávají v  průměru jeden dva góly na 
zápas. A hattricků bývá jen poskrovnu. Nic-
méně o víkendu padl druhý hattrick ročníku 
2022/2023. Postaral se o  něj příbramský 
David Surmaj. Šestadvacetiletý odchovanec 
Sparty Praha hraje v Příbrami první sezónu 
a proti rezervě pražské Slavie dal první tři góly 
v ročníku, byl to navíc čistý hattrick. Příbram 
díky němu vyhrála potřetí v řadě. A tabulkou 
se postupně dere nahoru. Surmaj vyrovnal 
své vlastní maximum vstřelených branek ve 
druholigové sezóně. Ve třetiligové soutěži už 
ale tento útočník ve sparťanské rezervě uka-
zoval, že dávat góly umí, vsítil jich i deset za se-
zónu. Surmaj se stal teprve druhým hráčem, 
kterému se vsítit hattrick v  aktuální sezóně 
podařilo. Prvním byl Pavel Vandas z Líšně, 
který takto popravil Varnsdorf.

Prostějov (sob) - Po osmi kolech se toho 
v tabulce F:NL příliš nezměnilo. I nadále se 
v čele drží moravské kluby, mezi něž trochu 
nečekaně patří i Vyškov. Pořadí i po víken-
du zůstává trvale podobné. Sigma se drží na 
bronzové pozici, druhý je Vyškov, pro který je 
to přitom teprve druhá sezóna ve druhé lize. 
Na samotném čele naopak žádné překvapení 
není, od startu se zde vyhřívá Líšeň. Celek po-
dává stabilní výkony a výsledky už několikátý 
rok. Také v minulých dvou sezónách se po-
hybovala vysoko. Historický úspěch přišel po 
ročníku 2020/2021, kdy skončila na druhém 
místě. Brněnské mužstvo je už jediné, které 
dosud v  ročníku neprohrálo. Zažilo už sice 
dvě remízy, porážky však zatím ne. V dalších 
kolech ale čeká Líšeň Táborsko, které se po 
výprasku od eskáčka musí chytnout, a rozjetá 
Karviná.

RYCHLÝ
NÍK

Bylo tentokrát nesmírně obtížné určit jen jednoho kvalitního 
hráče. Našla by se jich v zápasech v Příbrami a proti Táborsku celá 
řada. Nakonec jsme se rozhodli pro exkapitána prostějovských 
fotbalistů, který ve středeční dohrávce zajistil svému týmu 
dvougólové vedení a branku vstřelil i proti Táborsku. A hlavně 
tvořil, poctivě se vracel do obrany - bylo vidět, jak moc mu 
záleží na dobrém výsledku týmu. „Koudy“ se v sezóně 
prosadil už čtyřikrát a je nejlepším střelcem eskáčka.

JAN KOUDELKA
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BLAHUTA BLAHUTA Eskáčko prožilo slušný týden,
 s Táborskem si zastřílelo

PROSTĚJOV Dva zápasy FORTUNA:NÁRODNÍ LIGY měli na pro-
gramu během uplynulého týdne fotbalisté 1.SK Prostějov. Eskáčko 
nejprve vyrazilo ve středu do Příbrami, kde dohrávalo odložený 
zápas 4. kola, aby v domácím prostředí vyrazilo v sobotním pod-
večeru na Táborsko. Výsledek? Čtyři body a trochu lepší pocit ze 
hry. Zejména s Táborskem se ofenziva Prostějova ukázala ve velmi 
dobrém světle.
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„Jsem zpočátku zklamaný, protože jsme zaspali první poločas, kdy jsme nebyli v optimálním tempu. 
Hráče jsme nabádali, aby na soupeře hned od prvních vteřin vletěli. Věděli jsme, že měl Prostějov 
nějaké problémy a dostal šestku od Vlašimi, ale na nás se dobře připravil. Body jsme ztratili v prvním 
poločase. Něco jsme si řekli v kabině a ve druhém už kluci začali makat, jezdit. Ukázali zase charak-
ter. Musím před nimi smeknout, protože s takto mladým týmem přehrávat v deseti jedenáctičlenné 
mužstvo, tak to bylo dobré… Když to zhodnotím celkově, jsem spokojený s bodem. Jsem, musím být 
nohama na zemi. Máme mladý mančaft, který se učí fotbal, ke konci chybělo trochu štěstí na zvrat. Ale 
ten nahoře je spravedlivý, my si totiž nezasloužili vyhrát a Prostějov zase prohrát.“

„My jsme do zápasu vstoupili celkem dobře, vedli 
jsme o  dvě branky. Bohužel jsme se nevyvarovali 
chyb, kdy jsme před prvním gólem udělali faul. 
Druhý jsme dostali z penalty. Musím říct, že druhý 
poločas už jsme nehráli tak kompaktně, trochu jsme 
se toho zalekli. I když průběh utkání byl nakloněný 
k  nám, tak bod je cenný. Myslím si, že moc týmů 
v Příbrami bodovat nebude.“
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Zamračené počasí provázelo souboj Prostě-
jova s Táborskem. Pro svěřence kouče Pavla 
Šustra se ale den brzy rozjasnil. Stejně jako 
s Příbramí, brzy vedli. A po poločase ještě 
vedení pojistili. Jenže tentokrát tu byla změ-
na. Zatímco v předešlém zápase se nedařilo 
na dobrou hru navázat ve druhé půli, ten-
tokrát fotbalisté eskáčka ještě svůj výkon 
pozdvihli na novou úroveň. Kombinovali, 
bojovali, dostávali se k  míčům. Soupeře 
dokázali předčít ve všech herních situacích. 
Smutné, že na dobrý výkon fotbalistů do-
razilo jen pár set nejvěrnějších fanoušků. Ti 
se přitom mohli těšit z toho, že se Prostějov 
konečně ukázal ve skvělém světle. Odpuš-
těno fanoušky? Ano. Zapomenuto hráči? 
Snad ne. Je potřeba myslet na to, jaká cesta 
k úspěchu vede a co dělal tým s Táborskem 
jinak než v duelech předtím.

DVA ZÁPASY, DVA ZÁPASY, 
ČTYŘI BODY BYLI  JSME

U TOHO

obchodní a mediální partneøi 1.SK Prostìjov
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PROSTĚJOV Celou jednu deká-
du byl Libor Jiroušek (na snímku) 
nejlepším klasickým parašutistou 
na světě v  individuální akroba-
cii a  sbíral medaile včetně titulů 
z  vrcholných mezinárodních zá-
vodů pro Armádní sportovní od-
díl Dukla Prostějov i  Českou re-
publiku jak mezi jednotlivci, tak 
v  družstvech. Než loni řekl dost, 
v nejlepších letech ukončil aktivní 
kariéru. A plynule přešel na pozici 
vedoucího staršího trenéra ASO 
Dukla, potažmo kouče národní 
reprezentace ČR. I  v  nové roli 
a  bez něj v  sestavě jsou hanáčtí 
borci nadále medailově úspěšní. 
A  jelikož bylo opravdu o  čem, je 
náš rozhovor, avizovaný již v  mi-
nulém čísle, rozdělen hned na 
dva díly. Ten druhý přineseme už 
v příštím vydání nejčtenějšího re-
gionálního periodika.
v rámci exkluzivního
interview
pro Večerník
se ptal
Marek
SONNEVEND

Jak jste se k parašutismu vůbec 
dostal?
„Celé dětství jsem strávil na letišti, 
protože oba rodiče skákali s  padá-
kem. Většinou v Novém Městě nad 
Metují. Pro mě to pak byla jasná 
volba. Hned po prvním seskoku 
jsem parašutismu propadl, i  když 
šlo o  hodně drahý koníček a  mu-
sel jsem si na něj vydělávat peníze 
brigádami. Potom jsem měl štěstí, 
že se mi podařilo dostat na Letecké 
sportovní centrum v Příbrami. Tam 
jsem vypomáhal balením padáků 
i  jako instruktor, díky čemuž jsem 
mohl skákat zdarma. Navíc v Příbra-
mi měla centrum česká reprezentace 
žen i paraski, což je sport kombinu-
jící lyžařský obří slalom s parašutis-
tickou přesností přistání. Postupně 
jsem začal s  tímhle nároďákem tré-
novat a díky tomu měl v době před 
základní vojenskou službou docela 
hodně seskoků.“

Tím pádem jste zamířil do 
Prostějova?
„Ano. Mým štěstím bylo, že zrovna 
při mém nástupu na vojnu skončil 
jeden tehdejší člen Dukly Prostějov, 
a  protože jsem měl tolik seskoků, 
vzali místo něj do týmu mě. Po vojně 
jsem pak dostal smlouvu jako občan-
ský zaměstnanec ASO Dukla, načež 

se po třech letech uvolnila pozice 
armádního zaměstnance. A  od té 
doby až do minulého roku jsem byl 
voják z povolání – závodní parašutis-
ta. Začátkem letoška jsem se pak stal 
vedoucím starším trenérem.“

Máte přehled, kolik se vám 
během úspěšné aktivní kariéry 
povedlo vybojovat cenných kovů 
z nejdůležitějších mezinárodních 
akcí?
„Já sám jsem to nikdy nepočítal, ale 
podle statistiky mého šéfa jsem posbí-
ral padesát devět medailí z mistrovství 
světa armádních i civilních plus z ev-
ropských šampionátů. Hodně jich 
mám v  individuální akrobacii, kde se 
mi postupně podařilo dostat mezi 
úplně nejlepší a mám z této disciplíny 
tuším devět zlatých na MS. Navíc se 
nám dlouhodobě dařilo taky týmo-
vě, hlavně v posledních pěti až deseti 
letech šly výsledky ještě víc nahoru. 
Momentálně se dá říct, že na ar-
mádních světových šampionátech 
jsou top Němci a na civilních my. 
Třeba teď ve Strakonicích jsme 
vyhráli v  družstvech přesnost 
přistání i  celkové hodnocení, 
což jsme dokázali na třetím ci-
vilním mistrovství světa za se-
bou! A to se zatím snad nikdy 
nikomu nepovedlo. Tento 
zlatý týmový double potře-
tí v řadě je prostě unikát!“

Jak velkou změnu 
pro vás znamenal pře-
chod ze závodnické 
role do trenérské?
„Aktivní závodění mi 
určitě nechybí, proto-
že jsem už několik let 
zpátky chtěl končit jed-
nak kvůli zdravotním 
problémům a  jednak 
pro ztrátu motivace. 
S přibývajícími roky ta 
chuť i  nadšení opadly, 
při ranním pohledu na 
vymetenou azurovou 
oblohu se mi s  myš-
lenkami na další tré-
nink spíš dělalo zle, byl 
jsem zralý si to hodit. 
(smích) Práce trenéra 
mě nijak extra neza-
těžuje, protože můžu 
klukům jedině poradit, 
a to hlavně s akrobacií. 
Což se stejně dělo už dřív. 
Je pravda, že zrovna letos 
jsme dost často řešili problé-
my s technikou, konkrétně s chybně 
ukazovanými centimetry při přes-

nosti. Speciálně u  Jirky Gečnuka se 
z neznámých důvodů opakovaně sta-
lo, že viditelně dal nulu nebo jednič-
ku, zatímco přístroj ukázal mnohem 
víc centimetrů. Třeba tři, pět nebo 
šestnáct jako úplný nesmysl, prostě 
evidentní technická chyba. 
V těchto případech se 
vyplatilo, že mě 
rozhodčí za dvě 
desítky předcho-
zích let dobře 
znají a  oprávně-
né protesty nám 
vždycky uznali. 
Například při 
Světovém po-
háru ve Slovin-
sku právě Jirkovi 

vznikla posledním seskokem raketa, 
která by mu pohřbila celý závod. My 
jsme podali protest, sudí mu vyho-
věli a vše bylo v pořádku.“

Musíte i  zařizovat tréninky, 
soustředění a  výjezdy na závody, 
včetně papírování?
„Jo jo, to k pozici šéfa taky patří. Le-
tošek je po této stránce náročnější 
tím, že jsme měli obě mistrovství svě-
ta, navíc termínově brzy za sebou. 

A  přítelkyně si ke všemu mezi oba 
šampionáty naplánovala naši společ-

nou dovolenou, tudíž jsem od kon-
ce května nebyl za dva měsíce skoro 
ani den na Dukle. Tam se mi logicky 

nahromadila administrativní prá-
ce, kterou doteď marně doháním 

a kvetu z toho. (směje se) Chce to 
víc času, až se pořádně zaběhnu, 
mělo by být všechno v  pohodě. 
Rozhodně nelituju, že už nejsem 

závodník. Skončit jsem 
opravdu chtěl a můžu být 
jedině rád za šanci pokra-
čovat v Dukle jako vedou-
cí starší trenér.“

Čí to byl vůbec ná-
pad svěřit tento post 
zrovna vám?
„Původně jsem uvažoval 
o  práci trenéra někde 
v  cizině. Do toho však 
přišel covid, spousta za-
hraničních týmů přestala 
na čas fungovat a  kouče 
odtamtud spíš vyhazo-

vali, než by ještě brali někoho jiného 
i  vzhledem k  financím. Proto jsem 
svoje představy musel vinou omeze-
ných možností přehodnotit. A když 
přišla nabídka Dukly dělat od roku 
2023 vedoucího staršího trenéra 
místo končícího Jirky Šafandy, rád 
jsem ji vzal. V Prostějově to výbor-
ně znám, i všechny kluky tady, navíc 
člověk získal v dnešní hodně nejisté 
době určitou profesní i  ekonomic-
kou jistotu. Takže si absolutně ne-
mám na co stěžovat.“
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Ještě do loňska špičkový parašutista Ještě do loňska špičkový parašutista 
a teď už nový trenér Dukly Prostějov a teď už nový trenér Dukly Prostějov 

Libor Jiroušek hovoří nejen o svém přeroduLibor Jiroušek hovoří nejen o svém přerodu

Aktivní závodění mi určitě nechybí, Aktivní závodění mi určitě nechybí, 
s přibývajícími roky chuť i nadšení s přibývajícími roky chuť i nadšení 
opadly, a při ranním pohledu na opadly, a při ranním pohledu na 
vymetenou azurovou oblohu se mi vymetenou azurovou oblohu se mi 
s myšlenkami na další trénink spíš s myšlenkami na další trénink spíš 
dělalo zle! Byl jsem zralý si to hodit...dělalo zle! Byl jsem zralý si to hodit...

vizitka
LIBOR JIROUŠEKLIBOR JIROUŠEK

  ✓ narodil se 27. ledna 1979 v Ústí nad Orlicí
✓ od vojny trvale žije v Prostějově
✓ ještě do loňska špičkový závodník na nejvyšší 
 mezinárodní úrovni
✓ s parašutismem začínal v Novém Městě nad Metují, 
 následně skákal v Příbrami a od základní vojenské 
 služby je v Prostějově

✓ po vojně se stal členem ASO Dukla Prostějov, 
 postupně pronikl do světové špičky
✓ exceloval především v individuální akrobacii, z této disciplíny je
  mnohonásobným mistrem světa
✓ dohromady získal 59 medailí na armádních i civilních MS 
 a na evropských šampionátech
✓ vystudoval vysokou školu, magisterské studium aplikované tělesné 
 výchovy na Univerzitě Palackého Olomouc
✓ aktuálně vedoucí starší trenér Armádního sportovního oddílu Dukla 
 Prostějov a kouč reprezentace České republiky v klasickém parašutismu
✓ je rozvedený, má jedenáctiletou dceru a žije s přítelkyní
zajímavost: patřil mezi světovou elitu i v paraski, což je sport 
  kombinující sjezdové lyžování (obří slalom) 
  s klasickým parašutismem (přesnost přistání)Foto: archiv L. Jirouška
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bezpečná zakončení. Bylo by ještě dra-
ma, kdyby se Táborsku podařilo šance 
proměnit? „Nemyslím si, že drama. Ale 
určitě by to bylo těžší. Proto jsme na hrá-
če tlačili, aby pracovali pořád stejně. Byli 
stále stejně ostražití. I Dušan Melichárek 
je nabádal. Ona každá nula je pro bran-
káře dobrá. A je to i vizitka celého týmu,“ 
připomněl Šustr. 
Během utkání se ale ozvaly mezi fanouš-
ky i kritické hlasy. Lidé tu a tam poukazo-
vali, že dlouhé a vysoké míče od obránců 
chodí na malé útočníky Prostějova, kteří 
v  hlavičkových soubojích nemají moc 
šancí. „Není to myšleno tak, že chceme 
hrát balón na naše hráče dopředu. Ti 
naši mají v součtu dohromady tři metry, 
vychází to metr na každého. A  hlavně 
nikdo z nich není hlavičkář. Rozehra je 
nastavená tak, abychom se dostali do 
nějakého prostoru, nechceme to hrát na 
hlavu. Ale do volných prostorů, kam na-
bíhají hráči,“ vysvětlil lodivod. Jeho tým 
se dostal díky čtyřem bodům z uplynu-
lého týdne do středu tabulky. A taky do 
většího klidu, než v jakém byl po zápase 
s Vlašimí (1:6).

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

: :3). Branky: 

Branky: 

Branky: 

FORTUNA NÁRODNÍ LIGA

                           

MINIŠPÍL

ZNÁMKA

9

6

PETR 

PLACHÝ 

JARMIL 

BLAHUTA 

 Foto: Michal Sobecký
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pro Večerník 

Michal
SOBECKÝ

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

 Máte za sebou dva zápasy a z nich 
čtyři body. Jste spokojený? 
„V Příbrami jsme měli vyhrát. Byla ško-
da, že jsme udělali dvě hloupé chyby. 
´Přímák  ́ člověk neovlivní. Jednou se 
hráč trefí, jednou ne. A proti nám se 
trefil. A pak byla penalta. To se stane, 
chyby se stávají. Dělali jsme je a zaplatili 

za ně. Ale s Táborskem jsme to odčinili. 
Žádnou chybu jsme neudělali, gól jsme 
nedostali, a naopak jsme konečně za-
pnuli dopředu. Takže se štěstí otočilo 
k nám. Snad na to v týdnu navážeme.“

 Uklidnil vás osobně vstřelený gól 
s Táborskem? Zatím jste měl střelec-
kou smůlu.
„No, do té doby jsem sbíral jen asi-
stence, žádné góly. Ani jsem neměl 
moc šancí. Konečně jsem i sobě udělal 
menší radost, že jsem dal gól. (úsměv) 
Minule z přímáku jsem trefil tyč, měl 
jsem i další šanci. Moc mi to štěstí nešlo 
naproti. Teď se to trochu otočilo. Snad 

body budu sbírat dál. A budu prospěš-
ný pro tým.“

 V posledních zápasech přibylo 
hodně žlutých karet. Čím to?
„Zatím sám žádnou nemám. V tomhle 
jsem v klidu. Ale bylo vidět, že jsme měli 
na sobě deku. Sralo nás to všechny, když 
to tak řeknu sprostě. Chodili jsme do 
všeho agresivně. Věděli jsme, že můžeme 
každý zápas vyhrát. Druhá liga je o soubo-
jích, běhání. My chtěli hrát tvrději a udá-
vat tempo a tvrdost hry. Někteří rozhodčí 
pískají, jak pískají, to vidíme všichni. Je to 
špatně, ale nic s tím neuděláme. Myslím, 
že ve druhé lize to jinak nebude.“

 Blížila se už hra proti Táborsku 
tomu, co Prostějov chce hrát?
„Měli jsme jasný cíl. Věděli jsme, že hrají 
na tři stopery. My chtěli před zápasem 

původně hrát stejné rozestavení jako oni. 
Před zápasem se ale řeklo, že budeme 
hrát normálně 4-3-3 a budeme hrát 
jeden na jednoho dopředu. Věděli 
jsme, že půjdeme do rychlosti. A byl z 
toho, když to řeknu blbě, cíleně nakopá-
vaný fotbal. A to nám vyšlo. Chodili 
jsme do brejků a za hráče. To 
se nám vyplatilo. Úplně 
naše tvář hry a náš styl to 
nejsou. Ale vyšli jsme 
správným krokem. Po-
třebujeme sbírat body, vyhrávat a pak se 
můžeme bavit o nějaké fotbalovosti.“

 Blíží se derby s Vyškovem. Nemá-
te ještě v hlavě poslední zápas v Dr-
novicích, kde eskáčko prohrálo 0:4?
„Těším se na ten zápas, ale bojím se 
toho. Musíme k němu přistoupit s re-

spektem. Byl jsem se tam 
dívat na fotbal, když jsem 
měl volno. A podle mě 
je to v Drnovicích pro-
kleté. Je jen ale na nás, 

jak k tomu přistoupíme. 
S každým soupeřem 

se dá hrát a ne-
smíme se bát. 

Pokud se bu-
deme držet 
n a š e h o 

plánu a půjdeme si za naším cílem, tak 
zápas zvládneme. A jestli prohrajeme 
a podáme výkon takový, že si v kabině 
řeknem, že jsme zahráli dobře, bojovali 
a nepřálo nám štěstí… Bude to pros-
tě tak. Je to derby, všichni ho chceme 
zvládnout.“
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klikni na
www.vecernikpv.cz
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PROSTĚJOV Parádní show! To byl 
sobotní zápas Prostějova proti Tá-
borsku. Eskáčko se dosud ve F:NL 
spíše trápilo, tentokrát ale bylo při 
chuti. Tým v prvním poločase ote-
vřel účet zápasu, ve druhém ještě 
přidal a po hodině hry vedl o čtyři 
branky. Někdejší klub ze Sezimova 
Ústí se vzmohl jen na krátký odpor, 
naopak se dočkalo dalšího inka-
sování. Svěřenci kouče Šustra tak 
mohli slavit velké vítězství, hosté 
v čele s hlavním trenérem Radosla-
vem Kováčem si zpět na jih Čech 
vezli nepopulárního bůra, neboli 
pět gólů ve vlastní síti.

Michal SOBECKÝ
Utkání začalo zprvu vzájemným oťu-
káváním. Až v  8. minutě se vyskytl 
první náznak šance. Mach zachytil 
rozehrávku soupeře, jeho následný 
pas nabíhajícím spoluhráčům ale ne-
byl přesný. Čtyři minuty poté přišel 
náznak i na druhé straně. Babacar za-
ložil akci, a  nakonec z  toho byl roh. 
Ten ale hosté nevyužili. Dosáhli jen 

slabého zakončení hlavou od Navráti-
la. Ve 13. minutě zahrozil Píchal, když 
z úhlu posílal před bránu – míč skončil 
na levé tyči. 19. minuta přinesla stan-
dardku Plachého, míč se ale nedostal 
přes obranu. Poté se dostal do slovní 
pře Koudelka s  pomezním, když se 
neshodli na tom, kdo měl získat aut. 
Ve 27. minutě se domácí poprvé pro-
sadili, Píchal s  Kušejem postupovali 
po ose na bránu a právě Kušej i s tečí 
poslal míč do brány – 1:0. Sporný mo-
ment přišel ve 34. minutě, kdy na zemi 
po soubojích leželi Omale, Bolf a také 
hostující Provazník. Rozhodčí nechal 
dlouho pokračovat. Hned poté se 
pěkně protáhl kolem soupeřů Blahu-
ta a nastřelil před bránu. Gólman jen 
vyrazil, Mach tak navázal střelou, která 
byla blokovaná. Hosté se ale záhy do-
stali znovu na dostřel a Krynskyj mu-
sel u tyče balón složitě krotit. 
Druhá půle byla zatím nejpovede-
nějším vystoupením eskáčka v  pro-
bíhající sezóně. Ve 48. minutě nahrál 
Mach Koudelkovi na osu, vystřelil 
do brankáře. Hosté reagovali střelou 

z úhlu, obrana Prostějova ji však zvlád-
la pokrýt. Po chvíli se ale už domácí 
dočkali další branky. Píchal si navedl 
míč po křídle, dostal se až na úroveň 
brankové čáry a poslal míč před bránu. 
Sem si zběhl Šimon Šumbera a trefil se 
přesně – 2:0. Tři minuty nato se kona-
la prakticky stejná situace. Schaffartzik 
dostal napříč brankovištěm míč a  po 
zpracování jej poslal do šibenice – 3:0. 
V 60. minutě posílal Kušej v přečíslení 
míč na spoluhráče, balón však získali 
hosté. Pár okamžiků poté už dokázal 
Koudelka utéct obraně a  zvyšoval 
střelou po zemi na druhou tyč – 4:0. 
Táborsko se na chvíli dostalo k  míči 
a  Provazník trefil tyč. Hned nato se 
Krynskyj musel vytáhnout proti pěk-
né střele pod břevno. V  dalších mi-

nutách se hra poněkud uklidnila. Až 
v 77. minutě zase dění na hřišti ožilo, 
po centru Plachého padla branka, byl 
však máván ofsajd. Prostějov se do-
čkal další trefy, když minutu po svém 
střídání střílel pod břevno Torfiq Ali-

-Abubakar a nemýlil se – 5:0. A stejný 
hráč se pak málem prodral znovu do 
šance, na druhé straně v nastavení mu-
sel proti centru zakročit Krynskyi. Di-
váci pak už hlavně odpočítávali zbylé 
minuty a vteřiny, aby mohli slavit.

„Samozřejmě jsme takoví usměvavější. Zápas jsme zvládli výsledkově, 
převedli jsme i pár zajímavých situací. A je dobře, že jsme udělali krok 
správným směrem, protože jsme nezvládli úvod sezóny ideálně. Musíme 
ale zůstat ostražití. Hráče bych ale chtěl tentokrát ocenit za vůli, odvahu, 
chuť ten zápas zvládnout. Vyspíme se a v pondělí pokračujeme dál.“

„Byla to ale ostuda, naprostá ostuda. Pro Tábrsko a pro nás, co jsme tady předvedli. 
Prostějov chtěl víc vyhrát, byl agresivnější, soubojovější. My jsme docela dobře začali, ale 
diametrální rozdíl byl v tom, že když Prostějov nacentroval, tak šel do vápna a chtěl dát gól. 
To u nás se neobjevilo ani jednou. Je to naprosté zklamání. Budeme to muset řešit. Máme 
ve středu pohár, v neděli Líšeň. Čekají nás dva zápasy, které budeme muset zvládnout.“ 

 

„Byla na nás deka, sralo nás to všechny!“
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Vasil Kušej hodnotil poslední výkony eskáčkaPROSTĚJOV Velmi dobrý týden má za sebou prostějovské 
eskáčko. Mužstvo v Příbrami ještě uhrálo „jen“ remízu, doma 
už ale zvítězilo a soupeře navíc doslova zničilo. V centru dění 
byl Vasil Kušej (na snímku). Mladý záložník nahrával na góly 
a proti Táborsku navíc otevřel skóre, čímž si připsal nejen první 
trefu v sezóně, ale hned vítězný gól.

Foto: Josef Popelka

PROSTĚJOV Hned několik neo-
koukaných fotbalistů měli možnost 
prostějovští fanoušci zhlédnout v 
sobotním zápase proti Táborsku. 
Eskáčko totiž do utkání nasadilo tři 
hráče, kteří teprve v Prostějově za-
čínají působit. 
Útočník Šimon Šumbera, nejzkuše-
nější z tria, se už představil proti Vla-
šimi. V Prostějově, před domácím 
publikem, hrál ale poprvé. A hned se 
blýskl gólem, když upravoval na 2:0. 
„U Šumbery je ta zkušenost… Mys-
lím si, že už se rozjíždí a dostává se na 
úroveň, na kterou jsem u něj zvyklý. 
Velmi dobře ho znám. Neměl teď zá-
pasové vytížení, ale bude se zvedat,“ 
věří kouč prostějovského týmu Pavel 
Šustr.

Další dva hráči nastoupili za „áčko“ 
Prostějova úplně poprvé. David Zbo-
žínek odehrál čtvrt hodiny v záloze, 
když střídal Jana Koudelku. Stal se 
tak druhým nejmladším hráčem na 

hřišti a nejmladším Prostějovanem, 
co si v aktuální sezóně zatím získal čas 
na hřišti. „Je to dorostenec a náš od-
chovanec. Nevidím problém, že když 
tým funguje, tak tam dát mladé kluky. 
Ráno odehrál zápas za dorost, a ještě 
dostal šanci. Je poctivý, pracovitý, tak 
proč ne?“ pousmál se na tiskové kon-
ferenci po utkání Šustr. 
Premiéru si odbyl také ukrajinský for-
vard Artem Sčedryj. Devětadvaceti-
letý útočník byl hodně vidět v soubo-
jích, měl náznak dobré šance a nahrál 
na pátou branku. To vše za 28 minut 
na hřišti. „Povedlo se nám udělat ukra-
jinského útočníka. Měli jsme ho tro-
chu nasledovaného, věděli jsme, že je 
to rychlostní typ. Ukázal, že fotbal hrát 
umí, taky nahrál na pátou branku,“ 
okomentoval příchod zahraničního 
hráče lodivod eskáčka. Ščedryj se při-
tom k týmu definitivně přidal až den 
před zápasem.   (sob)

zjistili jsme

  Foto: Michal Sobecký

PROSTĚJOV Nemalou změnu 
zaznamenali diváci v posledních 
dvou zápasech. Jako kapitán do 
nich totiž místo Jana Koudelky na-
stoupil Jan Schaffartzik. „Rozhodli 
se tak trenéři. Byli v podstatě dva 
a teď je to Schaffartzik,“ uvedl pro 
Večerník předseda 1.SK Prostějov 
František Jura. 
A vysvětlil, proč ke změně došlo. 
„Koudy nepodával úplně dobré výko-
ny, a tak se udělala změna. Ale Honza 

se svými výkony během posledních 
dvou zápasů vrátil na úroveň, na kte-
rou jsme u něj byli zvyklí. Což je sa-
mozřejmě dobře,“ chválil lídra Jura. 
Právě Koudelka se Schaffartzikem 
byli ohledně kapitánské pásky zmí-
něni už před sezónou, během letní 
přípravy. Koudelka byl kapitánem 
už v minulé sezóně při absenci Ale-
še Schustera. Nyní tedy převzal roli 
muže s páskou na paži exopavský st-
oper.   (sob)

PROSTĚJOV Třetí a na podzim po-
slední anglický týden čeká nyní prostě-
jovské fotbalové eskáčko. Ve středu14. 
září se nejprve vydá do Tasovic na 
Znojemsku, kde nastoupí ve druhém 
kole MOL Cupu proti diviznímu celku. 
O víkendu Prostějované sehrají duel 
s Vyškovem. A mají mu co oplácet za 
poslední utkání v Drnovicích (prohra 
0:4).
Tasovice jsou prvním soupeřem Prostě-
jova. Start utkání druhého kola tuzemské 
pohárové soutěže je naplánován na 16.30 
hodin a eskáčko jede potvrdit roli favorita. 
Aby také ne, Jihomoravané hrají divizi, 

tedy o dvě úrovně níž. Aktuálně je navíc 
tým ze Znojemska až desátý. Nicméně 
způsobeno je to také tím, že dva zápasy 
neodehrál kvůli klimatickým podmínkám. 
Úvod do soutěže vyzněl jasně pro Tasovi-
ce, když v prvních dvou zápasech nasbíraly 
šest bodů a skóre 7:0. Naposledy ale Taso-
vice prohrály 1:2. Ve statistikách vynikají 
dvougóloví střelci Lapeš a Dítě. Po dvou 
žlutých kartách si zatím odnesli Moravec 
a Odehnal, což je při pouhých čtyřech 
odehraných zápasech slušný výkon. Hned 
šest Tasovických pak odehrálo plnou porci 
minut. V sestavě týmu najdeme nejedno 
zajímavé jméno. Tomáš Cihlář v minulosti 

hrál druhou i první ligu za Znojmo. A tako-
vý Petr Horáček nastupuje coby záložník i 
ve věku 44 let!
Druhým soupeřem, a to už v mistrovském 
souboji 9. kola FORTUNA:NÁRODNÍ 
LIGY, je rival z nedalekého Vyškova. Ten i 
přes pár neúspěchů v posledních kolech – 
třeba ztrátu s Duklou Praha nebo Líšní – je 
stále na medailových pozicích. Vyškovští 
prožívají celkově velmi dobrou sezónu. 
Daří se jim dávat branky a držet nějaký 
herní standard. Navíc porazili třeba silnou 
Karvinou. K dispozici mají i psychickou 
výhodu. MFK sice v posledním vzájem-
ném utkání s Prostějovem prohrál, před-

tím jej ale doma rozdrtil 4:0, na což hráči 
i fanoušci dodnes vzpomínají. Vyškovský 
tým se od té doby zase tolik nezměnil. 
Kdo v něm ale vyčnívá? Podle očekávání 
je to třeba Bienvenue Kanakimana, který 
opět řádí gólově. Na kontě má již čtyři trefy. 
Konkuruje mu ale také Adama Fofana se 
třemi góly. Nejvíce karet mají na kontě La-

hodný s Kubalou, a sice tři. Vyškov obecně 
moc karet nedostává.  Nejvytíženějšími 
hráči jsou již zmíněný Kanakimana a také 
Ilko. Zápas s Vyškovem začne v sobotu 17. 
září od 10.15 hodin. Fanoušci z Prostějova 
se musí připravit na ztížené možnosti par-
kování, pokud dorazí jen těsně před zápa-
sem.   (sob)

vs.vs.
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KOSTELEC NA HANÉ Finále se pro-
měnilo v jednoznačnou záležitost pro 
rezervu Čechovic a svým výkonem k 
tomu nemalou měrou přispěl i kapi-
tán Petr Bílý (na snímku). „Bilas“ se 
vepředu potkával především s daleko 
mladšími spoluhráči, které zásoboval 
přihrávkami po celý zápas, a i po fyzic-
ké stránce by mu jen málokdo řekl, že 
zanedlouho oslaví už 49. narozeniny. 
Odehrál osmdesát minut a po zápase 
si mohl jako kapitán mužstva převzít 
od vedení okresního fotbalového sva-
zu trofej pro vítěze okresního poháru.

Jan FREHAR
 V první řadě gratuluji k výhře. Jaké 

bylo finále? 
„Díky. Myslím si, že to bylo o něco jed-
nodušší, než jsme čekali. Povedlo se nám 
na rozdíl od zápasů v sezóně dát rychlé 
branky. Pak jsme tam tedy měli pasáž, 
kdy jsme hráli zbytečně zbrkle, soupeř 
mohl snížit, ale po čtvrté brance ještě 
před poločasem jsme se uklidnili a mys-
lím si, že druhá půle už se spíše dohráva-
la. Řekl bych, že zasloužené vítězství.“

 Byly ty rychlé branky hlavním fak-
torem poklidného vítězství?
„Přesně tak. Bylo to určitě klíčové pro 
celý vývoj utkání. Když bych se vrátil 
jen k víkendu, tak jsme nedokázali dát 
branku ani z vyloženějších šancí, než 
jsme měli dnes, kdy se nám povedlo 
z pěti šancí dát tři branky. Jak už máte 
náskok, tak je to o dost klidnější, což se 
dnes jasně ukázalo.“

 Pohár jste ovládli, třikrát jste jed-
noznačně vyhráli. Byl vaším cílem? 
„Myslím si, že jsme to spíše brali jako 
dobrou přípravu, protože první dvě kola 
se hrála ještě před startem naší soutěže a 
nemuseli jsme tak řešit soupeře. Mužstvo 
vzniklo nově a bylo dobře, že jsme si moh-
li věci vyzkoušet v ostrém, ale stále ještě 
mimosoutěžním zápase. Je to kombinace 
mladých dorostenců, kteří vyšli, a doplně-
ní starýma blbounama, jako jsem já, Mara 
Začal a další. (smích) A kluci, kteří ještě 
nedávno váleli v I.A třídě. Určitě jsme tak 
věděli, že pohár bychom zvládnout mohli, 
ale přímo cílem bych to nenazval.“

 Už jste to nakousl. Je to ten 
správný mix, který se podařil v muž-
stvu vytvořit?
„Určitě je. Jediné, co mně trochu dělá 
vrásky, je to, že kluci, kteří nyní vyšli z 
dorostu, byli v mladších žácích, když 
jsem prvně končil s fotbalem. (smích) 
Ale je to fajn, protože jak s nimi člověk 
vleze na hřiště, tak hned o něco omlád-
ne. My tam přidáme určitou rozvahu a 
klid a oni zase dobrou fyzičku a rych-
lost. Je to dobrý mix.“

Středeční termín ukázal ztráty na obou 
stranách, přeci jen o něco více jich bylo 
u Němčic. Zatímco Čechovicím tak schá-
zela zkušená, ale stále velmi kvalitní dvoji-
ce Zacpal a Haluza, tak na druhé straně to 
byl Vyroubal, Župka, Pěnčík, Chalánek 
či Studený, tedy obvyklá osa základní se-
stavy. Mírným favoritem i s přihlédnutím 
k těmto okolnostem tak byla rezerva Če-
chovic, což průběhu utkání beze zbytku 
potvrdila. 

Utkání začalo pěkně zhurta a už po mi-
nutě se poprvé měnilo skóre, kdy se Če-
chovice dostaly do vedení. Brzy mohlo 
být srovnáno, ale tutovku trestuhodně 
Němčice zahodily a  místo toho přišel 
trest v podobě druhé branky v jejich síti. 
Čechovice byly i dál aktivnější a hostující 
celek se nemohl dostat z  úvodního ná-
poru k  nějaké kloudné akci. Po dvaceti 
minutách se tak skóre měnilo potřetí a už 
bylo pomalu jasné, že je utkání pomalu 
rozhodnuto. Následovala sice pasáž, v níž 
měly šance Němčice, ale ještě do poloča-
su přišla branka číslo čtyři v podání domá-
cích a bylo definitivně jasno.
Druhý poločas začal znovu aktivitou Če-
chovic, která se ale v pátou branku nepro-
měnila. Následně se stále více osmělovali 
i hosté a podařilo se jim snížit. Stav o tři 

branky ale trval dál a Čechovice si zkuše-
ně svůj náskok hlídaly, do vážnějších akcí 
soupeře nepouštěly. Čtvrthodinu před 
koncem se jim navíc podařilo vsítit pátou 
branku a  posledních deset minut se už 
v klidu dohrávalo. 

Hned úvodní minuta přinesla pěknou 
akci Čechovic a první branku v utkání. 
Míč do ideální pozice dostal Luděk Jahl 
a hned potěšil své příznivce střelou ko-
lem brankáře – 1:0. Po pěti minutách 
mohlo být vyrovnáno, když se uvolnil 
po kraji Handl a míč servíroval Zláma-
lovi před odkrytou sít. Forvard Němčic 
ale míč netrefil a  jediný, kdo v  brance 
skončil, byl on sám. Osmá minuta pak 
patřila Tomáši Koblihovi, který v první 
šanci branku trestuhodně přestřelil, ale 
o pár sekund později si spravil chuť, kdy 
dorážel centrovaný míč do odkryté kle-
ce – 2:0.  Po čtvrthodině měl další šanci 
Kobliha, ale tentokrát mířil přesně do 
hrudi brankáře Chmelaře. 19. minuta 
už ale třetí branku znamenala. Míč si za 
vápnem posunul Kristián Sobota a pěk-
nou střelou ho dokázal trefit pod víko 
Chmelaře – 3:0. Následně se už konečně 
osmělily i  Němčice a  ve dvou velkých 
šancích byl Řehák. Po centrovaném míči 
ale z úhlu napálil jen břevno a svůj samo-
statný únik skončil prvně na Klimešovi 
a dorážkou mimo tři tyče. V další šanci 
byl domácí Jodl, ale střela do odkryté 
branky skončila hrubě nad. Stejný hráč si 

ale napravil chuť pět minut před přestáv-
kou, kdy Čechovice „B“ využily chyby 
v rozehrávce, Jodl před brankářem neza-
zmatkoval a přehodil ho krásným lobem 
– 4:0. Do poločasu měly Němčice ještě 
jeden závar před brankou, ale z něj nic 
nebylo. 
Na začátku druhé půle mohl přidat pá-
tou branku Jahl, ale sólo únik zakončil 
mimo branku. Němčice ve druhé půli 
těžily z  dlouhých autů Jordána a  jeden 
z nich se ujal v 57. minutě, kdy míč hla-
vou dostal nadvakrát za Klimeše Handl 
– 4:1. Vypadalo to, že dle zápisu o utkání 
hostující  celek ještě bude chtít něco se 
zápasem udělat, ale Čechovice „B“ dál 
kontrolovaly hru. Jedinou vážnější šan-
ci měl Handl, kterého z  odkopu trefil 
Klimeš, ale míč skončil nad. Na opačné 
straně měl dobrou pozici Muzikant, ale 
brankář předvedl dobrý zákrok. Pátou 
branku duelu obstaral střelec té úvodní 
Luděk Jahl, kdy odkop Klimeše propadl 
přes dva souboje a  útočník čechovické 
rezervy tváří v tvář brankáři podruhé ne-
minul – 5:1. Poslední šanci měl Vojtěch 
Zabořil, ale jeho pokus skončil nad bran-
kou. Čechovice „B“ si tak v poklidu došly 
pro zisk poháru. 

Velmi vydařené utkání odehrála celá řada 
hráčů v barvách vítězného čechovického 
výběru. Hodně vidět i bez větších šancí 
byl Petr Bílý, řadu jich ale pro spoluhráče 
připravil. Dobrý zápas odehrál také autor 
dvou branek Luděk Jahl a dobře se pre-

zentoval i mladíček Tomáš Kobliha, jenž 
se taky zapsal mezi střelce. 

Často oba celky trápil neposedný míč. 
Některým z  hráčů se nejednou zasekl 
pod nohou a k vidění bylo pár škobrtnu-
tí. Hráčům se ale nelíbilo často ani to, jak 
míč letí, ale postupem času si na to zvykli, 
s přibývajícími minutami se tyto problé-
my vytratily. 

Finále na neutrální půdě nabídlo po-
klidnou atmosféru na hřišti i  v  okolí 
stadionu. Jednoznačně více příznivců 
dorazilo z  nedalekých Čechovic, kteří 
mohli společně s hráči oslavit zisk po-
háru. A i na hřišti se oba celky snažily 
vyhnout nebezpečným situacím, které 
by vyústily ve zranění.

KOSTELEC NA HANÉ Pohárová 
soutěž pod hlavičkou Okresního 
fotbalového svazu Prostějov zná 
svého nového vítěze. V letošním 
roce se z osmičky účastníků nejlé-
pe zadařilo rezervě Čechovic, která 
se po roční odmlce vrátila do kolotoče a zvládla všechny tři zápasy 
naprosto s přehledem. Ve finálovém klání na „béčko“ nováčka kraj-
ského přeboru čekal na neutrální půdě v areálu v Kostelci na Hané, 
který hostil pohár i loni, účastník okresního přeboru Němčice nad 
Hanou. Duel byl rozhodnut už po dvaceti minutách, kdy se pohle-
dem zápisu domácí celek dostal do tříbrankového vedení, jež si už 
zkušeně pohlídal. V jednom z posledních letních dnů, co se týká 
teplot, tak mohl po závěrečném hvizdu oslavit letošní triumf. Účast 
v předkole si ale zajistily i přes porážku Němčice, protože Čechovice 
mají v krajském poháru své „A“ mužstvo.  

F    TBALOVÁ R    ZHLEDNA
 přímé reporty
 zpravodajství
 pozápasové ohlasy

„Upřímně jsem nečekal, že utkání bude až tak jednoznačné. Počí-
tal jsem s tím, že Němčice budou více kousat, ale oproti posled-
ním utkáním v soutěži se nám podařilo rychle vstřelit branky, což 
nás uklidnilo, zápas jsme tak měli až na pár výjimek pod kontro-
lou. Nechci výsledek nějak přeceňovat, ale naše mužstvo, když se 
sejde, tak by mělo patřit minimálně k tomu lepšímu v okresním 
přeboru. Když se nám podaří vstřelit brzy branky, protože šancí 
máme v každém utkání dost, tak pak se nám hraje opravdu dobře. 
Jsme rádi, že jsme pohár ovládli, teď už se budeme zase soustředit 
na soutěžní utkání.“

„Utkání jsme si prohráli už v úvodní čtvrthodině, kdy to bylo 
o tři branky. Pokud bychom možná dali za stavu jedna nula 
branku, kdy jsme se tam z první šance dostali, tak to třeba 
mohlo vypadat jinak. Nicméně je nutné říct, že Čechovice 
ukázaly své kvality a že mají opravdu zkušené mužstvo, které 
si to pohlídalo. Všechny naše chyby tvrdě trestalo, a my jsme 
mu v tom dost pomáhali. Pro nás to byl ale další zápas místo 
tréninku, který nám zase ukázal nějaké měřítko, protože vi-
nou absencí hráli i kluci, kteří toho tolik neodehrají. A s tím 
jsme spokojení.“

 Foto: Jan Frehar
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Sokol Čechovice „B“ 5:1

5 : 1
( 4 :0 ) 

ÈECHOVICE NÌMÈICE

Rohové kopy: 4Rozhodčí: Kopecký – Kaštyl, Jurníček Diváků: 100

Branky: 1. a 76. Jahl, 8. Kobliha, 19. Sobota, 39. Jodl

Střely na branku: 9

Rohové kopy: 3

Žluté karty: -

Střídání: Jodl, Faltýnek, Zabořil, Sobota, Smolka

Střely mimo branku: 7 Střely na branku: 4

Branky: 57. Handl

Střely mimo branku: 6

„Když jsem končil s fotbalem, „Když jsem končil s fotbalem, 
spoluhráči hráli za mladšíspoluhráči hráli za mladší
žáky,“žáky,“smál se smál se 
po zápase po zápase 
Petr BílýPetr Bílý

Žluté karty:  -

Střídání: Zounar, Navrátil, Jiříček, Tomek

EXKLUZIVNÍ
reportáž
pro Večerník
Jan
FREHAR
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Rezerva Čechovic Rezerva Čechovic 
nedala Němčicím šancinedala Němčicím šanci

Foto: Jan Frehar
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MSDL ST.
6. kolo: Znojmo – Frýdek-Místek 1:3 (1:1). 
Branky: 

Olomouc 4:1 (1:1). Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 48. 
Šumperk – Jihlava „B“ 

0:4 (0:4). Branky: 

Branky: 

Branky: 

MSDL ML.
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Branka: 81. 
Branky: 
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Branky: 
Branky: 
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Branky: 8. a 21. 

6. kolo: Branky: 

24. 
Branky: 

Branky: 

Branky: 
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Branky: 

Branky: 

Branky: 

6. kolo:
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6. kolo: Branky: 

Branky: 

Branka: 11. 

Branky: 15. 
Branky: 

Branky: 

Branky: 

6. kolo: Branky: 

Branky: 4. 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Branky: 

Èechovice pøekvapily favorita
Zatím skvěle se daří Čechovicím po postu-
pu do Krajského přeboru. Nováčkovství na 
nich není vidět. Naopak se brzy dostaly do 
čela tabulky. A zde jsou i po víkendu, jelikož 
dokázaly přehrát Želatovice. Ty byly přitom 
favorizovaným celkem. A pokládané jsou za 
jeden z nejlepších týmů soutěže.
Cenný úspěch se ale nerodil snadno. I trenér Če-
chovic Lukáš Koláček byl před zápasem opatrný. 
„Upozorňoval jsem hráče, že je to kvalitní tým, co je 
dobře vedený a nedoznává moc změn. A praktic-
ky všichni hráči Želatovic prošli akademií Přerova,“ 
řekl pro Večerník. Úvod zápasu ale Čechovicím 
vyšel. „My jsme si řekli, že vstoupíme aktivně do 
utkání. Dvakrát jsme šli sami na brankáře. Lakomý 
dobře předvídal zpětnou nahrávku, šel sám a neza-
končil. Hned na to Muzikant individuálně se do-
stal před brankáře. Neuspěl,“ litoval Lukáš Koláček. 
Pak ale Čechovice přeci jen proměnily. „Trochu 
jsme domácím vzali vítr z plachet. Díky aktivní hře 
jsme šli díky Šteiglovi, který vystřelil zpoza šestnáct-
ky, do vedení. Byli jsme dále aktivní a domácí jsme 
k ničemu nepustili. Jednou nás překonali dobrou 
nahrávkou za stopery a Peka snížil úhel, soupeř 
bránu přestřelil,“ ohlédl se za velkou šancí soupeře 
kouč Čechovic. Pak už se ale radovaly i Želatovice. 
„Dostali jsme na 1:1, kdy jsme po chybě Peky, kte-
rý váhal s rozehrávkou, gól. Byla to laciná branka,“ 
mrzelo Koláčka. „O poločase jsem toho ke svě-

řencům ani moc neměl, hra se mi líbila. Nabádal 
jsem hráče, aby byli opatrní a  včas dostupovali 
soupeře. Domácí se prezentovali dobrou přecho-
dovou fází,“ dodal pak. Týmy se ale také potýkaly 
s počasím. „Druhou půli změnilo počasí, spustil se 
intenzivní déšť. Šlo se do mokrého terénu. I druhý 
poločas jsme odehráli solidně. Měli jsme dobré 
šance, které jsme nedokázali dohráẗ ,“ sdělil Lukáš 
Koláček. Nakonec jeho tým dohrával v  deseti. 
„V 60. minutě jsme šli do deseti, kdy Šolín za ma-
ření brankové šance šel do sprch. Šolínův faul byla 
jasná červená, tomu ale předcházel ofenzivní faul 
právě na Šolína a nechápu, že to rozhodčí neviděli. 
Útočník toho faulu využil, dostal se před Šolína, 
a následovala reakce faulem,“ kroutil po utkání hla-
vou Koláček. Reagoval zároveň na vývoj zápasu. 
A nebylo to poprvé, kdy jej střídající hráč rozhodl. 
„Šáhli jsme do toho, dali jsme na hřiště Halouzku. 
Znovu jsme měli šťastnou ruku, kdy Halouzka dá-
val gól na 2:1. předcházela tomu rychlá situace na 
pravé straně, kdy Zelina potáhl míč, vystřelil, trefil 
břevno a odražený míč přes hlavu nůžkami trefil na 
2:1.,“ řekl Lukáš Koláček. A celkové zhodnocení? 
„Utkání by více slušela remíza, ale na to se historie 
neptá. Vyhrát na půdě Želatovic, to je skvělý výsle-
dek,“ ocenil svěřence.

1:2
 (1:1)

Branky: 26. Čtvrtníček – 15. Šteigl, 79. Ha-
louzka. Rozhodčí: Konečný – Slota, Šerý. 
Žluté karty: 50. Skopal – 44. Šteigl, 50. Hanák. 
Červená karta: 65. Šolín. Diváci: 120
Sestava Čechovic: Peka – Zelina, Šolín, Wal-
ter, Hanák – Veselý, Lakomý (67. Halouzka), 
Novák (82. Kopečný), Muzikant (82. Haluza) 
– Šteigl, Petržela (90. Sobota). Trenér: Lukáš 
Koláček

Kostelec na Hané
 šokoval Medlov

Konečně výhra! Kostelec na Hané může 
slavit, dočkal se první výhry v  krajském 
přeboru. Stačil mu k  tomu ovšem jediný 
gól. Tým už v předešlých kolech ukazoval, 
že střílení branek mu zatím o úroveň výš to-
lik nejde. Tentokrát ale zvítězil a to doslova 
a do písmene fotbalovým výsledkem.
Zprvu to ale na gólově chudý zápas nevypadalo. 
„První poločas byl otevřený fotbal, hrálo se naho-
ru-dolů. Bylo tam hodně šancí na obou stranách. 
Padaly tyčky, standardně ne branky. Oba týmy 
chtěly vstřelit branku, to bylo vidět. Bohužel se 
to ani jednomu nepovedlo,“ konstatoval kouč 
Kostelce na Hané Lubomír Keluc. Ocenil nic-
méně kvalitu soupeře. A zároveň si zavtipkoval. 
„Soupeř byl trochu silnější na míči, bylo vidět, 
že je sehraný a kvalitní. Ale bojovali jsme makali. 
Protože před zápasem, jsem se podíval na tabul-

PROSTĚJOVSKO Další kolo krajského přeboru mužů přineslo týmům z Prostějovska napůl smutek a napůl radost. Nejvíce se dařilo Kostelci na 
Hané. Tým přetlačil kvalitního soupeře a na jeden gól dokázal vyhrát. Rozdílem jedné branky skončily i zbylé duely mančaftů z regionu. Zatímco 
však Čechovice slavně zvítězily, Konice i Lipová padly.

PROSTĚJOVSKO Zajímavé derby nabídl víkendový pro-
gram „B“-skupiny I.B třídy Olomouckého KFS. Haná se totiž 
utkala se Smržicemi. Nicméně, potvrdilo se, že se týmy na-

cházejí ve zcela jiném rozpoložení. A Prostějov svého soka přehrál (čtěte na jiném místě této dvoustrany). 
V dalším utkání Mostkovice opět střílely hodně branek. Na více než na remízu to ale tentokrát nestačilo, 
přičemž hrající kouč Milar byl po zápase nemálo zklamaný.

I.B třída skupina B

1:0
 (0:0)

Branky: 88. Gábor. Rozhodčí: Petr – Vičar, 
Rosskohl. Žluté karty: 11. Žáček, 59. Richter, 69. 
Fatěna, 89. Menšík – 81. Spurný, 83. Koupil, 86. 
Schmidt. Diváci: 60

Sestava Kralic na Hané: Flajzar – Žáček, Hlačík, 
Gottwald, Němčík – Richter, Novotný (32. Fatě-
na), Vitásek, Jurtík – Gábor, Mirga. Hrající trenér:
David Kobylík

Hodnocení asistenta trenéra 
Kralic na Hané Kamila Žáčka: 

„Je to druhé vítězství za sebou, což jsme potře-
bovali, abychom se zvedli. Byl to velmi těžký 
soupeř, který má několik bývalých ligových 
hráčů. Zápas měl velkou kvalitu a tempo. První 

půlku jsme byli lepší my, druhou Velká Bystřice. 
Ale obrovskou bojovností a snahou zápas urvat 
jsme to nakonec se štěstím rozhodli. Výborný 
výkon podal brankář, nadstandardní podal 
Jurtík. Ale všichni kluci jezdili, bojovali, potře-
bovali jsme ty body, protože nás čeká další vý-
jezd k těžkému soupeři. Pokud takto budeme 
pokračovat, tak věřím, že nasbíráme další body, 
protože to byl velmi dobrý týmový výkon a kva-
litní utkání od nás.“ (sob)

PROSTĚJOVSKO V dobré formě pokračují hráči 
Kralic na Hané, kteří po nepřesvědčivém vstupu do 
soutěže začali vyhrávat. Minule zvítězili nad rezer-
vou Nových Sadů, nyní si vyšlápli na Velkou Bystřici. 

Ač s ne tak napěchovanou soupiskou, dokázal tým hrajícího kouče Davida Kobylíka celý zápas vzdorovat 
a v samém závěru se znovu prosadil Gábor, který navázal na předešlý zápas. Stejně tak Kralice, které se 
druhou výhrou v řadě posunuly z předposledního místa výše.

I.A třída skupina B

PB SCOM 
KRAJSKÝ PŘEBOR

PROSTĚJOVSKO V rámci šestého kola skupiny „A“ I.B třídy Olomouckého KFS se už podruhé nepředstavily 
Otaslavice, tentokrát to bylo z důvodu svatby v Újezdci, kdy soupeř chtěl přehodit duel. Další regionální 
zástupci předvedli kvalitní výkon. Vrchoslavicím se i přes dvacet minut v deseti zadařilo zvítězit na půdě 
Hustopečí. Pivín doma naděloval a hned čtyři branky vstřelil David Trajer. Klenovice pak hned v sobotu 
dokázaly vyplenit Brodek u Prostějov a po nevydařeném vstupu už se snad také chytily. 

I.B třída skupina A

Mostkovicím na výhru tři branky nestačily

6:5
 (2:4)

Branky: 11., 52. a 62. Frantík, 18. vlastní Elsner, 
71. a 87. Hladký – 10. a 25. Fišara, 33. Tisoň, 36. 
Nepožitek, 48. Dostál. Rozhodčí: Vedral – Ko-
pecký, Bartl. Žluté karty: 38. Fajstl, 57. Frantík, 
90. Kolařík – 38. Řípa, 68. Elsner. Diváci: 100.
Sestava Plumlova: Grepl – J. Kiška, Kutný, Faj-
stl, M. Vysloužil – Aujezdský, Zabloudil, Fran-
tík, P. Kiška, Mynařík – Hladký. Hrající trenér: 
Karel Frantík

Hodnocení hrajícího trenéra 
Plumlova Karla Frantíka: 

„V domácích zápasech si řekneme něco před zá-
pasem a je to úplně naopak. Vůbec jsme neplni-
li, co jsme si řekli. Dostali jsme góly po třech in-
dividuálních chybách vzadu. Svým způsobem 
jsme si dali góly sami. V poločase jsem hráčům 
říkal, že musíme hrát více nahoře. Že budeme 
hrát pressing až do konce. A vyplatilo se to. Oto-
čili jsme na 6:5. Což musím klukům poděkovat 
za druhý poločas, že to nezabalili za stavu 2:5, 
bojovali až do konce a podařilo se to otočit. Co 
se týká výsledku, tak dobrý, ale hra nebyla z naší 
strany úplně taková, jak bych si představoval.“

2:3
 (1:2)

Branky: 4. R. Sedlák, 60. Grmela – 23. a 40. 
Křenek, 49. Faulhammer. Rozhodčí: Kreif – 

Slabý, Lizna. Žluté karty: 39. Piták, 73. Grmela, 
75. R. Sedlák – 70. Křenek. Diváci: 75.
Sestava Protivanova: Piták – Kropáč, D. Ne-
jedlý (9. Kolínský), Růžička, M. Pospíšil – V. 
Nejedlý, D. Sedlák – Fiedler (46. Grmela), F. 
Pospíšil, Z. Pospíšil (80. Menšík) – R. Sedlák. 
Trenér: David Novotný.

Hodnocení trenéra Protivanova 
Davida Novotného: 

„Do zápasu jsme vstoupili aktivně, byli jsme 
lepší. Soupeře jsme zatlačili. Na začátku se nám 
podařilo jít do vedení a soupeře k ničemu ne-
pouštěli. Pak jsme ale nechali našeho brankáře 
jednoduše překopnout, když jsme byli čtyři na 
jednoho. Útočník pak šel sám na gólmana a vy-
rovnal. Je škoda, že do té doby soupeř neměl 
vůbec nic, byla to od nás zbytečná chyba. Nadá-
le jsme byli lepší, měli jsme nějaké šance, které 
jsme klasicky neproměnili. Soupeř po dalším 
nákopu, kdy jsme nechali větší prostor útoční-
kovi, si zpracoval míč a šel sám na brankáře. Byl 
tam kontakt. Nebudu řešit, zda měla být penal-
ta, nebo ne. Ale udělali jsme chybu, že jsme byli 
daleko od soupeře. Byl z  toho pokutový kop 
a soupeř šel do vedení. V šatně jsme si řekli, že 
se zápasem něco uděláme. Klasicky jsme asi zů-
stali chvilku ještě v kabině. Na začátku druhého 
poločasu jsme si nechali dát gól na 3:1. Ocením 
ale bojovnost ve druhém poločase. Nic jsme 
nevzdali, hráli jsme dobře. Podařilo se nám 
dostat do několika šancí a snížili jsme. Škoda 
že chvíli po snížení jsme šli sami na brankáře 
a hráč neproměnil. Kdybychom srovnali, zápas 
bychom otočili. Ale v závěru soupeře podržel 
brankář. Beru to celkově jako zklamání, zápas 
jsme si totiž prohráli sami, soupeř rozhodně ne-

byl lepší. Akorát jsme udělali dvě chyby, které se 
pořád opakují, a to nás stálo body.“

1:2
 (1:0)

Branky: 41. Pur – 58. Zapletal, 79. Horák. 
Rozhodčí: Hrbáček – Pekárek, Běhal. Žluté 
karty: 13. Pur, 64. Křivánek – 43. Halouzka, 43. 
Menšík, 48. Bureš, 90+1. Slezák, 90+2. Vaverka. 
Diváci: 128.
Sestava Určic: Sohlich – Kiška (82. Šnajdr), 
Rus, Horák, Grulich – Škrabal, Menšík, Mariá-
nek (17. Slezák), Piňos, Halouzka – Bureš (89. 
Vaverka). Trenér: Petr Gottwald.

Hodnocení trenéra Určic Petra Gottwalda: 
„V prvním poločase a částečně ve druhém jsme 
byli nespokojení s rozhodčím. Byl tam ošklivý 
zákrok na Mariánka, který měl být potrestán 
červenou kartou. Bylo to zezadu bez snahy za-
hrát míč. Byla to žlutá karta a bohužel střídání 
pro Tomáše. Zápas jsme měli ve svých rukou. 
Troubelice byly připraveny na to, že napadáme. 
Snažily se nakopávat. My se snažili naopak řešit 
věci kombinačně. Udělali jsme pak hrubku 
v rozehrávce, za kterou jsme byli potrestáni gó-
lem. 0:1 jsme prohrávali v poločase. Pak jsem 
musel udělat vítr v kabině, aby se nesoustředili 
na výkon rozhodčího, ale na náš, abychom vy-
vinuli tlak. S tím, že je to hratelný soupeř. To se 
podařilo. Stejně jako s Plumlovem jsme dobý-
vali branku. Naštěstí jsme tu vyrovnávací dali už 
v 57. minutě. Mohli jsme pak další gól potvrdit 
ještě dalšími góly. Soupeři se vůbec k ničemu 
nedostali.“ (sob)

PROSTĚJOVSKO Zajímavé výsledky se o víkendu urodily 
v I.A třídě Olomouckého KFS, skupině A. Nejlépe se ukázal 
Plumlov. Ten dal nevídaných šest branek a podařilo se mu 

v divokém utkání smazat tříbrankové manko. Tři body jsou tak nanejvýš cenné. Dařilo se i Určicím, alespoň vý-
sledkově. Po prvním poločase nebyl kouč Gottwald příliš spokojený. Ve druhém ale jeho svěřenci skóre otočili 
a nakonec slavili. A drží se tak stále v popředí tabulky. Protivanovu se naopak utkání tolik nepovedlo. I třetí regio-
nální zástupce Prostějovska dotahoval, v tomto případě však marně. Nebyl ale daleko od remízy.

I.A třída skupina A

0:3
 (0:2)

Branky: 17. Spálovský, 20. Všianský, 90.(+3) 
Vrána. Rozhodčí: Valouch – Horák, Majer. 
Žluté karty: 24. P. Matoušek, 59. Harazin, 83. 
Bureš – 34. Všianský, 45. Owusu, 66. Spálovský, 
69. César. Diváků: 250. 
Sestava Brodku u Prostějova: Vystavěl – L. 
Frys, J. Matoušek (77. Němec), Bureš, Zatlou-
kal – Harazin, P. Matoušek – Dvořák, Grulich 
(46. Kediulych), Kordzik (46. Nehera) – Švéda 
(79. Jelínek). Trenér: Vít Hochman.
Sestava Klenovic: Polák – Bridzik (89. Drá-
bek), Cetkovský, César, Popelka – Owusu (64. 
Chlud), Poláček, Hirsch, Buček (46. Zapletal) 
– Všianský (89. Vrána), Spálovský (84. Vacek). 
Trenér: Vladimír Horák.
Hodnocení trenéra Brodku u Prostějova Víta 

Hochmana: 
„Po Otaslavicích jsme si něco řekli a do zápa-
su vstoupili daleko lépe. Měli jsme do dvaceti 
minut dvě tutovky, ale nedokázali je proměnit. 
Z našeho autu jsme si pak nechali dát hloupou 
branku, o pár minut později jsme po krásné akci 
soupeře prohrávali o dvě branky. Potom jsme 
sklopili hlavy a přestali jsme hrát. Po přestávce 
jsme soupeře přehrávali, jenže náš tlak byl spíše 
platonický, nedokázali jsme se dostávat do šancí. 
Jednu branku jsme dali, ale tu nám sudí neuzna-
li. Na konci už jsme hráli vabank a soupeř nám 
tak přidal třetí branku. Nejvíce mě mrzí opět 
přístup některých hráčů. Pro mě to byl poslední 
duel na lavičce.“

Hodnocení trenéra Klenovic Vladimíra 
Horáka: 

„Jeli jsme do Brodku s tím, že chceme získat 
body, protože úvod soutěže nám nevyšel dle 
očekávání. Věděli jsme, že soupeř má řadu 
mladých kluků, kteří jsou hodně pohybliví 

V derby dominovala Haná Prostějov
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SMRŽICE V regionálním derby skupi-
ny „B“ I.B třídy Olomouckého KFS na-
stoupili Hanáci na hřišti ve Smržicích 
proti soupeři ze dna tabulky. 
Už v 6.minutě kopal hostující Dospiva ne-
přímý kop, který gólman Tomiga vyrazil a 
dorážka Cibulce skončila na tyčce. Z  ná-
sledného rohu zahrávaném Krupičkou 
skončil míč po hlavičce Světlíka v brance 
Tomigy – 0:1. Ve 25. minutě trefil z  pří-
mého kopu z  třiceti metrů Typner tyčku 
a stejně na tyči skončila dorážka Dospivy! 
Z  protiútoku se domácím podařilo trefit 
pouze tyč Marákovy branky! Ve 32. mi-
nutě byl vyloučen hostující Čermák za str-
kání se se soupeřem. Ve druhém poločase 
v 55.minutě centroval hostující Dospiva a 
hlavička Krupičky, kterou vyrazil brankář 
Tomiga  na tyč, skončila v  jeho brance - 
0:2.  O sedm minut později centroval Typ-
ner na hlásícího se Jakuba Nováka a ten 
krásnou hlavičkou zvýšil na 0:3. Domácí 
zahrozili v 66.minutě, ale jejich střelu vyra-
zil pozorný Marák na roh. V 71. minutě šel 
míč po ose Dospiva, Hladký a na hrotu byl 
Jakub Novák a ten bezpečně zavěsil za záda 
Tomigu - 0:4. O minutu později střela hos-
tujícího Dospivy skončila, jak jinak, než 

na tyči. V závěru zápasu se branky dočkali 
i domácí, když střela Komárka skončila v 
rohu hostující branky – 1:4! 

Hodnocení hrajícího trenéra 
Smržic Miroslava Martináka: 

„My nedokázali využít toho, že soupeř hrál 
v  deseti, když Čermák dostal červenou 
kartu. To byla naše chyba. Jinak s  mys-
lím, že nás soupeř přehrál jen zkušeností. 
Máme fakt mladý mančaft a nenašli jsme 
recept na to, jak se staršími chlapy hrát. Ji-
nak pohodové utkání z obou stran. Pokud 
se jedná o červenou kartu, tak Čermák 
hodil prvního hráče, to hlavní neviděl. 
Pomezní mu mával, načež jeho bratr se šel 
bratra zastat. Shodil dva hráče neúmyslně, 
možná nějaká výměna slovní tam byla... 
Nebylo co řešit, na rozhodčího vyletěl, a to 
si nesmí hráč dovolit na něj řvát. Jinak po-
ločas 0:1, hra byla dobrá. My jsme je jako 
mladí měli přehrát ale bohužel. Zkušenost 
rozhodla. Někteří naši mladší hráči ještě 
musí na sobě zapracovat.“

Hodnocení trenéra Hané 
Prostějov Daniela Koláře:

 „Věděli jsme, že mají Smržice momentálně 
problémy a nejsou v  ideální formě, a to se 
naštěstí pro nás potvrdilo. Dařilo se nám 

hrát tak, jak jsme si před utkáním řekli, a i 
v deseti hráčích se nám podařilo vstřelit tři 
góly. Z toho mám samozřejmě velkou radost. 
Opačné pocity mám kvůli vyloučení Čermá-
ka, který nám bude chybět.“ (ol, pk)

1:4
 (0:1)

Branky: 79. Komárek – 7. Světlík, 55. 
Krupička, 62. a 71. Jakub Novák.  Žluté 
karty: 32. Štěpán Verner (Smržice). Čer-
vená karta: 32.Čermák (Haná). Rozhodčí: 
Salva – Smékal, Hubáček. Diváků: 115
Sestavy týmů:
TJ Smržice: Tomiga – Holomek (62. 
Martinák), Augustin, Martin Verner, Ple-
va – Komárek, Robin Kotlár st. (62. Robin 
Kotlár ml.), Štěpán Verner, Studený – 
Kaprál (81. Doseděl), Kimel (46. Janura). 
Trenér: Josef Spanilý                                     
Haná Prostějov: Marák – Světlík (73. 
Strouhal), Trnavský, Čermák (32. ČK), 
Martin Kolář – Hladký, Krupička, Typner 
(88. Tesař), Jakub Novák (88. Skokan) – 
Cibulec, Dospiva (77. Jančiar). Trenér: 
Daniel Kolář

1:1
 (0:1)

Branky: 27. Vykopalová – 53. Dočkalová. 
Rozhodčí: Zdeněk Silný. Žluté karty: bez 
karet. Diváků: 100.
Sestava Prostějova: Domesová – Zapletalová, 
Koudelková, Tanenbergerová, Ležanská – Vy-
kopalová, Pitáková, Kopečková, Halgašová – 
Daňková, Zahradníčková. Střídaly: Vičarová, 
Hrazdilová, Barešová. Trenér: Matěj Vybíhal.
Hodnocení trenéra Prostějova M. Vybíhala: 
„První poločas jsme sice drželi míč, ale hráli jsme 
pomalu, profesorsky a bez pohybu. Ve druhém 
poločase nám nikdo nemůže upřít snahu, vytvá-
říme si řadu šancí. Bohužel jsme zbrklí a soupeř 
nás trestá z jedné ze dvou situací, kdy překročil 
naši polovinu s míčem. Za druhý poločas si za-
slouží hráčky pochvalu, i když jsme paradoxně 
pouze inkasovali vyrovnávací branku.“

1:1
 (1:0)

Branky: 3. Vařeková – 76. Horáková. Roz-
hodčí: Řezníček. Žluté karty: 86. N. Kara-
fiátová. Diváků: 40.
Sestava Mostkovic: Langerová – Vlková, 

Smičková, Tichá, Vaverková – N. Karafiátová, B. 
Karafiátová, Kraváková, Hrabalová – Horáko-
vá, Marková. Střídali: Nováčková, Ptáčníková, 
Coufalová, Harenčáková. Trenér: Ondřej Milar.
Hodnocení trenéra Mostkovic Ondřeje Milara: 

„Věděli jsme, že nás čeká další náročný souboj 
a  chtěli jsme držet se soupeřem co nejdéle 
krok. V  prvním poločase musím sportovně 
uznat, že byl soupeř lepší, zaslouženě tak šel 
po poločase do vedení. Ve druhém jsme ale 
vydrželi fyzicky a dokázali jsme soupeře držet 
dál od naší branky. Čtvrthodinu před koncem 
se nám podařilo využít zaváhání brankářky 
domácích, které trvala rozehrávka. Využila 
toho Horáková, která je dlouhodobě hodně 
nebezpečná, ale podařilo se jí dát první branku 
v našem dresu až teď. Holky musím pochválit, 
pro nás je to opravdu skvělý bod.“

1:2
 (1:2)

Branky: 21. Smyčková – 19. Slezáčková, 35. 
Ševčíková. Rozhodčí: Slabý – Kreif, Lizna. 
Žluté karty: bez karet. Diváků: 60.
Sestava Protivanova: Frömmlová – Při-
krylová, Ptáčníková, Sokolová, Stejskalová, 
Průchová, Ptáčníková, Smyčková, Šimeko-
vá, Trubáková, Šmídová, Boušová, Štachová, 
Staňková. Trenér: Bronislav Ptáčník. 

Hodnocení trenéra Protivanova B. Ptáčníka:
„Holešov byl fotbalovější než my, o  tom se 
nemá cenu bavit. My jsme se mu snažili vyrov-
nat v bojovnosti a tvrdosti, což se nám poda-
řilo, ale k zisku alespoň bodu to zkrátka nesta-
čilo. Před zápasem přišla silnější průtrž, která 
taky předznamenala, že to byl hodně bojovný 
duel. Holky musím pochválit a věřím, že proti 
dalším soupeřům by to mohlo na body stačit.“ 

(jaf)

PROSTĚJOVSKO Druhé pokračování napsaly tento týden ženy v ko-
pačkách a tentokrát to přineslo jen dva body. Prostějovské eskáčko 
v rámci hodového duelu nedokázalo svou převahu proměnit v bran-
ky a byla z toho plichta. Remízu si dovezly i Mostkovice z půdy rezervy 

olomoucké Sigmy, Protivanov pak v domácím prostředí nestačil na Holešov, kterému podlehl o jedinou branku. 

MSDŽ – B

Branky: 

Branky: 

Branky: 
Branky: 

Branky: 

a důrazní. Na to jsme se taky připravili, ale prv-
ní minuty jsme se trochu hledali. Pak jsme ale 
byli třicet minut lepším týmem a soupeře jsme 
zatlačili. Dali jsme i dvě pěkné branky. Posled-
ních deset minut nás ale soupeř přehrával. Do 
druhého poločasu jsme šli s tím, že nesmíme 
dát soupeři možnost vrátit se do zápasu, byli 
jsme aktivnější. Brodek hrozil jen málo a v de-
vadesáté minutě jsme náš výkon korunovali 
třetím gólem. Kluky musím pochválit, že tento 
těžký duel zvládli a odjezdili celý zápas.“

1:2
 (0:1)
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Branky: 53. Blažek – 32. Gaťařík, 74. J. Horák. 
Rozhodčí: Vilímek – Vybíral, Tesař. Žluté 
karty: 26. Kopecký, 68. Pavlištík, 76. Hajlman 

– 30. Bleša, 78. R. Fialka, 81. Lakomý. Červe-
ná karta: 71. Holub. Diváků: 100. 
Sestava Vrchoslavic: Tomek – V. Fialka, 
Gaťařík, Holub, P. Horák, Churý (77. Stra-
šák), Panáček, Bleša, Lakomý, J. Horák, R. 
Fialka. Trenér: Jindřich Vlč.
Hodnocení trenéra Vrchoslavice Jindřicha 
Vlče se do redakční uzavírky nepodařilo zís-
kat. 

5:0
 (3:0)

Branky: 2., 28., 70. a 72. Trajer, 5. Krejčí. 
Rozhodčí: Vičar – Kaštyl, Weiser. Žluté 
karty: 53. Bartoník – 75. Zedek. Diváků:
150.
Sestava Pivína: Oršel – Krejčí, Zboží-
nek, Pospíšil, Běhal – Hýžďál, Valtr, M. 

Svozil (73. Fica), Bartoník – Baroš (46. 
Vrba), Trajer (73. Vláčilík). Trenér: Pa-
vel Valtr.

Hodnocení trenéra Pivína Pavla Valtra: 
„Čekali jsme náročný zápas. Soupeř měl 
dost bodů a  dařilo se mu. Chtěli jsme si 
tak pohlídat úvod, ale nakonec jsme se 
rozhodli, že na soupeře vletíme. Povedlo 
se nám vstřelit dvě rychlé branky, které nás 
uklidnily. Ještě do poločasu jsme přidali 
třetí branku a v nastoleném výkonu jsme 
pokračovali i  po přestávce. Dnes musím 
vyzdvihnout všechny. Obrana fungovala 
perfektně a soupeře jsme do ničeho závaž-
ného nepouštěli. To stejné pak platí o hře 
dopředu, kde jsme dokázali správně řešit 
situace a vypíchnout musím samozřejmě 
čtyři branky Davida Trajera, který je na 
tuto soutěž neuvěřitelným útočníkem.“
 (jaf)

ku a radši to otočil, aby to vypadalo lépe. I hráčům 
jsem řekl, ať radši otočí mobily,“ podotkl Lubomír 
Keluc. Zatímco první půle branky nepřinesla, v té 
druhé se diváci přeci jen dočkali. „Druhý poločas 
to byl spíše boj, kdy jsme využili jeden brejk a tu 
zakončil kvalitně Preisler. Odstavil si hráče a přes 
gólmana poslal do brány. Doufám, že se mu už 
bude dařit,“ vzkázal na dálku Keluc. Zápas poté 
nepostrádal náboj, šance však ano. „Jinak to bylo 
bez šancí, byl to spíš boj. Soupeř byl lepší. Bylo to 
nejlepší mužstvo, proti kterému jsme hráli. Bojo-
vali jsme výborně. Jen tím, že jsme dali branku, 
jsme si vítězství zasloužili. Jsem přesvědčený, že 
Medlov moc porážek mít nebude. Opravdu to 
bylo kvalitní mužstvo na hodně postech,“ vysekl 
soupeři poklonu kostelecký kouč. Ten je nyní 
spokojený. Kostelec se dosud výsledkově, nikoli 
herně, trápil. Nyní naopak bral velice dobrý vý-
sledek. „Obrovsky nám výhra může pomoct, 
posunout nás v  tabulce a  kluky povzbudit do 
další práce. My si tu soutěž chceme zahrát. Kluci 
ale zjišťují, že pokud tomu nedají maximum, ne-
mají v soutěži co dělat. Buď odevzdáte maximum 
nebo jste jen sparing partner. To určitě nechceme 
být. Věřím, že se to posune a budeme tabulkou 
stoupat výše. Jsem s hráči spokojený, že to odma-
kali, body si za to zasloužili,“ dodal Keluc.

1:0
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Branka: 72. Preisler. Rozhodčí: Aberle – Pe-
trásek, J. Horák. Žluté karty: 25. L. Grulich, 61. 
Lužný – 9. Kasal, 30. Kubica, 86. Klabačka, 88. 
Kasal. Diváci: 112
Sestava Kostelce na Hané: Vítek – Abrahám, 
Pavlíček (76. A. Grulich), Prokop – Ondrou-
šek, Kořenovský (90+1. Schvarz) – Hruban 
(55. Výmola), Preisler, L. Grulich – Vyroubal, 
Lužný. Trenér: Lubomír Keluc

Lipová padla

Těsnou prohru za sebou mají hráči Lipové. 
Ti nestačili na Medlov. A podle kouče Pavla 
Růžičky ne pouze gólově. Lipová tak nedo-
kázala navázat na předešlé úspěchy. Posled-
ní zápasy se pro ni vyvíjely slibně. O tomhle 
se to ale nedá říci.
Do utkání vstoupily týmy coby sousedé v tabul-
ce. Podle kouče Lipové Pavla Růžičky to tak ale 
občas nevypadalo. „Dnes se mi zápas nehodno-
tí dobře, protože nevím, kde se stala chyba,“ po-
steskl si Pavel Růžička. Nevyhnul se srovnáními 
s předešlými zápasy. Ty jeho svěřencům vyšly. 
„V porovnání s minulými zápasy se nám oprav-
du nedařilo. Obdrželi jsme vlastí gól a pak sou-
peř dobře bránil. My si vytvořili šance až možná 

v pěti minutách. Dnešní zápas prostě musíme 
hodit za hlavu a dívat se do dalších mačů,“ byl 
v  hodnocení utkání stručný Pavel Růžička. 
Sám už se dívá hlavně dopředu. „Musíme na to 
zapomenout. Hodně zápasů je ještě před námi. 
A doufám, že body, co jsme dnes ztratili zase na-
ženeme v dalším zápase s Lutínem,“ vyjádřil se.

0:1
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Branka: 19. vlastní Milar. Rozhodčí: Winkler 
– Vedral, Lizna. Žluté karty: 44. Ráček, 74. 
Přikryl, 83. Deák – 79. Kubeček. Diváci: 80
Sestava Lipové: Holásek – Žilka, Milar, Ráček, 
Musil – Vyhlídal (67. Deák), Stryk (67. Při-
kryl), Spáčil, Klimeš, Pěček – Holub (46. Šup). 
Trenér: Pavel Růžička

Konice znovu padla
Druhý zápas po sobě prohrála v krajském 
přeboru Konice. Oproti Čechovicím, kdy 
v derby velmi narazila, tentokrát sehrála vy-
rovnanější utkání. A to nejen herně ale hlav-
ně na góly. Nakonec ale dala o jeden méně. 
Koničtí se tak pohybují v  horším středu 
tabulky. A v dalších utkáních si nepochybně 
budou chtít spravit chuť.
Utkání začalo divoce. Nabídlo hned zkraje šance 
a po chvíli i góly. „Hráli jsem s Brodkem u Přerova. 
Soupeř byl velice mladý, zdatný a běhavý. Byl to ale 
velmi vyrovnaný zápas Každý měl pasáže, kdy měl 
trochu navrch. I šance se střídaly na obou stranách,“ 
řekl k zápasu kouč Konice Petr Ullmann. Pak ale 
přišla rána. „My jsme po individuální chybě dostali 
branku. Potom se nám ze standardky podařilo vy-
rovnat, kdy to tam pohotově Kamenný uklidil na 
1:1. Pak jsme měli opticky navrch, soupeř měl ale 
další dvě velké brejkové šance, které jsme hasili na 
poslední chvíli,“ ohlédl se za poločasem kouč Ko-
nice. „U nás se na poslední chvíli před Kameným 
otřel míč o tyčku. Mohl to být vlastní gól,“ mrzelo 
Ullmanna. Následoval druhý poločas. „Říkal jsem 
hráčům, že to bude o jedné brance, jedné šanci. Bo-
hužel, šli jsme do rychlého přechodu, Jašíček ztratil 
balón a soupeř brejk vyřešil,“ smutnil kouč. Konice 
se tlačila za vyrovnáním. I šance měla. „V závěru 
jsme hráli na tři útočníky, měli jsme šanci na vyrov-
nání Jirkou Jašíčkem. Gólman šanci zneškodnil,“ 
řekl kouč Konice. Porážka jej pochopitelně mrzela. 
„Je to těsná porážka. Ale hráči bojovali, nemůžu jim 
nic vytknout. Myslím si, že co se týká bojovnosti 
a nasazení, tam bylo vše v pořádku. Bylo to o pro-
měňování šancí. Soupeř byl efektivnější, a proto 
o gól vyhrál,“ uzavřel.

1:2
 (1:1)

Branka: 21. Kamenný – 13. a 54. Bundil. Roz-
hodčí: Slota – Šteier, Konečný. Žluté karty: 70. 
F. Drešr, 74. Jašíček – 35. Bundil, 55. Kudlička, 
70. Chytil, 85. Glauder. Diváci: 110

MALÁ KOPANÁMALÁ KOPANÁ

SKUPINA JIHOVÝCHOD

PROSTĚJOV Svou podzimní část 
již otevřela také Skupina Jihovýchod 
v  okresních ligách malé kopané ČUS 
Prostějovska 2022. Ze dvou turnajů se 
však hrálo jen ve Vrbátkách, neboť celé 
klání v  Dřevnovicích bylo po dohodě 
zúčastněných klubů přeloženo na sobo-
tu 17. září.
Z odehraných zápasů potvrdil dobrou for-

mu na začátku druhé poloviny této sezóny 
loňský vicemistr SK Tomek 99 Dobro-
chov, který jasně porazil domácí FK Vrbát-
ky 4:0 i Spojené kluby Čehovice/Hluchov 
8:3, aby šesti získanými body upevnil své 
průběžné vedení. Alespoň z  jednoho ví-
tězství se radoval vrbátecký tým (zatím 
třetí), stejně jako čtvrtý SK Kobra Kobe-
řice.    (bk, son)

3:3
 (2:0)

Branky: 13. a 62. Šlambor, 17. Jančík – 89. a 
90. Kovařík, 48. Glier. Žluté karty: 36. Jančík – 
20. Pecha, 43. Doležel, 58. Grofek. Rozhodčí: 
I. Antoníček – Milar, Pitner. Diváků: 97
Sestava TJ Sokol Mostkovice: Zapletal – 
Hanák (89. Vojtíšek), Milar, Bureš, Kazda 
– Němeček, Šlézar, Jančík, Šlambor – Fo-
ret (90. Jurný), Grulich (76. Svoboda). 
Hrající trenér: Ondřej Milar

Hodnocení hrajícího trenéra Mostkovic 
Ondřeje Milara: 

„Jsme nespokojeni, protože jsme ztratili 
dva body. Do utkání jsme vstoupili velice 
dobře, byli jsme nebezpečnější, lepší. 



6. KOLO II. TŘÍDY OKRESNÍHO PŘEBORU OFS PROSTĚJOV V KOSTCE

Dobromilice

pro Večerník 
Jan FREHAR

EXKLUZIVNÍ
reportáž

Úvodní minuty sobotního utkání patřily na 
hřišti domácím hráčům. Rotschedl v  prv-
ní šanci ale hodně přestřelil a  podobně si 
vedl i Hanzelka. Na opačné straně poprvé 
zahrozil Pliska, ale jeho pokus zvládl při-
pravený Hýbl. Po čtvrthodině se ale skóre 
poprvé měnilo. Štěpánek našel křižným 
míčem Kvapila, který si dovolil kličku a ná-
slednou střelu na zadní tyč dokázal Hýbl 

vyrazit. K jeho smůle ale jen ke Štěpánkovi, 
který ho tak doklepl do prázdné brány – 0:1. 
Brzy mohlo být srovnáno, když dlouhý míč 
dokázal Rotschedl před brankářem poslat 
směrem na bránu, ale obrana stihla včas míč 
odklidit. Určická záloha tak chtěla penaltu, 
ale sudí ji neodpískal. V další šanci byl Šnajdr, 
ale Pagáč předvedl dobrý zákrok. Na opačné 
straně mohl přidat druhou branku Štěpá-
nek, ale mířil hodně mimo. Po půlhodině 
přišlo na řadu i pěkné gesto fair-play, kdy 
byl odpískán aut, který nebyl, a domácí 
sportovně soupeři míč vrátili. Před kon-
cem poločasu byla aktivita na straně hostů. 
Nejprve se ještě rána Vávry a Kvapila neu-
chytila, ale ve 41. minutě už Vícov slavil. Míč 

z  přímého kopu nasměřoval Rajnoha do 
zad Vávry a balón se odrazil do protipohybu 
Hýbla – 0:2. Do poločasu pak hosté slavili 
ještě jednou, kdy propadený míč skončil 
u Štěpánka, a ten efektivním lobem překva-
pil Hýbla – 0:3. 
Do druhé pětačtyřicetiminutovky se snažili 
domácí něco se zápasem udělat, ale brzy 
přišla branka číslo čtyři, která jejich odpor 
definitivně zlomila. Po krásné akci se do za-
končení před odkrytou klecí dostal Kushnir 
a poslal míč přesně – 0:4. Hosté pak měli 
i další šance a mohli přidat další branky. Vá-
vrovu hlavu ale zlikvidoval brankář, který si 
pak stejně poradil i s ranou Kvapila. Na opač-
né straně přišlo ohrožení z trestného kopu, 
ale Pagáč si střelu Vodáka našel. V další akci 

byl Štěpánek, ale od hattricku ho dělilo pár 
centimetrů a míč skončil na tyči. 
Vícov se pak stále častěji dostával k brejkům, 
protože obrana Určic „B“ se už snažila hrát 
hodně vepředu. Situace se jim ale delší čas 
nedařilo dovézt k zakončení. Pátou branku 
ale nakonec přidal Kushnir, když dorazil stře-
lu Štěpánka a přidal druhou trefu v utkání. 
Poslední slovo měl pak v závěrečné dvou-
minutovce Štěpánek, který dovršil hattrick, 
když si míč posunul a trefil přesně za háčky 
zadní tyče – 0:6. 
Domácí rezerva Určic tak ve své tvrzi po 
delším čase poznaly hořkost porážky, a  to 
jednoznačným výsledkem. Vícov naopak 
potvrdil své kvality, a i po šestém kole se na-
dále drží na první příčce tabulky.
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Karel VLACH  – Sokol Urèice „B“:
„Těžko se mi utkání hodnotí, neboť jsme chtěli soupeře potrápit mnohem víc. V prvním poločase to byl 
poměrně vyrovnaný zápas, ale my jsme soupeři vlastní vinou nabídli hned tři branky. Ve druhém poločase 
jsme s tím chtěli něco udělat, ale po čtvrté brance to bylo rozhodnuto, pak už jsme se nedokázali vůbec 
dostat do hry a z naší strany to bylo už hlavně čekání na závěrečný hvizd rozhodčího. Výsledek pro nás 
trochu krutý, ale realita je taková. Nejsme zvyklí doma takto prohrávat, ale musíme se z toho poučit.“

Miroslav KRUTOVSKÝ  – Sokol Vícov
„Myslím si, že kromě prvních pár minut jsme zápas jasně ovládli. První branka nás hodně uklidnila a podařilo se 
nám přidat druhou spíše šťastnou branku, která soupeře podle mě zlomila. Ještě do poločasu jsme skóre zvýšili a na 
začátku druhého jsme čtvrtou brankou utkání zlomili definitivně. Byl to od nás poctivý výkon, kterému nescházela 
bojovnost, nasazení a myšlenka. Přesně takto se chceme prezentovat pravidelně a musím kluky pochválit.“

Pozápasové hodnocení trenérù

2022/2023

 

 Foto: Jan Frehar  

Tip Veèerníku – 3:0

Tip Veèerníku – 2:3 pk

Tip Veèerníku – 4:0

Tip Veèerníku – 3:2 pk

Tip Veèerníku - 4:1

Tip Veèerníku - 2:3 pk

Tip Veèerníku – 3:1

7. KOLOaneb VEÈERNÍK PØEDPOVÍDÁ

NAPROGNÓZAPROGNÓZA

URČICE V rámci šestého kola okresního přeboru se čekal zajímavý duel na půdě 
Určic, kde domácí rezerva body jen tak nerozdává. Chtěla to potvrdit i v sobotu 
odpoledne proti Vícovu, který je hlavním favoritem soutěže a po pěti kolech vedl 
tabulku. Start duelu ukázal, že by se mohlo jednat o napínavou bitvu, ale postu-
pem času převzal otěže hostující celek a už po poločase si vypracoval tříbrankový 
náskok. Ten ve druhém ještě zdvojnásobil a domů mohli odjet hráči velmi spoko-
jeni. Určická rezerva naopak bude chtít na nevydařený duel rychle zapomenout. 

Favorita z Vícova předvedl Favorita z Vícova předvedl 
své možnosti své možnosti 

Výšovice

Vrahovice

6:2
(4:0)

Sokol Vrahovice
FC Kostelec na Hané „B“

Branky: 11. Studený, 15. Fabiánek, 40. Hatle, 
42. Huňatý, 72. a 73. Koriťák – 60. Výmola, 70. 
Doležel. Rozhodčí: Jurníček – Milar. Žluté 
karty: 50. Prucek – 20. Synek, 37. Lužný, 78. 
Pírek. Diváků: 101.
Sestava Vrahovic: Krč – Vybíral, Prucek, Fabi-
ánek, Vitásek – Varga, Hatle, Dvořák, Kalandřík 
– Huňatý, Studený. Střídali: Koriťák, Krato-
chvíl, Kovarčík, Jano, Doležel, Němec. Trenér:
David Mezuliánek.
Sestava Kostelce: Drčka – Holoubek, Kan-
kovský, Tichý, Synek – Kintr, Pírek, Doležel, 
Výmola – Kastner, Zavadil. Střídali: Knápek, 
Kupka, Lužný. Trenér: Vladimír Staněk.

Pohledem trenérů:
David Mezuliánek: „Mě potěšilo hned něko-
lik věcí. Jednou věcí je samozřejmě výsledek, do 
toho se mi líbilo, jak starší hráči dokázali pomoct 
mladým, kteří v dnešním utkání nastoupili. Dva 
z dorostenců se dokázali prosadit i gólově a mys-
lím si, že z toho musíme mít radost. Včera tak do-
stali prostor i hráči širšího kádru a jednoznačně 
ukázali, že mají své kvality. Pokud se nám nepři-
hodí nějaká vážnější zranění nebo něco podob-
ného, tak to vypadá na zajímavý boj o základní 
sestavu. Měli jsme tam i řadu zajímavých střel 
z větší vzdálenosti a hned čtyřikrát jsme trefili 
břevno, takže skóre mohlo být ještě výraznější.“
Vladimír Staněk: „Sestavu jsme museli lepit, 
jak to jen šlo. A bylo to znát. Soupeř na tom 
nebyl zas až tak markantně lépe jako my, ale 
v prvním poločase jsme mu vlastními chybami 
dali čtyřbrankový náskok. Soupeř dokázal tyto 
chyby tvrdě trestat a bylo znát, že směrem do-
předu disponuje zkrátka větší silou než my. Ve 
druhém jsme sice snížili na rozdíl dvou branek, 
ale pak jsme si nechali dát další dvě, soupeř už si 
utkání zkušeně pohlídal. Zase se nám navíc zra-
nili dva hráči. Musíme začít pravidelně trénovat, 
jinak to nepůjde.“

2:1
(2:1)

Sokol Olšany u Pv
Haná Nezamyslice

Branky: 25. Samek, 28. Marek – 6. Musil. Roz-
hodčí: Procházka – Hubáček. Žluté karty:
39. a 66. Elner, 74. Samek, 88. Bokůvka – 14. 
Špička, 26. Přikryl, 56. Havlíček, 85. Machálek. 
Červená karta: 66. Elner. Diváků: 67.
Sestava Olšan: Bokůvka – A. Keluc, J. Pospíšil, 
Nakládal, Posker – Aila, Elner, Koleňák, Marek 
– A. Pospíšil – Samek. Střídal: Lobodáš. Tre-
nér: Antonín Pospíšil.
Sestava Nezamyslic: J. Král – Otáhal, L. Král, 
Hájek, Machálek – Stejkora, Špička, Frgál, Rus 
– Musil, Přikryl. Střídali: Dvořák, Havlíček, Ru-
dyk, Dostalík. Trenér: Tomáš Navrátil. 

Pohledem trenérů
Antonín Pospíšil: „V prvním poločase to byl 
vyrovnaný zápas, kdy jsme měli dobrý start, ale 
pak jsme zbytečnou chybou pustili soupeře do 
vedení. Ještě do poločasu se nám ale podařilo 
stav dostat na naši stranu. Ve druhém poločase 
jsme hráli opravdu špatně a brzy jsme šli do de-
seti. Soupeř nás tlačil a my se jen bránili. Těžko 
tam hledat něco pozitivního, takto hrát prostě 
nemůžeme. Když to řeknu upřímně, tak jsme 
dnes získali tři body a s tím jsme spokojení, ale 
soupeř si dnes rozhodně nezasloužil u nás pro-
hrát.“
Tomáš Navrátil: „První poločas byl poměrně 
vyrovnaný, ale soupeř byl asi přece jen o něco 
aktivnější. Nám se sice podařilo jít do vedení, 
ale dvě rychlé branky skóre otočily a v poločase 
jsme tak prohrávali. Do druhé půle jsme chtěli 
nastoupit se stejným důrazem a  hrát aktivně. 
Byla tam řada tvrdších zákroků a  skončilo to 
červenou kartou pro soupeře. My jsme pak měli 
velký tlak, ale nedokázali jsme jej proměnit. Klu-
ky musím ale za předvedený výkon pochválit, 
jen se nám zkrátka nedaří střílet branky. Doma 
teď musíme ve dvou utkáních zabrat.“

3:4
(1:2)

FC Kralice na Hané „B“
Brodek u Konice

Branky: 22. R. Petržela, 67. Bross, 88. Kawij 
z penalty – 27. a 31. Kolář, 58. Burget, 84. Z. 
Koudelka. Rozhodčí: Procházka – Stavěl. Žlu-
té karty: 30. Možný (B). Červená karta: 35. R. 
Petržela (K). Diváků: 87.
Sestava Kralic: Miler – Žáček, Uličný, Haluza, 
Dokoupil – Dvořák, Kawij, Kovařík, O. Petržela 
– R. Petržela, Bross. Střídali: Němčík, Bluma. 
Trenér: Jiří Němčík.
Sestava Brodku u K.: K. Grepl – Možný, Ze-
mánek, Blatner, Kalabis – Z. Koudelka, J. Bur-
get, P. Koudelka, Hloušek – J. Koudelka, Kolář. 
Střídali: Vičar, Švancara. Trenér: Radovan 
Vičar.

Pohledem trenérů
Jiří Němčík: „Já ani nevím, jestli je co hodnotit. 
My to látáme, jak se dá. Naposledy jsme tréno-
vali loni. Je to prostě problém, a když do toho 
přišla marodka, tak z naší hry nezůstalo vůbec 
nic a máme potíže. Teď to nevidím vůbec dobře, 
navíc se do toho úplně úchylně nechal vyloučit 
Roman Petržela, takže bude chybět i další týden. 
Musíme se pokusit dát nějak dohromady, pro-
tože jinak budoucnost nevidím vůbec růžově. 
Soupeř vyhrál zaslouženě, protože byl bojov-
nější jako my.“
Radovan Vičar: „Konečně výhra, a řekl bych, 
že zasloužená. Začátek byl vyrovnaný se šan-
cemi na obou stranách, jako první pak udeřili 
domácí, naštěstí jsme hned po chvíli vyrov-
nali a do konce prvního poločasu ještě přidali 
vedoucí branku. V  prvním poločase se hrál 

otevřený fotbal. Ke konci poločasu pak přišla 
červená pro domácí. Druhý poločas jsme byli 
aktivnější a vytvořili si další šance, ale zrazovala 
nás koncovka. Utkání bylo dramatické až do 
konce, po každém našem zvýšení následovalo 
snížení domácích. Naštěstí jsme vítězství udrželi 
a konečně získali tři body. Velmi si jich ceníme, 
už i kvůli tomu, že teď sestavu látáme, jak se dá. 
Musím kluky pochválit.“

3:2
(2:1)

FK Němčice nad Hanou
FC Dobromilice

Branky: 30. Studený, 35. a 59. Handk – 22. Blu-
menstein, 55. Fialka. Rozhodčí: Vodák – Stra-
choň. Žluté karty: 14. Řezáč, 43. Chmelař, 59. 
Handl – 18. Kubíček, 55. Václavík. Diváků: 60.
Sestava Němčic: Chmelař – Korčák, Řezáč, 
Spiller, Frýda – Jordán, Vyroubal, Župka, P. Hra-
bal – Studený, Řehák. Střídali: Tomek, Zounar, 
Handl, M. Hrabal, Držálek, Jiříček. Trenér:
Pavel Voráč.
Sestava Dobromilic: Drnovský – Bako, M. 
Kaláb, Ryška, Kubíček – Blumenstein, Václa-
vík, Fialka, Šoc – Kratochvíl, Neděla. Střídali:
Selucký, Šířila, L. Kaláb, Otruba, Mikulášek. 
Trenér: Michal Rochla. 

Pohledem trenérů
Pavel Voráč: „Hráli jsme proti neoblíbenému 
soupeři, kterého jsme neporazili už čtyři roky, 
což jsme dnes chtěli změnit. Skvěle se nám 
podařilo nahecovat a do zápasu jsme šli s chutí 
a  bojovností. Navíc se nám po dlouhé době 
sešla kompletní sestava. Sice jsme dostali první 
branku, ale nepoložilo nás to, a ještě do poločasu 
jsme skóre obrátili. Ve druhém bylo srovnáno, 
ale brzy jsme se do vedení vrátili a už se nám ho 
podařilo udržet. Vyzdvihnout musím brankáře 
Chmelaře, který chytil spíše vymyšlenou penal-
tu. Poděkování ale zaslouží celé mužstvo.“
Michal Rochla: „My jsme nezačali vůbec špat-
ně a myslím si, že do našeho prvního gólu jsme 
byli o něco lepším mužstvem. Jenže tím náš vý-
kon skončil a hrála se spíše kopaná, ve které měl 
navrch soupeř, který dokázal skóre otočit. Mohli 
jsme se možná dočkat bodu, ale spornou pe-
naltu se nám nepodařilo proměnit. Náš výkon 
ale nebyl vůbec dobrý a body jsme si zkrátka 
nezasloužili.“

0:7
(0:5)

FK Výšovice
Sokol Držovice

Branky: 9. Šťastný, 13. Móri, 33. Zatloukal, 37. 
Procházka, 44. Furmanets, 70. a  84. Koutný. 
Rozhodčí: Heger – Grulich. Žluté karty: 71. 
Hodulák, 90. M. Valenta. Diváků: 75.
Sestava Výšovic: M. Škop – Kozdas, Křivinka, 
Krajíček, Sysel – Ryšánek, Zavadil, Molek, Pá-
tek – F. Okleštěk, Kvoch. Střídali: M. Okleštěk, 
Novák, Fildán, Mráček. Trenér: Michal Dudík.

Sestava Držovic: Pokorný – Furmanets, Sr-
bený, M. Valenta, Móri – Koutný, Hodulák, 
Šťastný, Procházka, Fürle – Zatloukal. Střídali:
Pospíšil, Budaj, Vymazal, Štěpánek, S. Valenta, 
Kučera. Trenér: Viktor Šťastný.

Pohledem trenérů
Michal Dudík: „Těžko něco hodnotit... My 
jsme měli zase čtyři absence oproti minulému 
týdnu a  bez klíčových hráčů nejsme zkrátka 
dostatečně konkurenceschopní pro soupeře, 
jakými jsou Držovice či třeba Vícov. Už po po-
ločase bylo jasno. My jsme chtěli ve druhém to 
trochu uklidnit, aby z toho nebyla úplná fraška, 
a ještě jsme dvě branky dostali. Soupeř vyhrál 
zaslouženě a já pevně doufám, že se do příštích 
zápasů dáme dohromady ať už klíčové opory, 
nebo psychicky.“ 
Viktor Šťastný: „Podařilo se nám dobře do 
zápasu vstoupit a brzy šli do vedení. Soupeře 
to celkem položilo a bylo vidět, že je na tom 
špatně. Už po prvním poločase tak bylo roz-
hodnuto a byl to zápas na jednu branku. My 
jsme dnes velmi spokojení. Ve druhém už se to 
spíše v poklidu dohrávalo, a ještě jsme přidali 
dvě branky. Snad takto budeme pokračovat 
i nadále.“

2:5
(1:3)

Plumlov „B“
Přemyslovice

Branky: 29. Kotlán, 51. Fajstl – 10., 36., 43. a 89. 
L. Tyl, 85. Oščádal. Rozhodčí: Dömisch. Žluté 
karty: bez karet. Diváků: 42.
Sestava Plumlova:
Sestava Přemyslovic: Rozsíval – Adel, Koře-
nek, Špaček, Janoško – Zahradníček, Šafránek, 
L. Tyl, Oščádal – M. Tyl, Vybíral. Střídali: Raš-
ka, Kopečný, Růžička, Zelinka, Liška, Jurník. 
Trenér: Lukáš Tyl.

Pohledem trenérů
Ladislav Ševcůj: „Byla to pro nás lekce z pro-
duktivity. V prvním poločase nám soupeř doká-
zal odskočit a do poločasu jsme prohrávali o dvě 
branky. Do druhého jsme chtěli vstoupit lépe, 
což se nám podařilo, snížili jsme na rozdíl jedné 
branky. Soupeře jsme pak mačkali, ale nedoká-
zali jsme dát branku. Místo toho tam měl soupeř 
tři šance a z nich dal hned dvě branky. Dalo by 
se tak říct, že nás porazil jeden muž. Soupeři 
gratuluji k výhře, která byla za naši neefektivitu 
zasloužená.“
Lukáš Tyl: „Šli jsme do utkání s respektem, ale 
také s tím, že potřebujeme získat konečně něja-
ké body. Už před zápasem přišel déšť, který asi 
více pomohl nám. Ale dokázali jsme v prvním 
poločase soupeři odskočit. Ve druhém na nás 
soupeř vletěl a podařilo se mu brzy snížit. Pak 
nás zatlačil, ale vyrovnat se mu nepodařilo. V zá-
věru jsme pak díky dvěma brejkům přidali dvě 
branky a jsme rádi, že jsme konečně získali tři 
body.“  (jaf)
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 Jaká byla jarní část uplynulé se-
zóny?
„Mám z toho pocit jako na horské drá-
ze. (smích) V  některých zápasech si 

myslím, že jsme podali nejlepší výkony 
v rámci celé sezóny, ale jindy jsme zase 
hodně propadli. Každý zápas byl jiný. 
Hodně to ovlivnil fakt, že se sestava čas-
to měnila, do které jsme museli pravi-
delně sahat. Možná bych řekl, že přišlo 
i podcenění, protože s těmi nejlepšími 
kluby jsme odehráli daleko lepší zápasy 
než s těmi slabšími. Tudíž je to takové 
hořkosladké hodnocení, kde jsem byl 
jak spokojený, tak naštvaný.“ 

 Jak se během letní přestávky změ-
nil kádr v Mostkovicích?
„U  nás skončily dvě hráčky, jedná se 
o  Terezu Štefkovou a  Kateřinu Jančí-
kovou. Další dvě to pak mají náročnější 
kvůli pracovním a  studentským povin-
nostem. To jsme věděli už na konci mi-

nulé sezóny. Naštěstí se nám do začátku 
nové podařilo tři hráčky získat. Jedná se 
o  Vendulu Langerovou, Petru Hraba-
lovou a Adélu Jetelovou. O  jednu ještě 
usilujeme. V podstatě jsme tak nahradili 
fotbalistky, které skončily, což je důležité, 
protože u holek potřebujete širší kádr, ne 
vždy může každá z nich na zápas.“

 Už i  u  mužů je problém sehnat 
hráče. Jak je to s hráčkami?
„Situace je zhruba stejná. Hráčů i hráček 
je zkrátka málo a je to znát. U holek je to 
specifické v tom, že to má určitou sinuso-
idu. Řekl bych, že zhruba do pětadvaceti 
let se tomu holky ještě mohou aktivně 
věnovat pravidelně, pak do toho zasahují 
další faktory jako práce, vdavky, případné 
narození potomka a už je to náročnější. 
V tom mají muži výhodu, že se fotbalu 
mohou věnovat podstatně déle. Holky je 
tedy o něco těžší sehnat než kluky.“

 Jak to vypadá s ambicemi do le-
tošní sezóny?
„U nás žádné výraznější nejsou. Naším 
cílem je hlavně to, aby nás fotbal nadále 
bavil a  scházeli se v  adekvátním počtu, 
čemuž nám dopomohlo doplnění. 

V  loňském ročníku Moravskoslezské 
divize žen 2021/2022 začínaly fot-
balistky mezi posledními a také mezi 
prvními končily. Letos je ve skupině 
„B“ situace podobná, ale díky deseti 
celkům je tak čeká hned devět duelů, 
což je o dva více než během loňského 
podzimu. V grupě se totiž nově před-
staví 1.SK Prostějov, který hrál loni 
o stupeň výš v MSLŽ, a rezerva olo-
moucké Sigmy.
Loňská sezóna byla pro Mostkovi-
ce především v  podzimní části velmi 
vydařená. Jaro už ale dopadlo hůř 
a stejně jako v Protivanově z toho byly 
pouhé čtyři body. Čtyři body byly také 
jediné, které hráčky nejsevernějšího 
klubu žen v regionu za sezónu získaly. 
Celkově tak zní hodnocení uplynulé-
ho dění spíše jako zklamání. Hlavní 
a zásadní je ale fakt, že i nadále zde 
ženský fotbal pokračuje hned v trojím 
zastoupení. 
Během minulého podzimu přišla 
v Mostkovicích skutečně parádní jíz-
da. Družstvo prohrálo jediný duel, 
i když většinu duelů hráčky nedoká-
zaly dovést do vítězného konce, pra-
videlně se tak body dělily. Nejlepší 
obrana v soutěži byla ovšem více než 
skvělou vizitkou, bohužel hráčky trá-
pila ofenziva, kde se naopak dělily 
o  nejhorší postavení. Nicméně deset 
bodů znamenalo, že se držely společ-
ně s dalšími celky a boj o druhou příč-
ku byl otevřený.

Jenže jarní část podzimní jízdu napo-
dobit nedokázala. Holky dostávaly 
daleko více branek a  z  vyrovnaných 
duelů odcházely bez bodů. Jen čtyři 
body ze sedmi duelů jsou toho jasným 
důkazem. Díky vydařené první polo-
vině nakonec přece jen o  bod doká-
zaly udržet za sebou alespoň Vlkoš, 
a  tak oba zástupci regionu neuzaví-
rali konečnou tabulku. 

Na ženy Protivanova čekala další sezó-
na a chtěly v ní navázat na předchozí 
úspěchy. To se ale nezdařilo a podzimní 
část 2021/2022 by nejraději smazaly. 
Ani jednou ze sedmi utkání nedokázaly 
bodovat, i  když některé výsledky byly 
velmi těsné a  ukázalo se, že družstvo 
trochu ztratilo i  na psychické pohodě. 
Během jarní části se výkony přece jen 
o něco zvedly a znamenalo to zisk čtyř 
bodů. K lepšímu postavení než uzavření 
tabulky to ale už nevedlo.
Zásadní však je, že i do dalšího roč-
níku půjde kompletní trojlístek žen, 
a tak i něžnější pohlaví má možnosti 
kde si v regionu zahrát fotbal. Ocenit 
se musí především náročná práce pro 
kluby, která spočívá hlavně v tom, že 
ženy i na nejnižší úrovni hrají divizi. 
Výjezdy na půdy soupeřek jsou často 
velmi dlouhé a časově náročné.   
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PROSTĚJOVSKO Aktuální číslo PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku 
přináší nový, v celkovém součtu již třiačtyřicátý, díl seriálu FOTBAL 
EXTRA. Zpravodajství z profesionální, výkonnostní, amatérské, 
ženské i mládežnické kopané pro vás připravujeme každé pon-
dělí nepřetržitě už téměř rok a stále je o čem psát. A vězte, že ještě 
nekončíme!
V minulém vydání jsme se už dostali k ženám v kopačkách, kte-
rým již také startovala nová sezóna. Současně se ale ohlížíme za 
tou uplynulou. Jako první přišly na paškál fotbalistky eskáčka, 
které loni hrály třetí nejvyšší soutěž, Moravskoslezskou ligu žen. 
Dnes se přesouváme do divize, kde loňské účastnice z Mostkovic 
a Protivanova doplnil právě Prostějov. Jak bylo již zmíněno, vrátí-
me se k loňskému ročníku, ale řeč přišla samozřejmě i na boje na 
trávnících v soutěžním ročníku 2022/2023.
Než se podrobně podíváme, jak na tom dva regionální celky mi-
mo největší byly, připomeňme si už jen ve stručnosti, co vše jste 
mohli najít v předchozích jedenačtyřiceti dílech. Prvotní ohléd-
nutí jak po podzimní, tak jarní části patřilo souhrnům seniorských, 
ženských i mládežnických soutěží. Největší prostor následně do-
stal jediný profesionální klub v regionu, jímž je účastník druhé li-
gy 1.SK Prostějov, poté přišel na řadu krajský přebor ještě s duem 
Kralice na Hané a Lipová. Následovaly další grupy Olomouckého 
KFS až po III. třídu OFS Prostějov, přidali jsme také ženská klání 
s regionálním zastoupením a došla řada i na menší potěr, tedy 
mládež. Tu a tam nám občas do naplánovaného harmonogramu 
skočí aktuální události, jako bylo například krajský pohár či rozlo-
sování všech soutěží. V neposlední řadě jsme se v seriálu věnovali 
i těm, bez kterých by fotbal nebyl fotbalem, tedy rozhodčím. 
A pojedeme dál! Po mužských a ženských soutěžích nezapome-
neme totiž ani na budoucnost, tedy mládežnický potěr. Příště se 
zaměříme na dorost 1.SK Prostějov, následovat budou žáci i pří-
pravka. Dojde také na účastníky krajských a okresních soutěží. 
Prostě, v každém Večerníku o kus FOTBALu EXTRA navíc. Takže se 
pohodlně usaďte a začtěte se do všeho, co má něco společného 
s „kulatým nesmyslem“!

PŮVODNÍ zpravodajství pro Večeník

Jan FREHAR

4 – Sabina Slezáčková (Holešovské hol-
ky), 3 – Lenka Mikulová (Protivanov), 2 – 
Denisa Rozkydalová (Mutěnice) a  Kate-
řina Marková (Mostkovice), 1 – Michaela 
Konečná (Vlkoš), Ivana Horecká (Mutěni-
ce), Nela Kraváková (Mostkovice), Kateři-
na Jančíková (Mostkovice).

Bez červených karet.

19 – Simona Hanáková (Březůvky), 18 
– Kristýna Psotková (Uherský Brod), 10 – 
Tereza Heckelová (Březůvky), 8 – Alžběta 
Průchová (Protivanov) a Sára Stavjaníková 
(Holešovské Holky), 7 – Hana Svobodová 
(Mutěnice), Markéta Křenková (Holešov-
ské Holky), Andrea Adamíková (Uherský 
Brod), 6 – Lucie Dohnálková (Vlkoš), Mar-
tina Dufková (Uherský Brod).

4  – Simona Hanáková (Březůvky), 2  – 
Kristýna Psotková (Uherský Brod) 1 – Lu-
cie Dohnálková (Vlkoš) Hana Svobodová 
(Mutěnice), Adriana Ševčíková (Holešov-
ské Holky), Justýna Kovaříková (Vlkoš), 
Alžběta Průchová (Protivanov), Adéla Pit-
nerová (Bezměrov).

Z V R P B
1. 14 11 1 2 42:13 34
2. 14 10 1 3 46:23 31
3. 14 9 2 3 45:25 29
4. 14 6 1 7 22:29 19
5. 14 6 0 8 33:34 18
6. 14 3 5 6 15:28 14
7. 14 4 1 9 23:32 13
8. 14 1 1 12 19:61 4

1. Holešov 7 6 1 0 29:7 19
2. Holešo 7 5 0 2 13:6 15

„Mám z toho pocit jako na horské dráze,“ 

MOSTKOVICE Na lavičce žen Mostkovic velí i v novém ročníku 
Ondřej Milar (na snímku), který i nadále pokračuje také jako hrající 
kouč mužů. Po skončení minulé sezóny měl obavy, zda bude mít do-
statečný počet dívek do té nadcházející, ale v průběhu letních prázd-
nin se podařilo zajistit tři nové tváře, navíc o čtvrté ještě probíhají 
jednání. Lodivod v exkluzivním rozhovoru pro Večerník prozradil, že 
je rád, za současný počet deseti celků a pevně věří, že se jeho svěřen-
kyně budou pohybovat v klidném středu tabulky.

V  minulém ročníku 2021/2022 to 
holkám z Protivanova příliš nevyšlo. 
Během podzimní části nezískaly žád-
né body, postavení však nevylepšily 
ani čtyři body na jaře. Do nové sezóny 
družstvo vstoupilo porážkou, ale na 
půdě rezervy Sigmy si výkon svěře-
nek kouč hodně pochvaloval. Pevně 
také doufá, že týmu pomůžou nové 
hráčky, které sestavu doplnily, a věří, 
že se odrazí k  lepším výkonům a  se 
všemi v  letošním ročníku odehrají 
vyrovnané zápasy. A také si připíšou 
větší porci bodů než letos. 
Z  výsledků a  posledního místa ve sku-
pině „B“  Moravskoslezské divize žen 

v Protivanově radost samozřejmě nepa-
novala. „Z tohoto pohledu být spokojení 
nemůžeme, to je jasné. Nepodařilo se 
nám uhrát více bodů, i když si myslím, že 
jsme na ně měli. Zase ale víme, že je ještě 
rozhodně na čem pracovat. Myslím si, že 
nám nejvíce schází zkušenosti. Měli jsme 
velké problémy s naší koncovkou, kdy se 
nám dařilo dostávat do šancí, ale nedo-
kázali jsme je proměňovat. Vzadu jsme 
pak naráželi na opakující se chyby, které 
se nevyhnuly většině hráček,“ vracel se 
ještě k  předešlé sezóně kouč Bronislav 
Ptáčník.
Do nového ročníku mužstvo doznalo 
určitých změn a hlásí tak přesuny smě-

rem do klubu, ale i směrem ven. „Jedna 
z  hráček se rozhodla přerušit kariéru 
kvůli práci, ale slíbila nám, že v případě 
potřeby nám pomůže, čehož si váží-
me. Další upřednostnila změnu a je teď 
v  Kotvrdovicích,“ doplnil k  odchodům 
kouč Ptáčník. Naopak nově ale mohou 
spoléhat hned na čtyři nové tváře, které 
doplnily kádr. „Jsou to vesměs holky, kte-
ré v posledních letech hrály malou kopa-
nou a chtěly se vrátit k velkému fotbalu. 
Domluvili jsme se. Tři z  nich už mají 
určité zkušenosti a k tomu k nám dora-
zila i jedna mladší,“ doplnil k příchodům 
trenér. Jmenovitě se jedná o Janu Soko-

lovou, Ivu Stejskalovou, Lenku Trubá-
kovou a Lucii Šmídovou. 
Do nové sezóny vysoké ambice Protiva-
nov nemá, ale rád by na tom byl lépe než 
v minulém roce. „Určitě nechceme tabul-
ku uzavírat. Myslím si, že holky ukázaly už 
v prvním zápase, že mohou být více než 
důstojným soupeřem a  rozhodně chce-
me každého potrápit a ideálně i posbírat 

více bodů, abychom měli motivaci do dal-
ší práce,“ prozradil Ptáčník, který vidí vel-
mi dobře fyzickou připravenost. „Fyzicky 
jsme na tom velmi dobře. Některé mladší 
holky ještě potřebují zabrat i na technice, 
ale to jsou všechno skutečnosti, které mů-
žeme postupně pilovat. Snad zvládneme 
zachovávat i větší klid a nebudeme dělat 
tolik chyb,“ dodal protivanovský lodivod.  

„Velké ambice nemáme, ale chceme všechny potrápit,“ 
hlásí z posledního místa 

Do nové sezóny vstupují hráčky 
opět s  ambicí hlavně se fotbalem 
bavit. Snad se tak tohoto oprav-
du dočkají a  ideálně budou sbírat 
i větší porci bodů, protože pak bude 
zábava ještě o  to lepší. Důležitým 

faktorem bude zachování klidu, 
který hráčkám dlouhodobě chybí. 
Podepisuje se to na počtu vstřele-
ných branek, který oba celky měly 
na rozdíl od soupeřek jednoznačně 
nejnižší.

Rádi budeme za klidný střed tabulky, 
abychom s  těmi silnými celky odehráli 
dobré a kvalitní zápasy a proti srovnatel-
ným celkům dokázali bodovat. Myslím 
si, že favoritky jako holky eskáčka budou 
o něco dál, což ukázaly i v prvním kole. 
Ale nechceme jen prohrávat.“

 Letos přibyla dvě družstva navíc. 
Jedná se o  rezervu Sigmy a  právě 
1.SK Prostějov. Je dobře, že přibyly 
právě dva poměrně blízké kluby?
„Jsme rádi, že se počet zvýšil, a myslím 
si, že to zase může pomoct kvalitě i sle-
dovanosti soutěže. Za mě je to ideální 
počet celků pro holky, protože úplně na 
klasickou sezónu jako u mužů by se jim 
hůře zvykalo. Na druhou stranu nevím, 
jak je na tom Olomouc, ale myslím si, 
že eskáčko je na tom kvalitativně jinde 
a mělo by to dokazovat. Pro skupinu to 
možná bude výkonnostní rozdíl. Samo-
zřejmě je to škoda spíš pro ně, protože by 
si holky zasloužily hrát vyšší soutěž. A zá-
roveň i  okresní město. Do toho je tam 
s námi i nováček z Tečovic, kde holky za-
čínají a ty to budou mít asi hodně těžké.“



POD DROBNOHLEDEM VEČERNÍKU....

pro Večerník 

Marek
SONNEVEND

PŮVODNÍ
zpravodajství

Pro házenkáře TJ Sokol Kos-
telec na Hané HK by to bylo 
dodržení výsledkové tradice 
z předchozích let, neboť už tři-
krát za sebou skončili pátí (po-
kud nepočítáme dva covidově 
zrušené ročníky). Tentokrát 
jim ale počáteční situaci hodně 
ztěžuje marodka, která zasáhla 
klíčové opory.
„Mimo hru kvůli zranění jsou 
spojky Rosťa Podhrázský a Ond-
ra Oščádal i pivot David Palička. 
Všichni tři v minulé sezóně pravi-
delně nastupovali v  základní se-
stavě a nemůžeme s nimi počítat 
dlouhodobě, v  řádu minimálně 
týdnů až měsíců. A to se ještě do-

kázal rychle vrátit rovněž zraněný 
Mára Dostál, s  nímž to původně 
nevypadalo vůbec dobře,“ popsal 
zdravotní komplikace hlavní kouč 
HK David Ševčík.
Ani za daných okolností nedošlo 
k  žádnému mimořádnému posí-

lení kádru. „Do kolektivu jsme 
nově zařadili jen některé mladé 
kluky z  Házenkářské akademie 
Olomouckého kraje, většinou 
Kostelečáky. Dlouhodobě se sna-
žíme dávat zápasový prostor prá-
vě mladíkům, aby se vedle zkuše-
nějších borců postupně rozvíjeli. 
Teď prostě talenty dostanou ještě 
víc minut na hřišti. Všechno zlé je 
zároveň k něčemu dobré,“ odtušil 
Ševčík. S  ambicemi na umístění 
je však bývalý řízný plejer ještě 
víc opatrný než obvykle. „Vždyc-
ky říkám, že nehoníme výsledky 
za každou cenu. Byť současně 
platí, že do každého utkání jde-
me s  touhou zvítězit. Vzhledem 
k  těm absencím ovšem musíme 
být trpěliví a  brát naše možnosti 
reálně. Uvidíme, jak zvládneme 
úvod soutěže. Samozřejmě chce-
me skončit nejvýš, jak to v rámci 
možností půjde,“ ujistil Ševčík.
Házenkáři Sokola II Prostějov 

mají za sebou dost nepovede-
nou sezónu, na jejímž závěru 
obsadili až předposlední je-
denáctou příčku. I  proto se 
vedení klubu rozhodlo pro 
změnu na trenérském postu, 
kde lodivoda Tomáše Černíčka 
nahradil jeho dosavadní asis-
tent Svatopluk Ordelt. „Chtěli 
jsme mančaftu dát impuls, jak 
se říká. Něco změnit, trochu to 
oživit a kluky i  tímhle způsobem 
vyburcovat,“ sdělil Ordelt. Vyso-
ký triumf 34:24 nad Olomoucí 
v  zahajovacím kole Českého po-
háru napověděl, že by klasický 
„lavičkový“ tah mohl zafungovat. 
„Ale nemyslím si, že hlavním dů-
vodem našeho dobrého výkonu 
se stala výměna trenéra. Soupeř 
nebyl zdaleka kompletní a  my 
toho využili,“ krotil optimismus 
Ordelt. Na druhou stranu ne-
skrýval příznivé dojmy. „Máme za 
sebou relativně vydařenou přípra-

vu, protože hráči docela chodili, 
tréninková docházka se oproti 
minulosti zlepšila. Taky jsme čás-
tečně doplnili kádr, když se z Bo-
hunic vrátil zkušený Michal Jurik, 
počítáme i  s  Adamem Kolářem, 
který v  minulosti nastupoval za 
Kostelec,“ vyložil nový prostějov-
ský kormidelník.
Po minulém špatném ročníku 
má teď se Sokolem II poměrně 
odvážné plány. „Chci, abychom 
v  každém zápase předváděli kva-
litní házenou druholigové úrovně 
a hráli nejlépe, jak to půjde. Je totiž 
potřeba odrazit se ode dna, zamířit 
soutěží o něco výš. Ideálně do hor-
ní poloviny tabulky, páté místo by 
bylo skvělé,“ řekl Ordelt na rovinu.
Kostelečtí odstartují podzimní 
část doma proti silné Kuřimi 
(neděle 18. září, 10.30 hodin), 
Prostějov čeká neméně nároč-
ný vstup v  Ivančicích (neděle 
18. září, 17.00 hodin).

Házenkáři Kostelce i Prostějova začínají
druhou ligu, chtějí horní polovinu tabulky
PROSTĚJOV Třetí zářijový víkend je letos termí-
nem, kdy startuje 2. liga mužů ČR 2022/2023 v há-
zené. Do skupiny Jižní Morava třetí nejvyšší tuzem-
ské soutěže tradičně vstoupí i dva týmoví zástupci 
prostějovského regionu. A oba shodně pomýšlejí 
na umístění v horní polovině konečného pořadí 
dvanáctičlenné tabulky.

 Foto: Marek Sonnevend
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jméno roèník

BRANKÁØI
Jan Mayer 1993

Pavel Navrátil 1986

Tomáš Varha 1975

KØÍDLA
Martin Hanták 2002

Filip Havlík 2001

Aleš Kiš 1988

Dušan Knápek 2001

Radim Lakomý 2004

Jan Milar 2004

Martin Popelka 1998

Václav Prášil 1994

SPOJKY
Marek Dostál 1996

Marek Grepl 1989

David Klimeš 2004

Ondřej Musil 2005

Ondřej Oščádal 2003

Rostislav Podhrázský 1998

Jan Smékal 1994

Jan Ševčík 2002

Václav Prášil 1994

PIVOTI
Adam Albrecht 2004

Roman Bílek 2001

Jan Oščádal 1996

David Palička 1994

REALIZAÈNÍ TÝM
Hlavní trenér:             David ŠEVČÍK
Asistent trenéra:     Martin GRULICH
Vedoucí mužstva:         Martin POPELKA        
                                                                                            starší
Starosta Sokola: Lukáš CHALUPECKÝ

Hráèská soupiska 
TJ Sokol Kostelec na Hané HKjméno roèník

BRANKÁØI
Alexandr Bábek 2003

Jakub Hromek 2003

Jiří Hrubý 1987

Matyáš Micka 2004

Zdeněk Micka 1975

Jiří Sladovník 1982

KØÍDLA
Martin Bečička 1992

Tomáš Čižmárik 1984

Jan Grepl 1987

Filip Janeček 2003

David Jurečka 1992

Šimon Kintr 2004

Adam Kolář 2000

Pavel Procházka 1995

SPOJKY
Samuel Duroň 2004

Šimon Hudeček 2004

Michal Jurik 1983

Jiří Kosina 1989

Vojtěch Micka 2001

Filip Mikulka 1994

Vojtěch Pospíšil 2001

PIVOTI
Martin Hacura 1998

Michal Jura 1984

Tomáš Jurík 1981

Jan Růžička 2004

Pavel Šestořád 1989

REALIZAÈNÍ TÝM
Hlavní trenér:          Svatopluk ORDELT
Asistent trenéra:          Zdeněk MICKA

Hráèská soupiska 
Sokola II Prostìjov

Los 2. ligy házenkáøù, skupina

1. KOLO

10.30 TJ Sokol 

2. KOLO

3. KOLO

10.30 Kostelec 

4. KOLO

10.30 Kostelec 

6. KOLO

7. KOLO

10.30 

8. KOLO
17.00 

11.00 

10.30 

16.00 

10. KOLO
13.00 

11. KOLO

10.30 Kostelec 

Brno B4. TJ Sokol Velké Meziøíèí

5. TJ Sokol 
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